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RZuT OKIEM |�STOiSKO�„CEBERTOWiCZA”�SPODOBAłO�Się�PUBLiCZNOśCi

Nagrodę Publiczności 
tegorocznych XII Powiatowych 
Targów Edukacyjnych, 
które odbyły się w Zgierzu 
2 kwietnia, zdobyła młodzież 
z Zespołu Szkół Nr 1 
im. prof. R. A. Cebertowicza 
w Głownie.�Uczniowie�
prezentowali�m.in.�zbudowany�
przez�siebie�sterowany�
pojazd,�a�także�własnoręcznie�
zaprojektowane�zaproszenia.�
Na�zdjęciu:�starosta�zgierski�
Bogdan�Jarota,�dyrektor�szkoły�
Elżbieta�Kołodziej�oraz�uczeń�
kl.�iV�technikum�mechanicznego�
Przemysław�Wojciechowski.�ljs

INDEKS

Punkt�zapalny�>10

Ogłoszenia�>28

Sport�>36

Pogoda�>38

dobre perspektywy
dla dworców kolejowych
w Głownie i Strykowie. str. 6

o nauczycielskim
proteście
– głos nauczyciela z ZNP. str. 9

Głowno�|�Budżet�obywatelski

Można głosować 
na trzy propozycje 
z siedmiu
Zakończył się etap weryfi kacji zadań zgłoszonych 
w III edycji Budżetu Obywatelskiego Miasta Głowna, 
a jutro, czyli w piątek, 5 kwietnia, rusza głosowanie. 
Tylko 7 z 13 projektów przeszło pozytywnie 
weryfi kację, a do realizacji trafi ą trzy. 
Które – o tym zadecydują wyniki głosowania.

Głosowanie potrwa do 15 
kwietnia, a do udziału w nim 
uprawniony jest każdy mieszka-
niec Głowna, który ukończył 16 
lat. Spośród wszystkich zgłoszo-
nych projektów, wymogów for-
malnych Regulaminu Budżetu 
Obywatelskiego Miasta Głowna 
nie spełniły 2, a kolejne 4 odpadły 
na skutek uzyskania negatywnej 
oceny merytorycznej, dokonanej 
przez pracowników właściwych 
komórek urzędu. Pozytywną opi-
nię uzyskały i trafi ą pod głosowa-
nie nst. projekty, (każdy o wartości 
do 50 tys. zł), które wymieniamy 
w kolejności zgodnej z wylosowa-
nymi 28 marca numerami: 

1. Oświetlenie dróg osiedlo-
wych na terenie Wspólnoty 
mieszkaniowej przy ulicy Sikor-
skiego 51/57;

2. Plac zabaw wraz z siłownią 
plenerową na osiedlu Huta Józe-
fów;

3. Nasza Zabrzeźnia – rozbudo-
wa placu zabaw i montaż oświe-
tlenia;

4. Plac zabaw na osiedlu Ko-
pernika (był opisany w Wieściach, 
chodzi o montaż innowacyjnych 
zabawek); 

5. Ogródek sportowo-rekre-
acyjny (u zbiegu Letniej i Andersa)

6. Zielone rewolucje w parku 
Komorowskiej (szerzej już przed-
stawiony na łamach Wieści, to za-
gospodarowanie terenu nad Brzu-
śnią);

7. Oczyszczenie kąpieliska 
– „Czysty zalew Mrożyczka” 
(chodzi o zastosowanie metody 
biologicznej, opisywanej przez 
nas przy okazji wizyty w Głownie 
jej twórcy, dr. Marcina Sitarka).

Głosowanie w dniach 5-15 
kwietnia będzie się odbywało 
drogą tradycyjną (w dni robocze 
w godz. 8-16 we wszystkich trzech 
budynkach Urzędu Miejskiego 
w Głownie, czyli: na ul. Młynar-
skiej 15 w pok. 5, na ul. Dworskiej 
4 pok. 1 i na ul. Norblina 1 pok. 
7) oraz drogą elektroniczną (przez 
całą dobę, za pośrednictwem por-
talu https://budzet.glowno.pl).

Wyniki głosowania poznamy 
19 kwietnia. 

O tegorocznym budżecie oby-
watelskim w Głownie pisaliśmy 
już kilkakrotnie. Kiedy trwała we-

ryfi kacja złożonych wniosków, 
proponowaliśmy, by ich autorzy 
zgłaszali się do nas, abyśmy mogli 
przedstawić czytelnikom ich po-
mysły. Skorzystali z tej możliwo-
ści wnioskodawcy: budowy pla-
cu zabaw na os. Kopernika (Beata 
Krogulewska) i „Zielonych rewo-
lucji w parku hrabiny Komorow-
skiej (Agnieszka Kosiorek, Piotr 
Antczak) w centrum miasta.

W ostatnim czasie zgłosi-
li się jeszcze autorzy dwóch ko-
lejnych pozytywnie ocenionych 
projektów – o nich niżej byliśmy 
w stanie napisać nieco więcej, ale 
chcieliśmy choć kilkoma słowami 
wspomnieć też o pozostałych, któ-
re jeszcze nie były na naszych ła-
mach szczegółowo prezentowane. 

Przyjemność
z aktywności
pod chmurką
Radny miejski Grzegorz Oraś 

już w 2016 r. zabiegał o poparcie 
dla swojego pomysłu utworzenia 
plenerowej siłowni na pustej miej-
skiej działce przy skrzyżowaniach 
ulic Andresa i Wyzwolenia z ul. 
Letnią.   str. 5

jak bronić
dobrego imienia
prof. Cebertowicza? str. 4

Edukacja�|�Szkoły�i�przedszkola�w�dniach�nauczycielskiego�protestu

Nerwy na pięć minut
przed strajkiem
Gdy zamykaliśmy ten numer „Wieści”, trwały 
wciąż rozmowy między rządem a związkami 
zawodowymi w sprawie ich żądań podwyżek 
dla nauczycieli. W głowieńskich i strykowskich 
szkołach sytuacja była napięta.

Jak wyglądają przygotowania 
do ewentualnego strajku nauczy-
cieli? Jak w czasie strajku zor-
ganizowana zostanie opieka nad 
dziećmi? Jak będzie potraktowa-
na nieobecność uczniów, których 
rodzice nie poślą wtedy do szko-
ły? Co z zaległościami w nauce? 
W końcu najważniejsze – czy i w 
jaki sposób odbędą się egzaminy 
gimnazjalne oraz ósmoklasistów? 

O to wszystko na kilka dni przed 
poniedziałkiem, 8 kwietnia, czyli 
planowaną datą rozpoczęcia bez-
terminowego strajku nauczycieli, 
pytaliśmy lokalnych związkow-
ców ZNP, dyrekcje placówkach 
oświatowych oraz przedstawicieli 
ich organów prowadzących. 

Z uwagi na toczące się rozmo-
wy o stuprocentowo pewien kon-
kret na temat tego, jak będą funk-
cjonować szkoły i przedszkola 
w naszym regionie, w większości 
przypadków było trudno. W wie-
lu placówkach, z których dyrekto-
rami udała nam się porozmawiać, 
ostateczne decyzje o wysłaniu ta-

kich informacji do rodziców od-
kładano o ile nawet nie do jutra, 5 
kwietnia, to przynajmniej do dziś, 
czyli czwartku, 4 kwietnia.

 Szefowie placówek w rozmo-
wach z nami wyrażali głębokie 
nadzieje na ostateczne dojście do 
porozumienia w sprawie żądań 
płacowych nauczycieli, ale przy-
gotowywali się również, na wy-
padek innego scenariusza, m.in. 
takiego, zgodnie z którym, jako 
ci którzy nie mogli przystąpić do 
strajku, sami będą musieli zapew-
nić opiekę uczniom, którzy przyj-
dą do szkoły, posiłkując się swo-
imi zastępcami i tymi członkami 
nauczycielskich załóg, którzy do 
strajku nie przystąpią. Trwało 
zbieranie informacji od rodziców, 
które dzieci faktycznie będą cho-
dzić do szkoły. 

Niektóre dyrekcje wprost prosi-
ły rodziców o to, by – jeśli mogą 
– zapewnili dzieciom opiekę, nie 
posyłali ich do szkoły. ZNP infor-
mowało rodziców o prawach, jakie 
im przysługują w przypadku ko-

nieczności opieki nad dzieckiem 
z uwagi na nieprzewidziane za-
mknięcie szkoły. Związkowcy nie 
wykluczali jednak i takich scena-
riuszy, w których komitet strajko-
wy będzie musiał zezwolić na od-
delegowanie któregoś ze swoich 
członków do opieki nad uczniami. 

Równolegle trwało ustalanie 
składów „awaryjnych” komisji eg-
zaminacyjnych, które na wypadek 
strajku w dniach 10-12 kwietnia 
miałyby przeprowadzić egzamin 
gimnazjalny, a później między 15 
a 17 kwietnia – egzamin ósmokla-
sisty. Mieliby znaleźć się w nich 
dyrektorzy placówek, niestrajku-
jący nauczyciele, katecheci oraz 
nauczyciele z zewnątrz. Dogry-
wanie tych ostatnich zabierało naj-
więcej czasu. 

Miasto Głowno 
SP nr 1 w Głownie. Do straj-

ku planuje przystąpić większość 
pracowników SP nr 1 w Głow-
nie. Według wyników referen-
dum strajkowego prowadzonego 
na terenie szkoły w marcu br. 
96% nauczycieli wzięło udział 
w głosowaniu, zaś 98% spo-
śród nich opowiedziało się za 
zorganizowaniem zbiorowego 
protestu. 

– Wszystko wyjaśni się w po-
niedziałek, bo wtedy może się 
okazać, że liczba pracowników 
deklarujących chęć przystąpienia 
do strajku nie pokrywa się z tą, 
która faktycznie do niego przy-
stąpiła. Nie zamierzam dziś wró-
żyć z fusów. Chcemy to ocenić na 
bieżąco w oparciu o stan faktycz-
ny, a kiedy zajdzie taka potrzeba, 
zorganizowana zostanie opieka 
dla dzieci – komentuje dyrektor 
szkoły Adam Kubiak. 

W sytuacji, gdy do strajku rze-
czywiście dojdzie, zamiast zajęć 
dydaktycznych na terenie szko-
ły odbywać będą się jedynie za-
jęcia opiekuńcze. Nie wiadomo 
jak dokładnie będą one wyglą-
dać, decyzje zapadną w ponie-
działek, wiadomo, że na 25 dzie-
ci przypadać powinien wówczas 
jeden opiekun.  

str. 3 
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Głosowanie�potrwa�
do�15�kwietnia,�
a�do�udziału�w�nim�
uprawniony�
jest�każdy�mieszkaniec�
Głowna,�który�
ukończył�16�lat.�

Niektóre�dyrekcje�
wprost�prosiły�
rodziców�o�to,�
by�–�jeśli�mogą�
–�zapewnili�dzieciom�
opiekę,�nie�posyłali�
ich�do�szkoły.
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RZuT OKIEM�|�WARSZTATy�Z�PSEM�

Pies Agent odwiedził uczniów 
Szkoły Podstawowej nr 2 
w Głownie w ramach 
warsztatów edukacyjnych 
na temat prawidłowych 
zachowań wobec zwierząt. 
Dzięki�zajęciom�prowadzonym�
przez�wolontariuszkę�Przytuliska�
dla�Zwierząt�w�Głownie�
podopieczni�„Dwójki”�dowiedzieli�
się,�jak�zachowywać�się�
w�stosunku�do�psa�nieznajomego�
i�jak�się�z�nim�witać.�Poznali�
również�znaczenie�żółtej�
wstążeczki,�która�stanowi�
informację�o�tym,�że�pies�
potrzebuje�więcej�przestrzeni.�
Przy�okazji��nauczyli�się�
niezawodnych�sposobów�na�
sprawienie�radości�własnym�
zwierzakom.�aw

NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DySPOZyCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon�redakcyjny 500 105 728
e-mail:�lila.staszewska@lowiczanin.info
lilianna jóźwiak-StaSzewSka

KRONIKA POLICyJNA�|�25.03.2019�–�2.04.2019

Głowno i okolice 
�25� marca� o� godz.� 12.00�

policjanci� z� Komisariatu� policji�
w�Głownie�odebrali�zawiadomienie�
o� kradzieży� z� włamaniem� na� ulicy�
Głównej�w�Głownie.�Nieustaleni�do-
tąd� sprawcy� po� sforsowaniu� drzwi�
do� przedsionka� domu,� wyważyli�
drzwi� do� mieszkania,� skąd� skradli�
biżuterię,� pieniądze� i� sprzęty� do-
mowe� o� łącznej� wartości� 4400� zł�
na� szkodę� 68-latki.� KP� w� Głownie�
prosi�osoby,�które�mogłyby�pomóc�
w�ustaleniu� sprawców�o�kontakt�–�
tel.�42�719�20�20.�

�1� kwietnia� o� godz.� 8.25� przy�
ul.� Kopernika� w� Głownie� doszło�
do�zderzenia�dwóch�samochodów�
osobowych.� Próbując� dokonać�
manewru� skrętu� w� lewo� przy� wy-
jeżdżaniu�z�parkingu�osiedlowego,�
kierowca� osobowego� Citroena� nie�
ustąpił� pierwszeństwa� przejazdu�
jadącej�wzdłuż�ul.�Kopernika�w�kie-
runku� ul.� Rynkowskiego� 44-letniej�
mieszkance� powiatu� zgierskiego,�

doprowadzając�do�zderzenia�z�pro-
wadzonym�przez�nią�samochodem�
marki�Skoda.�Uczestnicy�zdarzenia�
byli� trzeźwi.� Na� sprawcę,� będące-
go� 68-letni� mieszkańcem� powiatu�
zgierskiego� nałożono� mandat� kar-
ny.�

�We� wtorek� 2� kwietnia� o� godz.�
9.40�do�zderzenia�dwóch�pojazdów�
doszło�na�skrzyżowaniu�ul.�Fabrycz-
nej�i�Polnej�w�Głownie.�Wyjeżdżają-
cy�z�ul.�Polnej�kierowca�samochodu�
osobowego� marki� Daewoo� nie�
ustąpił� pierwszeństwa� przejazdu�
poruszającemu� się� wzdłuż� ul.� Fa-
brycznej� w� stronę� ul.� Sikorskiego�
44-letniemu�mieszkańcowi�powiatu�
zgierskiego,� prowadzącego� samo-
chód�osobowy�marki�Renault.�Obaj�
kierujący�byli�trzeźwi.�Sprawcę�uka-
rano�mandatem.�

�Tego�samego�dnia�(2�kwietnia)�
o�godz.�13.15�doszło�do�zdarzenia�
drogowego�na�skrzyżowaniu�DK�nr�
14� i� ul.� Dąbrowskiego� w� Głownie.�
Jadąca�Seatem�po�DK�nr�14�z�kie-

runku� Strykowa� w� stronę� łowicza�
35-letnia�mieszkanka�powiatu�zgier-
skiego�nie�zachowała�odpowiedniej�
odległości� od� poprzedzającego�
ją� pojazdu� marki� Opel,� próbujące-
go� dokonać� w� tym� czasie� skrętu�
w�lewo�w�ul.�Dąbrowskiego,�uderza-
jąc�w�niego.�Kierowcą�Opla�okaza-
ła� się� 37-letnia� mieszkanka� łodzi.�
Uczestniczki� tego� zdarzenia� były�
trzeźwe.�

Stryków i okolice
�27�marca�o�godz.�20.00�w�So-

snowcu� na� parkingu� jednej� z� fi�rm�
doszło�do�zderzenia�pojazdów.�kie-
rujący�ciągnikiem�siodłowym�marki�
Scania�z�naczepą�63-latek�podczas�
wykonywania� manewru� cofania� na�
rampę�prawym�tylnym�narożnikiem�
uderzył� w� Volvo� z� naczepą,� znaj-
dujące� się� przy� sąsiedniej� rampie.�
Volvo� kierował� 54-letni� mężczyzna.�
Obyło� się� bez� obrażeń,� kierowcy�
byli�trzeźwi.�Sprawcę�ukarano�man-
datem.�

�28� marca� o� godz.� 22.30� na�
drodze�krajowej�nr�14�w�Dobrej�kie-
rujący�Peugeotem�40-latek�z�łodzi�
jadąc�w�kierunku�łodzi�potrącił�za-
jąca,�który�wbiegł�na�jezdnię.�Zwie-
rzę�padło.

�30� marca� o� godz.� 16.40� w�
Cesarce� kierujący� Fiatem� 19-latek�
z�pow.�zgierskiego�jadąc�od�Stryko-
wa�w�kierunku�Warszewic�nie�dosto-
sował� prędkości� do� warunków� na�
drodze,� utracił� panowanie�nad� po-
jazdem�i�uderzył�w�przydrożne�drze-
wo.� Podróżował� z� pasażerem,też���
19-letnim,�który�z�obrażeniami�ciała�
trafi�ł�do�szpitala.�W�sprawie� tej�bę-
dzie�prowadzone�policyjne�postępo-
wanie� o� spowodowanie� wypadku.

�31� marca� o� godz.� 21.15�
w� Strykowie� na� ul.� Warszawskiej�
funkcjonariusze� ruchu� drogowego�
zatrzymali� kierującego� rowerem�
53-letniego�obywatela�Ukrainy,�któ-
ry� miał� w� wydychanym� powietrzu�
1,5�promila�alkoholu.�Został�ukara-
ny�mandatem.

Głowno�|�Co�zrobić,�gdy�w�autobusie�tłok?�

Czy kierowca wysadził
uczniów z autobusu? 
Brak wolnych miejsc w autobusie komunikacji miejskiej miał stać się przyczyną 
wysadzenia uczniów Szkoły Podstawowej nr 3 w Głownie 
na jednym z przystanków MZK. Tak twierdzi oburzona babcia jednego 
z chłopców, którzy w piątkowy poranek, 29 marca, zmuszeni byli samodzielnie 
dotrzeć do szkoły. Ze strony MZK sprawa wygląda jednak inaczej.

– Byłam spokojna o to, że wnuk 
bezpiecznie dojedzie do szkoły, 
a okazało się, że niespodziewanie 
został wysadzony, co naraziło go 
na niepotrzebny stres – zauważa 
mieszkanka Głowna. 

Z relacji babci chłopca wyni-
ka, że w miniony piątek dzieci jak 
zwykle wsiadły do autobusu na 

przystanku przy galerii handlowej 
na ul. Sikorskiego w celu dotarcia 
do szkoły. Ze względu na sporą 
liczbę pasażerów, którzy w dzień 
targowy również chcieli skorzy-
stać z usług komunikacji miejskiej 
w drodze na targowisko, w auto-
busie zabrakło wolnych miejsc 
– zarówno siedzących, jak i sto-
jących. Gdy w pojeździe zrobi-
ło się tłoczno dwaj uczniowie zo-
stali wysadzeni przez kierowcę na 
przystanku przy ul. Wojska Pol-
skiego. 

– To jakiś absurd! Kierow-
ca wysadził ich o wiele dalej niż 
mieszkają, więc by dotrzeć do 
szkoły musieliby pokonać pie-
szo dłuższą trasę niż gdyby szli 
z domu. To prawie cztery kilome-
try! Czy wziął pod uwagę, że nie 
zdążą na lekcje? A co, gdyby coś 
im się po drodze stało? – pyta na-
sza rozmówczyni. 

Z opowieści chłopców wynika, 
że kierowca wytłumaczył im, że 
w sytuacji, gdy w autobusie nie 
ma miejsca, o możliwości dalszej 

jazdy decyduje kryterium wieko-
we, bowiem osoby starsze mają 
wówczas pierwszeństwo.

– Rozumiem, że wielu miesz-
kańców naszego miasta chce do-
trzeć w piątek na targowisko i są 
wśród nich seniorzy oraz osoby 
o ograniczonej możliwości poru-
szania się, ale dlaczego nikt nie 
pomyślał o bezpieczeństwie dzie-
ci? Co z ich obowiązkiem poja-
wienia się w szkole na czas? Czy 
to mniej ważne od zakupów? – 
pyta oburzona babcia. 

Ostatecznie, obu chłopcom 
udało się dotrzeć na lekcje, dzię-
ki babci, która tuż po otrzymaniu 
informacji o wysadzeniu ich na 
przystanku odwiozła ich do szko-
ły. Całą sprawą jest jednak zbul-
wersowana, bowiem – jak sama 
twierdzi – nie zawsze ma taką 

możliwość. Tłumaczy, że jest 
opiekunem czworga dzieci, które 
na tę samą godzinę zmuszona jest 
zawieźć do czterech szkół, znajdu-
jących się w różnych dzielnicach 
miasta. Wspólnie z podopieczny-
mi podjęła więc decyzję o tym, 
że do szkół i przedszkoli zawozić 
będzie młodsze dzieci, zaś starsze 
i bardziej samodzielne, jak wnuk, 
będący w siódmej klasie, będą ko-
rzystać z komunikacji miejskiej.

– Jestem zawiedziona, bo chcia-
łabym mieć pewność, że wnuk do-
jedzie do szkoły bezpiecznie i na 
czas. Nie rozumiem, dlaczego tak 
się nie stało – zauważa nasza roz-
mówczyni. 

O tym jakie kryteria decydują 
o przewozie osób w sytuacji braku 
miejsc w miejskim autobusie za-
pytaliśmy – pod nieobecność dy-
rektora MZK Jacka Skwierczyń-
skiego – kierownika Piotra Jarosa, 
który o zajściu również dowie-
dział się od naszego reportera. 

– Nikt nie zgłosił nam tej spra-
wy, więc w związku z piątkową 
sytuacją nie mogę niczego sko-
mentować, bo nie mam pewno-
ści, że do takiego zajścia w ogóle 
doszło. Z relacji kierowcy wynika, 
że taka sytuacja nie miała miej-
sca. Mogę jedynie powiedzieć, że 
w sytuacji, gdy autobus jest prze-

ładowany, kierowca ma prawo nie 
zatrzymywać się na przystanku 
 nie zabierać większej liczby pa-
sażerów. Nikt, kto już w autobu-
sie się znajduje, nie może zostać 
wysadzony w połowie drogi – za-
uważa Piotr Jaros.

Jak udało nam się dowiedzieć, 
z informacji podanych przez kie-
rowcę MZK wynika, że w ostat-
nich dniach doszło do zamiesza-
nia z udziałem ucznia SP nr 3, 
jednak miało ono zupełnie inny 
charakter – uczeń wysiadł dobro-
wolnie na przystanku przy placu 
Wolności, a jego nieobecność za-
niepokoiła nauczycielkę tej szkoły, 
z którą zawsze wysiada on z auto-
busu. Pierwszoklasista bezpiecz-
nie dotarł jednak do szkoły. Inne-
go zdarzenia kierowca sobie nie 
przypomina. 

Nikt,�kto�już�
w�autobusie�się�
znajduje,�nie�może�
zostać�wysadzony�
w�połowie�drogi.

Piotr Jaros
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Lubianków�|�Straż

Pęknięty słup, zerwana linia
W środę 27 marca o godz. 

18.35 strażacy odebrali wezwa-
nie do uszkodzonego słupa trak-
cji telefonicznej w Lubiankowie. 
Na miejsce zadysponowano po 
jednym zastępie strażaków z OSP 
Lubianków i JR-G PSP w Stryko-
wie. Do uszkodzenia słupa doszło 

najprawdopodobniej w wyniku 
zawadzenia o niego przez niezna-
ny samochód. Zadanie strażaków 
polegało na zabezpieczeniu miej-
sca zdarzenia do czasu przybycia 
wezwanych służb technicznych, 
co nastąpiło około godz. 20.00. 
 ewr

Z policji�|�Zatrzymane�prawa�jazdy

Za szybko w Krępie
Do dwóch zatrzymań piratów 

drogowych doszło w niedzielę 
31 marca. Najpierw, o godzinie 
7.40 na ulicy Poznańskiej w Ło-
wiczu zatrzymany został 29-let-
ni mieszkaniec miasta, kierują-
cy oplem. Jechał on 114 km/h 
w obszarze zabudowanym. Dru-
gi kierowca został zatrzymany 
w Krępie (gmina Domaniewice), 
gdzie jechał 120 km/h przy do-

puszczalnych 50 km/h. Również 
w Krępie na na drodze krajowej 
nr 14, tyle że 2 kwietnia, zatrzy-
many został 66-letni mieszkaniec 
Skierniewic, który jechał Fordem 
Mondeo 105 km/h przy dozwolo-
nych 50. 

W takich przypadkach prawo 
jazdy zatrzymywane jest na 3 mie-
siące. Kierowcy są też oczywiście 
karani mandatami.  tm

Łowicz�|�Z�policji

Pijany kierowca autobusu MZK
Blisko promil alkoholu w or-

ganizmie miał kierowca autobu-
su łowickiego MZK zatrzyma-
ny do policyjnej kontroli. Było 
to podczas ostatniego kursu linii 
nr 1 we wtorek 2 kwietnia, o go-
dzinie 20.53.

Podejrzeniem, że kierowca au-
tobusu może być nietrzeźwy, po-
dzielił się z policją przypadkowy 
świadek. Zgłoszenie wpłynęło 
7 minut przed 21, czyli podczas 
ostatniego tego dnia kursu na tej 
linii. Policjanci, którzy wyruszy-
li szukać autobusu znaleźli go na 
ulicy Wiejskiej, a zatrzymali na ul. 
Czajki, było już po 21. W autobusie 
jechał w tym czasie jeden pasażer.

Policja pracuje nad wyjaśnie-
niem tej sprawy. Kierowcy zatrzy-
mano prawo jazdy, co oczywiście 
pozbawia go możliwości wykony-
wania zawodu. Grozi mu też kara 
do dwóch lat więzienia za pro-
wadzenie w stanie nietrzeźwym. 
Kurs dokończył inny kierowca 
przysłany przez MZK,

Zatrzymany to 56-letni miesz-
kaniec Łowicza, kierowca z du-
żym doświadczeniem w pracy.

– To pierwszy taki przypadek 
w MZK od około 15 lat – mówi 
nam dyrektor Bogdan Suchanek. 
Ze względu na trwające docho-
dzenie wstrzymuje się on z ko-
mentarzem w tej sprawie.  tm
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dokończenie ze str. 1
 
– Rodzice mają prawo zdecy-

dować o tym czy dziecko powin-
no, ich zdaniem, tego dnia pojawić 
się w szkole i jeśli tego zechcą, na-
szym obowiązkiem jest zapewnie-
nie uczniowi opieki. Tak się wła-
śnie stanie – przekonuje dyrektor. 

W przypadku głowieńskiej „Je-
dynki” problem częściowo roz-
wiązują rekolekcje wielkopostne, 
jakie w okresie 8-10 kwietnia br. 
przypadają w parafii św. Jakuba  
w Głownie. 

– W związku z rekolekcjami  
i tak zwyczajowo zajęcia mają 
charakter ograniczony, a to daje 
nam więcej czasu na podjęcie dal-
szych kroków. Jestem dobrej myśli  
i uważam, że te właśnie dni będą 
decydujące – podkreśla dyrektor. 

Z perspektywy uczniów SP nr 
1 istotny jest zwłaszcza późniejszy 
czas, czyli 15-17 kwietnia, kiedy 
to przypadają egzaminy ósmokla-
sistów. 

– Na ten moment mogę powie-
dzieć, że wiele wskazuje na to, że 
egzaminy się odbędą. Wiele infor-
macji uzyskamy w przyszłym ty-
godniu, kiedy okaże się, ile osób 
rzeczywiście przystąpiło do straj-
ku – stwierdza Adam Kubiak. 

SP nr 2 w Głownie. Kiedy 
we wtorek, 2 kwietnia, nasz re-
porter rozmawiał z dyrektor Be-
atą Pilarską nieznane były jeszcze 
szczegóły przeprowadzania egza-
minów oraz sprawowania opieki 
nad uczniami w SP nr 2 w Głow-
nie. Wiadomo było jedynie, że 
stosowne decyzje podjęte zostaną 
dopiero po ogłoszeniu wyników 
rozmów związkowców z rządem  
i to od efektów prowadzonych dys-
kusji wszystko będzie zależało. 

– Na chwilę obecną czekamy. 
Jeśli nie uda się dojść do poro-

zumienia, nasza szkoła przystąpi 
do strajku. Jak będzie to wyglą-
dało na razie nie umiem powie-
dzieć, bo nie wiemy, jak osta-
tecznie protest będzie wyglądał.  
Zrobimy wszystko, by egzami-
ny się odbyły, a uczniowie byli 
bezpieczni – zauważa dyrektor. 
Przypomnijmy, że chęć udziału 
w proteście w trakcie referendum 
strajkowego deklarowało 95% na-
uczycieli spośród osób, które do 
niego przystąpiły (85% uprawnio-
nych osób). 

Gdy w poniedziałek rozmawia-
liśmy z dyrektor Szkoły Podsta-
wowej nr 3 Anną Zielińską, było 
zdecydowanie zbyt wcześnie, aby-
śmy mogli usłyszeć jakieś konkre-
ty. Dyrektor oczekiwała na wyniki 
rozmów związkowców z rządem 
licząc jeszcze, że strony porozu-
mieją się i do strajku nie dojdzie. 

Gimnazjum Miejskie. Pod 
znakiem zapytania stoi na chwi-
lę obecną organizacja egzami-
nu w Gimnazjum Miejskim  
w Głownie, którego termin przy-
pada w dniach 10-12 kwietnia 
br. W przypadku tej placówki  
w referendum strajkowym udział 
wzięło 83% osób uprawnionych 
do głosowania, z czego 74% opo-
wiedziało się za zorganizowaniem 
zbiorowego protestu. 

Dyrektor szkoły Edyta Stru-
mian zapewnia, że dołoży wszel-
kich starań, by obie klasy, które  
w szkole pozostały, mogły przy-
stąpić do egzaminu. 

– Pamiętajmy o tym, że nawet 
jeśli większość pracowników de-
klaruje chęć udziału w strajku, nie 
wszyscy muszą się na to ostatecz-
nie zdecydować. Nie wiemy, ile  
w praktyce będzie to osób, więc 
póki co zachowajmy spokój – za-
uważa Edyta Strumian. 

Dyrektor gimnazjum zapew-
nia jednak, że w razie wybuchu 
ewentualnego strajku opieka nad 
uczniami placówki zostanie za-
gwarantowana – tym bardziej, że 
w parafii św. Jakuba w Głownie 
wówczas odbywają się rekolek-
cje wielkopostne, więc zwyczajo-
wo zajęcia dydaktyczne i tak nie 
są w tym czasie przeprowadzane.  
W opinii dyrektor, to właśnie bę-
dzie czas na ewentualną reakcję 
i podjęcie decyzji na najbliższą 
przyszłość. 

Dyrektor powiatowego Zespo-
łu Szkół Licealno-Gimnazjal-
nych Anna Lewandowska, z któ-
rą rozmawialiśmy w poniedziałek 
1 kwietnia, mówiła, że w jej oce-
nie przeprowadzenie egzaminów 
gimnazjalnych stoi pod poważ-
nym znakiem zapytania. Jako dy-
rektorowi, brakowało jej ministe-
rialnych wytycznych co do tego, 
kogo ostatecznie może powołać 
do zespołów nadzorujących. We-
dług wcześniejszych wytycznych, 
członkiem takiego zespołu nie 
mógł być m.in. ani dyrektor szko-
ły, ani nauczyciel przedmiotu eg-
zaminacyjnego. 

Dodajmy, że do strajku nie 
przystąpili pracownicy Publicz-
nego Katolickiego Liceum 
Ogólnokształcącego w Głow-
nie, bowiem organem prowadzą-
cym placówkę jest Parafia św. Ja-
kuba w Głownie, zaś nauczyciele 
nie są rozliczani na podstawie tzw. 
Karty Nauczyciela. 

Dyrektor Zespołu Szkół Spe-
cjalnych Maciej Lisowski we 
wtorek 2 kwietnia powiedział 
nam, że gdyby stronom nie uda-

ło się osiągnąć porozumienia i do 
strajku miałoby dojść od 8 kwiet-
nia, starać się będzie zapewnić 
opiekę tym dzieciom, które przy-
szłyby do szkoły, z tym że w ZSS 
akurat wypadają wtedy rekolekcje. 

Jeśli chodzi o egzamin gimna-
zjalny, to dyrektor będzie się starał 
go zorganizować, jakkolwiek oso-
by, które były wyznaczone do pra-
cy w zespole nadzorującym zdają-
cych, mogą przystąpić do strajku. 
Kto wówczas by je zastąpił – tego 
jeszcze dyrektor na sto procent nie 
wiedział. 

Gmina Głowno
Do problemu z zabezpiecze-

niem składu zespołów nadzoru-
jących na egzamin gimnazjalny, 
gdyby doszło do strajku nauczy-
cieli, przyznała się dyrektor Ze-
społu Szkolno-Przedszkol-
nego w Mąkolicach Wioletta 
Przyżycka. Powiedziała nam na-
wet, że przygotowując się na czar-
ny scenariusz, rozmawiała z na-
uczycielami emerytowanymi, ale 
ci, którzy wypadli już z zawodo-
wego obiegu, po prostu nie chcą 
z doskoku brać odpowiedzialności 
za tak ważny egzamin. Do obsługi 
egzaminu gimnazjalnego w ZS-P 
w Mąkolicach potrzeba minimum 
4 osób. Jeśli w poniedziałek roz-
począłby się strajk, szkoła miałaby 
problem z zabezpieczeniem skła-
du zespołów. Pomóc w rozwią-
zaniu problemu próbuje gmina, 
wcale niewykluczone, że egzami-
ny gimnazjalne dla uczniów 3 ze-

społów szkół mogłyby odbyć się 
w jednym miejscu. W środowej 
rozmowie z nami potwierdził to 
wójt Marek Jóźwiak, przebywają-
cy wprawdzie na zwolnieniu, lecz 
pozostający w kontakcie z dyrek-
torami: – Taka możliwość, zorga-
nizowania egzaminu dla wszyst-
kich zdających w Bronisławowie 
jest rozważana, ale lepiej, żeby nie 
trzeba było tego robić i żeby dzieci 
mogły zdawać w swoich szkołach 
– usłyszeliśmy. 

Rodzice uczniów szkoły w 
Mąkolicach już zostali powia-
domieni o możliwości nauczy-
cielskiego strajku i poproszeni o 
składanie deklaracji dotyczących 
potrzeby zapewnienia w tym cza-
sie ich dzieciom opieki w szko-
le. Jedynymi osobami, o których 
na 2 kwietnia dyrektor Przyżycka 
mogła stwierdzić, że w przypad-
ku strajku będą mogły tę opiekę 
sprawować była ona sama, pomoc  
w przedszkolu oraz katechetka. 
Do chwili naszej rozmowy żadna 
deklaracja od rodziców jeszcze nie 
wpłynęła. 

Dyrektor Zespołu Szkolno-
-Przedszkolnego w Popowie 
Głowieńskim Krzysztof Fortuna 
we wtorek 2 kwietnia żył w prze-
świadczeniu, że najprawdopodob-
niej do strajku nauczycieli dojdzie. 
Wiedział też, że egzamin gimna-
zjalny musi się odbyć, ale jak – 
stawiał jeden wielki znak zapy-
tania. W referendum strajkowym 
większość pracowników tej szko-
ły opowiedziała się za organiza-
cją strajku, ale ile osób faktycznie 
do niego by przystąpiło, to mogło 
okazać się dopiero w poniedziałek 
8 kwietnia rano. Jeśli do strajku 
dojdzie, dyrektor Fortuna spodzie-
wał się, że nie przystąpią do niego 
pewnie tylko pojedyncze osoby. 
Czy zdołałby z nich powołać ze-
społy nadzorujące zdających eg-
zamin gimnazjalny?

– Na dzień dzisiejszy – zdecy-
dowanie jest problem. Ze stupro-
centową pewnością możemy mó-
wić tylko o terminach egzaminów. 
Wszystko inne jest w wielkim za-
wieszeniu – usłyszeliśmy od dy-
rektora Fortuny we wtorek. 

Od dyrektor Zespołu Szkolno 
Przedszkolnego w Lubianko-
wie Agnieszki Czubiak nie usły-
szeliśmy nic ponadto, że czeka 
na rozwój sytuacji i pozostaje w 
stałym kontakcie z organem pro-
wadzącym. Skądinąd wiemy, że  
w tej szkole największym wyzwa-
niem w przypadku strajku byłoby 
zapewnienie zespołów nadzorują-
cych na trzeci dzień egzaminów 
gimnazjalnych, kiedy równocze-
śnie odbywać się mają sprawdzia-
ny z trzech języków obcych.

Miasto i Gmina Stryków 
Dyrektor Przedszkola Samo-

rządowego w Strykowie Mał-
gorzata Frącala, poinformowa-
ła nas we wtorek, 2 kwietnia, że  
w placówce jest już gotowość 
strajkowa, choć ona sama ma na-
dzieję, że ze względu na proble-
my, jakie strajk za sobą pociągnie, 
ostatecznie do niego nie dojdzie. 
Do placówki uczęszcza 100 dzie-
ci. Jeśli strajk stanie się faktem,  
a obsługa kuchni zdecyduje się 
jednak pracować, wówczas na 
opiekę może liczyć 25 dzieci, któ-
rymi zajmować się będzie bezpo-
średnio dyrektor przedszkola. 

Jak w praktyce wyglądać bę-
dzie ta opieka i według jakich 
kryteriów będą wybierane dzieci, 
które będą mogły z niej skorzy-
stać w przypadku większej ilo-
ści chętnych, tego dyrektor Frąca-
la we wtorek nie potrafiła jeszcze 
sprecyzować. Jeśli już, to konkret-
ne informacje w tej sprawie mają 
trafić do rodziców w dniu dzisiej-
szym, czyli w czwartek, 4 kwiet-
nia. Czarny scenariusz zakłada, 
że jeśli obsługa kuchni zastraj-
kuje, przedszkole na czas prote-
stu trzeba będzie zamknąć. Jest 
jednak też taka ewentualność, że 
jeśli kuchnia będzie pracować,  
a oprócz dyrektorki do pracy przy-
stąpi jeszcze choć 1 nauczyciel, 
wówczas opiekę w zreorganizo-
wanej formie będzie miało zapew-
nionych 50 dzieci. 

W Szkole Podstawowej nr 
1 w Strykowie dyrektor Krysty-
na Jesionowska powiedziała nam, 
że w skład rezerwowej dwuosobo-
wej komisji przeprowadzającej eg-
zamin ósmoklasistów wejdzie ona 
oraz katechetka, choć ostatecznie 
przesądzi o tym to, którzy z na-
uczycieli faktycznie przystąpią do 
strajku.   str. 35

Aktualności
Edukacja�|�Szkoły�i�przedszkola�w�dniach�nauczycielskiego�protestu

Nerwy na pięć minut
przed strajkiem

Powołano koMitety Strajkowe
Jak�poinformował�nas�we�
wtorek,�2�kwietnia,��
Marek�Nowicki,�
przewodniczący�Oddziału�
ZNP�w�Strykowie,�we�
wszystkich�szkołach�tego�
regionu�powołano�już�komitety�
strajkowe,�do�których�dotarły�
też�instrukcje�strajkowe.�Strajk�
ma�polegać�na�całkowitym�
przerwaniu�pracy.�Jeśli�do�
niego�dojdzie,�od�poniedziałku�
komitety�zasiądą�przy�stołach�
ustawionych�w�pobliżu�wejść�

do�szkół��
i�będą�przy�nich�dyżurować�
w�zwyczajowych�godzinach�
pracy�poszczególnych�
placówek.�Uczniowie,�którzy�
przyjdą�do�szkół�będą�mieli�
zapewnioną�opiekę,�ale�
nie�będą�to�żadne�zajęcia�
dydaktyczne.�Członkowie�
komitetów�strajkowych�mają�
współpracować�z�dyrektorami�
szkół�w�zakresie�zapewnienia�
bezpieczeństwa�na�terenie�
placówek.�ljs

Nawet�jeśli�większość�
pracowników�deklaruje�
chęć�udziału�w�strajku,�
nie�wszyscy�muszą�
się�na�to�ostatecznie�
zdecydować.�Nie�
wiemy�ile�w�praktyce�
będzie�to�osób,�więc�
póki�co�zachowajmy�
spokój.

Edyta Strumian
dyrektor  

Gimnazjum Miejskiego

Pomóc�w�rozwiązaniu�
problemu�próbuje�
gmina�Głowno,�wcale�
niewykluczone,�że�
egzaminy�gimnazjalne�
dla�uczniów��
3�zespołów�szkół�
mogłyby�odbyć�się��
w�jednym�miejscu.

SPotkanie robocze u burMiStrza Strykowa 

Na�wczoraj,�czyli�środę,�
3�kwietnia,�w�godzinach�
popołudniowych�w�Urzędzie�
Miejskim�w�Strykowie�
zaplanowane�zostało�spotkanie�
robocze�z�dyrektorami�szkół��
i�przedszkola�samorządowego�
w�celu�omówienia�działań��
w�przypadku�strajku.��
Na�spotkanie�został�
zaproszony�również�
przewodniczący�strykowskiego�
oddziału�ZNP�Marek�Nowicki.��
Jak�poinformowała�nas�we�
wtorek,�2�kwietnia,�zastępca�
burmistrza�Strykowa�Tamara�
Barańska-Kiemaczyńska,�jeśli�
będzie�taka�potrzeba,�władze�
gminy�spotkają�się�szefami�
placówek�oświatowych�również�
i�kolejny�raz.�
Wiceburmistrz�potwierdziła,�że�
we�wszystkich�prowadzonych�
przez�strykowski�samorząd�
szkołach�i�przedszkolu�
spełnione�zostały�wymogi�
formalne,�aby�na�ich�terenie�

mógł�rozpocząć�się�strajk.��
–�Przewidujemy,�że��
w�przypadku�braku�
porozumienia�rządu�z�ZNP,�do�
strajku�przyłączy�się�większość�
nauczycieli�z�naszych�placówek�
oświatowych�–�oceniała�
trzeźwo�wiceburmistrz.�
Dodała�jednocześnie,�że�na�
chwilę�udzielania�informacji,�
trudno�było�określić�iloma�
nauczycielami�będą�
dysponowali�dyrektorzy��
w�celu�zorganizowania�zajęć�
opiekuńczo-wychowawczych.�–�
W�100%�każdy�dyrektor�może�
liczyć�na�siebie�oraz�będzie�się�
wspierał�nauczycielami,�którzy�
nie�będą�strajkować.�Wszyscy�
dyrektorzy�starają�się��
w�zaistniałej�sytuacji�
doprowadzić�to�tego,�aby�
przeprowadzić�egzaminy��
i�zapewnić�jak�najlepszą�opiekę�
wszystkim�potrzebującym�tego�
uczniom�–�zapewniła�Tamara�
Barańska-Kiemaczyńska.�ljs

eGzaMiny MoGą być w jednyM MiejScu dla wielu Szkół
W�związku�z�ewentualnością�
wybuchu�akcji�strajkowej�
skontaktowaliśmy�się�
z�burmistrzem�Głowna�
Grzegorzem�Janeczkiem�
w�środę,�3�kwietnia,�tuż�po�
spotkaniu�z�dyrektorami�
miejskich�szkół.��
W�komunikacie�przesłanym�
do�naszej�redakcji�burmistrz�
potwierdza,�że�zaproponowane�
przez�dyrektorów�
rozwiązania�umożliwią�być�
może�przeprowadzenie�
egzaminu�gimnazjalnego�
w�oparciu�o�osoby�
nieuczestniczące�w�strajku,�

czyli�samych�dyrektorów�szkół�
podstawowych,�katechetów�
oraz�inne�osoby,�nie�
zamierzające�strajkować.�
Podczas�środowego�spotkania�
dodatkowo�zaproponowano,�
by�egzaminy�gimnazjalne�
przeprowadzane�w�Gimnazjum�
Miejskim�oraz�ZSLG�mogły�
odbyć�się�wspólnie.�W�zakresie�
egzaminu�ósmoklasistów�
zaproponowano�
przeprowadzenie�go��
w�jednej�szkole�podstawowej�
–�byłaby�to�SP�nr�2�w�Głownie.�
Wprowadzenie�takich�
rozwiązań�w�życie�uzależnione�

jest�jednak�od�zgody�władz�
oświatowych�–�kuratorium�
oraz�Okręgowej�Komisji�
Egzaminacyjnej.
–�Propozycje�te�pozwoliłyby�
ograniczyć�liczbę�
nauczycieli,�niezbędnych�
do�przeprowadzenia�
egzaminów.�Niezależnie�
jednak�od�rozważanych�
rozwiązań�wyrażam�nadzieję�
na�uwzględnienie�postulatów�
środowiska�nauczycielskiego��
i�porozumienie�nauczycieli��
z�Rządem�RP,�co�skutkowałoby�
odwołaniem�akcji�strajkowej�–�
pisze�Grzegorz�Janeczek.�aw
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Aktualności
Wielkie opóźnienia 
na budowie na dworcu
PKP w Łowiczu. str. 20-21

REKLAMA

REKLAMA

Głowno�|�Na�sesji�o�zarządzeniu�wojewody

Rada na razie bez stanowiska
ws. Cebertowicza
Rada Miejska w Głownie prawdopodobnie na najbliższej sesji będzie jednak 
chciała zabrać głos w sprawie ws. zarządzenia zastępczego Wojewody 
Łódzkiego, którym pozbawił on powiatowy Zespół Szkół nr 1 w Głownie 
patrona w osobie prof. Romualda Adama Cebertowicza. 

Na ostatniej sesji, 27 marca, pa-
dła propozycja, by zaapelować do 
władz powiatu o podjęcie działań 
odwoławczych, by szkoła nie zo-
stała ogołocona z imienia. Działa-
nia takie – przewidziane prawem 
– starosta zamierza podjąć. 

Pod koniec sesji Rady miej-
skiej w Głownie 27 marca radni 
najpierw wprowadzili do porząd-
ku obrad punkt, w którym zamie-
rzali przedyskutować i ewentual-
nie przegłosować stanowisko ws. 
zarządzenia wojewody, ale osta-
tecznie punkt ten zdjęli, z zastrze-
żeniem, by do tematu powrócić na 
kolejnej sesji. Jej zwołanie, w try-
bie nadzwyczajnym, spodziewa-
ne jest w najbliższych tygodniach  
na wniosek burmistrza Grzegorza 
Janeczka, który już o tym radnych 
poinformował. Sesja ma być zwo-
łana w związku z innymi sprawa-
mi, ale burmistrz zadeklarował,  
że nie będzie się sprzeciwiał po-
szerzeniu porządku obrad zgodnie 
z wolą rady.

Tymczasem na sesji 27 mar-
ca przewodniczący rady miej-
skiej Grzegorz Szkup odczytał 
projekt oświadczenia Rady Miej-
skiej w Głownie, które sformuło-
wał nieobecny w tym dniu radny 
Przemysław Milczarek. Intencją 

autora było wyrażenie przez radę 
stanowczego sprzeciwu wobec za-
rządzenia zastępczego wojewody, 
którym zmienił on nazwę Zespo-
łu Szkół nr 1 im. prof. Romualda 
Adama Cebertowicza na zespół 
Szkół nr 1 w Głownie. 

W uzasadnieniu sprzeciwu 
przytoczono zasługi prof. Ceber-
towicza dla nauki (opracowanie 
metody zeskalania gruntów), roz-
woju przemysłu (przygotowanie 
terenów pod budowę wielkich 
obiektów) oraz ratowania zabyt-

ków kultury polskiej i światowej 
(pałac Piotra Wielkiego w Peters-
burgu, budowle Wenecji i Padwie, 
Krzywą Wieżę w Pizie). Podkre-
ślono ponadto te elementy jego 
biografii, dzięki którym dał się po-
znać jako patriota: „walczył o nie-
podległość Polski biorąc udział 
w III powstaniu śląskim oraz  
I i II wojnie światowej. Był wiel-
kim patriotą, wybitnym przedsta-
wicielem nauki polskiej, zasłużo-
nym pedagogiem, a jednocześnie 
skromnym człowiekiem, który 

nade wszystko ukochał ziemię 
rodzinną” – czytamy w projek-
cie oświadczenia. Przypomniano  
w nim także o nadanym pośmiert-
nie profesorowi tytule Honorowe-
go Obywatela Miasta Głowna, co 
nastąpiło w listopadzie 2003 r.

Oświadczenia jednak nie pod-
dano na sesji pod głosowanie. 
W dyskusji, zarówno burmistrz 
Grzegorz Janeczek, jak i wyjąt-
kowo z nim zgadzający się radny 
Wojciech Baleja, zwracali uwa-
gę, iż warto poczekać na reakcję 
Starostwa Powiatowego, czy też 
Rady Powiatu Zgierskiego w tej 
sprawie, ponieważ to powiat jest 
organem prowadzącym placówkę 
oświatową. 

– Moja propozycja jest taka: 
może poczekajmy, co zrobi samo 
starostwo (...). Jedna rzecz to jest 
takie – nazwijmy to – oburzenie 
moralne, a druga – czysto formal-
na strona prawna, która jakby nic 
tu nie daje i nawet nie pozwala się 

komukolwiek do naszego stano-
wiska odnosić. 

Radca prawny urzędu, mec. 
Łukasz Piątek, wspomniał, że tak-
że oświadczenia rady powinny do-
tyczyć spraw leżących w jej kom-
petencjach. W tej sytuacji radna 
Maria Furga zaproponowała, by 
oświadczeniu temu nadać formę 
apelu do Rady Powiatu Zgierskie-
go, która ma możliwość wejścia 
na drogę odwoławczą od zarzą-
dzenia wojewody, czyli zaskarże-
nia zarządzenia zastępczego do 
Wojewódzkiego Sądu Admini-
stracyjnego w terminie 30 dni od 
jego doręczenia. 

Starosta: będzie 
odwołanie
Burmistrz wspomniał też na se-

sji, że dzień przed nią, a więc 26 
marca, rozmawiał na ten temat ze 
starostą Bogdanem Jarotą, który 
do 26 marca nie otrzymał zarzą-
dzenia zastępczego. Jednak już 27 
marca otrzymaliśmy ze Starostwa 
Powiatowego w Zgierzu jedno-
znaczny komentarz Bogdana Ja-
roty: „Będziemy składać odwoła-
nie w tej sprawie. Nazwę szkole 
nadaliśmy w 2003 r., na wspól-
ny wniosek rady pedagogicz-
nej, rady rodziców i samorządu 
uczniowskiego. Nie ma tu mowy 
o żadnych zaszłościach z czasów 
PRL-u. Zasługi profesora Ceber-
towicza – Honorowego Obywate-
la Miasta Głowna, dla świata na-
uki są bezsprzeczne. Nie widzę 
uzasadnienia pozbawienia szko-
ły nazwy, podczas gdy zarówno  
w Głownie, jak i w Łodzi, są ulice 
prof. Romualda Cebertowicza”. 
 ewr

Jeśli nie oświadczenie, to apel. Radna�Maria�Furga�uważa,�że�Rada�
Miejska�w�Głownie�powinna�zabrać�głos�w�obronie�patrona�powiatowego�
Zespołu�Szkół�nr�1�–�prof.�Romualda�Adama�Cebertowicza.�

LGD Polcentrum
Stowarzyszenie 
od kwietnia  
w Głownie

Od 1 kwietnia Stowarzysze-
nie Lokalna Grupa Działania Po-
lcentrum ma siedzibę w Głownie, 
w budynku Urzędu Miejskiego 
na ul. Ludwika Norblina 1, w po-
mieszczeniach po Środowisko-
wym Domu Samopomocy.

Przeprowadzkę stowarzysze-
nia do Głowna wymusiło wyga-
śnięcie z końcem marca umowy 
najmu lokalu przy Placu Łuka-
sińskiego w Strykowie, którego 
właścicielem jest gmina Stryków. 
W styczniu władze stowarzysze-
nia wystąpiły do burmistrza Stry-
kowa z prośbą o przedłużenie 
umowy, ale otrzymały odpowiedź 
odmowną, motywowaną tym,  
że gmina ma inne plany na zago-
spodarowanie tego lokalu. Trzeba 
było rozejrzeć się za nowym miej-
scem. 

Burmistrz Głowna zapropono-
wał Polcentrum pomieszczenia 
zwolnione przez ŚDS w biurowcu 
na Norblina 1.

Po przeprowadzce, numery te-
lefonu do Stowarzyszenia pozo-
stają bez zmian (42/719-90-64;  
512-594-417), jak również adres 
mailowy: biuro@polcentrum.pl. 
W nowej siedzibie takie same jak 
dotychczas są też godziny pracy 
biura, które jest czynne od ponie-
działku do piątku w godz. 8-16.

Stowarzyszenie LGD Polcen-
trum działa od 2006 r., a jego misją 
jest podnoszenie poziomu życia 
mieszkańców różnych obszarów 
Polski centralnej poprzez realiza-
cję szeregu projektów, finansowa-
nych w ramach Programu Rozwo-
ju Obszarów Wiejskich. Prezesem 
zarządu LGD Polcentrum, a zara-
zem kierownikiem biura, jest Ane-
ta Królikowska.  ewr

Głowno, Stryków�|�Po�sesji

Zmiany w komisjach Rady Miejskiej
Nowy statut gminy Stryków, 
który został uchwalony  
31 stycznia br., a wszedł  
w życie 26 lutego, wymusił 
na Radzie Miejskiej 
dokonanie zmian w zakresie 
powołania komisji stałych.

Zgodnie ze znowelizowa-
nym statutem trzeba było uchy-
lić uchwały, którymi powołano 
trzy dotychczasowe komisje stałe: 
Oświaty i Spraw Obywatelskich, 
Rolnictwa i Infrastruktury oraz 
Budżetu i Mienia Komunalnego. 
W miejsce tych trzech powołano 
teraz tylko dwie: Komisję Budże-
tu oraz Komisję Infrastruktury. Bez zmian pozostają dwie ko-

misje, których istnienie narzu-
ca ustawa samorządowa: Komi-
sja rewizyjna oraz Komisja skarg, 
wniosków i petycji. 

Tydzień temu, w artykule do-
tyczącym funduszu sołeckiego, 
krótko wspominaliśmy, że akces 
do pracy w nowo powoływanej 
Komisji Budżetu Rady Miej-
skiej w Strykowie zgłosili wszy-
scy radni. W jednogłośnie podję-
tej na sesji 26 marca uchwale jej 
liczebność ustalono więc na 15 
osób. Na pierwszym posiedzeniu, 
zwołanym w przerwie obrad sesji, 

dokonano wyboru Grzegorza Ko-
złowskiego na przewodniczącego 
tej komisji oraz Damiana Perka  
na wiceprzewodniczącego. 

Chęć pracy w Komisji In-
frastruktury Rady Miejskiej  
w Strykowie zgłosiło 11 radnych  
i w takim składzie komisja ta zosta-
ła powołana jednogłośnie podjętą 
przez radę uchwałą. Do komisji 
weszli: Paweł Kasica (przewod-
niczący Rady Miejskiej w Stry-
kowie), Andrzej Janeczko (wice-
przewodniczący rady), Łukasz 
Orłowski (wiceprzewodniczą-
cy rady), Marek Gierat, Wincen-

ty Majchrzak, Jakub Mielczarek, 
Bartłomiej Roszczypała, Karol Si-
tek, Mateusz Słojewski, Jarosław 
Włodarczyk i Tadeusz Rosiński. 
Na pierwszym posiedzeniu (zwo-
łanym w przerwie obrad sesji rady 
26 marca) komisja dokonała wy-
boru przewodniczącego, którym 
został Marek Gierat, a na wice-
przewodniczącego wybrano An-
drzeja Janeczko. 

Mała zmiana  
w także Głownie
Dzień po sesji strykowskiej, 27 

marca, obradowała Rada Miejska 
w Głownie, która jednogłośnie 
dokonała zmiany swej wcześniej-
szej uchwały (z listopada 2018 r.) 
w sprawie ustalenia składów oso-
bowych komisji stałych. Zmiany 
dokonano w Komisji Gospodarki  
i Budżetu, do której dołączył radny 
Jakub Kowalski, będący przewod-
niczącym Komisji skarg, wnio-
sków i petycji oraz członkiem Ko-
misji Oświaty, Zdrowia, Kultury. 

Po zmianie, skład Komisji Go-
spodarki i Budżetu Rady Miej-
skiej w Głownie jest następujący: 
Przemysław Milczarek (przewod-
niczący), Tomasz Lenart (wice-
przewodniczący), Wojciech Bale-
ja, Maria Furga, Jakub Kowalski, 
Maciej Lisowski, Michał Miazek, 
Grzegorz Oraś, Grzegorz Szkup, 
Beata Wszołek-Lewandowska, 
Krzysztof Zieliński. ewr
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Podkreślono�te�
elementy�jego�
biografii,�dzięki�którym�
dał�się�poznać�jako�
patriota:�„walczył��
o�niepodległość�Polski�
biorąc�udział��
w�iii�powstaniu�śląskim�
oraz�i�i�ii�wojnie�
światowej.

Piętnastu radnych w komisji. Pierwsze�posiedzenie�Komisji�Budżetu�
Rady�Miejskiej�w�Strykowie,�26�marca.�
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Głowno�|�Budżet�obywatelski�–�czas�wybierać

Można głosować na trzy propozycje 
z siedmiu

dokończenie ze str. 1
Porastający trawą teren nie 

może być przeznaczony pod za-
budowę mieszkaniową ze wzglę-
du na biegnące bezpośrednio nad 
nim linie wysokiego napięcia. 
Plac był dotąd miejscem dość za-
niedbanym, niekiedy – zaśmieca-
nym przez przechodniów. 

Grzegorz Oraś chciałby to 
zmienić i wykorzystać potencjał 
tego miejsca, położonego w cen-
trum osiedla domów jednoro-
dzinnych, do utworzenia tu ple-
nerowej siłowni – na wzór takich, 
jakie powstają w wielu miastach  
i miasteczkach, przyciągając lu-
dzi chcących poprzez ćwiczenia 
poprawić kondycję. Dodatkowym 
atutem jest zachęta do wyjścia  
z domu i spotkania się na siłow-
ni ze znajomymi. Takiego miejsca  
w tej części miasta nie ma, a zain-
teresowanie mieszkańców jest po-
dobno niemałe.

 Autor projektu pod nazwą 
„Ogródek sportowo-rekeracyj-
ny” chciałby, żeby na wskazanej 
działce stanęło osiem urządzeń do 
ćwiczeń wszystkich grup mięśni 
(m.in. rowerek, urządzenie symu-
lujące jazdę na nartach czy pływa-
nie kajakiem, orbitrek). 

– W 2016 r. próbowałem zreali-
zować podobny projekt w ramach 
budżetu obywatelskiego. Było za-
interesowanie, natomiast nie udało 
się uzyskać aż tylu głosów, żeby to 
przeszło. Chcę spróbować po raz 
kolejny, bo myślę, że nawet wizu-
alnie osiedle na tym zyska. Mam 
zamiar tę koncepcję później roz-
szerzać, rozbudować o plac za-
baw, bo mamy na osiedlu dużo 
małych dzieci, a tutaj nic dla nich 
nie mamy – powiedział nam 28 
marca Grzegorz Oraś. 

Zapewnia on, że jeśli projekt 
zostanie zrealizowany, on i jego 
znajomi zadbają o konserwację 
sprzętów i będą mieli stały wgląd 
na ten teren. Chciałby siłownię 
oddzielić od ulicy nasadzeniami 
krzewów, ustawić przy niej jakąś 
ławeczkę i generalnie – zadbać  
o to miejsce. 

dla dzieci  
i dla dorosłych 
Jedno duże urządzenie do za-

baw dla dzieci, w formie konstruk-
cji z kilkoma atrakcyjnymi ele-

mentami (zjeżdżalnią, miejscami 
do wspinaczki, zadaszoną budką 
itp.) oraz sześć sprzętów do ćwi-
czeń dla dorosłych to pomysł Mar-
ka Pawliczaka na zagospodarowa-
nie terenu za blokami wspólnoty 
mieszkaniowej na osiedlu Huta 
Józefów. W zacisznej części osie-
dla, pod lasem, mieści się teren re-
kreacyjny, urządzony z inicjatywy 

pana Marka i jego żony Teresy, 
uczęszczany przez mieszkańców 
bloków, ale też działkowiczów  
z pobliskich ogrodów. Jest tu kil-
ka huśtawek, piaskownica i zjeż-
dżalnia, które zostały przeniesione 

z sąsiedztwa parkingu, jest pod-
świetlana drewniana altana, oczko 
wodne i miejsce na grilla.

Państwo Pawliczakowie dba-
ją o zieleń, dosadzając co sezon 
nowe rośliny ozdobne i nawożąc 

piaszczystą glebę. W pielęgnację 
tego zakątka (podlewanie, kosze-
nie trawy) włączają się sąsiedzi. 
Wielu lubi tu przysiąść, odpocząć. 
Mieszkańcy sami zrobili już bar-
dzo wiele, a ponieważ chcieliby, 
żeby to miejsce stało się jeszcze 
bardziej atrakcyjne dla dzieci i do-
rosłych – powstał złożony do Bu-
dżetu Obywatelskiego projekt pla-
cu zabaw i siłowni plenerowej. 

Gospodarzem terenu jest SM 
Fortuna, która wyraziła pomysło-
dawcom zgodę na ustawienie no-
wych elementów. 

„nasza zabrzeźnia”
Wnioskodawczynią (wraz  

z innymi mieszkańcami) projektu 
rozbudowy placu zabaw w rejo-
nie ulic Karasickiej i Skrętnej jest 
radna z tej dzielnicy Beata Wszo-
łek-Lewandowska. Autorom ma-
rzy się doposażenie placu w inno-
wacyjne zabawki typu: huśtawka 
rodzinna (służąca do zabawy ro-
dzica wraz z małym dzieckiem), 
huśtawka bocianie gniazdo, bu-
jak motor, huśtawka podwójna 
ważka, zabawka edukacyjna i ze-
staw dla maluchów ze zjeżdżalnią 
i grami.

– Takiej huśtawki, na której 
można się bujać razem z napraw-
dę małym dzieckiem, nie ma ni-
gdzie w Głownie. Myślę, że to 
spodobałoby się rodzicom – usły-

szeliśmy od Beaty Wszołek-Le-
wandowskiej. Chciałaby, żeby za-
bawki były wykonane z trwałych 
materiałów typu metal i wytrzy-
małe tworzywo, by zminimalizo-
wać ewentualne późniejsze koszty 
ich konserwacji. Radna sama jest 
współorganizatorką różnych dzia-
łań realizowanych przy placu za-
baw przez mieszkańców dzielni-
cy, w tym porządkowania terenu  
i nasadzeń roślin ozdobnych. 

Mieszkańcom zależy też na po-
prawie bezpieczeństwa tego miej-
sca poprzez oświetlenie go 2-3 
solarnymi lampami LED, co też 
uwzględniono w projekcie „Nasza 
Zabrzeźnia”.

rozjaśnić ciemności
Projektem ważnym dla miesz-

kańców bloków wspólnoty miesz-
kaniowej przy ul. Sikorskiego 
51/57 w Głownie na pewno jest 
oświetlenie dróg osiedlowych 
znajdujących się na działkach, 
których gospodarzem jest Spół-
dzielnia Mieszkaniowa Fortuna. 
Obecnie po zmroku osiedlowe 
drogi toną w ciemnościach. Re-
alizacja projektu z budżetu oby-
watelskiego, czyli zakup i mon-
taż lamp solarnych, wpłynęłaby 
na poprawę poczucia bezpieczeń-
stwa mieszkańców. 

co odrzucono?
Na etapie weryfikacji formalnej 

i merytorycznej odpadły projekty: 
badania termowizyjnego domów 
jednorodzinnych, budowy pla-
cu zabaw przy Żeromskiego/Wy-
spiańskiego, zakupu sprzętu dla 
OSP Głowno, modernizacji ska-
teparku, budowy parkingu przy 
Miejskim przedszkolu nr 1 oraz 
utworzenia Parku Niezłomnych. 
Po odwołaniach dwóch wniosko-
dawców burmistrz Głowna utrzy-
mał negatywną ocenę projektów.

W poszczególnych projek-
tach stwierdzono braki formalne  
w postaci: niezałączenia wyma-
ganej listy poparcia mieszkańców 
czy braku oświadczenia ze zgo-
dą właściciela/zarządcy terenu 
na gospodarowanie nim. Projek-
tom wyeliminowanym na etapie 
oceny merytorycznej zarzuco-
no: niezgodność z wymogiem 
regulaminu dotyczącym własno-
ści miejskiej zakupionych z BO 
środków trwałych i pozostawania 
ich do dyspozycji mieszkańców 
(sprzęt ratowniczy dla OSP), nie-
określenie przybliżonych kosztów 
realizacji zadania w oparciu o rze-
telne rozeznanie rynku (moderni-
zacja skateparku oraz Park Nie-
złomnych), przewyższenia przez 
rzeczywiste koszty zadania kwoty 
50 tys. zł (parking przy MP 1 skal-
kulowano na 63.762 zł).  ewr

REKLAMA

Przyjemny zakątek na Hucie Józefów może być jeszcze atrakcyjniejszy.�Marek�Pawliczak�pokazuje�miejsce�
na�nowy�plac�zabaw�dla�dzieci�oraz�plenerową�siłownię�dla�dorosłych.�

Idealne miejsce na plenerową siłownię? Grzegorz�Oraś�pokazuje�gdzie�mógłby�powstać�ogródek�
sportowo-rekreacyjny.
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W�2016�r.�próbowałem�
zrealizować�
podobny�projekt�
w�ramach�budżetu�
obywatelskiego.�Było�
zainteresowanie,�
natomiast�nie�udało�się�
uzyskać�aż�tylu�głosów,�
żeby�to�przeszło.�Chcę�
spróbować�po�raz�
kolejny.

Grzegorz Oraś
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Głowno, Stryków�|�Plany�PKP�PLK

Będą ułatwienia na dworcach 
kolejowych
Przebudowę infrastruktury 
pasażerskiej  
oraz modyfikację otoczenia 
stacji kolejowych  
w Głownie i Strykowie 
planuje PKP PLK.  
Prace te w przyszłości 
mają doprowadzić 
do budowy tzw. węzłów 
multimodalnych,  
czyli węzłów ułatwiających 
przesiadki.

Na terenie zmodernizowa-
nych w poprzednich latach dwor-
ców zakres prac wstępnie obej-
mował będzie montaż kładek dla 
pieszych, budowę nowych miejsc 
parkingowych oraz przystanków 
autobusowych. 

Wiadomość o modernizacji 
dworca z całą pewnością ucie-
szy mieszkańców Zabrzeźni, bo-
wiem wstępna koncepcja przewi-
duje montaż kładek nad torami, 
które umożliwią powiązanie pe-
ronów z ulicami leżącymi po pół-
nocnej stronie torów. Oznacza to, 
że kładki umożliwią bezpieczne 
oraz krótsze niż dotychczas przej-
ście na teren dworca od strony ul. 
Topolowej. Dzięki zainstalowa-
niu wind oraz likwidacji krawęż-
ników, komfortowe dojścia do pe-

ronów będą opcją dostępną także 
dla osób o ograniczonych możli-
wościach poruszania się. 

– Przed dworcami w Głow-
nie oraz Strykowie przewidziano 
stworzenie przystanków autobu-
sowych oraz kilkunastu nowych 
miejsc parkingowych dla samo-
chodów. Przy stacjach ustawione 
zostaną również nowe wiaty ro-
werowe – tłumaczy Karol Jaku-
bowski z Zespołu Prasowego PKP 
PLK S.A. 

Jeśli wszystko przebiegnie 
zgodnie z planem, w Głow-
nie powstanie dodatkowo chod-
nik wzdłuż torów, łączący istnie-
jące przejście w poziomie szyn 
przy peronach z przejazdem ko-
lejowym w ciągu ul. Zabrzeź- niańskiej. Dodajmy, że w ramach 

ogłoszonego w tym miesiącu 
przetargu na budowę zintegrowa-
nych węzłów multimodalnych, 
prawdopodobnie zrealizowana zo-
stanie nie tylko przebudowa dwor-
ców na terenie Głowna i Stryko-
wa, lecz także Zduńskiej Woli. 
Wstępny projekt obejmuje rów-
nież stworzenie przystanku pod 
nazwą Pabianice-Północ.

– Inwestycja PKP Polskich Li-
nii Kolejowych S.A., realizowana 
wspólnie z lokalnymi samorzą-
dami, umożliwi w tych miejsco-
wościach wygodne przesiadki 

między koleją a innymi środkami 
komunikacji – zauważa Karol Ja-
kubowski. 

Na realizację tej inwestycji zo-
stał ogłoszony przetarg w trybie 
„projektuj i buduj”. Wyłoniony  
w nim wykonawca będzie miał 
za zadanie opracować dokumen-
tację projektową i na jej podsta-
wie wykonać prace budowlane. 
Szczegółowy zakres robót zosta-
nie określony przez wykonaw-
cę w toku prac projektowych, a 
następnie przedstawiony do ak-
ceptacji PLK. Rozpoczęcie prac 
planowane jest w połowie 2020 

roku, zaś ich zakończenie w dru-
gim półroczu 2022 r. Szacunko-
wa wartość inwestycji wynosi ok. 
20 mln zł. Modernizacja dwor-
ca na terenie Głowna to koszt  
ok. 3,8 mln zł, a stacji Stryków – 
3,4 mln zł.

Projekt ubiega się o współfi-
nansowanie ze środków Regio-
nalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Łódzkiego na lata 
2014-2020. Środki z RPO mają 
pokryć 85% kosztów inwestycji. 
Pozostałe 15% będzie stanowił 
wkład PLK oraz lokalnych samo-
rządów.  aw

Powiat zgierski
Uczniowie  
z Głowna  
mistrzami powiatu 

Piotr Zuchora z głowieńskiej 
„Trójki” i Marcel Ruta z ZS nr 1 
zostali w swoich kategoriach wie-
kowych laureatami miejsc pierw-
szych eliminacji powiatowych 
Ogólnopolskiego Turnieju Wie-
dzy Pożarniczej „Młodzież zapo-
biega pożarom”.

29 marca w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Zgierzu o awans 
do finału wojewódzkiego turnieju 
walczyli laureaci eliminacji gmin-
nych i miejsko-gminnych. Zawod-
nicy musieli wykazać się wiedzą 
z zakresu przepisów ppoż., zasad 
postępowania na wypadek poża-
ru czy praktyczną znajomością 
sprzętu gaśniczego. Eliminacje 
były dwuetapowe, najpierw za-
wodnicy pisali test jednokrotnego 
wyboru, składający się z 40 pytań, 
a następnie ci, którzy uzyskali naj-
lepsze wyniki z testu – brali udział 
w etapie ustnym, udzielając przed 
komisją odpowiedzi na losowo 
wybrane pytania. 

Po kilkugodzinnych zmaga-
niach i zsumowaniu punktów, 
ogłoszono zwycięzców konkur-
su, którzy wezmą udział w finale. 
W kategorii szkół podstawowych 
eliminacje powiatowe OTWP wy-
grał Piotr Zuchora ze Szkoły Pod-
stawowej nr 3 im. T. Kościuszki  
w Głownie, w drugiej grupie wie-
kowej najlepszy okazał się Miko-
łaj Kacprzak z SP nr 2 w Ozorko-
wie, który uzyskał także najwięcej 
punktów ze wszystkich uczestni-
ków turnieju.  str. 34

Tak dziś wyglądają perony dworca w Głownie. W�tle�ul.�Topolowa,�której�mieszkańcy,�pomimo�niewielkiej�
odległości,�zmuszeni�są�okrążać�teren�dworca,�by�się�na�niego�dostać.�
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Koncepcja�przewiduje�
montaż�kładek�nad�
torami,�które�umożliwią�
powiązanie�peronów�
z�ulicami�leżącymi�
po�północnej�stronie�
torów.
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Gmina Głowno�|�Po�sesji�Rady�Gminy

Radni za funduszem 
sołeckim
Większością głosów radni 
gminy Głowno zdecydowali 
o wyodrębnieniu funduszu 
sołeckiego. Nad kwestią, 
która podzieliła sołtysów, 
pochylono się w czwartek, 
28 marca, podczas Sesji 
Rady Gminy Głowno.

Zanim większość radnych opo-
wiedziała się za funduszem so-
łeckim, wśród sołtysów przepro-
wadzono nieformalne głosowanie  
w sprawie wyrażenia opinii  
na jego temat. Wyniki głosowa-
nia pozwoliły stwierdzić, że stano-
wisko sołtysów w tej sprawie nie 
jest jednoznaczne: 13 osób spo-
śród przedstawicieli sołectw opo-
wiedziało się za jego utworzeniem  
i tyle samo osób – przeciwko. 

Zwolennicy byli zdania, że do-
datkowe środki, które będzie moż-
na rozdysponować na dowolny, 
choć uzasadniony cel, znacząco 
przyczynią się do poprawy jakości 
życia mieszkańców, bez koniecz-
ności ubiegania się o przyzna-
nie ich na ten sam cel z budżetu 
gminy. Byli również przeciwni-
cy wspomnianego pomysłu, dla 
których wyodrębnienie funduszu 
miałoby się wiązać z mnóstwem 
formalności, a w przyszłości, być 
może, z szeregiem przykrych kon-
sekwencji.

– Jestem sołtysem od 30 lat. 
Próby wprowadzania podobnego 

funduszu już w przeszłości były 
i jedyne, co się z tym wiązało, to 
jeden wielki bałagan. Można bę-
dzie z tych pieniędzy pojechać na 
wycieczkę lub zrobić imprezę ple-
nerową, ale kto nam wtedy zrobi 
drogi? – pytał jeden z sołtysów. 

Odpowiadając na to pyta-
nie przewodniczący Rady Gmi-
ny Jarosław Chałubiec zaznaczył,  
że pomimo ewentualnego wprowa-
dzenia funduszu sołeckiego gmina 
nadal będzie wywiązywać się ze 
swoich zadań, co oznacza, że na-
prawy dróg wykonywane będą z 
przewidzianych na ten cel środków.

– Myślę, że w zdecydowanej 
większości mieszkańcy zdecydują 
się wykorzystać dodatkowe środki 
na kulturę. Na poprawę dróg pu-
blicznych gmina posiada osobny 
fundusz i naprawy ciągle są wy-
konywane, a dziury jak były, tak 
są. To nie jest tak, że po wprowa-

dzeniu funduszu gmina przestanie 
naprawiać drogi – zauważył prze-
wodniczący.

Ostatecznie, wobec niejedno-
znacznego stanowiska sołtysów, 
większość radnych zdecydowała 
o wyodrębnieniu funduszu sołec-
kiego. Za utworzeniem go opo-
wiedziało się 13 radnych, jedna 
osoba była przeciwna wprowa-
dzeniu takiego rozwiązania, a jed-
na wstrzymała się od głosu.

– Mamy nadzieję, że ta decy-
zja przyniesie naszym sołectwom 
wiele dobrego. Gdyby się tak nie 
stało, będziemy mogli się wycofać 
z tego pomysłu w przyszłym roku 
– skomentował przewodniczący 
Rady Gminy Jarosław Chałubiec. 

Dodajmy, że średnia wysokość 
przyznanych środków na jedno 
sołectwo w gminie Głowno wy-
nosić będzie ok. 10 tysięcy zło-
tych.  aw

Głowno�|�SP�3

Cicho sza!
W sali gimnastycznej 
Szkoły Podstawowej nr 3 
w Głownie powstała strefa 
ciszy, w której uczniowie 
mogą na dużych przerwach 
przez chwilę odetchnąć  
od codziennego zgiełku 
i hałasu. 

Inicjatywa wpisuje się w proz-
drowotne działania „Trójki”,  
od lat szczycącej się statusem 
szkoły promującej zdrowie. Dla 
odpoczynku i wygody uczniów 
strefa ciszy została wyposażona  
w materace i karimaty, a żeby 
uniknąć nudy, dzieci mają do-
stęp do książek i czasopism. Wła-
ściwego poziomu hałasu strzeże 
specjalny sygnalizator, reagujący 
na nadmierne zakłócenia ciszy  
– gdy wyświetla kolor czerwony, 
oznacza to, iż jest zbyt głośno. Po-
dobny sygnalizator został również 
zainstalowany na szkolnym kory-
tarzu.

Pomysłodawczynią zorganizo-
wania strefy ciszy jest pedagog 
Grażyna Cieślak, która po prze-

analizowaniu przeprowadzonych 
ankiet dotyczących poziomu hała-
su i po konsultacjach ze społecz-
nością szkolną uznała, że utwo-
rzenie takiego miejsca znacząco 
wpłynie na poprawę samopoczu-
cia uczniów. 

Najnowszą wspólną inicjatywą 
uczniów i pani pedagog był cichy 
happening 25 marca, którego ce-
lem było obniżenie poziomu hała-
su w szkole. Uczniowie przygoto-
wali swoje hasła, takie jak: „Hałas 
męczy nas”, „Cisza mile widzia-

na”, „Proszę o ciszę, bo nic nie 
słyszę”.

– Pierwszym działaniem w ra-
mach ograniczania hałasu w szko-
le była rezygnacja z części dzwon-
ków, co zostało bardzo dobrze 
przyjęte przez uczniów. Teraz, po 
zorganizowaniu strefy ciszy, same 
dzieci mówią, że dobrze się w niej 
czują – podsumowuje Grażyna 
Cieślak. Strefa ciszy funkcjonu-
je codziennie na dwóch dużych, 
czyli 20-minutowych przerwach  
– o godz. 11.30 i 12.35.  oprac. ewr

RZuT OKIEM |�ROZDANO�TABLETy
Sołtysi z gminy Stryków, a także 
przewodniczący strykowskich 
rad osiedli, w przerwie obrad 
sesji Rady Miejskiej 26 marca 
otrzymali zakupione dla nich 
przez urząd tablety.�Urządzenia�
mają�wyeliminować�papierowy�
obieg�dokumentów�i,�generalnie,�
usprawnić�komunikację�między�
urzędem�a�sołectwami�czy�
osiedlami.�W�skali�gminy�ich�
zakup�i�opłacenie�abonamentu��
na�internet�to�koszt�około�32�tys.�
zł.�Na�zdjęciu�na�pierwszym�planie�
sołtys�wsi�Dobra�Nowiny�Krystyna�
Lamorska,�dalej�–�sołtys�Sadówki�
Danuta�Kwiatkowska.�Tablety��
są�wypożyczone�i�mogą�zmienić�
użytkownika�w�następstwie�zmian�
po�wyborach.�ewr

Strefa ciszy w SP 3. Tu�można�poczytać,�poleżeć�na�materacu.��
To�alternatywa�dla�spędzania�dużych�przerw�na�gwarnym�korytarzu.
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Jarosław Chałubiec tłumaczył sołtysom zasady�wyodrębnienia�
funduszu�sołeckiego.�
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Kadzielin – Kamień�|�Pomysł�sołtysów�

Czy będzie remont Domu Ludowego? 
Kapitalny remont  
z kompleksową wymianą 
starej podłogi – taki pomysł 
na renowację Domu 
Ludowego w miejscowości 
Kadzielin mają sołtysi 
Elżbieta Michalak 
(Kadzielin) oraz Piotr 
Kierus (Kamień). 

Nad problemem leciwego bu-
dynku dyskutowano podczas sesji 
Rady Gminy Głowno w czwartek 
28 marca.

– To obiekt wybudowany  
w 1972 roku, a upływający czas 
nie tylko w nim widać, ale i czuć. 
Do kapitalnej wymiany kwalifi-
kuje się zwłaszcza podłoga, spod 

której od jakiegoś czasu wydoby-
wa się nieprzyjemny zapach. My-
ślę, że warto o remoncie tego bu-
dynku pomyśleć – przekonywała 
Elżbieta Michalak.

Do wniosku sołtys Kadzieli-
na dołączył również Piotr Kierus  
z sołectwa Kamień. Jego zda-
niem unoszący się w pomieszcze-
niach zapach przeszkadza uczest-
nikom ewentualnych zabaw, jakie 
zwłaszcza w sezonie letnim odby-
wają się na terenie obiektu. 

– Szczególną uwagę należy 
zwrócić na podłogę, bo nie mamy 
informacji o tym, co znajduje się 
pod nią, ale wiemy, że jest to coś 
mało przyjemnego, bo stęchlizna 
wydobywająca się stamtąd jest 
uciążliwa – tłumaczył sołtys.

Dodajmy, że sołtysi zgodni 
pozostawali co do tego, że choć 
szczególną bolączką budyn-
ku jest podłoga, całość nadaje 
się do generalnego remontu, bo  
w przypadku obiektów z lat 70-
tych ubiegłego wieku tylko ta-
kie rozwiązania mają sens. Z ich 
wstępnych wyliczeń wynika, że 
remont wspomnianego budynku 
wiązałby się z kosztem ok. 20 ty-
sięcy złotych. 

– Na ten moment ciężko było-
by gminie wygospodarować ta-
kie środki, więc nawet jeśli sta-
rania o renowację, przyniosą 
pożądany efekt to w przyszłości. 
Nie stanie się to szybko – zauwa-
żył przewodniczący Rady Gminy 
Głowno. str. 35
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Mąkolice�|�Sanktuarium�Matki�Bożej�Fatimskiej

Wierni powitali relikwie 
Dzieci Fatimskich
W niedzielę 31 marca 
do Sanktuarium Matki 
Bożej Fatimskiej 
w Mąkolicach uroczyście 
wprowadzono relikwie 
Dzieci Fatimskich 
– św. Hiacynty  
i św. Franciszka.

Hiacynta Marto, Franciszek 
Marto, a także Łucja dos Santos, 
która jako jedyna z tej trójki doży-
ła wieku dorosłego i późnej staro-
ści, byli dziećmi, kiedy w 1917 r. 
ukazała się im Matka Boża. Pod-
czas trzech objawień w okresie od 
13 maja do 13 października prze-
kazała im trzy tajemnice fatimskie 

oraz nakazała odmawianie różań-
ca w intencji odpokutowania za 
grzechy popełniane przez ludz-

kość. Hiacynta i Franciszek zmarli 
jako dzieci, w 2000 r. zostali be-
atyfikowani przez papieża Jana 
Pawła II, natomiast Łucja, która 
wstąpiła do zakonu karmelitanek 
bosych, zmarła w 2005 r. 

Religijna uroczystość w Mą-
kolicach rozpoczęła się o 12.30, 
a przybyłego na nią z Łowicza ks. 
bp. Andrzeja Franciszka Dziubę 
w imieniu wspólnoty parafialnej 
powitała Renata Szcześniak, która 
powiedziała, że w parafii działa 14 
stałych kół różańcowych, w tym 
dwa męskie. W tym roku powsta-
ło koło skupiające rodziców dzie-
ci przygotowujących się do Pierw-
szej Komunii św. 

– Można by powiedzieć, że  
w naszej parafii jest liczna Boża 

armia, szturmująca niebo na ró-
żańcu. Cieszymy się, że w na-
szej parafii na stałe będą relikwie 

świętej Hiacynty i św. Francisz-
ka. Ufamy, że będą dla nas wzo-
rem modlitwy za tych, którzy jej 
potrzebują – mówiła pani Renata. 

Poświęcenia relikwiarza i re-
likwiarium, a także włożenia do 
relikwiarza relikwii, dokonał bi-
skup Andrzeja F. Dziubę, któ-
remu asystował kustosz sanktu-
arium i proboszcz mąkolickiej 
parafii ks. Krzysztof Przybysz. 

Relikwie Dzieci Fatimskich, 
zwanych też Pastuszkami z Fati-
my, zostały przez ks. proboszcza 
i parafian przywiezione z Fatimy 
w Portugalii. Jedynymi relikwia-
mi, jakie wydaje Sanktuarium 
Matki Bożej Różańcowej w Fati-
mie, są maleńkie fragmenty tru-
mien obojga pastuszków. Prośby 
o nie napływają do sanktuarium  
z całego świata. 

Pierwsze spotkanie 
„Pani z nieba”
Po umieszczeniu relikwii w re-

likwiarzu, uczestnicy uroczysto-
ści w mąkolickim sanktuarium 
obejrzeli krótkie przedstawienie 
fatimskie w wykonaniu dzieci  
z miejscowej szkoły, przygoto-
wane przez katechetkę Marię Ja-
strzębowską. Opowiadało ono 

o pierwszym spotkaniu dzieci  
z piękną „Panią z Nieba”. W rolę 
św. Franciszka wcielił się Piotr 
Kałuża, a św. Hiacyntę i Łucję 
zagrały Oliwia Krupińska i Oli-
wia Zjawiona. Głosu Matce Bo-
żej użyczyła Wiktoria Berczak. 

Po przedstawieniu wierni 
przeszli z relikwiami w proce-
sji wokół sanktuarium. Relikwie 
w relikwiarzu niosły dziewczę-
ta obchodzące rocznicę przyję-
cia komunii św. Po procesyjnym 
wprowadzeniu relikwii do świą-
tyni rozpoczęła się msza św., 
podczas której kazanie wygło-
sił bp Andrzej F. Dziuba. Wraz 
z biskupem modlili się: dziekan 
dekanatu głowieńskiego ks. Sta-
nisław Banach, proboszczowie  
i wikariusze pobliskich parafii,  
a także sekretarz diecezji ks. An-
drzej Sylwanowicz. 

Ks. biskup w homilii nawiązał 
do przypowieści o synu marno-
trawnym i mówił o wielkopostnej 
pokucie oraz wybaczającej miło-
ści Boga. 

Dla wiernych pamiątką tego 
wyjątkowego wydarzenia w ży-
ciu parafii jest otrzymane na ko-
niec mszy św. zdjęcia pastuszków 
z Fatimy.  ewr

RZuT OKIEM |�WiELKOPOSTNE�PRZEżyCiA�NA�MiSTERiUM�MęKi�PAńSKiEJ

Wielu emocji dostarczyła 
widzom premiera z rozmachem 
zrealizowanego Misterium Męki 
Pańskiej, wystawionego��
w�niedzielę�31�marca�w�kościele�
św.�Maksymiliana�Kolbe��
w�Głownie.�Przedstawienie�
pasyjne�przygotowało�
Zabrzeźniańskie�Stowarzyszenie�
św.�Jana�Bosko,�posiadające�
pozwolenie�przełożonych�
Zgromadzenia�Salezjańskiego�
na�wystawianie�spektaklu�
na�podstawie�scenariusza�
autorstwa�dwóch�salezjanów�
ks.�dr.�Franciszka�Harazima�
(tekst)�i�ks.�dr.�Antoniego�Hlonda�
„Chlondowskiego”�(muzyka).��
Na�zdjęciu�m.in.�Hubert�Kałuża��
w�roli�Jezusa�i�Wojciech�Baleja��
w�roli�Piłata.�ewr
Drugie wystawienie misterium 
w kościele na Zabrzeźni będzie 
miało miejsce w Niedzielę 
Palmową, 14 kwietnia, o 18.30. 

Sprzed ołtarza wyruszyła procesja z relikwiami, która�okrążyła�sanktuarium.
Relikwiarium znajduje�się�za�
ołtarzem�w�nawie�głównej.
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Opinie�|�Głos�nauczyciela�w�sprawie�protestów

Nam nie chodzi tylko o pieniądze
Wbrew temu, co sądzą niektórzy cytowani czytelnicy 
„Wieści” (WG 12/2019 – przyp. red.), nauczyciel  
nie pracuje 18 godzin tygodniowo i, choć do pewnego czasu 
każdego nauczyciela takie stwierdzenie po prostu śmieszy, 
to powtarzanie tego stwierdzenia w środkach masowego 
przekazu zupełnie bezkrytycznie, bez komentarza, 
jest najnormalniej w świecie krzywdzące!

Oczywiście rozumiem, że wy-
powiedź jest po prostu zacytowa-
na. Zapewne „specjalista”, znają-
cy szkołę jedynie od uczniowskiej 
strony, wyraził swoje zdanie, a rze-
telność dziennikarska nie wyma-
gała przedstawienia zdania strony 
przeciwnej. Zatem niech tak bę-
dzie. Pracuję 18 godzin tygodnio-
wo. To może sprawdźmy jak to 
wygląda w innych krajach?

Według OECD polscy peda-
godzy w gimnazjach mają tygo-
dniowo 18,6 godzin zegarowych 
pracy „przy tablicy”. Oznacza to 
też, że średnio biorą 4,6 godzin 
w ramach płatnych nadgodzin. 
Przekraczają tym samym pensum 
o ok. 32 proc. Do tego dochodzi 
jeszcze 5,5 g. pracy dodatkowej 
(najnowsze dane, za 2013 r.). Śred-
nia krajów OECD to 19,6 (lekcje) 
oraz 9,7 (praca dodatkowa). Spo-
śród krajów UE dłużej pracują na-
uczyciele w Estonii (20,9) oraz 
Portugalii (20,8), Finlandii (20,6), 
a także: na Słowacji, Łotwie, Da-
nii i Hiszpanii. Najkrócej na kon-
tynencie pracują edukatorzy  
z Rumunii (16,6), Holandii (16,9), 
Włoch (17,3) i Szwecji (17,6). 

Czy ktoś zastanowił się dlacze-
go ustawodawcy przeznaczają na-
uczycielowi na prowadzenie lekcji 
akurat tyle czasu? Czy uważa-
ją ich za takich nierobów, dla któ-
rych większa dawka pracy będzie 
zabójcza? A może w trosce o wy-
dajność i efektywność pracy ten 
czas musi być ograniczony? 

W zasadzie nie powinienem 
tego roztrząsać! Ustawodawca 
przewidział dla mnie etat w takim 
wymiarze i za pracę na pełen etat 
należy mi się godne wynagrodze-
nie. Poza tym, znając realia tego 

zawodu, stanowczo nie życzył-
bym sobie, aby moje dzieci były 
uczone przez nauczyciela pracu-
jącego więcej niż 6 godzin bez 
przerwy. Każdy, kto choć jeden 
tydzień przepracował w szko-
le, wie o czym mówię. Nikt, kto 
tego nie robił, nie powinien na-
wet próbować wypowiadać się na 
ten temat. Wspominanie o kore-
petycjach jest tu co najmniej nie-
stosowne. A co by było, gdybym 
po pracy zatrudnił się jako stróż 
nocny w magazynach? To też by 
mi policzyli jako zarobki nauczy-
ciela?

o przyszłość Polski
Ale dość na ten temat. Szcze-

gólnie chciałbym zwrócić uwa-
gę na zupełnie inną sprawę. My 
– nauczyciele razem z rodzica-
mi chcemy zawalczyć o szkołę 
i dobro dzieci, bo od tego zależy 
przyszłość Polski! Uczniowie nie 
mają związków zawodowych, nie 
ma dziś siły, która skutecznie mo-
głaby upominać się o ich prawa. 
O prawo do odpoczynku, do ży-
cia bez ciągłego stresu i presji, do 
szkół, w których nauka nie spro-
wadza się do siedzenia w ławkach, 
słuchania i uzupełniania luk w ze-
szytach ćwiczeń. 

Sytuacja dzieci i młodzieży 
jest dziś dramatycznie zła. Nowe, 
przeładowane i niespójne pod-
stawy programowe powodują, że 
młodzi ludzie są zmuszani do na-
uki i w szkole, i w domu, a rodzice 
są wpychani w rolę, do której nie 
mają przygotowania. Życie dzieci 
i ich rodzin kręci się wokół szkoły, 
testów, kontroli, egzaminów. 

Oczywiście to właśnie my  
– nauczyciele jesteśmy obwi-

niani o to, że za dużo zadajemy,  
że rodzic musi za nas wykonywać 
pracę w domu! Tu klasówka, tam 
kartkówka, test, dyktando...

Drodzy Rodzice – sfrustrowa-
ni, traktowani bez szacunku na-
uczyciele nie są w stanie stworzyć 
Waszym dzieciom warunków do 
prawidłowego rozwoju. Obecny 
poziom płac zniechęca do pracy 
w szkole nawet osoby z najwięk-
szym powołaniem. Z zawodu re-
zygnuje dziś wielu wspaniałych 
nauczycieli. Tylko wspólny pro-
test na rzecz zmian w edukacji 
może to zmienić. Związki zawo-
dowe nie są w stanie eksponować 
w swoich żądaniach postulatów 
dotyczących praw ucznia, gdyż 
nie taka jest ich rola. Te proble-
my musimy rozwiązać wspólnie 
z rodzicami. Bez waszego popar-
cia, bez waszego głosu, nie zosta-
ną one dostatecznie nagłośnione.  
A przecież w naszym proteście 
nie chodzi tylko o pieniądze. Cho-
dzi o dostrzeżenie problemów,  
z którymi nauczyciele i wasze 
dzieci spotykają się na co dzień,  
a spora część społeczeństwa nie 
ma o tym dostatecznej wiedzy.

Przyszłość Polski zależy od 
tego, jakie będą szkoły, jak wy-
chowamy młodych Polaków. Nie 
ma lepiej wydanych pieniędzy, 
niż pieniądze wydane na eduka-
cję. Polska szkoła jak powietrza 
potrzebuje pieniędzy: na godzi-
we płace dla nauczycieli, na re-
monty szkół, na sale warsztatowe, 
przyszkolne ogrody i nowoczesne 
pomoce dydaktyczne. Stworze-
nie szkół, do których i uczniowie,  
i nauczyciele będą lubili chodzić, 
wymaga poważnych nakładów fi-
nansowych, których dotychczas 
żaden rząd w wolnej Polsce na 
szkoły nie przeznaczył. Inwesty-
cje w szkoły, to inwestycje w przy-
szłość naszego narodu.

My chcemy wspólnie z rodzi-
cami walczyć o nowoczesne pod-
stawy programowe, bo od tego, 
jak innowacyjni będą młodzi Po-

lacy, zależy nasza przyszłość, po-
zycja Polski w świecie, nasze pen-
sje i emerytury. Nie ma drogi na 
skróty. Nasza gospodarka będzie 
konkurencyjna, gdy absolwen-
ci polskich szkół będą myśleć in-
nowacyjnie, to znaczy, gdy będą 
umieli schodzić z utartych ście-
żek i szukać nowych rozwiązań. 
Stwórzmy szkoły, w których każ-
de dziecko będzie mogło rozwi-
nąć swoje indywidualne talenty. 
Stwórzmy szkoły, w których bę-
dzie miejsce na radość z rozwoju 
i odkrywania świata. Odejdźmy 
od testów i rankingów, nie nagra-
dzajmy tych, którzy perfekcyjnie 
potrafią reprodukować podaną 
wiedzę i udzielać najbardziej ty-
powych odpowiedzi. 

Odejście od złej pedagogiki 
wymaga innego myślenia i nakła-
dów finansowych. Możemy i po-
winniśmy wspólnie o nie zawal-
czyć. Dobro dzieci jest naszym 
wspólnym celem, więc działajmy 
razem. Wtedy wygramy! Wtedy 
zmienimy polską szkołę!

Dlatego każdy mój kolega i ko-
leżanka z ogromnym smutkiem 
czyta wypowiedzi rodziców, czy 
ogólnie Polaków, którzy nie rozu-
miejąc powagi sytuacji wypowia-
dają się jedynie o pazernych na-
uczycielach wołających pieniędzy.

Pieniądze są ważne, bo przy-
ciągną do zawodu ludzi z pasją, 
bo zapewnią nauczycielowi za-
robki, które będą wystarczające, 
aby nie szukał dodatkowej pracy  
w... wielu innych miejscach (nie 
chcę wymieniać konkretnych 
firm) i przemęczony, zniechęco-
ny szedł na lekcje w znienawidzo-
nej szkole. Ale nauczyciele walczą 
o coś znacznie więcej! I jeśli ktoś 
sądzi, że kilka dni strajku wyrzą-
dzi krzywdę uczniom, to stanow-
czo twierdzę, że krzywdy wyrzą-
dzone przez „reformę” są o wiele, 
wiele większe. 

Marek Nowicki, 
przewodniczący strykowskiego 

oddziału ZNP 

Głowno�|�Gimnazjum�Miejskie

Lipa na stulecie województwa
W piątek, 29 marca, 
punktualnie o godz. 9.00  
w stu szkołach  
w woj. łódzkim wkopywano 
sadzonki drzew w ramach 
akcji „100 drzew dla 
100 szkół na 100-lecie 
Województwa Łódzkiego”.

Jedną ze stu szkół było wytypo-
wane do akcji przez radną sejmiku 
Alicję Antczak Gimnazjum Miej-
skie im. Jana Pawła II w Głow-
nie. Do posadzenia przy szkołach 
można było otrzymać sadzonki 
drzew naturalnie występujących 
na naszych ziemiach od wieków: 
wiązu, lipy czy dębu szypułko-
wego. Marszałek Województwa 
Łódzkiego Grzegorz Schreiber 
przekazał głowieńskiej szkole lipę 
(ulubione drzewo poety Jana Ko-
chanowskiego). 

Uczniowie posadzili ją na 
szkolnym podwórku w obecności 
dyrektor Edyty Strumian oraz rad-
nej wojewódzkiej Alicji Antczak, 
która powiedziała, że ma dobre 
wspomnienia związane z Gimna-
zjum Miejskim w Głownie, po-
nieważ jego absolwentką jest jej 

córka. Osobisty udział we wko-
pywaniu sadzonki w ziemię mieli 
przedstawiciele obu klas trzecich: 
Mikołaj Rożniata z III a i Agniesz-
ka Trzesińska z III b. 

Lipę posadzono kilka metrów 
od kilkuletniego już Dębu Papie-
skiego, wyhodowanego z żołędzia 
z Wadowic dla uczczenia patrona 
placówki – papieża Jana Pawła II. 
Obydwa drzewa znajdują się bli-
sko placu zabaw utworzonego dla 
dzieci uczęszczających do żłobka 
„Maluch +”, otwartego niedawno 
na parterze budynku gimnazjal-
nego. W przyszłości korony dębu 
i lipy będą mogły ocieniać część 
placu. 

Dyrektor GM w Głownie Edy-
ta Strumian zawiązała na sa-
dzonce lipy plakietkę z informa-
cją o drzewku i zapowiedziała,  
że jeszcze więcej sadzonek zosta-
nie wkopanych na szkolnym po-
dwórku 25 kwietnia. Gimnazjum 
zostanie wprawdzie w tym roku 
wygaszone, ale coś po nim – poza 
murami i wspomnieniami nauczy-
cieli oraz absolwentów – przetrwa 
i dobrze, że będą to drzewa, z każ-
dym rokiem coraz większe i pięk-
niejsze.  ewr

Sadzonkę lipy wsadzili wspólnie przedstawiciele�obu�klas�trzecich�
GM�w�Głownie�oraz�dyrektor�szkoły�Edyta�Strumian�wraz�z�radną�sejmiku�
wojewódzkiego�Alicją�Antczak.�
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Gmina Bielawy |�Spotkanie�z�ZDW

Przebudowa DW 703
znów emocjonuje 
Sporo kontrowersji nadal wywołuje przebudowa 
drogi wojewódzkiej nr 703 na odcinku Chruślin 
– Brzozów. W środę, 27 marca, w Bielawach 
doszło do spotkania mieszkańców gminy 
z przedstawicielami Zarządu Dróg Wojewódzkich.

O tej modernizacji wielokrot-
nie pisaliśmy już na łamach na-
szego tygodnika w zeszłym roku, 
w związku z licznymi utrudnie-
niami, jakie spotykały miesz-
kańców podczas realizacji inwe-
stycji. Wówczas wiązały się one 
z niemożnością dojazdu do pry-
watnych posesji, zniszczeniem 
dróg gminnych w wyniku nie-
umiejętnego prowadzenia prac 
budowlanych, upadkiem dobrze 
prosperujących dotychczas przed-
siębiorstw, które z powodu wielo-
miesięcznego zamknięcia drogi 
znalazły się na skraju bankruc-
twa, a także brakiem komunikacji 
czy wreszcie z powolnym tempem 
prowadzonych na różnych odcin-
kach robót. 

Przypomnijmy, że do spotka-
nia oburzonych mieszkańców 
z przedstawicielami inwestora 
doszło w sierpniu zeszłego roku, 

kiedy to obu stronom udało się 
częściowo dojść do porozumie-
nia.

Głęboka ukraina 
w centrum bielaw 
Dziś, kiedy temat powrócił, po-

nownie wzbudził wiele emocji, 
a wszystko to w związku z kolej-
nymi zarzutami, jakie mieszkańcy 
stawiają członkom ZDW w Łodzi. 
Na długiej liście pretensji tym ra-

zem znalazły się m.in.: brak dróg 
dojazdowych do pól, montaż kra-
wężników zamiast chodników, 
wykorzystywanie betonowych ro-
wów stwarzających zagrożenie 
dla dzieci, budowa wąskich wy-
sepek przy wjazdach do poszcze-
gólnych miejscowości, a wresz-
cie nieuwzględnienie w projekcie 
przebudowy DW 703 ścieżek ro-
werowych. 

Spotkanie rozpoczęło się od 
prezentacji harmonogramu prac, 
jakie zrealizowane zostaną w naj-
bliższym czasie. Podobnie jak rok 
temu, przedstawił go Kamil Koł-
tun, kierownik budowy, będący 

reprezentantem wykonawcy, czyli 
fi rmy Eurovia. 

Z przekazanej przez niego kon-
cepcji wynika, że większość prac 
uda się ukończyć do czerwca br., 
a należą do nich m.in. roboty pro-
wadzone na odcinku od skrzyżo-
wania Brzozów-Janinów w kie-
runku siedziby fi rmy Green-Steel 
Poland. Nieco później, bo między 
czerwcem a sierpniem br., zreali-
zowany zostanie z kolei odcinek 
od cmentarza w Bielawach w stro-
nę Chruślina. Ostateczny termin 
ukończenia wspomnianej inwe-
stycji przewidziano na 30 wrze-
śnia br. 

– To tylko pięknie brzmi: har-
monogram! Centrum Bielaw od 
dawna jest rozkopane. Nie można 
swobodnie przejść chodnikiem, 
bo w wielu miejscach go brakuje. 
O wiele gorzej jest w mniejszych 
miejscowościach. To po prostu ja-
kaś głęboka Ukraina! – skarżyli 
się mieszkańcy. 

dlaczego nie ma 
ścieżek rowerowych? 
Podczas burzliwego spotkania 

z przedstawicielami Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Łodzi reprezen-
tanci gminy wskazywali na licz-
ne wątpliwości w kwestii prowa-
dzonych prac i błędy, jakie w ich 
opinii popełniono już na etapie 
projektowania. Dotyczą one m.in. 
braku ścieżek rowerowych, któ-
rych w koncepcji nie uwzględnio-
no, mimo licznych walorów krajo-
brazowych terenów gminnych.

– Kto teraz w taki sposób budu-
je drogi? Mamy na naszym tere-
nie mnóstwo dawnych zabytków, 
kościołów, szlaków rowerowych, 
konnych i turystycznych, są tabli-
ce, które je wyznaczają, a braku-
je ścieżek, jakimi moglibyśmy się 
poruszać. To jakiś absurd! – obu-
rzali się mieszkańcy, których nie 
usatysfakcjonowała odpowiedź, 
iż nie można ich pomysłu ująć 
w realizowanym już projekcie, bo-
wiem pismo zawierające oczeki-
wania społeczne powinno zostać 
zgłoszone na etapie projektowa-
nia drogi, nie zaś podejmowania 
decyzji. Dodatkowo, tłumaczono, 
że tendencja budowy tego typu 
traktów nie zawsze jest uzasadnio-
na, bowiem bywają gminy, któ-
rych mieszkańcy nie są nimi zain-
teresowani, zaś koszty ich budowy 
i utrzymania są wysokie. 

– To, co pan mówi, to czysta 
herezja. Badam ruch turystyczny 
na terenie naszej gminy i wiem, 
że trasa pomiędzy Piątkiem a So-
botą jest wręcz oblegana. Powstają 

nowe stowarzyszenia, kluby rowe-
rowe i coraz więcej osób chce ko-
rzystać z uroków oraz rekreacyj-
nych możliwości naszej gminy 
– oponowała Małgorzata Obórka 
z Urzędu Gminy Bielawy. 

Jednym z argumentów przyta-
czanych przez ZDW było jednak 
to, iż ewentualne przeprojektowa-
nie drogi na obecnym etapie jej re-
alizacji wiązałaby się z kolejnymi 
kosztami oraz przesunięciem ter-
minu ukończenia inwestycji o kil-
ka lat. 

– O tę drogę zabiegało się od 
dawna, bo była w fatalnym stanie. 
Jeszcze kilka lat temu to była dziu-
ra na dziurze. To właśnie stan tech-
niczny przesądził o niezwłocznej 
przebudowie. Wówczas to bez-
pieczeństwo było najważniejsze, 
nie rekreacja – tłumaczył pełniący 
obowiązki dyrektora ZWD w Ło-
dzi Sławomir Niżnikowski. 

Punkt zapalny

REKLAMA

Proste�odcinki�
dróg�stwarzają�
kierowcom�możliwość�
przekraczania�
prędkości�i�gdyby�
nie�było�utrudnień�
przy�wjazdach�do�
miejscowości,�nikt�nie�
zdjąłby�nogi�z�gazu.

O�tę�drogę�zabiegało�
się�od�dawna,�
bo�była�w�fatalnym�
stanie.�Jeszcze�kilka�
lat�temu�to�była�
dziura�na�dziurze.�
To�właśnie�stan�
techniczny�przesądził�
o�niezwłocznej�
przebudowie.�
Wówczas�to�
bezpieczeństwo�
było�najważniejsze,�
nie�rekreacja.�

Sławomir Niżnikowski 
p.o. dyrektora ZWD w Łodzi 

Jeden z mieszkańców gminy Bielawy przedstawia problemy, 
z�jakimi�boryka�się�w�związku�z�przebudową�DW�703.�
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Ostatecznie, choć budowa ście-
żek rowerowych nie jest już moż-
liwa w ramach realizowanego już 
projektu, pomysł ten nie został 
całkowicie porzucony, bowiem 
uświadomiono mieszkańcom, 
że dalsze starania o rowerowe tra-
sy na terenie ich gminy będzie 
można prowadzić już po zakoń-
czeniu przebudowy DW 703. 

trudności 
z przejazdem 
elementem 
bezpieczeństwa 
Z wątpliwościami ze strony 

mieszkańców spotkała się rów-
nież kwestia montowania wyse-
pek przy wjazdach do poszcze-
gólnych miejscowości. Z relacji 
korzystających z nich osób wy-
nikało, że pas jezdni obok nich 
jest zbyt wąski, by można było 
przejechać w tych miejscach po-
jazdem z przyczepą lub kombaj-
nem. 

– To jakaś tragedia. Przed za-
krętem w Piotrowicach jest zjazd 
na pole i nie ma mowy, by tam 
przejechać, bo grozi to spadkiem 
do rowu. Zobaczycie ile będzie 
ofi ar takiej bezmyślności i ile osób 
w ciągu kilku lat tam zginie – za-
znaczono. 

ZDW tłumaczy jednak, 
że montowanie tego typu rozwią-
zań jest powszechną praktyką sto-
sowaną właśnie po to, by bezpie-
czeństwo miejsc znajdujących się 
przy wjazdach do miejscowości 
poprawić.

– Proste odcinki dróg stwarza-
ją kierowcom możliwość przekra-
czania prędkości i gdyby nie było 
utrudnień przy wjazdach do miej-
scowości, nikt nie zdjąłby nogi 
z gazu. Wysepki są po to, by zwró-
cić uwagę na prędkość. Wiemy, że 
jest to pewien rodzaj utrudnień 
oraz rozwiązanie niezbyt komfor-
towe, bo niełatwo tamtędy przeje-
chać, ale właśnie tak ma to dzia-

łać. Uwierzcie, że to służy wam 
i waszemu bezpieczeństwu – tłu-
maczył Sławomir Niżnikowski. 

W toku dyskusji wytłumaczo-
no również kilka pobocznych 
kwestii, m.in. braki w chodnikach, 
które w najbliższym czasie mają 
zostać uzupełnione oraz koniecz-
ność montowania wybetonowa-
nych rowów, które w opinii ZDW 
są łatwiejsze w eksploatacji niż 
rowy naturalne, które zarastają. 
Dodajmy, że zdaniem przedstawi-
cieli zarządu nie są tak głębokie, 
by komukolwiek zagrażać. 

drogi tworzy się 
dla ludzi 
Jedną z głównych bolączek 

rolników zamieszkujących gmi-
nę Bielawy stały się utrudnienia 
z dojazdem do pól, będące efek-
tem niedostatecznej ilości zjaz-
dów, m.in. na terenie Chruślina.

– Obiecywano nam, że wszyst-
kie zjazdy, które były dostępne 

przed rozbudową drogi, zostaną 
odtworzone, a wielu z nich braku-
je. Żeby dojechać do swoich pól, 
niektórzy muszą nadrabiać mnó-
stwo drogi po kilka razy dziennie, 
a inni zmuszeni są jechać przez 

pole sąsiada. To przecież błąd pro-
jektanta! Powinien ponieść jakieś 
koszty! – emocjonowano się. 

Wedle opinii członków ZDW 
zasadą, jaką przyjął projektant 
przygotowując koncepcję prac, 
było umożliwienie dostępu do pól 
przy zachowaniu bezpieczeństwa 
uczestników ruchu oraz okolicz-
nych mieszkańców. Odnosząc się 
do przedstawionych zarzutów peł-
niący obowiązki dyrektora Sła-
womir Niżnikowski zauważył, 
że droga wojewódzka jest trasą 
o dużym natężeniu ruchu, dlatego 
łatwo tam o wypadek. 

– Rozumiemy, że prościej jest 
zjechać w pole z drogi wojewódz-
kiej, jednak w wypadku tego 
typu dróg nie projektuje się zjaz-
du co 20 metrów. Tam, gdzie było 
to możliwe, przygotowano zjaz-
dy od strony dróg gminnych. Ma 
to doprowadzić do zwiększenia 
państwa bezpieczeństwa – tłuma-
czył. Jednak taka odpowiedź nie 
satysfakcjonowała drugiej strony, 
bowiem na sali padały ostre ko-
mentarze. Mieszkańcy gminy raz 
po raz apelowali o zachowanie 
ludzkiego podejścia i logiki, któ-
ra podpowiada, że drogi powinno 
się tworzyć dla ludzi, nie zaś po to, 
by ładnie prezentowały się na pro-
jekcie.

– Pan nie nadaje się na dyrek-
tora i dlatego dzisiejsze spotkanie 
jest niepotrzebne. Nie możemy 
już tego słuchać! Nie wypuści-
my was stąd, dopóki nie wyjaśni-
cie nam, co mamy z tym zrobić! 
– grzmieli mieszkańcy.

do porozumienia 
doszli... w terenie 
Ostatecznie, do porozumienia 

doszło dopiero po zakończeniu 
spotkania, podczas wspólnych 
oględzin prowadzonych w tere-
nie, kiedy rolnicy mogli pokazać 
inwestorowi miejsca, o które im 
chodzi, zaś przedstawiciele ZDW 
w Łodzi na własne oczy zoba-
czyli, w czym tkwią niektóre pro-
blemy. 

– To był bardzo dobry pomysł, 
bo wiele spośród zgłoszonych 
spraw mogło zostać omówionych 
na miejscu, a te, które naprawdę 
tego wymagają, będą mogły zo-

stać przeanalizowane ponownie. 
Wierzę, że dzięki temu udało się 
dojść do porozumienia i każda 
ze stron będzie zadowolona – ko-
mentuje obecny podczas całości 
środowych pertraktacji Andrzej 
Górczyński, członek Zarządu Wo-
jewództwa Łódzkiego.

Jak się dowiadujemy w ZDW, 
przedstawione podczas spotkania 
problemy mieszkańców będą po-
nownie analizowane.

– Sprawę zjazdów będziemy 
ponownie omawiać, a po prze-
prowadzeniu weryfi kacji zapad-
ną stosowne decyzje. Dziś trudno 
powiedzieć, czy te zjazdy, któ-
rych projekt nie obejmuje, jednak 
się pojawią, ale tam, gdzie uda się 
pomóc mieszkańcom, na pew-
no pomożemy – powiedział nam 
Marcin Nowicki, rzecznik ZDW 
w Łodzi. 

REKLAMA

andrzej 
GórczyŃSki
członek Zarządu 
Województwa 
Łódzkiego

–�W�pełni�rozumiem�
problemy�mieszkańców�
gminy,�wynikające�
z�przebudowy�drogi�
wojewódzkiej�703,�
jednak�musimy�
pamiętać,�że�jako�
nowy�zarząd�staramy�
się�rozwiązać�kłopoty,�
do�których�nie�
doprowadziliśmy�sami,�
lecz�zastaliśmy�je�po�
naszych�poprzednikach.�
Dziś�staramy�się�dojść�
do�porozumienia�
z�mieszkańcami�
i�zrobimy�wszystko,�by�do�
konsensu�doprowadzić.

waldeMar 
wojciecHowSki
radny Sejmiku 
Województwa 
Łódzkiego, działacz 
społeczny, rolnik: 

–�Od�samego�początku�
przeglądam�się�
przebudowie�drogi�
wojewódzkiej�703�i�wiele�
spraw�jest�w�związku�
z�tą�inwestycją�
niejasnych.�Myślę,�
że�należy�je�wyjaśnić.�
Sam�jestem�rolnikiem,�
więc�rozumiem�innych�
i�podobnie�jak�oni�nie�
wyobrażam�sobie,�żeby�
wjeżdżać�na�czyjeś�
pole,�by�móc�wjechać�
na�własną�działkę.�My,�
rolnicy,�mamy�do�naszej�
ziemi�szacunek.�Bez�
wątpienia�coś�z�tymi�
problemami�należy�
zrobić.�

W�wypadku�tego�typu�
dróg�nie�projektuje�się�
zjazdu�co�20�metrów.�
Tam,�gdzie�było�to�
możliwe�przygotowano�
zjazdy�od�strony�
dróg�gminnych.�
Ma�to�doprowadzić�do�
zwiększenia�państwa�
bezpieczeństwa.

Po zakończeniu części spotkania�przedstawiciele�ZDW�wraz�z�mieszkańcami�udali�się�w�teren.�
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Łowicz�|�Fundacja�chce�pomagać�w�sporach�z�bankami

Ochronią przed firmami
windykacyjnymi
Mieszkańcy, przedsiębiorcy, 
rolnicy i organizacje 
pozarządowe z terenu 
powiatu łowickiego mogą 
liczyć na bezpłatną pomoc 
w zakresie odzyskania 
bezprawnie utraconych 
majątków czy przerwania 
spirali zadłużenia.

W pokoju nr 21 na parterze bu-
dynku starostwa przy ul. Stani-
sławskiego 30, od poniedziałku, 
15 kwietnia, rozpoczyna swe dy-
żury warszawska Fundacja Anioły 
Sprawiedliwości „Angeli Iustitia”. 
Mieszkańcy mogą zgłaszać się tu 
w godzinach od 9.00 do 14.00. 
Póki co dyżury przedstawicie-
li fundacji odbywać się będą raz  
w tygodniu, ale w przypadku szer-
szego zainteresowania, ich często-
tliwość może się zwiększyć. 

Wspólna inicjatywa powiatu ło-
wickiego i warszawskiej fundacji 
została zaprezentowana w ubie-
gły piątek, 29 marca, kiedy to sta-
rosta Marcin Kosiorek oraz prezes 
fundacji Tomasz Parol podpisali 
umowę o nieodpłatnym użycze-
niu ww. pomieszczenia. Wcze-
śniej umowę o współpracy z fun-
dacją podpisało Centrum Kultury, 
Turystyki i Promocji Ziemi Ło-
wickiej, w którego ramach utwo-
rzono niedawno Centrum Usług 
Społecznych. Jego zadaniem jest 
pomoc organizacjom pozarzą-
dowym, a za ich pośrednictwem 

również pojedynczym mieszkań-
com. CKTiPZŁ wspólnie z fun-
dacją mają m.in. organizować 
ogólnodostępne szkolenia w celu 
zwiększenia świadomości miesz-
kańców na temat przysługujących 
im uprawnień oraz istniejących 
zagrożeń finansowych i prawnych.

Jak na piątkowej konferencji 
prasowej poinformował prezes To-
masz Parol, na obecności fachow-
ców jego fundacji w łowickim 
starostwie mogą skorzystać szcze-
gólnie rolnicy, ale również osoby 
prowadzące działalność gospo-
darczą. Fundacja oferuje wspar-
cie oddłużeniowe i prawnicze, ale 
również w zakresie przywrócenia  
na rynek pracy. 

– W tej chwili fundacja prowa-
dzi ponad 3 tysiące postępowań 
sądowych, będąc po stronie dłuż-
nika w sprawach z powództwa 
banków i firm windykacyjnych, 
większość to nadużycia. Są rosz-
czenia, których ludzie płacić nie 
powinni, ale płacą, ponieważ fir-
my windykacyjne i banki są bar-
dzo natarczywe, bardzo przekony-
wujące, a ludzie nie mają dostępu 
do specjalistycznej wiedzy praw-
niczej – powiedział Tomasz Parol.

Fundacja współpracuje w całej 
Polsce z wieloma radcami praw-
nymi i adwokatami zajmującymi 
się kwestiami prawnymi roszczeń 
finansowych. Do tej pory, jak 
mówi prezes Parol, na zakończo-
nych kilkaset spraw nie przegrała 
ani jednej. Obecnie fundacja pro-
wadzi wiele spraw związanych 
ze SKOK-ami i egzekucjami ko-
morniczymi z bankowego tytułu 
egzekucyjnego. 

Osoby, które postanowią sko-
rzystać z pomocy fundacji, na 
pierwsze spotkanie powinny 
przynieść ze sobą wszystkie po-
siadane w danej sprawie doku-
menty. W razie braków w tym 
zakresie, prawnicy poproszą  
o ich uzupełnienie. Na podstawie 
wstępnej weryfikacji poinformują 
oni, czy jest szansa na wygranie 
sprawy. W przypadkach, kiedy 
ocenią, że to wierzyciel ma rację, 
również poinformują o tym dłuż-
nika. 

Porady fundacji są bezpłatne. 
W przypadku skomplikowanych 
problemów, którymi fundacja się 
nie zajmuje, może rekomendować 
prawnika, który zrobi to dobrze  
i tanio.  ljs

Sanniki�|�Radni�nie�posłuchali�wójta

Fundusz sołecki jednak 
zostanie wyodrębniony 
– Doszły do mnie słuchy,  
że chcecie uchwalić fundusz 
sołecki. Spróbuję was od tego 
odwieść – rozpoczął na sesji 
Rady Miasta i Gminy Sanniki 
w czwartek, 28 marca, temat 
związany z wyodrębnieniem 
funduszu sołeckiego 
burmistrz Gabriel Wieczorek.

Zaproponował, by takiego fun-
duszu na 2020 rok nie wyodręb-
niać, podobnie zresztą jak to było 
w poprzednich latach. Radni byli 
jednak zgoła odmiennego zdania 
i fundusz sołecki zostanie wyod-
rębniony – po raz pierwszy w hi-
storii tego samorządu. 

Według burmistrza, żeby wy-
odrębnić fundusz sołecki, trzeba 
będzie w budżecie na 2020 rok 
(decyzja podejmowana w tym 
roku dotyczy roku następnego) 
zamrozić około 300 tys. zł. Argu-
mentował, że będzie to, według 
niego, przyczyną zbyt dużego 
rozdrobnienia inwestycji. – Może 
to spowodować, że nie będziemy 
mieli w przyszłym roku wystar-
czających pieniędzy na większe 
inwestycje – mówił. Kiwając gło-
wą potwierdzała to też skarbnik 
Marlena Kunikowska. 

Ponadto burmistrz zapropo-
nował, by zamiast wyodrębnia-
nia funduszu sołeckiego wykonać  
w różnych miejscowościach do-
datkowe punkty oświetlenia ulicz-
nego – tam, gdzie ich jeszcze nie 
ma. – Muszę z wami pohandlować 
– żartował. Radni jednak „pohan-
dlować” nie chcieli. – Z funduszu 
sołeckiego będzie taka korzyść dla 

gminy, że część pieniędzy póź-
niej wraca – argumentował radny 
Adam Cieślak. Wg skarbnik Ku-
nikowskiej są to „nieduże pienią-
dze”, w tym roku ma to być od ok. 
13 do 26% wartości poszczegól-
nych sołeckich inwestycji. 

Radni przekonywali natomiast, 
że należy taki fundusz wyodręb-
nić m.in. dlatego, by samorządo-
we pieniądze nie były kierowa-
ne „przede wszystkim do Sannik,  
ale również na wsie”. 

Na inną istotną wartość fun-
duszu sołeckiego zwrócił uwagę 
radny Damian Dolniak. – Ludzie 
zobaczą, że coś się dzieje na tych 
naszych wsiach, że coś się robi  
– mówił. Według niego może to 
pomóc w konsolidowaniu lokal-
nych społeczności. – Jak się tylko 
ludzie dowiedzą, że 15 osób na ze-
braniu wiejskim może zadecydo-
wać o tym, co będzie na wsi zro-
bione, to przyjdą na takie zebranie 
– dodał radny Wiesław Nowicki. 

Żeby nie było prawnych wąt-
pliwości co do tego, czy fundusz 
zostanie wyodrębniony czy nie, 
należało podjąć dwie uchwały. 
Pierwsza bowiem w swojej treści 
zawierała zapis o niewyodręb-
nianiu funduszu sołeckiego. 
Mimo iż radni jednomyślnie po-
stanowili, że ją odrzucą, przyję-
li na wszelki wypadek kolejną,  
w której oddali głos za jego wyod-
rębnieniem. Żeby było to możli-
we po czwartkowej sesji zwyczaj-
nej, zwołano trwającą zaledwie 
kilka minut sesję nadzwyczajną,  
na której radni przyjęli tylko tę 
jedną uchwałę. Oczywiście radni 
byli jednomyślni w sprawie wyod-
rębnienia owego funduszu.  mak 

Prezes Fundacji „Anioły Sprawiedliwości” Tomasz�Parol,�prawnik��
pro�bono�z�Anuluj-Dlug.pl�Małgorzata�Wiktorowicz�oraz�Beata�Graszka�
Radio�Victoria.�

W�tej�chwili�fundacja�
prowadzi�ponad��
3�tysiące�postępowań�
sądowych,�będąc��
po�stronie�dłużnika��
w�sprawach��
z�powództwa�banków�
i�firm�windykacyjnych,�
większość�to�nadużycia.

Tomasz Parol
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Poznań |�Targi�Mody�Fashion�Fair�

Łowickie stoisko jedynym 
wyróżnionym
12 łowickich firm z branży 
włókienniczej miało okazję 
zaprezentować trendy 
na sezon wiosna-lato 2019 
i jesień-zima 2019/2020 
podczas Targów Mody 
Fashion Fair w Poznaniu,  
5 i 6 marca. Łowickie stoisko 
było w tym roku jedynym, 
które organizatorzy wyróżnili 
za sposób komunikacji 
z klientem i bardzo dobrą 
ofertę firm.

Targi Mody w Poznaniu to jed-
no z najważniejszych wydarzeń 
biznesowych dla branży mody  
w Polsce. Skupiają się one na 
wspieraniu głównie polskich ma-
rek i rynku oraz twórczości mło-
dych projektantów. W tego-
rocznych targach uczestniczyły 
łowickie firmy: Przedsiębiorstwo 
Produkcyjno-Handlowo-Usługo-
we „Krajewski”, Syntex Sp. z o.o., 
PPHU „Steven”, Producent Skar-
pet „Zooksy”, Przedsiębiorstwo 
Produkcyjno-Handlowo-Usługo-
we „Cerber”, firma „Pięta”, AR 
Fashion, „PER TE” Sp. z o.o., Fir-
ma „Tak”, Przedsiębiorstwo Pro-
dukcyjno-Handlowe „Regina”, 
„Estera” i PPH „Bratex”. 

– Najbardziej jestem zadowo-
lona z atmosfery. Obawiałam się 

tego, że skoro wszyscy jesteśmy 
z Łowicza i reprezentujemy tę 
samą branżę, to będziemy dla sie-
bie konkurencją, ale było wprost 
przeciwnie. Spotkanie okazało 
się bardzo wartościowe i cieka-
we także pod względem nawią-
zanych kontaktów biznesowych 
– powiedziała nam Daria Skopiń-
ska-Pięta, która z mężem Domini-
kiem prowadzi firmy produkujące 
skarpety „Zooksy” i „Pięta”. Ofe-
rują m.in. specjalistyczne skarpety 
antypoślizgowe do parków tram-
polin, jak też kreatywne zestawy,  
w których można otrzymać skar-
pety pakowane jak pikle, pizza czy 
sushi box. 

Podczas targów odbyło się wie-
le ciekawych wydarzeń, m.in. 
kongres fachowców, pokazy han-
dlowe i artystyczne oraz Gala Pol-
skiej Mody, podczas której wyróż-
nienie otrzymało łowickie stoisko. 

Wiceburmistrz Łowicza Ma-
riusz Siewiera powiedział nam, 
że mimo iż większość wystawia-
jących się na łowickim stoisku 
film było producentami skarpetek, 
to prezentowany przez nie asorty-
ment okazał się bardzo różnorod-
ny, co obok sposobu komunika-
cji z klientem i aranżacji stoiska 
zostało docenione. Przyczynił się 
do tego prawdopodobnie gość ho-
norowy targów Jerzy Antkowiak, 

projektant i stylista, dyrektor ds. 
wzornictwa w projekcie Moda 
Polska, który przy łowickim sto-
isku zatrzymał się na dłużej i za-
interesował przedstawioną ofertą. 

Udział firm w Targach Mody  
w Poznaniu był częścią realizowa-
nego przez miejski Wydział Stra-
tegii, Rozwoju i Obsługi Przedsię-
biorców projektu promocji firmy 
z branży włókienniczej „Po nit-
ce z Łowicza. Wsparcie ekspor-
tu dla branży włókienniczej”. Wi-
ceburmistrz powiedział nam, że  
w najbliższych planach jest podję-
cie starań o umożliwienie firmom 
udziału w międzynarodowych tar-
gach we Florencji.  aa 

Łowicz, Soleczniki |�Wielkanocna�Zbiórka

Polacy Kresowym Rodakom
Nieformalna grupa wolontariu-

szy „Aktywny Łowicz” we współ-
pracy z Dariuszem Mroczkiem 
prowadzi zbiórkę darów dla domu 
dziecka oraz szkolnej bursy w So-
lecznikach na Wileńszczyźnie.

Największe potrzeby domu 
dziecka, bursy szkolnej i domu sa-
mopomocy to: komplety pościeli 
wraz z prześcieradłami o wymia-
rach 150 x 200 m, artykuły hi-
gieny osobistej oraz środki utrzy-
mania czystości. Dla wszystkich 
osób, rodzin w trudnej sytuacji 

materialnej, potrzebne są także ar-
tykuły higieny osobistej, pasty do 
zębów, mydło, proszki do prania, 
a także bielizna czy skarpety. Po-
winny to być rzeczy nieużywane, 
dobrej jakości. Mile widziane są 
też kartki świąteczne i życzenia, 
naturalnie w języku polskim.

Dary można dostarczać do sie-
dziby Klub Seniora „Radość” 
(przy ul. 3 Maja 11, od poniedział-
ku do piątku w godzinach 14-17). 
Do Solecznik zostaną dostarczone 
w dniach 12-14 kwietnia.   tm

Łowicz, Warszawa�|�Konkurs�Fryzjerski

Cztery wyróżnienia  
dla uczniów ZSP nr 3

Dużymi umiejętnościami, ale 
też nie lada fantazją musieli wy-
kazać się uczestnicy XI Konkur-
su Fantazji Fryzjerskich, którego 
finał przeprowadzono 26 marca 
w Warszawie. Brali w nim udział 
uczniowie szkół fryzjerskich z ca-
łej Polski. Uczniowie Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych nr 3 
w Łowiczu, którzy wcześniej wy-
grali szkolne eliminacje (o których 
pisaliśmy na naszych łamach), 
startowali w kategorii „upięcie 
damsko-męskie”. Było to czwo-
ro uczniów, po jednym z każdej  
z czterech klas TUF (Technik 
Usług Fryzjerskich). Temat kon-
kursu brzmiał „Awangarda na co 
dzień”, wysoko oceniano więc ory-
ginalność, kreatywność i odwagę. 

Natalia Ogórek z klasy IV zdo-
była w konkursie dwa wyróżnie-
nia, natomiast po jednym otrzy-
mali także Krzysztof Osojca  
i Natalia Miśkiewicz.   oprac. tm

Wiceburmistrz Łowicza Mariusz Siewiera razem z przedstawicielami 12 łowickich firm z�branży�
włókienniczej�podczas�Targów�Mody�w�Poznaniu,�na�których�nasze�stoisko�zostało�jedynym�wyróżnionym.�

Prezentowane w konkursie 
fryzury i kreacje�zaskakiwały�
pomysłowością�i�oryginalnością.�
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Łowicz�|�Turniej�Wiedzy�Pożarniczej

Michał, Aleksandra i Klaudia 
jadą na finał wojewódzki
32 uczniów szkół 
podstawowych, 
gimnazjalnych  
i ponadgimnazjalnych 
wzięło udział 28 marca  
w powiatowym finale 
Turnieju Wiedzy 
Pożarniczej „Młodzież 
Zapobiega Pożarom”.

Laureatami, w trzech grupach 
wiekowych, którzy będą reprezen-
tować powiat w finale wojewódz-
kim, zostali: Michał Matysek z SP 
w Bąkowie, Aleksandra Olejni-
czak z SP w Waliszewie oraz Klau-
dia Wróbel z II LO w Łowiczu.

Uczniowie rywalizowali w mu-
rach II LO, w części pisemnej roz-
wiązywali 40 testowych pytań,  
a w części ustnej odpowiadali  
na 5 losowo wybranych pytań. 
Tomasz Ledzion z Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu, któ-
ra wspólnie z zarządem powia-
towym OSP była organizato-
rem konkursu, powiedział nam,  
że pytania obejmowały historię 
powstania i działalności straży na 
ziemiach polskich, przepisy pra-
wa dotyczące OSP i PSP, normy 
p.poż i zasady bezpieczeństwa. 

Zarówno komendant PSP Ar-
kadiusz Makowski, prezes za-
rządu powiatowego OSP Jacek 
Chudy, jak i wicestarosta Piotr 

Malczyk zachęcali uczestników 
konkursu, szczególnie laureatów, 
aby zdobytą wiedzę wykorzystali 
w przyszłości, rozważając wyko-
nywanie zawodu strażaka.

– Najtrudniejszy był test, 
zwłaszcza pytania dotyczące hi-
storii straży, które po prostu trzeba 
było wykuć na pamięć, aby się nie 
pomylić. Poziom pytań był dość 
wysoki, w kilku miejscach musia-
łem trochę pomyśleć, ale jestem 
zadowolony, poszło mi całkiem 
dobrze – powiedział zdobyw-
ca pierwszego miejsca w grupie 
obejmującej uczniów klas I-VI 
szkół podstawowych Michał Ma-
tysek z Wiskienicy Dolnej, uczeń 
SP w Bąkowie. W konkursie wy-
startował za namową brata. Straż 
jest mu bliska, szczególnie ochot-

nicza, działająca w jego rodzimej 
miejscowości, jej członkami są za-
równo wspomniany brat, jak i tata. 
On też widzi się w przyszłości  
w strażackim mundurze. W jego 
grupie wiekowej kolejne miejsca 
zajęli: II – Natalia Małecka z SP 
Nieborów, III – Wojciech Wie-
lemborek z SP Bąków, IV – Mal-
wina Steczyńska z SP Bielawy  
i V – Wiktoria Ossowska z SP Sta-
ry Waliszew. 

W grupie uczniów kl. VII i VIII 
szkół podstawowych i kl. III gim-
nazjum wygrała Aleksandra Olej-
niczak ze Skubików w gminie 
Bielawy, uczennica SP w Walisze-
wie, II miejsce zajął Mateusz An-
tosik z Gimnazjum w Kompinie,

Kamila Pruk z SP Pijarskiej  
w Łowiczu, IV – Michali-

na Szczepanik z SP Nieborów  
i V – Mateusz Gołaszewski z SP 
Stary Waliszew.

W grupie uczniów szkół po-
nadgimnazjalnych zwyciężyła 
Klaudia Wróbel z Wicia, uczenni-
ca klasy III o profilu obrona i bez-
pieczeństwo ludzi II LO w Łowi-
czu. Podobnie jak w przypadku 
Michała, straż jest jej bliska, bo jej 
wujek pracuje w straży państwo-
wej, zaś dziadek, tata i brat dzia-
łają w OSP. – W takim przypad-
ku trudno, aby człowiek nie czuł 
z tym związku i nie czuł porusze-
nia, gdy zawyje syrena – mówi. 
Pytana o poziom konkursu powie-
działa, że startowała po raz drugi, 
było więc jej łatwiej, oprócz tego 
z większością zagadnień czy w te-
ście, czy w części ustnej, spotkała 
się m.in. w szkole. Wśród trudniej-
szych pytań wymienia podanie 
prawidłowej wydajności hydran-
tów, czy normy odporności p.poż 
dla budynków. 

Drugie miejsce w tej grupie 
zdobył Mateusz Kaszewski z ZSP 
nr 4, III – Patrycja Pasikowska,  
a IV Natalia Kawecka, obie z ZS 
CKR w Zduńskiej Dąbrowie.

Warto zwrócić uwagę, że tylko 
troje spośród wymienionych uzy-
skało maksymalną ilość punktów, 
prawidłowo odpowiadając na py-
tania: Michał Matysek, Klaudia 
Wróbel i Mateusz Kaszewski.  tb

Łowicz�|�Pijarskie�LO

Kolejne finały olimpiad
Niedawno pisaliśmy o Szymonie Kusiu z Pijarskiego LO, 
który po raz drugi pojedzie na finał Olimpiady Fizycznej,  
ale to nie koniec jego sukcesów, bo zakwalifikował się  
też do finału Olimpiady Lingwistyki Matematycznej.  
Z kolei w finale Olimpiady Filozoficznej po raz drugi 
zaprezentuje się świeżo upieczony stypendysta premiera  
– Oskar Kosenda.

Szymon Kuś nie ukrywa,  
że przede wszystkim koncen-
truje się na przygotowaniach do 
olimpiady fizycznej, którą uwa-
ża za znacznie bardziej wyma-
gającą. Jak najbardziej może so-
bie je porównywać, ponieważ  
w obu startuje nie po raz pierwszy. 
– W olimpiadzie lingwistycznej li-
czy się przede wszystkim logiczne 
i analityczne myślenie, nie wyma-
ga ona natomiast rozległej wiedzy, 
która jest niezbędna w fizycznej 
– mówi. Obydwa te finały odbę-

dą się w odstępie tygodnia, fizycz-
nej 6 i 7 kwietnia, lingwistycznej 
13 kwietnia.

Z kolei Oskar Kosenda po raz 
drugi znalazł się w finale Olimpia-
dy Filozoficznej. W niej, oprócz 
logicznego myślenia i rozległej 
wiedzy (test obejmuje praktycznie 
całą historię myśli, od jońskich fi-
lozofów przyrody po postmoder-
nistów), trzeba wykazać się umie-
jętnościami pisarskimi – w drodze 
do finału Oskar napisał już dwa 
wysoko ocenione eseje.  tm

Laureaci pierwszej grupy wiekowej,�od�lewej�stoją:��
Wojciech�Wielemborek�z�SP�Bąków�–�iii�miejsce,�Michał�Matysek��
z�SP�Bąków�–�i�miejsce�i�Natalia�Małecka�z�SP�Nieborów�–�ii�miejsce.
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Szymon Kuś, Oskar Kosenda oraz�nauczyciel�filozofii�w�szkołach�
pijarskich�Paweł�Kolas.�
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Patoki, Klotyldów�|�Zapomniana�pamiątka�po�carskich�czasach

Słupy graniczne zostały odnowione
Dwóch pasjonatów lokalnej 
historii Ziemi Łowickiej  
– Daniel Ziółkowski  
i Adrian Polak  
– zaopiekowało się 
monumentalnym słupem 
granicznym Księstwa 
Łowickiego z 1829 roku, 
stojącym w Patokach.

Jest to jeden z dwóch bliźnia-
czych pomników z tego okresu, 
umieszczonych przy trakcie Kut-
no – Sochaczew. Drugi stoi w Klo-
tyldowie, na pograniczu powiatów 
łowickiego i kutnowskiego, też 
został niedawno odnowiony. Oby-
dwie pamiątki, przypominające  

o niegdysiejszej odrębności nasze-
go regionu, przez wiele lat nisz-
czały, zostały też obrabowane  
z metalowych elementów. Nie-
stety nie ma już na nich, wid-
niejących jeszcze kilka lat temu 
napisów „Granica Xięztwa Ło-
wickiego” na tablicach oraz daty 
1829 przykutych pod nimi. 

Oba pomniki stoją na gruntach 
prywatnych, co ogranicza wła-
dzom samorządowym możliwość 
zadbania o nie.

Adrian Polak i Daniel Ziół-
kowski wyczyścili obelisk z mchu  
i porostów, wyrównali i wymietli 
teren, wykarczowali też zakrze-
wienie. Zajęło im to dwie godziny 
w sobotę 23 marca. 

Na pomysł wpadł Adrian Polak, 
pasjonat historii lokalnej (głównie 
wojskowej), który często ogląda 
monument w drodze do pracy.  
– Widać, że nikt z tym pomnikiem 
nic nie robił od lat – mówi. – Szko-
da, bo wiele cennych zabytków hi-
storii regionu nie jest porządko-
wana wcale, albo co najwyżej od 
święta. Inicjatywę wsparł Daniel 
Ziółkowski, znany w lokalnym 
środowisku chociażby jako ak-
tywny członek bractwa rycerskie-
go „Serpens bellatorum”.

Kwestia zapomnianych słu-
pów granicznych Księstwa Ło-
wickiego ożyła też ostatnio na 
facebookowym „Łowickim Wehi-
kule Czasu”. Prowadzący tę gru-

pę Jacek Rutkowski mówił nam,  
że władze powiatu już w 2008 r. 
próbowały podjąć działania w tej 
sprawie, niestety bezskutecznie. 

Na ostatniej sesji Rady Powia-
tu Łowickiego interpelację w tej 

sprawie złożył radny Krystian Ci-
piński. Jak nam mówił – sam tak-
że, kilka lat temu, wspólnie ze 
znajomymi i zaprzyjaźnionym ka-
mieniarzem fotografowali te zabyt-
ki. – To praktycznie jedyne takie 
pamiątki z tamtego okresu i świad-
kowie historii, na tym w Patokach 
widać nawet ślady kul – mówi Ci-
piński. – Żywo zainteresowane te-
matem jest też łowickie PTTK, 
które mogłoby na przykład orga-
nizować rajdy od jednego końca 
Księstwa do drugiego.

Powołując się na ustalenia po-
przedniego starosty, obecnie rad-
nego Krzysztofa Figata, radny 
Cipiński mówił, że o ile w przy-
padku monumentu z Koltyldowa 

właściciele gruntu byli otwarci  
na współpracę (np. wydzierżawie-
nie działki), tak w przypadku tego 
w Patokach postawili powiatowi 
jako warunek całkowity wykup 
gruntu. W obu przypadkach roz-
mowy nie doszły jednak do skut-
ku. Obecny zarząd powiatu ma 
ponownie zająć się tą sprawą, co 
potwierdził w rozmowie z nami 
starosta Marcin Kosiorek.  tm

Łowicz |�Sadzenie�drzew�na�stulecie�województwa

Jedno z jubileuszowych drzew posadzono 
przy Ułańskiej

„Sto drzew w stu szkołach” to 
pomysł władz województwa łódz-
kiego na uczczenie 100. roczni-
cy jego powstania. Jedno z takich 
drzew zostało posadzone 29 mar-
ca rano przy budynku szkoły przy 
ulicy Ułańskiej w Łowiczu.

W uroczystym wkopaniu klo-
nu polnego na podwórku przed 
budynkiem brali udział ucznio-
wie i nauczyciele Zespołu Szkół  
i Placówek Oświatowych WŁ 
oraz II LO w Łowiczu, a także 
delegacja Oddziału Terenowe-
go Bolimowskiego Parku Krajo-
brazowego z główna specjalistką  
ds. ochrony przyrody Agatą 
Pruszkowską. Jak sama mówi-
ła – obie te szkoły zna, ponieważ 
współpracuje z nimi w ramach 
edukacji ekologicznej.

– W województwie łódzkim 
jest 7 parków krajobrazowych, 
każdy z nich włączył się w akcję 
„Sto drzew w stu szkołach” – mó-
wiła Agata Pruszkowska.

Klon nie będzie samotny,  
bo wokół niego znajduje się wiele 
nasadzeń, w tym także drzewa, ja-
kie od lat co roku sadzą po zakoń-
czeniu roku kończące szkołę klasy 
maturalne. 

Województwo łódzkie w sen-
sie formalnym powstało w sierp-
niu 1919 roku, obejmowało wtedy 

centralną i południową część jego 
dzisiejszego terytorium oraz część 
obecnego województwa wielko-
polskiego (z Kaliszem i Koni-
nem). Łowicz w województwie 
łódzkim znalazł się po zmianach 
jego terytorium w 1939 r. W obec-
nym kształcie województwo łódz-
kie istnieje od 1999 r.  tm

Gmina Zduny�|�Sukces�dwóch�szkół

Uczniowie jak lotnicy
Drużyna uczniów  
SP w Nowych Zdunach 
zajęła miejsce I,  
a zawodnicy z Bąkowa 
Górnego miejsce III  
w eliminacjach regionalnych 
II Ogólnopolskiego Turnieju 
Gwiaździstej Eskadry.

Eliminacje rozegrano 28 marca 
2019 r. w Wojewódzkim Ośrod-
ku Doskonalenia Nauczycieli. 
Uczestnicy toczyli podniebne po-
jedynki na planszach strategicz-
nych gier lotniczych IPN: 303. 
Bitwa o Anglię, 111. Alarm dla 
Warszawy, 7. W obronie Lwowa, 
których fabuła osnuta jest na histo-
rycznych wydarzeniach. 

Efektem stoczonych pojedyn-
ków było zajęcie I miejsca w ka-
tegorii kadetów przez uczniów 
Szkoły Podstawowej im. Pierw-
szego Marszałka Polski Józe-
fa Piłsudskiego w Nowych Zdu-
nach, którzy okazali się najlepszą 
drużyną w województwie łódz-

kim i w ten sposób awansowali 
do finału ogólnopolskiego. Asem 
przestworzy okazał się Adrian 
Ciesielski, który wygrał wszyst-
kie pojedynki.

Drużynę współtworzyli z nim 
Dawid Radomski i Mateusz Wój-
cik, a opiekunem lotników był na-
uczyciel historii Marcin Wójcik.

Trzecie miejsce w tej katego-
rii wiekowej przypadło drużynie 

ze Szkoły Podstawowej im . Janu-
sza Korczaka w Bąkowie Górnym 
w składzie: Piotr Maciak, Michał 
Zabrzewski i Tomasz Ciapała. 
Opiekunem również i tej grupy 
był Marcin Wójcik. 

Drużyna z Nowych Zdun re-
prezentować będzie nasz region 
w Wielkim Finale Turnieju, któ-
ry rozegrany zostanie w czerwcu 
(10-12) w Dęblinie – symbolicz-
nym mieście, gdzie przed II woj-
ną światową funkcjonowała słyn-
na Szkoła Orląt, a dzisiaj Lotnicza 
Akademia Wojskowa.   oprac. ewr

Symboliczne wkopanie klonu. 
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Zwycięska drużyna wraz z opiekunem. Na�zdjęciu�uczniowie��
SP�w�Nowych�Zdunach:�Dawid�Radomski,�Mateusz�Wójcik,��
Adrian�Ciesielski�oraz�nauczyciel�historii�Marcin�Wójcik.�
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Słup w Patokach po�ostatnich�
pracach�porządkowych.�
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Sport�|�Konrad�Karwat�pojechał�do�USA,�by�spełniać�marzenia�

Cel odmierza
małymi krokami
Konrad Karwat – strongman z podłowickiego Mysłakowa, 
zajął 4. miejsce na 56 siłaczy z całego świata w Arnold 
Classic Strongman Amatour 2019. Najbardziej prestiżowe 
zawody w sportach siłowych były rozgrywane 
od 1 do 3 marca w Columbus (stolica stanu Ohio) w USA. 
Ich organizatorem jest sam Arnold Schwarzenegger.

Konrad Karwat ma dopiero 23 
lata, waży około 130 kg i przy ta-
kiej wadze czuje się najlepiej: nie 
jest ani za wolny, ani za słaby. Po-
trafi  jednak udźwignąć ciężary, 
które znacznie przewyższają masę 
jego ciała. Dotychczas jego naj-
większym sukcesem był tytuł Wi-
cemistrza Świata juniorów do lat 
23 w Strongman. 

W rozmowie z nami przyznał, 
że start w zawodach w Stanach 
Zjednoczonych był dla niego speł-
nieniem marzeń, jednak podszedł 
do nich z dużym respektem, ma-
jąc świadomość, że będzie rywa-
lizował z najsilniejszymi ludź-
mi z całego świata (np. Rosjanin 
i Amerykanin to zawodnicy, któ-
rzy ważyli ok. 160 kg). 

Dlatego założył sobie, że bę-
dzie szczęśliwy, jeśli nie spadnie 

poniżej 20. lokaty. – Trzeba znać 
swoje miejsce – mówi z pokorą. 
Zawody ukończył na 4. miejscu 
w swojej kategorii, będąc najlep-
szym z Polaków i zostawiając za 
sobą ponad 50 rywali. Przyzna-
je, że jest to jego pierwszy tak 
duży sukces w rywalizacji senio-
rów. Nagrodą niespodzianką, któ-
rą otrzymał już po powrocie do 
domu, było zakwalifi kowanie do 

przyszłorocznych zawodów (data, 
miejsce i organizator są zawsze 
niezmienne). Nadal ma jednak do 
tych zawodów duży respekt, dla-
tego mówi ostrożnie, że chciał-
by poprawić swój wynik o jedno 
lub dwa oczka, a dopiero za dwa 
lata powalczyć o mistrzostwo. 

Konrad Karwat podzielił się 
z nami swoimi wrażeniami nie 
tylko ze startu w zawodach, ale też 
z pobytu w Stanach Zjednoczo-
nych. Pierwsze zaskoczenie cze-
kało na niego już podczas prze-
siadki na lotnisku w Chicago, 
ponieważ nie spodziewał się, że 
pracuje tam aż tak wielu Polaków. 
Lokalnego patriotyzmu doświad-
czył także podczas eliminacji 
w Columbus (Ohio), na które 
przyjechał kibicować zawodnikom 
z Polski pochodzący z Łowicza 
Marcin Danych, który w Stanach 
Zjednoczonych zajmuje się kręce-
niem fi lmów z rozgrywek NBA. 

– Super sprawa. Zrobiliśmy so-
bie razem fotkę z fl agą Łowicza 
– wspomina Konrad Karwat. 

Strongman opowiedział nam, 
że przez całe zawody obecny był 
Arnold Schwarzenegger, któ-
ry jest jednocześnie twarzą i or-
ganizatorem zawodów. Przyznał, 
że wielu zawodników robiło sobie 
z nim selfi e, by pochwalić się nimi 

w mediach społecznościowych, 
jednak on tego nie chciał, ponie-
waż był mocno skoncentrowany 
na swoim udziale w zawodach. 
Żeby dostać się do fi nału, trze-
ba było bowiem utrzymywać się 
w czołówce we wszystkich konku-
rencjach. 

Strongman spod Łowicza za-
kończył pierwszy dzień startów 
w pierwszej piątce, zaś do fi na-
łu wszedł z trzeciej pozycji. Przy-
znał, że z każdym kolejnym dniem 
narastała u niego presja, związana 
m.in. z rosnącymi oczekiwaniami, 

jakie pokładało w nim środowi-
sko Strongman. Kryzys przyszedł 
trzeciego dnia, ponieważ Kon-
rad Karwat przyznał, że nawet nie 
przypuszczał, że zajdzie tak dale-
ko i nie trenował konkurencji fi na-
łowych. Jedną z nich skończył na 
9. lokacie, co trochę go załamało, 
jednak w kolejnej konkurencji fi -
nałowej uzyskał 2. rezultat, co po-
zwoliło mu wspiąć się na 4. miej-
sce w ogólnej klasyfi kacji. – Ja 
sam nie wierzyłem w to, co się 
dzieje – wspomina Konrad Kar-
wat, który chwilę potem zaczął 

otrzymywać setki wiadomości 
z gratulacjami na Facebook’u. 

Po tym, jak skontaktował się 
z rodziną i najbliższymi oraz 
Krzysztofem Radzikowskim, 
który przygotował go do startu 
w zawodach, wyłączył telefon 
i – jak mówi – „poszedł świętować 
z chłopakami w miasto”. 

Krótko po powrocie, mimo 
zbolałych mięśni, przyjął zapro-
szenie do poprowadzenia poka-
zu Strongman na imprezie cha-
rytatywnej dla Kasi Stańczyk 
w Osieku. Przyznaje, że jeśli tyl-
ko może, to zawsze stara się prze-
kuć swoją rozpoznawalność w coś 
dobrego. Ostatnio na przykład, ra-
zem z występującym w programie 
„Gogglebox. Przed telewizorem” 
na TTV Dominikiem Abusem, 
wzięli udział w challenge’u, który 
polegał na tym, że fi rma produku-
jąca odżywki dla atletów zaspon-
soruje taką ilość karmy dla psów, 
jaką wyciśnie na klatkę lepszy 
z nich. Konrad Karwat zakończył 
zadanie z wynikiem 210 kg i kar-
ma w takiej ilości trafi ła do Schro-
niska dla Zwierząt w Łowiczu. 

Strongman z Mysłakowa przy-
znaje, że sukcesy, jakie odnosi 
w sportach siłowych, otworzyły 
przed nim „wcześniej zamknięte 
drzwi”. Zagrał już kilka epizodów 
w fi lmach, obecnie uczestniczy 
w nagraniach do serialu parado-
kumentalnego „Gliniarze”. Na co 
dzień jest jednak pracownikiem 
kolei w spółce PLK.

W rozmowie z nami mówi, 
że Łowicz jest dla niego bardzo 
ważny, dlatego bardzo chciał-
by, aby tegoroczny Puchar Polski 
w parach Strongman w ramach 
Dni Łowicza został zorganizowa-
ny z prawdziwym rozmachem.  

Konrad Karwat przy�pomniku�Arnolda�w�Columbus.�

aGnieSzka
antoSiewicz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Strongman�
z�Mysłakowa�zagrał�
już�kilka�epizodów�
w�fi�lmach,�obecnie�
uczestniczy�
w�nagraniach�do�serialu�
paradokumentalnego�
„Gliniarze”.
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Gmina Bielawy�|�Po�sesji�Rady�Gminy�

Spór o nauczycielski strajk 
– Wszędzie mówi się 
o kwestii zarobków, 
ale oprócz oczekiwań 
finansowych walczymy 
o coś więcej: o prawo 
do realizowania ścieżki 
awansu zawodowego,  
w którą uderzono – 
mówiła prezes Oddziału 
ZNP w Bielawach 
Mieczysława Malinowska 
w trakcie sesji Rady 
Gminy Bielawy.

Dyskusja na temat nauczy-
cielskich oczekiwań pojawiła się  
w związku z prezentacją spra-
wozdania z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na po-
szczególnych stopniach awan-
su zawodowego. W tym kontek-
ście obecne żądania płacowe nie 
zostały dobrze przyjęte. – Rozu-
miemy, że każdy chce otrzymy-
wać za swoją pracę wyższe wyna-
grodzenie, ale czy nie można było 
wybrać innego terminu? Chcecie 
odebrać dzieciom prawo do tego, 
by zdawały egzamin do którego 

się przygotowywały? Czemu nie 
strajkujecie w wakacje? – padło 
na sali. 

– A jaki sens miałby strajk  
w czasie wakacji? – pytała prezes 
Mieczysława Malinowska. 

zbyt wysokie 
wynagrodzenia...
Prezes przyznała, że nauczycie-

le chcą zwrócić uwagę nie tylko 
na własne oczekiwania, lecz tak-
że na to, że wprowadzona wraz 
z zeszłoroczną reformą szkol-
nictwa podstawa programowa 
jest dla dzieci zbyt wymagająca. 

Jako przykład podała ona zajęcia 
uczniów klas VII i VIII, którzy, 
by ją zrealizować muszą spędzać 
w szkole nawet 8 godzin. – Dzie-
ci płaczą, są zmęczone, nie mają 
czasu na własne pasje i zabawę. 
Na nauce spędzają mnóstwo cza-
su, a po powrocie do domu odra-
biają lekcje. To nie jest od nas za-
leżne – zauważyła. 

W toku dyskusji zwrócono 
również uwagę na wspomniane 
w sprawozdaniu wynagrodzenia 
nauczycieli, które w opinii nie-
których radnych są zbyt wysokie  
w stosunku do ilości obowiązków 
oraz czasu wykonywanej pracy. 
Niektórzy otwarcie zarzucili, że 
bywa, iż nauczyciele pracują na 
pół etatu, pobierając pełne wyna-
grodzenie. 

– Przez 18 godzin tygodniowo 
pracuję przy tablicy. Praca nauczy-
ciela jest czymś specyficznym, 
polega również na sprawdzaniu 
sprawdzianów, organizacji lekcji 
dodatkowych i wycieczek, udziale 
w szkoleniach. Poświęcam temu 
bardzo dużo czasu, a podczas wy-
jazdów jestem za dzieci odpowie-
dzialna przez cały czas – mówiła 
Mieczysława Malinowska. 

... a może zbyt wielu 
nauczycieli? 
Podczas sporu niektórzy rad-

ni zasugerowali, że nakłady fi-
nansowe, jakie gmina przezna-
cza na oświatę wiążą się nie tylko 
z oczekiwaniami finansowymi 
pracowników, lecz także z tym,  
iż dyrektorzy szkół zatrudniają 
niewspółmierną liczbę nauczycie-
li w stosunku do liczby uczniów, 
uczęszczających do szkoły. 

– Nikt nie ma wątpliwości, że 
szkoła jest ważna i jest istotnym 
zjawiskiem w życiu dorastającego 
dziecka. Policzyłem jednak orien-
tacyjnie, że w naszej gminie pra-
cuje 61 nauczycieli, zaś dzieci jest 
439. Ten stosunek jest olbrzymi  
i daje do myślenia – komentował 
radny Jarosław Pałka. 

Zwolennikiem podobnego sta-
nowiska okazał się radny Józef So-
bierajski, który swoje spostrzeże-
nia odniósł do Szkoły Podstawowej  
w Oszkowicach, zwracając uwa-
gę na to, że osób uczących się  
w placówce jest niewiele. W opinii 
radnego, prowadzi to do sytuacji, 
w której nauczyciel pobiera pełną 
pensję, w praktyce pracując zale-
dwie na pół etatu. Dodajmy, że za 
krytyczną wypowiedź radny-senior 
otrzymał gromkie brawa, co świad-
czyć może o tym, że przeciwników 
nauczycielskiego strajku było tego 
dnia na sali obecnych więcej.  aw

Bolimów�|�Złożyli�wniosek�do�MON

Nie będzie strzelnicy
Gminie Bolimów nie udało 

się pozyskać 1,2 mln. zł na budo-
wę strzelnicy w ramach Konkur-
su Ofert „Strzelnica w powiecie” 
ogłoszonego przez Ministerstwo 
Obrony Narodowej. Gmina miała 
ze swojego budżetu zainwestować 
w jej budowę 300 tys. zł.

Zastępca wójta Patryk Koło-
sowski powiedział nam, że strzel-
nicę chciano ulokować wśród 
lasów po zachodniej stronie Bo-
limowa, pomiędzy autostradą A2  
a drogą powiatową Bolimów  
– Nieborów (rejon w którym krę-
cono dokumentalny film o użyciu 
gazów bojowych w pierwszowo-
jennej bitwie nad Rawką pt. „Ob-
łoki Śmierci”). Gmina widziałaby 
zagospodarowanie go pod kątem 
sportowo-rekreacyjno-historycz-
nym. Strzelnica miała być jednym 
z jego elementów. Teren położo-
ny jest w znacznej odległości od 
siedzib ludzkich, więc strzelania, 

które i zaplanowano na godzinny 
od 8 – 16. nie byłyby uciążliwe dla 
mieszkańców. Obiekt umożliwiał-
by strzelanie na dystansie do 200 
m, 10 szkolonym jednocześnie. 
MON zastrzegło w konkursie, że 
zastrzega, iż do 2029 roku będą 
mogły z obiektu bezpłatnie korzy-
stać formacje sił zbrojnych, oprócz 
tego organizacje paraobronne  
i uczniowie klas obronnych.

W konkursie walczyło 19 ofert  
z całego kraju. Gmina Bolimów 
była jedynym samorządem z tere-
nu województwa łódzkiego, który 
złożył wniosek. Ostatecznie w po-
łowie marca okazało się, że zakwa-
lifikowanych do dofinansowania 
zostało pięć wniosków, a wniosek 
gm. Bolimów został odrzucony, 
łącznie z pięcioma innymi,bo nie 
spełniał wymogów formalnych. 
Władze gminy zamierzają w przy-
szłości jeszcze raz wystąpić o 
wsparcie dla budowy strzelnicy. tb

Otolice�|�Mieszkańcy�zdecydowali�

Wybory musiały zostać 
powtórzone 

Na sesji Rady Gminy Łowicz, 
27 marca, radni zgodnie zagłoso-
wali za uchyleniem uchwały ze-
brania wiejskiego sołectwa Oto-
lice w sprawie wyboru sołtysa  
i Rady Sołeckiej, którego dokona-
no 8 marca. Wiązało się to z ko-
niecznością powtórzenia wybo-
rów – te przeprowadzono i po raz 
drugi wygrała ta sama osoba. 

Przypomnijmy, bo o sprawie 
pisaliśmy już na łamach NŁ, że  
w czasie pierwszego zebrania 
wiejskiego w Otolicach, w któ-
rym uczestniczyło ok. 50 miesz-
kańców, na karty do głosowania 
zostały wpisane dwie kandyda-
tury na sołtysa: dotychczas peł-
niącego tę funkcję Henryka Sału-
dy i Krystyny Straszyńskiej, która 
większością głosów została wy-
brana do pełnienia tej funkcji.

Część mieszkańców miała jed-
nak co do tych wyborów zastrze-
żenia, które wyrazili w mailu na-
desłanym do naszej redakcji, jak 
też w proteście złożonym na te 
wybory w Urzędzie Gminy Ło-
wicz. Chodziło o fakt, iż w dniu 
wyborów Krystyna Straszyńska 
nie była zameldowana na terenie 
gminy, jak też nie widniała w re-
jestrze wyborców uprawnionych 
do głosowania. Obecny na zebra-
niu wójt Andrzej Barylski ostrze-
gał mieszkańców, iż takie wybo-
ry mogą zostać zakwestionowane, 

jednak mieszkańcy zbagatelizo-
wali te ostrzeżenia, a na konse-
kwencje takiej decyzji nie trzeba 
było długo czekać. 

Krystyna Straszyńska powie-
działa nam, że rozumie decyzję 
radnych i do nikogo nie ma żalu. 
Dodała, że wystąpiła już z wnio-
skiem o wpisanie jej do rejestru 
wyborców gminy Łowicz, co wójt 
Andrzej Barylski przypieczętował 
wydaniem pozytywnej decyzji. 
Gdy dopełniła już formalności, 
zdecydowała się ponownie wy-
startować w wyborach na sołtysa, 
ponieważ czuła się zobowiązana 
wobec mieszkańców, którzy po-
przednio obdarzyli ją poparciem. 
– Jak się powiedziało A, to trzeba 
powiedzieć B – mówiła. 

Anna Kozyra z UG Łowicz po-
twierdziła nam, że Krystyna Stra-
szyńska została wpisana do reje-
stru wyborców gminy Łowicz, co 
sprawia, że jest już uprawniona do 
udziału w zebraniu, może głoso-
wać i być wybierana. 

– Teraz może kandydować – 
potwierdzał nam w piątek wójt 
Andrzej Barylski. 

Powtórzone wybory odbyły się 
2 kwietnia. Wójt poinformował 
nas, że na sołtysa została zgłoszo-
na tylko jedna kandydatura – wła-
śnie Krystyny Straszyńskiej, którą 
34 obecnych na zebraniu miesz-
kańców poparło jednogłośnie.  aa 

Gmina Łyszkowice�|�Sołectwo�Kalenice�

Zbiórka na pogorzelców 
Jeszcze do końca kwietnia 

można wrzucać datki do puszki 
komitetu zbiórkowego „Sołectwo 
Kalenice”, który podjął się zorga-
nizowania pomocy dla pogorzel-
ców ze Stachlewa. 

7 marca doszło w tej wsi do po-
żaru poddasza jednego z domów. 
Zdarzenie to opisywaliśmy na na-
szych łamach. Nikt nie odniósł 
obrażeń, ale właściciele domu 
ponieśli wymierne straty. Dach 
wymaga wymiany, a poddasze – 
gruntownego remontu. 

Z tego powodu sołtys Kale-
nic Mariusz Kuciński postanowił 
zorganizować wśród mieszkań-
ców swojej wsi zbiórkę. Komitet, 
którego dane można sprawdzić na 

stronie internetowej www.zbiorki.
gov.pl, został zarejestrowany pod 
nr 2019/1434/KS. 

Sołtys przeszedł już z pusz-
ką po swojej wsi. Mieszkańcy  
w większości nie żałowali datków. 
Puszka wędrowała również mię-
dzy radnymi i sołtysami podczas 
sesji Rady Gminy Łyszkowice, 
27 marca. Osoby, które chciały-
by jeszcze wspomóc pogorzelców 
mogą to zrobić kontaktując się 
bezpośrednio z sołtysem Kuciń-
skim. Oprócz niego w komitecie 
zbiórkowym są również Zbigniew 
Sukiennik oraz Radosław Sukien-
nik. Komitet nie przewiduje żad-
nych wydatków związanych z pro-
wadzeniem zbiórki.  ljs

Łowicz�|�Salon�mody�męskiej�Villaro

Bo ważny jest również łatwy dojazd i parking
Salon mody męskiej Villaro 
został otwarty w ostatnią 
sobotę, 30 marca przy  
ul. Jana Pawła II  
w Łowiczu. To kolejny 
sklep modowy, który 
otwiera się nie w centrum,  
ale na obrzeżach miasta. 

Wcześniej przykładem takie-
go rozwiązania był sklep eMo-
do, również oferujący odzież mę-
ską, który mieści się przy drodze  
z Łowicza w kierunku Nieboro-
wa – w zasadzie już w Mysłako-

wie. Dla klientów bowiem coraz 
ważniejsze jest dogodne miej-
sce do zaparkowania i wygodny 
dojazd. Villaro ma swoje skle-
py m.in. w Łodzi, Rzgowie i Ła-
sku. Salon jest własnością firmy 
MMER – producenta odzieży 
męskiej w Polsce. 

– Dla nas najważniejsze jest to, 
żeby klient do nas wracał na zaku-
py. Jesteśmy pewni naszej jakości. 
Klient pochodzi w garniturze, wy-
pierze go raz, drugi i wtedy do-
piero będzie w stanie ocenić jego 
jakość – dowiedzieliśmy się na 
miejscu.  mak

W sklepie przy ul. Jana Pawła II panowie�mogą�ubrać�się�kompleksowo,�
począwszy�od�obuwia�a�skończywszy�np.�na�apaszce�pod�szyją.�
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Łowicz 
3 dni z życia 
kleryka 
Wyższe Seminarium 
Duchowne w Łowiczu, 
jak co roku, zachęca 
do udziału w Dniach 
Otwartych, które rozpoczną 
się jutro, w piątek 
5 kwietnia o godz. 17.00, 
a zakończy je odprawiona 
w niedzielę o godz. 10.00 
przez biskupa Andrzeja 
F. Dziubę msza święta 
z modlitwą w intencji 
powołań.

Wicerektor WSD w Łowiczu 
ks. dr Jarosław Łękarski powie-
dział nam, że udział w Dniach 
Otwartych jest adresowany do 
młodych mężczyzn, będących 
jeszcze w liceum lub na studiach, 
którzy w sercu rozważają powoła-
nie do kapłaństwa i chcą poznać, 
jak wygląda seminaryjne życie. 

W łowickim seminarium stu-
diuje obecnie 16 kleryków. 
Uczestnicy Dni Otwartych będą 
mieli okazję towarzyszyć im 
w codziennych modlitwach, wy-
kładach i zajęciach rekreacyjnych. 
W piątek wieczorem wezmą też 
udział w nabożeństwie Adoracji 
Krzyża, które będzie otwarte tak-
że dla mieszkańców. 

Zdaniem wicerektora także 
rozmowy z klerykami i ich świa-
dectwa mogą pomóc uczestnikom 
Dni Otwartych w rozeznaniu swo-
jego powołania. Zapisy są przyj-
mowane pod numerem tel. (46) 
837 60 16 i na adres e-mail: wsd@
diecezja.lowicz.pl. aa 

Sierpc |�Sukces�„Kocierzewiaków”�

II miejsce za „zabawy dziecięce łowickie”
Dziecięcy Zespół Ludowy „Kocierzewiacy” 
zajął II miejsce w najmłodszej kategorii 
wiekowej podczas Kasztelańskich Spotkań 
Folklorystycznych, które w sobotę 30 marca 
już po raz szósty odbyły się w Centrum Kultury 
i Sztuki w Sierpcu. 

W konkursie wzięły udział 22 
zespoły ludowe, które prezen-
towały tańce z różnych regio-
nów Polski. Prezentowały się one 
w trzech kategoriach wiekowych: 
dziecięcej do lat 13, młodzieżowej 
od 14 do 19 lat i zespołów doro-
słych. Dziecięcy Zespół Ludowy 
„Kocierzewiacy” działający przy 

Gminnej Bibliotece Publicznej 
w Kocierzewie Płd. zajął II miej-
sce w najmłodszej kategorii wie-
kowej, w której prezentowało się 
łącznie 10 zespołów dziecięcych. 
Ogłoszenie wyników nastąpiło 
przy pełnej widowni, zaś człon-
kowie zespołu i ich opiekunowie 
przyjęli wiadomość o zdobyciu 

II miejsca gromkimi brawami. – 
Jest co świętować, zwłaszcza że 
w jury było między innymi kilku 
tancerzy zespołu „Mazowsze” – 
cieszyli się na Facebooku człon-
kowie zespołu. 

Jury doceniło nasz „Kocie-
rzewiaków” za wykonanie pro-
gramu „Scena pasterska – śpie-
wy, tańce i zabawy dziecięce 
łowickie” w opracowaniu Janu-
sza Kaźmierczaka, w którym 
dominują poleczki, kujawiaki 
i walczyki. Jest to program, z któ-
rym zespół zwykle występuje na 
przeglądach i festiwalach, dzię-
ki któremu zdobył wiele nagród. 
Choreograf Katarzyna Polak po-

wiedziała nam, że dla „Kocie-
rzewiaków”, którzy poddali się 
ocenie profesjonalnych tance-
rzy „Mazowsza”, jest to bardzo 
wysoki wynik. 3 lata zespół ze-
spół zajął już na tym przeglądzie 
I miejsce, wtedy w najmłodszej 
kategorii wiekowej rywalizowało 
mniej zespołów. 

Kierownik zespołu „Kocierze-
wiacy” Renata Piórkowska po-
wiedziała nam, że obecnie liczy 
on ok. 55 dzieci i prawie cała 
grupa pojechała w sobotę do 
Sierpca, choć na scenie prezento-
wało się ok. 40 dzieci, które mie-
ściły się w kategorii wiekowej 
do 13 lat. – Starsze dziewczyny 

były bardzo pomocne za kulisa-
mi przy podawaniu rekwizytów 

i zmianie strojów – doceniła Re-
nata Piórkowska.  aa 

Łowicz�|�Dwie�udane,�choć�różne�zbiórki�charytatywne�

3.396 zł dla Krzysia i 2.400 dla Marty 
Pokazaliśmy, że mamy dobre serca i chęć 
do niesienia pomocy innym – tak można 
podsumować dwie bardzo różniące się od siebie 
akcje charytatywne, podczas których zbierane 
były pieniądze dla dwóch różnych osób.

3.396 zł zebrano dla Krzy-
sia Szczęcha na charytatywnym, 
trwającym prawie przez cały 
dzień maratonie fi tness. 2.400 zło-
tych zaś trafi  na leczenie Marty 
Opach – to efekt sprzedaży cegie-
łek na fi lm „Faworyta” wyświe-
tlony w ramach Dyskusyjnego 
Klubu Filmowego „Bez Nazwy” 
w kinie Fenix. 

Organizatorzy „Charytatywne-
go maratonu fi tness – na sporto-
wo dla Krzysia”, przygotowali bli-
sko 10 godzin treningów, spalania 
kalorii i dobrej zabawy w sali nad 
pływalnią przy ul. Kaliskiej. Ma-
raton został zorganizowany po to, 
by uzbierać pieniądze na leczenie 
i rehabilitację Krzysia, który cho-
ruje na dziecięce porażenie mó-
zgowe. Niespełna roczny Krzyś 
Szczęch jest podopiecznym Fun-
dacji Dzieciom „Zdążyć z Pomo-
cą”. Obecnie mieszka wraz z ro-
dzicami w Warszawie, ale jego 
mama Karolina pochodzi z Ło-
wicza i tu ma rodzinę. Krzyś uro-

dził się 4 maja ubiegłego roku, 
w okresie okołoporodowym do-
znał udaru niedokrwiennego mó-
zgu, na skutek którego cierpi na 
dziecięce porażenie mózgowe 
i inne schorzenia. 

Zajęcia prowadzone przez róż-
nych trenerów rozpoczęły się 
już o godzinie 9.00, zakończy-
ły się ok. 19.30. Jeśli ktoś był 
zainteresowany, a nie był wcze-
śniej zapisany, również mógł 
w nich uczestniczyć. W progra-
mie był m.in. fi tness na trampo-
linach, który prowadziła Kata-
rzyna Słoma, zajęcia zumby dla 
osób mniej i tych bardziej za-
awansowanych, które prowadzi-
ła Joanna Gaka-Walczykiewicz, 
treningi funkcjonalne z Pawłem 
Knyszewskim i Marcinem Boja-
nowskim, zajęcia z tzw. modelo-
wania sylwetki, które prowadziła 
Aneta Walkiewicz. 

Były też zajęcia dla osób nieco 
starszych oraz tych, kórzy narze-
kają na siedzącą pracę. Otóż Ka-
tarzyna Podkońska poprowadziła 
zajęcia pod hasłem „zdrowy krę-
gosłup”. Akurat w tych zajęciach 
wzięło udział kilkanaście pań 
z Klubu Seniora „Radość” w Ło-
wiczu. 

– Super, że jesteście z nami, 
a przede wszystkim z Krzysiem 
– dziękowali organizatorzy. By 
uczestniczyć w zajęciach należa-
ło wrzucić datek do puszki kwe-
starskiej. Organizatorzy w zapo-
wiedziach maratonu sugerowali, 
żeby było to nie mniej niż 15 zlo-
tych, z reguły były to wyższe 
kwoty i to czasami sporo wyż-

sze. W maratonie wzięło udział 
około 100 osób, a łącznie udało 
się uzbierać blisko 3,4 tys. zło-
tych. Podczas maratonu była też 
okazja do tego, by porozmawiać 
z rodzicami Krzysia: panią Karo-
liną i Piotrem. 

Tego samego dnia, o godz. 
19.30 w kinie Fenix wyświetla-
ny był oscarowy fi lm „Fawory-

ta” w reżyserii Jorgosa Lantimo-
sa (Oscar dla najlepszej aktorki 
pierwszoplanowej dla Olivii Col-
man). Z cegiełek na fi lm udało 
się zebrać 2.400 złotych. Ponadto 
w niedzielę 7 kwietnia w kinie 
odbędzie się Maraton Filmowy 
dla zmagającej się z nowotworem 
piersi Marty, o czym piszemy na 
stronie 25.  mak 

Dziecięcy Zespół Ludowy „Kocierzewiacy”�wytańczył�
i�wyśpiewał�ii�miejsce�podczas�Vi�Kasztelańskich�Spotkań�
Folklorystycznych�w�Sierpcu.�

Na sportowo dla Krzysia.�Dagmara�Koza,�Aneta�Walkiewicz,�Katarzyna�Słoma�oraz�mama�Krzysia�Szczęcha�
–�Karolina.�

Marcin
kucHarSki

marcin.kucharski@lowiczanin.info
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Łowicz |�ślimaczy�się�modernizacja�linii�kolejowej�Warszawa�–�Poznań�

Opóźnień nie da się ukryć 
Jak duże są opóźnienia w modernizacji 
linii kolejowej E20 na odcinku 
przebiegającym przez Łowicz oraz 
nierozerwalnie związanej z tym budowy 
wiaduktu nad torami? Odpowiedź jest 
różna w zależności od tego, kto jej udziela.

Kolejarze z Łowicza oraz będą-
cy na miejscu pracownicy wyko-
nawcy i fi rm podwykonawczych 
– a ci często są bardzo dobrze po-
informowani, bo przecież po pro-
stu widzą zaawansowanie prac 
– twierdzą, że co najmniej kilka-
naście miesięcy. Tymczasem 
przedstawiciele wykonawcy ro-
bót, fi rmy Trakcja PRKiI S.A. 
mówią o kilku miesiącach. Po-
nadto, wg Roberta Kuczyńskiego, 
dyrektora ds. komunikacji Grupy 
Trakcja PRKiI S.A., w przypad-
ku tak dużych kontraktów zamiast 
słowa „opóźnienia” należałoby 
używać określenia „przesunięcie 
terminu zakończenia robót”. 

Lepiej jednak nazywać rzeczy 
po imieniu. Bo przecież opóź-

nienia są i nie da się tego nie za-
uważyć. Z informacji PKP PLK 
wynika, że spośród trzech wyko-
nawców modernizujących linię 
E20 (odcinki LCS Konin, Kutno 
i Łowicz) największe opóźnie-
nia ma fi rma działająca właśnie 
na łowickim odcinku. Mimo to 
wykonawca jeszcze w pierwszych 
tygodniach tego roku deklarował 
zakończenie robót do październi-
ka 2020 roku. Istotnie zmienione 
miały natomiast być terminy za-
kończenia poszczególnych faz ro-
bót. 

tak duży zakres robót 
na arkadyjskiej 
nie był uzgodniony 
Zaskoczeniem, zarówno dla in-

westora, jak też wykonawcy robót, 
była konieczność pobudowania 
praktycznie od nowa mostu ko-
lejowego nad rzeką Zwierzyniec 
oraz ulicą Arkadyjską. Zakres ro-
bót z tym związanych zmienił się 
po wykonaniu odkrywek pod-
czas robót rozbiórkowych w oko-
licach przyczółków mostu. Dopie-
ro te odkrywki pozwoliły zbadać 
stan techniczny podpór oraz zwe-
ryfi kować założenia projektowe. 
W trakcie przeglądu stwierdzono 
degradację betonu ścian i funda-
mentów, okazało się, że są istot-
ne braki w zbrojeniu w podporach 
i fundamentach oraz nie było wła-
ściwej izolacji ścian i fundamen-
tów oraz odwodnienia zasypki 
za przyczółkami. 

Ponieważ faktyczny stan tech-
niczny fundamentów oraz dol-
nej części przyczółków okazał 
się być w znacznie gorszym sta-
nie niż zakładano w projekcie, 
istniejących elementów obiek-

tu nie można było wykorzystać 
nawet w minimalnym zakresie 
do trwałego oparcia konstrukcji 
mostu. Po trwających kilka tygo-
dniach uzgodnieniach i wizjach 
lokalnych na miejscu zdanie 
wykonawcy robót podzielił in-
westor i zaakceptował tzw. „za-
mienną koncepcję przebudowy 
obiektu”, zakładającą wykona-
nie nowego posadowienia i pod-
pór obiektu. 

– Korzyść z tego jest taka, 
że Łowicz będzie miał zupełnie 
nowy most na minimum 100 lat, 
wybudowany przy okazji innej 
dużej inwestycji – uważa Robert 
Kuczyński. 

Gdy okazało się, co trzeba zro-
bić nad Arkadyjską, pod koniec 
lutego tego roku Zbigniew Wolny 
z zespołu prasowego centrali PKP 
Polskie Linie Kolejowe S.A. infor-

mował lakonicznie, że „Większy 
zakres prac nie wpłynie na termin 
ukończenia remontu obiektu”. 
Dzisiaj wiadomo już jednak, 
że wpłynie. – Nie może nie wpły-
nąć. Gołym okiem widać, że ter-
miny się posypią. Akurat to miej-
sce jest newralgiczne dla wielu 
innych robót – dowiedzieliśmy się 
od pracowników na miejscu. 

Jak duże mogą być te opóźnie-
nia? – Stawiam, że 2-3 miesiące 
– mówią jedni. – Co ty mówisz?! 
Nie mniej niż pół roku – oburzają 
się inni. – Stawiam na rok – śmie-
ją się inni. – Jeszcze pół roku temu 
byłbym skłonny uwierzyć, że są 
w stanie nadrobić straty, ale teraz 
to widzę, że to niemożliwe. Rok, 
a może półtora roku opóźnień bę-
dzie jak nic! – uważa chcący po-
zostać anonimowy pracownik 
PKP PLK w Łowiczu. 

Ofi cjalnie jednak przedsta-
wiciel inwestora w tej sprawie 
– przynajmniej na tę chwilę 
– milczy. Pomimo wysłania pocz-
tą elektroniczną pytań w tej spra-
wie, odpowiedzi nie uzyskaliśmy. 
Odpowiedzi wprost – z konkret-
nym terminem zakończenia ro-
bót – nie uzyskaliśmy również 
w zespole prasowym głównego 
wykonawcy robót. – Przy tak du-
żych kontraktach i robotach na 
olbrzymią skalę przesunięcia ter-
minów są rzeczą normalną – prze-
konuje Robert Kuczyński. – Są 
takie kontrakty, które mieliśmy ro-
bić 2 lata, a robimy 4 czy 5 i nikt 
o to nie ma pretensji – mówi. 

opóźnienia nie tylko 
na arkadyjskiej 
Roboty idą nie tak, jakby moż-

na się spodziewać, również w bez-

pośrednim sąsiedztwie dworca 
Łowicz Główny. Peron pierwszy 
(ten bliżej budynku dworca) miał 
być oddany do użytku 11 czerwca. 

Data ta nie była zresztą pierw-
szą podawaną przez inwestora 
i była w trakcie inwestycji zmie-
niana już kilka razy. Zgodnie 
z pierwotnym harmonogramem, 
peron ten powinien był zostać 
wybudowany do końca listopada 
2017 roku (!). Kilka tygodni po 
rozpoczęciu robót termin ten zo-
stał przesunięty z powodów zwią-
zanych z koniecznością dodat-
kowego odwodnienia torowiska. 
Najpierw został przesunięty do 
końca 2017 roku. Niedługo póź-
niej jednak okazało się, że do jed-
nej ze znajdujących się prawie po-
środku peronu szaf sterowniczych 
dochodzi więcej kabli niż wska-
zywałaby na to istniejąca doku-

Marcin
kucHarSki

marcin.kucharski@lowiczanin.info

W�przejściu�nie�ma�
jeszcze�oświetlenia,�
planowanych�wind�
czy�chociażby�czujek�
monitoringu.�Jest�za�
to...�woda�–�prawie�
cały�czas�stojąca�
w�najniższych�
miejscach�
–�na�betonowej�
płycie�podłogi.

Betonowe podkłady oraz tory�w�pobliżu�przejścia�podziemnego�zostały�ułożone�kilkanaście�dni�temu.�
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Budowa Lokalnego Centrum Sterowania,�które�widać�z�końca�peronu�2,�miała�zakończyć�się�pod�koniec�
lata�ubiegłego�roku.�
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Niedokończony peron 1 na dworcu Łowicz Główny�i�niedokończone�tory�do�niego�przylegające.�
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mentacja techniczna. Trzeba było 
wykonać dodatkową inwentary-
zację, później uzyskać pozwolenia  
i zrobić dodatkową dokumentację 
– stąd kolejne przesunięcia. Teraz 
przeszkodą w oddaniu do użytku 
tego peronu będą przesunięcia ter-
minów w związku z opóźnieniami 
na Arkadyjskiej. 

Peron jest „prawie na ukończe-
niu”. Zamontowana została kon-
strukcja wspierająca zadaszenie, 
nie ma natomiast jeszcze samego 
zadaszenia. Ponadto brakuje ka-
wałka peronu przy obecnie funk-
cjonującym przejściu na poziomie 
torów na peron 2. 

Dokończenie samego pero-
nu jako takiego nie powinno być 
problematyczne. Nie spieszy się  
z nim z tego względu, że i tak stał-
by teraz nieużywany – bo nie bę-
dzie ruchu pociągów na torach, 
które do niego z obydwu stron 
przylegają. 

Nie zostały jeszcze bowiem 
zrobione rozjazdy na odcinku od 
dworca w kierunku przejazdu ko-

lejowego i dalej w kierunku mo-
stu kolejowego. Po drugie: ruch 
na tych torach będzie możliwy do-
piero po wybudowaniu na nowo 
wspomnianego wcześniej mostu 
nad rzeką Zwierzyniec i ul. Arka-
dyjską. Te roboty na pewno nie za-
kończą się do 11 czerwca. Po trze-
cie, nie jest gotowa jeszcze w pełni 
trakcja energetyczna na tej części 
torów. 

Według Doroty Malinowskiej 
z Trakcji peron nr 1 jest zrealizo-
wany w około 90%, pozostały do 
wykonania jedynie roboty wykoń-
czeniowe. Jak informuje w odpo-
wiedzi na nasze zapytania przed-
stawicielka Trakcji: „Peron nr 1 
zostanie oddany do użytkowania 
w sierpniu. Wtedy, po zakończe-
niu prac na obiekcie będzie tech-
niczna możliwość przekierowa-
nia ruchu pociągów na tory przy 
peronie nr 2” – czytamy w odpo-
wiedzi. 

woda w części 
przejścia podziemnego 
W terminie nie zostanie odda-

ne do użytku przejście podziemne 
przy dworcu. – Nie można prze-
nieść prac, bo tory nie są skończo-
ne – mówią krótko kolejarze. Co 
prawda zakończenie budowy tego 
przejścia i oddanie go do użytku 
także zaplanowane było dopiero 
w 2019 roku, ale czasu jest coraz 
mniej. 

Przejście podziemne w pierw-
szej części, pod peronem nr 1, jest 
już wybudowane, ale nie jest jesz-
cze wyposażone. Stanowi ono ok. 
40%. długości przejścia. Na razie 
są to gołe mury i schody od strony 
dworca oraz na peron 1. 

W przejściu nie ma jeszcze 
oświetlenia, planowanych wind 
dla osób niepełnosprawnych czy 
chociażby czujek monitoringu. 
Jest za to... woda – prawie cały 

czas stojąca w najniższych miej-
scach – na betonowej płycie pod-
łogi. Nie została bowiem jeszcze 
wykonana kanalizacja i nieduża 
przepompownia, która ma ob-
sługiwać owo przejście podziem-
ne. Dlatego też po większych 
opadach woda jest wypompo-
wywana przez pracowników 
wykonawcy. Według Roberta 
Kuczyńskiego nie będzie to jed-
nak miało negatywnego wpływu 
na jakość robót. 

Według przedstawicielki wy-
konawcy, przejście podziemne 
pod torami przy dworcu zostanie 
oddane do użytku po wykonaniu 
II etapu prac, tj. w sierpniu 2020 
roku. – Do czasu zakończenia 
robót odwodnieniowych woda 
może gromadzić się w przejściu 

ze względu na wysoki stan wody 
gruntowej. Nad obiektem jest za-
pewniony stały nadzór, groma-
dząca się woda jest sukcesywnie 
odpompowywana z konstrukcji 
przejścia podziemnego – uzyska-
liśmy odpowiedź. 

lcS to nie tylko 
budynek 
Kolejnym problematycznym 

miejscem, gdzie opóźnienia wi-
dać gołym okiem, jest budynek 
Lokalnego Centrum Sterowania. 
Budowa miała zakończyć się pod 
koniec lata ubiegłego roku. Póź-
niej – z uwagi na „nieprzewidzia-
ne kolizje z infrastrukturą elektro-
energetyczną oraz teletechniczną” 
– tak to tłumaczył zarówno wy-
konawca, jak i inwestor – oddanie 

budynku przesunięto na początek 
tego roku. W pierwszych tygo-
dniach tego roku miał rozpocząć 
się proces wyposażania LCS-u  
w specjalistyczne urządzenia ste-
rujące ruchem kolejowym. 

Sęk w tym, że główny wy-
konawca zerwał umowę z pod-
wykonawcą i na budowę weszła  
– po przeprowadzeniu remanentu 
– nowa firma. 

W tym miejscu w przyszłości 
będzie znajdował się „mózg” ste-
rujący ruchem pociągów na dłu-
gim odcinku, bo od okolic So-
chaczewa aż do Żychlina. Sam 
budynek nie jest niczym nadzwy-
czajnym. To urządzenia, które 
tam trafią, będą stanowiły o jego 
wartości. Nowe terminy mówią  
o tym, że roboty (przy samej bu-

dowie – bez wyposażania) mają 
zakończyć się 26 kwietnia. – Te-
raz przynajmniej widać, że ktoś 
tutaj pracuje – żartują kolejarze  
z łowickiego oddziału PKP PLK, 
którzy mają swoją siedzibę po są-
siedzku. Obecnie prowadzone są 
prace związane z wykonaniem 
pokrycia dachowego, elewacji, in-
stalacji wewnętrznych. 

część wiaduktowa 
prawie bez opóźnień 
Niewielkie, w porównaniu do 

opóźnień związanych bezpośred-
nio z infrastrukturą torową i oko-
łotorową, są natomiast te w czę-
ści związanej z budową wiaduktu.  
– Terminy w tej części robót nie 
są ani zagrożone, ani też jakoś 
specjalnie przekroczone – uważa 
Grzegorz Pełka, naczelnik Wy-
działu Inwestycji w ratuszu, któ-
ry co prawda nie realizuje tej in-
westycji, ale nią „żyje”, bowiem 
miasto musi wybudować drogi 
dojazdowe do wiaduktu. – Dźwi-
gary już są od dawna, schody  
i wjazd dla niepełnosprawnych od 
strony centrum miasta też już jest 
– mówi. W ciągu najbliższych ty-
godni powinno rozpocząć się sy-
panie piachu pod najazd od stro-
ny centrum Łowicza. Trafić tam 
ma łącznie kilka tysięcy m3 pia-
chu, który będzie zabezpieczany 
specjalnymi włókninami, wibro-
wany itd. 

Betonowa konstrukcja, któ-
rą widać od strony ul. 3 Maja, 
jest natomiast wejściem na wia-
dukt dla pieszych. Są tam schody 
oraz masywna konstrukcja wjaz-
du dla osób niepełnosprawnych. 
Jej masywność oraz to, że w be-
tonie zatopiono wiele ton zbroje-
nia, spowodowana jest m.in. tym, 
że znajduje się ona w sąsiedztwie 
torowiska, które powoduje dodat-
kowe wibracje. 

Jeszcze�pół�roku�
temu�byłbym�skłonny�
uwierzyć,�że�są��
w�stanie�nadrobić�
straty,�ale�teraz�
to�widzę,�że�to�
niemożliwe.��
Rok,�a�może�półtora�
roku�opóźnień��
będzie�jak�nic!�

pracownik PKP PLK  
w Łowiczu
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Schody i fragment wjazdu dla osób niepełnosprawnych�–�tutaj�większych�opóźnień�nie�ma.� Tędy będzie się w przyszłości wjeżdżało�na�wiadukt.�

Te tory w przyszłości nie będą takie krzywe. Przed�oddaniem�odcinka�do�użytku�będą�wyrównywane�
specjalistyczną�maszyną,�to�normalna�procedura�w�tego�typu�robotach.�

Nieczynny obecnie odcinek torów�w�rejonie�mostu�nad�rzeką�Zwierzyniec�i�ul.�Arkadyjską.� Przejście podziemne pod torami ma�być�otwarte�dopiero�po�zakończeniu�modernizacji�peronu�2.�



Okruchy życia
22 �www.lowiczanin.info4�kwietnia�2019������nr 14   

WSPOMNIENIA |�POZOSTANą�W�NASZEJ�PAMięCi

ODESZLI OD NAS�|�19.03.�–�30.03.2019
�19 marca:�

Helena�śliwińska,�l.87;�
Marianna�Bogusz,�l.91.

�20 marca:�
Sławomira�Kuźmińska,�l.64;�
Jadwiga�Gajda,�l.64;�
Stanisław�Kotowicz,�l.73.

�21 marca:�
Urszula�Roszkowska,�l.61;�
Paweł�Miziołek,�l.46.

�22 marca:�
Janina�Majchrzak,�l.98,�
Stryków.

�23 marca: Helena�

Brzezińska,�l.92.
�24 marca:  Krzysztof�

Domińczak,�l.60.
�25 marca: Stefania�

Maciągowska,�l.89;�Zbigniew�
Kolos,�l.52,�Stryków.

�26 marca: Władysława�
Piechowska,�l.87.

�27 marca: irena�Kowalska,�
l.90

�29 marca: Jan�Dobrowolski,�
l.63,�łowicz.

�30 marca: Marianna�
Kiełbasińska,�l.56.

REKLAMA

Urodziła się 1 marca 1954 roku 
w Skaratkach, a wychowała we 
wsi Skaratki pod Rogóźno. Jej ro-
dzicami byli Justyna i Jan Ruta, 
którzy prowadzili gospodarstwo 
rolne. Była jednym z pięciorga 
ich dzieci.

Jolanta ukończyła Szkołę Pod-
stawową w Skaratkach, zaś póź-
niej pomagała rodzicom w go-
spodarstwie. Będąc jeszcze 
młodą dziewczyną, w wieku 18 
lat, na zabawie tanecznej w Ska-
ratkach poznała o 2 lata starszego 
Henryka Ciesielskiego. – Spodo-
bała mi się. Dwa lata chodzili-
śmy ze sobą i zakończyło się to 
małżeństwem – wspomina pan 
Henryk. Ich córki chętnie sięga-
ją po opowieści, jak to tata woził 
mamę Jolantę z jej siostrą Bożeną 
na motocyklu MZ. – To był pięk-
ny czas, najlepsze lata w życiu 
– zgadza się pan Henryk. 

Przeprowadzka 
do dąbkowic
Ślub wzięli w 1974 roku w ko-

ściele w Domaniewicach. Nie-
duże wesele, na ok. 80 osób, 
odbyło się w domu rodzinnym 
panny młodej. We wsi Skarat-
ki pod Rogóźno mieszkali przez 
kolejne 2 lata. Po tym czasie po-
jawiła się propozycja przepro-
wadzki do Dąbkowic Dolnych, 
ponieważ rodzice pana Henry-
ka chcieli mu przekazać gospo-
darstwo. – Żona się zgodziła. 
Troszkę trzeba było ją przekony-
wać, jednak podjęła taką decyzję, 
że przyszła tu ze mną – mówi 
pan Henryk. 

Po przeprowadzce pani Jolanta 
od razu się odnalazła i zżyła się 
z nowym miejscem na zawsze. 
Nawet gdy dzieci już się usamo-
dzielniły i była taka możliwość, 
by odejść z Dąbkowic Dolnych, 
to ona już tego nie chciała. 

Małżonkowie wychowali ra-
zem trójkę dorosłych już i samo-
dzielnych dzieci, którymi są Ma-
riola Wojda, Dariusz Ciesielski 
i Donata Dobrowolska. Łącznie 
doczekali się też sześciorga wnu-
ków, które dawały im wiele rado-
ści. 

kobieta na ciągniku? 
Pan Henryk rozwijał swoją 

działalność prywatną jako mu-
rarz. Po ciężkiej pracy na budowie 
do domu wracał późno, dlatego 
prowadzeniem gospodarstwa za-
jęła się pani Jola. – Jak tata wra-
cał do domu, to miał już dosłow-
nie takie „liźnięcia” do zrobienia. 
Mama była temperamentną kobie-
tą. I ciągnik, i koń nie były jej obce 
– wspomina córka Mariola, która 
przyznaje, że niejednokrotnie zda-
rzały się takie sytuacje, że kiedy 
znajomi byli u niej na grillu, a jej 
mama przejeżdżała akurat trakto-
rem, to reagowali ze zdziwieniem: 
„Kobieta na ciągniku!?”. 

– Żona była odważną i pracowi-
tą kobietą. Ryzykowała, nie bała 
się tego! – wspomina pan Henryk. 
Uwielbiała pracę na roli i w przy-
domowym ogródku, chętnie zaj-
mowała się pieleniem i sadzeniem 
nowych roślin. – Do mnie jak 
przyjeżdżała, to też zawsze ogró-
deczek wypielęgnowała – mówi 
nam córka Mariola. 

Rodzina podkreśla, że pani Jo-
lanta była niezwykle zorganizo-
waną osobą: jednocześnie pro-
wadziła dom, gospodarstwo 
i zajmowała się dziećmi. Przy tym 
bardzo ceniła sobie czystość, dba-
ła o nią na każdym kroku. 

– Nie potrafi ła odpoczywać, ani 
u siebie, ani u nas. Zawsze coś so-
bie znalazła do roboty, nie posie-
działa – wspomina córka Donata. 

kabaret „Pod Gruszą” 
Po przeprowadzce do Dąb-

kowic Dolnych, Jola Ciesiel-
ska związała się z miejscowym 
Kołem Gospodyń Wiejskich, 
w ramach którego powstał ka-
baret „Pod Gruszą”, który wystę-
pował na licznych uroczystościach 
w gminie i zdobywał laury na 
przeglądzie kabaretowym Grop-
pa. Pani Jola była jedną z jego 
uczestniczek: żartami sypała jak 
z rękawa, a skecze z jej udziałem 
bawiły publiczność do łez. Wiele 
serca wkładała w przygotowywa-
nie scenariuszy do występów i re-
kwizytów, sama prezentowała się 
w różnych wcieleniach, jak trze-

ba było to doklejała wąsy i grała 
chłopa. 

– To była osoba bardzo weso-
ła, radosna i życzliwa. Miała taki 
dar przekazywania radości innym 
osobom. Potrafi ła coś powiedzieć, 
że wszyscy się śmiali – powie-
działa nam Alina Witerek, kole-
żanka z kabaretu „Pod Gruszą”. 

W 2012 roku pani Jola w du-
ecie z córką Mariolą zajęły 
I miejsce na przeglądzie kabare-
towym Groppa, w którym zagra-
ły skecz „Sprzedam chłopa, sprze-
dam babę”, w którym w zabawny 
sposób przedstawiły ogłoszenie 
o sprzedaży. Skecz niezwykle 
spodobał się publiczności, został 
nagrodzony gromkimi brawami 
i zagrany na bis. 

Na prośbę córki Marioli, która 
była swego czasu jedyną w powie-
cie łowickim kobietą prezesem 
w jednostce OSP w Rogóźnie, jej 
mama występowała też na tamtej-
szym Dniu Kobiet. – Jak ludzie 
wiedzieli, że mama będzie grała, to 
ciągnęli z wielu stron na te wystę-
py – wspominają dzieci pani Joli. 

Przyjaciel szkoły 
Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Dąbkowicach Dolnych, Jacek 
Stelmaszewski, wspomina, że Jo-
lanta Ciesielska bardzo aktyw-
nie uczestniczyła w życiu szkoły, 
szczególnie w latach 90’, kiedy jej 
dzieci: Mariola, Dariusz i Donata 
uczyli się w niej, ale też w latach 
późniejszych. Angażowała się 
w działalność miejscowego Koła 
Gospodyń Wiejskich i podczas 
występów z okazji Dnia Senio-
ra. – Była sercem kabaretu, który 
działał kilka, a może nawet kilka-
naście lat w Dąbkowicach Dol-
nych – wspomina Jacek Stelma-
szewski. Podkreśla, że kabaret ten 
opracowywał specjalne programy, 
z którymi odnosił lokalne sukcesy. 

– Pamiętam panią Jolę jako 
niezwykle przyjazną i empatycz-
ną osobę. Bardzo angażowała się 
w sprawy szkolne zarówno w ra-
dzie klasowej, jak i w Radzie Ro-
dziców. Z pewnością zasługu-
je na miano „Przyjaciela szkoły” 
– przekonuje dyrektor. Pamięta, 

 Jolanta Ciesielska 
 (1954-2018) 

Przez�wiele�lat�była�jedną�
z�uczestniczek�kabaretu�
„Pod�Gruszą”,�którego�
skecze�bawiły�publiczność�
do�łez.�Miała�niezwykły�
dar�rozśmieszania�ludzi,�
żartami�sypała�jak�
z�rękawa.�Prywatnie�była�
kochającą�żoną�i�matką,�
kobietą,�która�żadnej�pracy�
się�nie�bała,�a�jeśli�było�
trzeba,�to�jeździła�nawet�
traktorem.�

Jolanta Ciesielska (1954-2018)

Łowicz�|�Ostatnie�pożegnanie�103-latki

Odeszła jedna z najstarszych
16 marca zmarła pani Janina 

Balik, jedna z najstarszych osób 
pochodzących z powiatu łowic-
kiego. Miała 103 lata. Pani Janina 
urodziła się w Bocheniu w gmi-

nie Łowicz. Mieszkała w Gdy-
ni i tam też była zameldowana. 
Pochowana została 20 marca na 
cmentarzu parafi i katedralnej w 
Łowiczu.  tm

Gmina Stryków�|�Osse

Zmarła stulatka 
Genowefa Gawrych

W środę, 3 kwietnia, w kościele 
pw. św. Szczepana w Koźlu odbył 
się pogrzeb Genowefy Gawrych, 
mieszkanki Ossego, która swe 
setne urodziny obchodziła równo 
3 miesiące temu, 3 stycznia. Uro-
czystość tę obszernie relacjonowa-
liśmy na naszych łamach. Stulatkę 
odwiedzili wówczas z gratulacja-
mi i życzeniami m.in. burmistrz 
Strykowa Witold Kosmowski, 
przedstawiciele Łódzkiego Urzę-
du Wojewódzkiego: Zbigniew 
Natkański i Bożena Fabiszewska, 
jak również proboszcz ks. Dariusz 
Witerski oraz sołtys Ossego Hen-

ryka Gawrysiak i tamtejszy radny 
Wincenty Majchrzak.

Genowefa Gawrych zmarła na-
gle w niedzielę, 31 marca. Jak po-
wiedzieli nam najbliżsi członko-
wie jej rodziny, właściwie nic tego 
wcześniej nie zapowiadało. Stan 
zdrowia stulatki pogorszył się 
w ciągu 2 ostatnich dni przed 
śmiercią.

Na pogrzebie żegnała ją wie-
lopokoleniowa rodzina, sąsiedzi, 
znajomi, a wśród nich wiele z tych 
osób, które wspólnie z nią 3 mie-
siące temu cieszyły się z tak pięk-
nego jubileuszu.  ljs
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W�tej�rubryce�zamieszczamy�
fotografie�noworodków,�
które�urodziły�się�w�dniach�
poprzedzających�wydanie�tego�
numeru�tygodnika.�Dziękujemy�
rodzicom,�którzy�zgodzili�się�na�
publikację�i�życzymy�dużo�radości�
z�powiększenia�rodziny.�A�jeśli�
Wasze�dziecko�urodziło�się�w�tych�
dniach�w�jakimś�innym�szpitalu�–�
prosimy,�przyślijcie�nam�fotografię�
i�dane�(redakcja@lowiczanin.info)�
–�także�z�przyjemnością�je�
zamieścimy. Redakcja

że jej pozytywne nastawienie do 
świata i ludzi udzielało się oso-
bom w jej otoczeniu. – Robiła 
wiele rzeczy dla innych, nie ocze-
kując nic w zamian. Po prostu po-
magała ludziom – mówi. 

Przekonuje, że symbolika jest 
także w tym, że pogrzeb śp. Jo-
lanty Ciesielskiej odbywał się 
tego samego dnia, kiedy w szko-
le odbywał się Dzień Seniora,  
na którym wielokrotnie wystę-
powała z programem skeczów. 
– Tego dnia frekwencja na uro-
czystości była znacznie mniejsza, 
właśnie z powodu pożegnania 
pani Joli – wspomina. 

lubiła rozśmieszać 
Entuzjazm, otwartość i poczu-

cie humoru – to cechy, za które 
panią Jolę ceniła także społecz-
ność Dąbkowic Dolnych. Rodzina 
wspomina, że żarty i kawały opo-
wiadała cały czas, nawet gdy po-
szła do sklepu. – Mama nie intere-
sowała się cudzymi sprawami, ona 
wolała pogadać o głupotach, po-
śmiać się i rozejść. Nie lubiła jak 
ktoś się jej wypytywał o życie pry-
watne i o nas – przyznają dzieci. 

Pani Jola po prostu lubiła roz-
śmieszać, jak ktoś się śmiał, to jej 
to sprawiało radość. Niejednokrot-
nie także podczas rodzinnych spo-
tkań żartom i kawałom nie było 
końca. Choć rodzina przyznaje, 
że wcale nie oznacza to, że w jej 
życiu zawsze było „kolorowo”, 
bo bywało różnie: raz wesoło, raz 
smutno. Pani Jola lubiła się też 
przebierać, np. na bale karnawało-
we razem z wnukami. 

Jolanta Ciesielska zmarła 21 
stycznia 2018 roku, w wieku 64 
lat. Rodzina wierzy, że to nie przy-
padek, że odeszła w Dniu Babci,  
z okazji którego tak chętnie wystę-
powała. – Najbardziej brakuje mi 
jej tego ciepłego głosu, który sły-
szałam w słuchawce zawsze, gdy 
zadzwoniłam do rodziców – przy-
znaje córka Donata.  aa
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Moments for You
Pasja tworzenia wspomnień

Fotografia: rodzinna, dziecięca, ciążowa, 
okolicznościowa

605 636 215
         www.momentsforyou.pl

    /ASDmomentsforyou

oments for Y

Olivka Zasada,�ur.�14.03.2019�r.,�
godz.�17.16,�waga�3.100�g,��
dł.�50�cm,�córka�Malwiny�i�Piotra,�
zam.�Stary�imielnik.

Marta Stańczyk,�ur.�19.03.2019�r.,�
godz.�17.40,�dł.�56�cm,��
waga�3.400�g,�córka�Kamili��
i�Piotra,�zam.�Lipnice.

Amela Goździk,�ur.�22.03.2019�r.,�
godz.�11.45,�dł.�56�cm,��
waga�3.890,�córka�Sylwii��
i�łukasza,�zam.�Koźle.

Antoni Adam Niewiadomski,�
ur.�22.03.2019�r.,�godz.�14.40,�dł.�
52�cm,�waga�3.050�g,�syn�Eweliny�
i�Daniela,�zam.�Stare�Grudze.

Nikola Gładysz,�ur.�22.03.2019�r.,�
godz.�12.40,�dł.�54�cm,��
waga�3.040�g,�córka�Jadwigi��
i�łukasza,�zam.�Orszewice.

Jan Szadkowski,�ur.�23.03.2019�r.,�
godz.�15.23,�dł.�54�cm,�waga�
3.770�g,�syn�Eweliny�i�Mariusza,�
zam.�Popów�Głowieński.

Maja Myczka,�ur.�25.03.2019�r.,�
godz.�10.50,�dł.�55�cm,��
waga�3.360�g,�córka�Moniki��
i�Dominika,�zam.�Zabostów�Mały.

Łowicz�|�Wiele�osób�chciało�zostać�wolontariuszami�

Ruszyła akcja „Zjedz obiad z seniorem”
Z coraz większym 
zainteresowaniem spotyka 
się w Łowiczu akcja  
„Zjedz obiad z seniorem”, 
która właśnie ruszyła 
ze swoją trzecią edycją. 
W minionym tygodniu 
wolontariusze spotkali się 
z seniorami na pierwszych 
wspólnych obiadach.

Wcześniej, 21 marca, odbyło 
się w ratuszu spotkanie organiza-
cyjne wolontariuszy z wicebur-
mistrzem Mariuszem Siewie-
rą, sekretarz Marią Więckowską  
i Małgorzatą Zbrożek, pracowni-
kiem Miejskiego Ośrodka Pomo-
cy Społecznej. 

W tegorocznej odsłonie bierze 
udział 10 punktów gastronomicz-
nych, 20 seniorów i taka sama 
ilość wolontariuszy. Co jednak 
ciekawe, udział w tej edycji za-

deklarowało aż 40 wolontariuszy, 
ale z uwagi na ilość dostępnych 
obiadów, można było zakwalifi-
kować tylko połowę z nich, zaś 
pozostali zostali wpisani na listę 
rezerwową. 

Koordynator akcji z ramie-
nia Urzędu Miejskiego w Łowi-
czu Jacek Rybus powiedział nam,  

że jeśli znajdą się jeszcze loka-
le gastronomiczne, które zechcą 
ufundować obiady w ramach ak-
cji, to zostaną nią objęte dodatko-
we osoby i włączani będą kolejni 
wolontariusze z listy rezerwowej. 

Przypomnijmy, że akcja polega 
na tym, że raz w miesiącu samot-
ny senior ma możliwość zjedzenia 

wspólnie z wolontariuszem ufun-
dowanego przez restauratorów 
obiadu u siebie w domu lub w jed-
nej z łowickich restauracji. 

Od samego początku wolon-
tariuszką akcji „Zjedz obiad z se-
niorem” jest Agnieszka Kołaczek, 
znana również z organizacji im-
prez charytatywnych i Szlachet-
nej Paczki w Łowiczu. W rozmo-
wie z nami przyznaje, że tym, co 
ją motywuje do udziału w akcji, 
jest fakt, iż seniorzy, którzy zosta-
li do niej zakwalifikowali, to oso-
by bardzo samotne, które nie mają 
z kim porozmawiać, a czasami  
– przez swoją niepełnospraw-
ność – są więźniami we własnym 
domu. – Ja od tych naszych ko-
chanych seniorów bardzo dużo się 
uczę. Jestem pod wrażeniem ich 
pamięci i tego, ile wiedzą o Łowi-
czu i ile mają ciekawych doświad-
czeń – przekonuje. 

Każdego z seniorów z poprzed-
niej edycji bardzo ciepło wspo-

mina, w pierwszym roku było to 
małżeństwo, zaś rok później po-
trzebujący pan, któremu udało 
się też pomóc dzięki Szlachetnej 
Paczce. Tym razem będzie spoty-
kać się na obiadach z ok. 90-let-
nim panem Janem, z którym ma 
też nadzieję wybrać się do kina 
lub zaaranżować spotkanie w 
szerszym gronie wolontariuszy i 
seniorów. 

Jednym z nowych wolonta-
riuszy został radny miejski Lech 
Aniszewski, który powiedział 
nam, że odwiedzając mieszkań-
ców, m.in. w czasie kampanii wy-
borczej, zauważył, że wiele jest 
osób starszych, samotnych, które 
potrzebują się z kimś spotkać, po-
rozmawiać i chciałyby, aby ktoś 
poświęcił im swój czas. W akcji 
bierze udział wraz z żoną, wspól-
nie będą odwiedzać małżeństwo. 
Jeśli będzie taka możliwość, mają 
nadzieję wychodzić razem też  
na spacery.  aa 

Łowicz�|�Bazylika�katedralna

Główna część bazyliki
ponownie odsłonięta

Przez ostatnie tygodnie wy-
łączone z użytku były środkowa  
i południowo-wschodnia nawa 
łowickiej katedry. Od tego ty-
godnia można znów podziwiać 
część wcześniej zakrytą, a w niej 
nową, błyszczącą posadzkę.

Przypomnijmy, że utrudnienia 
związane były z finalizacją prac 
w podziemiach bazyliki, które 
w bliżej nieokreślonej przyszło-
ści mają zostać udostępnione  

dla zwiedzających. Msze świę-
te na czas prac odprawiane 
były przez kapłanów przy ka-
plicy Pana Jezusa Ukrzyżowa-
nego i Najświętszego Sakra-
mentu, a wierni w części przy  
wejściu głównym mogli obser-
wować kapłana na ekranie mo-
nitora. 

Chociaż podczas niedzielnych 
mszy było w tym czasie dość cia-
sno, parafia radziła sobie dzięki 

przemyślanej, tymczasowej or-
ganizacji. Prace w podziemiach 
trwają nadal, dlatego też wy-
łączona z użytku i odgrodzona 
tymczasową ścianką z płyt po-
zostaje nadal część południowej 
nawy, w której będzie się znajdo-
wało zejście do krypt (właściwie 
było już wcześniej, ale pozostaje 
zamknięte).

Plany zostały więc zrealizo-
wane w terminie, a nawet o ty-
dzień wcześniej niż początkowo 
zakładano. Zadowolenie nie kry-
je proboszcz ks. Robert Kwatek, 
któremu od początku zależało na 
tym, aby nawa główna dostępna 
była podczas Triduum Paschal-

nego oraz parafialnych rekolekcji 
(z tego powodu zorganizowanych 

dopiero w tygodniu przed Nie-
dzielą Palmową). tm
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Julia Koza,�ur.�28.03.2019�r.,�
godz.�13.00,�dł.�57�cm,��
waga�3.900�g,�córka�Sylwii��
i�Kamila,�zam.�Krępa.

Michał Gajewski,�ur.�28.03.2019�r.,�
�godz.�14.40,�dł.�57�cm,��
waga�3.400�g,�syn�Wioletty��
i�Tomasza,�zam.�Wyborów.

Rita Kornelia Czubik,��
ur.�29.03.2019�r.,�godz.�12.00,�
dł.�59�cm,�waga�4.200�g,�córka�
Pauliny�i�Damiana,�zam.�Bielawy.

Wierni znów mogą oglądać ołtarz główny,�a�także�nową,�lśniącą�
posadzkę.
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Łowicz�|�Wystawa�obrazów�Jerzego�Dołhania�w�łowickim�muzeum�

Jak malarz spacerował
w chmurach
Około 50 prac Jerzego 
Dołhania wykonanych  
w technice olejnej  
i akrylowej można 
oglądać na otwartej  
w ostatnią sobotę,  
30 marca, w łowickim 
muzeum wystawie 
„Spacer w chmurach”.

Malarz prezentuje przede 
wszystkim powstałe w ostatnich 
latach pejzaże, w których głów-
nym motywem są nawiązujące 
do tytułu chmury. Oprócz owych 
chmur nie brakło również moty-
wów z Łowicza – obrazów po-
kazujących architekturę miasta. 
Wystawę obrazów powstałych  
w ostatnim czasie uzupełniają 
starsze prace, wśród których do-
minują pejzaże, martwe natury 
oraz kwiaty. 

Jerzy Dołhań urodził się w Ja-
rosławiu, od lat mieszka jednak 
w Łowiczu. Na wernisażu ma-
larz pojawił się z żoną oraz cór-
kami, które już nie mieszkają  
w Łowiczu. Żartował, że cały 
czas jeszcze nie dorobił się osob-
nej pracowni malarskiej, że maluje  
w domu. – Zdarza się więc cza-
sami, że muszę przerwać pracę,  

bo na przykład trzeba wsta-
wić ziemniaki albo wyjść po coś  
do sklepu – mówił z uśmiechem. 
Nie przeszkadza mu to jakoś 
szczególnie, ale niewątpliwie ma 
wpływ na jego malowanie. 

Nie jest to jego pierwsza wysta-
wa. Obrazy prezentował na wielu 
wystawach zbiorowych oraz kilku 
indywidualnych, w tym również  
i w Muzeum w Łowiczu (ostatnio 
5 lat temu), bibliotece na Bratko-
wicach, Galerii Łowickiej i biblio-
tece w Zdunach. 

Wiele osób zna Jerzego Dołha-
nia z jego obecnej działalności.  
Od wielu lat bowiem prowadzi 
on natomiast zajęcia plastycz-
ne z grupą dzieci w różnym wie-
ku „Akwarelki”, która działa przy 
Łowickim Ośrodku Kultury. 

Jest absolwentem Wydzia-
łu Sztuk Pięknych Uniwersytetu 
Mikołaja Kopernika w Toruniu, 
który ukończył w 1975 r. Później 
przez wiele lat, bo aż do 2000 r., 
pracował jako projektant i dekora-
tor w łowickich Zakładach Prze-

mysłu Pończoszniczego „Syntex”. 
Był też nauczycielem plastyki  
w Szkole Pijarskiej oraz wykła-
dał historię sztuki na nieistniejącej 
już Mazowieckiej Wyższej Szko-
le Humanistyczno-Pedagogicznej  
w Łowiczu. Oprócz tego przez 
blisko 13 lat kierował Warsztatami 
Terapii Zajęciowej w Parmie. 

Wystawa w łowickim muzeum 
będzie czynna dość długo, jak  
na wystawy czasowe organizo-
wane w łowickim muzeum, bo  
do 5 maja.  mak 

Łowicz�|�Wystawa�inspirowana�muzyką

Pejzaż mazowiecki  
w muzyce polskiej
Wernisażem 6 kwietnia o godzinie 16.00 zostanie  
otwarta w Muzeum w Łowiczu wystawa prac  
Marii Wollenberg-Kluzy. Prezentowany będzie  
w niej cykl obrazów inspirowanych muzyką m.in. 
Chopina, Karłowicza, Noskowskiego, Wieniawskiego, 
Szymanowskiego czy Paderewskiego.

Specjalnością artystki są mo-
notematyczne cykle. Ważną rolę  
w jej twórczości odgrywa tematy-
ka sakralna, nawiązania do pejza-
żu, inspiracje muzyczne. 

Maria Wollenberg-Kluza uro-
dziła się w 1945 roku w Puła-
wach. Studiowała na Wydziale 
Malarstwa w ASP w Warszawie. 
W 1973 roku otrzymała dyplom 
z malarstwa z wyróżnieniem oraz 
aneks do dyplomu z tkaniny arty-
stycznej. Pierwszą wystawę indy-
widualną zorganizowała w 1967 
roku. Do tej pory urządziła po-
nad 160 wystaw w kraju (m.in. 
w Warszawie, Krakowie, Lubli-
nie, Puławach, Nałęczowie, Opo-
lu, Łańcucie, Rzeszowie, Słupsku, 
Olsztynie, Płocku, Kozienicach, 
Łodzi, Nysie, Gdańsku) oraz za 
granicą (m.in. w Madrycie, Pra-
dze, Karlovych Varach, Sztokhol-
mie, Sofii, Bergen, Delhi, Stam-

bule, Rzymie, Moskwie, Kijowie, 
Charkowie, na Krymie, w Gru-
zji; na Litwie, w Wenecji, Sewa-
stopolu). W latach 2015 i 2016  
z okazji jubileuszu 70-lecia uro-
dzin zorganizowała 19 wystaw, 
m.in. w Warszawie, Lublinie, 
Opinogórze, Nysie, Łodzi, Gdań-
sku, Szczecinie. W 2017 odby-
ły się wystawy indywidualne  
w Szczecinie, Sopocie, Warsza-
wie, Kędzierzynie-Koźlu.

W 2018 roku obchodziła ju-
bileusz 50-lecia pracy twórczej,  
w ramach którego odbyły się m.in. 
wystawy w Katowicach, Gdań-
sku, w Gorzowie, Wojnowicach k/
Wrocławia, w Krakowie, Grudzią-
dzu, Włocławku, Warszawie.

Jest laureatką m.in. nagrody 
imienia Jana Cybisa za całokształt 
twórczości, wyróżniona medalem 
Gloria Artis oraz medalem Pro 
Masovia. oprac. tm

Kocierzew Płd.�|�Pokaz�mody�kreacji�Eli�Piorun�

Uczennice w roli modelek 
W czwartek, 4 kwietnia,  

o godz. 14.00 w sali gimnastycznej  
w Szkole Podstawowej w Kocie-
rzewie Płd. odbędzie się „Wyjątko-
wy pokaz mody”, w czasie które-
go uczennice wystąpią w sukniach 
projektantki Eli Piorun, której kre-
acje wybiera wybiera na oficjalne 
wyjścia m.in. Pierwsza Dama RP 
Agata Kornhauser-Duda. 

Wójt Agnieszka Wojda po-
wiedziała nam, że wydarze-
nie ma związek z promocją róż-
nych zawodów, które być może 
zainspirują młodzież niebawem 
kończącą szkołę. – Będą mogli 
się przekonać, że jeśli coś sobie  
zaplanują i będą dążyć to celu,  
to mogą go osiągnąć – przeko-
nuje. 

W pokazie mody weźmie 
udział ok. 20 uczennic klas VII, 
VIII i gimnazjum ze szkół na te-
renie gminy Kocierzew Płd., któ-
re zostały wybrane do pokazu  
w oparciu o kryterium wzrostu. 
Muszą mieć ok. 170 cm, tak jak 
profesjonalne modelki. Uczniowie 
dowiedzą się, jak wygląda przygo-
towanie pokazu mody od kuchni. 

Do wyjścia zostaną wystylizowa-
ne przez lokalne fryzjerki i maki-
jażystki, dzięki czemu będą mogły 
poznać także ich pracę. 

W czasie wydarzenia ucznio-
wie będą mieli okazję poznać też 
zawód dziennikarza, gdyż prze-
prowadzą wywiad z projektant-
ką Elą Piorun oraz Joanną Moro 
– aktorką i piosenkarką znaną  
z roli Anny German, która wystąpi 
też z krótkim koncertem. Do obej-
rzenia wydarzenia zaproszeni są 
wszyscy mieszkańcy gminy. aa 

Sanniki�|�Dyskusyjny�Klub�Książki

Jak napisać 14 książek 
w 10 lat?

Autorka 14 książek, napisa-
nych w ciągu 10 lat (15 książ-
ka ukaże się w tym roku), Aga-
ta Kołakowska, opowiadała  
o swojej twórczości na spotka-
niu Dyskusyjnego Klubu Książki  
w Sannikach w środę, 27 marca. 
– Postanowiłam napisać książkę, 
bo w niej mogę dowolnie „grze-
bać” w ludziach, ich uczuciach  
i emocjach – mówiła. Jej powie-
ści mają charakter obyczajowy, 
ale i wchodzą w gatunek thrille-
ra psychologicznego. – Piszę dla 
tych, którzy chcą mnie czytać  
– deklarowała. Kolejne spotkanie 
DKK planowane jest pod koniec 
kwietnia.  opr. mak 

Jerzemu Dołhaniowi (w środku) na wernisażu�w�Muzeum�w�łowiczu�towarzyszyła�rodzina.

Agata Kołakowska opowiadała 
o swojej twórczości�na�spotkaniu�
Dyskusyjnego�Klubu�Książki��
w�Sannikach.�
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Łowicz�|�Przewodnicy�PTTK�przypomnieli�historię�Sali�Radzieckiej�w�ratuszu

Pierwsza sesja była tu 100 lat temu 
W 100. rocznicę pierwszej w niepodległej Polsce  
sesji Rady Miejskiej w Łowiczu przewodnicy  
z Koła Przewodników im. Anieli Chmielińskiej 
łowickiego oddziału PTTK zaprosili na wydarzenie  
„Minęło 100 lat – Prezentujemy Salę Radziecką”.

Dokładnie sto lat temu, 31 mar-
ca 1919 roku, o godz. 13.00, odby-
ła się w tej sali inauguracyjna sesja 
połączona z publiczną prezentacją 
sali posiedzeń, zwanej Salą Ra-
dziecką. 

Z zaproszenia przewodników 
skorzystało około 40 osób. Wśród 
nich był tylko jeden radny miej-
ski – Paweł Pięta, który uczestni-
czy (zwykle z dziećmi) w więk-
szości rajdów, spotkań i spacerów 
organizowanych przez łowickie 
PTTK. Żona radnego Pięty – Ka-

tarzyna Skierska-Pięta – była tego 
dnia jedną z 3 prelegentów pod-
czas prezentacji. Samorządow-
ców reprezentował też burmistrz 
Krzysztof Kaliński. 

Prezentacja zaczęła się w samo 
południe przed ratuszem. O hi-
storii obecnego i poprzednich ra-
tuszy w Łowiczu opowiedziała 
wspomniana przewodniczka Ka-
tarzyna Skierska-Pięta. Mówiła 
m.in. o dwóch ratuszach na No-
wym Mieście, znajdującym się 
pośrodku rynku tzw. Kupusie na 

Starym Mieście (powstał praw-
dopodobnie po 1419 roku, roze-
brany w połowie lat 20. XIX wie-
ku) oraz obecnym ratuszu z 1828 
roku. Opowiadała też o wyborach 
w 1919 roku oraz o potrzebie prze-
budowy mieszkania służbowego 
burmistrza na Salę Radziecką. Po-
mysłodawcą powstania reprezen-
tacyjnej sali był burmistrz Leon 
Gołębiowski, który przeznaczył 
na nią niezajmowane przez siebie 
mieszkanie służbowe.

Już w owej sali przewodnicz-
ka Katarzyna Piotrkiewicz opo-
wiadała o fryzie warszawskie-
go artysty Józefa Lamparskiego. 
Do dzisiaj nie wiadomo dlaczego 
namalowanie fryzu powierzono 
akurat jemu. Za cel postawiła so-
bie znaleźć bezpośrednie związ-

ki przedstawionych na nim po-
staci z Łowiczem. Widoczny na 

fryzie król Kazimierz Wielki był  
5 razy w Łowiczu za czasów ar-
cybiskupa Jarosława Bogorii 
Skotnickiego, Tadeusz Kościusz-
ko w 1790 roku lustrował tu IX 
Regiment Pieszy Koronny zwa-
ny „łowickim”, prymas Jan Ła-
ski m.in. wydał przywileje dla 
miasta, a Henryk Sienkiewicz  
w 1904 roku był w Łowiczu  
z wykładem, z którego dochód 
przeznaczono na powodzian. Nie 
udało się jej natomiast zdobyć in-
formacji o tym, by w Łowiczu 
bywał Stanisław Staszic. 

Opowieść o fryzie, a w zasa-
dzie o tym, co się na nim znaj-
duje, kontynuował Zdzisław 
Kryściak. Przedstawił 32 herby 
dawnych województw lub ziem 
Rzeczypospolitej oraz dwa naj-

większe: znajdujący się nad wej-
ściem na salę Herb Wielki Mia-
sta Łowicza oraz herb Królestwa 
Polskiego z widokiem na Wawel 
z jednej strony i panoramą Placu 
Zamkowego w Warszawie z dru-
giej. 

Burmistrz Krzysztof Kaliński 
opowiedział natomiast zabaw-
ną historię sprzed kilku lat, kiedy 
to służby wojewody zwróciły mu 
uwagę, że nietaktem jest zaprasza-
nie w obecnych czasach delega-
cji z ważnego urzędu do „sali ra-
dzieckiej”. – To może w Łowiczu 
macie jeszcze Związek Radziec-
ki? – ironizowała przedstawiciel-
ka łódzkiego urzędu. – Wyjaśni-
łem wtedy, że mamy w Łowiczu 
nawet i ulicę Radziecką, z tym że 
nazwy te pochodzą od „radzenia”, 
rajców miejskich, a nie Związku 
Radzieckiego – mówił burmistrz. 
– Po dziś dzień zdarza się, że spo-
tykamy się z pytaniami dlaczego 
w Łowiczu jeszcze nie zdekomu-
nizowano sali w ratuszu.  mak 

Nieborów�|�Zmiany�w�parku

Aby ustrzec przed ogniem
Jeszcze w tym roku na terenie 

parku przy pałacu Radziwiłłów 
stanie 9 hydrantów, które zabez-
pieczą zabytkowe obiekty przed 
ogniem.

Planowane na ten rok prace są 
kontynuacją robót rozpoczętych 
w ubiegłym roku, gdy w sąsiedz-
twie parkanu zainstalowano w zie-
mi duży zbiornik na wodę o wy-
miarach podstawy 9,5 x 17,0 m  
i wysokości od 2,45 m do 3,15 

m. Oprócz tego wykonano prze-
pompownię wraz z zasileniem jej 
w energię elektryczną. Roboty te 
kosztowały prawie 500 tys. zł.

Tegoroczne roboty obejmują 
rozprowadzenie sieci wodociągo-
wej po terenie parku w sąsiedz-
twie zabudowy pałacowej i usta-
wienie 9 hydrantów w punktach, 
z których najdogodniej będzie po-
bierać wodę w czasie ewentualnej 
akcji pożarniczej. Koszt tych prac 

z kolei ma wynieść około 450 tys. 
zł. Kurator nieborowskiego Mu-
zeum Monika Antczak powie-
działa nam, że obecnie istniejąca 
na terenie zespołu pałacowo par-
kowym sieć wodociągowa, jak i 
hydrantów, od dawna nie spełnia-
ła swojego zadania pod względem 
wydajności i ciśnienia przepływu 
wody. 

Prace te nie byłyby możliwe do 
zrealizowania gdyby nie dofinan-
sowanie z Ministerstwa Kultury  
i Dziedzictwa Narodowego, po-
krywającego niemal całkowicie 
koszty prowadzenia.  tb

Kino Fenix |�W�sobotę�spacer,�w�niedzielę�kino�

Dwie okazje, by pomóc Marcie 
W weekend 6 i 7 kwietnia przy-

gotowano dwa wydarzenia,w cza-
sie których nie tylko ciekawie 
spędzisz czas, ale też wesprzesz 
zbiórkę pieniędzy na leczenie 
Marty Opach, u której zdiagno-
zowano złośliwy nowotwór piersi.  
W sobotę będzie to spacer, w nie-
dzielę – maraton filmowy.

W sobotę 6 kwietnia o godz. 
12.00 spod muszli koncertowej  
w paku Błonie wyruszy spacer 
pod hasłem „Szuranie dla Marty”, 
który organizuje nieformalna gru-
pa FrostTeam. Uczestnicy przejdą 
(z kijami lub bez) do Domu Lu-
dowego w Ostrowie, gdzie będzie 
czekało na nich ognisko i posiłek: 
zupa cebulowa, porcja kiełbasy  
i kulinarna niespodzianka. Wpi-
sowe w kwocie minimum 20 zł 
każdy wrzuci do puszki dla Marty  
w dniu wydarzenia. Uczestnicy 
wrócą do domu autokarem. 

W niedzielę 7 kwietnia Sto-
warzyszenie Łączy nas Łowicz  

i ŁOK zapraszają na Maraton fil-
mowy dla Marty, w trakcie któ-
rego kino Fenix pokaże trzy fil-
my, na które zamiast biletów będą 
obowiązywały cegiełki wstępu.  
– Marta jest stałym bywalcem 
kina, takim naprawdę solidnym. 

Czujemy się w obowiązku poma-
gać naszym widzom – powiedział 
nam Krystian Cipiński z ŁOK. 

W programie: o godz. 14.30 
film familijny „Paddington 2” (reż. 
Paul King, 2017); o godz. 16.45 
film przygodowy „Robin Hood: 
Początek” (reż. Otto Bathurst, 
2018) i o godz. 19.05 dramat bio-
graficzny „Boska Florence” (reż. 
Stephen Frears, 2016). Cegiełki  
w cenie 15 zł, będące wejściów-
kami na pojedynczy seans, można 
nabyć w kasie kina Fenix. 

Przypomnijmy, że 41-letnia 
Marta Opach w połowie lutego 
poznała diagnozę o chorobie no-
wotworowej. Podjęła z nią walkę 
dla siebie i kochającej ją rodziny 
– męża i dwójki dzieci: 16-letniej 
Zuzi i 13-letniego Kajtka. Nadzie-
ją dla niej jest kuracja nierefundo-
wanym lekiem, którego w najbliż-
szym czasie musi otrzymać kilka 
ampułek, a każda kosztuje ok. 11 
tys. zł.  aa 

Łowicz, Warszawa�|�Obchody�10�kwietnia

Wyjazd na Powązki
Jak co roku, nieprzerwanie 

od 2011 roku, Urząd Miejski  
w Łowiczu w rocznicę katastrofy 
smoleńskiej organizuje autokaro-
wy wyjazd na cmentarz wojsko-
wy na Powązkach. Udział w nim 
jest bezpłatny, zaproszeni mogą 

się czuć wszyscy mieszkańcy 
Łowicza, trzeba tylko pamiętać,  
że liczba miejsc jest ograniczona.

Autokar odjedzie o godzinie  
9.00 z parkingu za ratuszem od 
strony ul. Starorzecze. Najpierw 
pojedzie na Skwer Ofiar Kata-

strofy Smoleńskiej w Łowiczu, 
dopiero po złożeniu tam kwia-
tów uda się do Warszawy. Tam,  
po złożeniu kwiatów i zapaleniu 
zniczy na pomniku ofiar katastro-
fy, planowane jest, wzorem lat 
ubiegłych, odwiedzenie grobów 
zasłużonych osób spoczywają-
cych na obu cmentarzach powąz-
kowskich, a także na cmentarzu 
żydowskim.  tm

Dr Katarzyna Piotrkiewicz 
opowiadała�o�związkach�postaci�
uwiecznionych�na�fryzie�w�Sali�
Radzieckiej�z�łowiczem.�
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Łowicz�|�V�Ogólnopolski�Przegląd�Scholi�Pijarskich�

Śpiewanie o cierpieniu i miłości
Aż 367 osób tworzących schole muzyczne  
w Bolesławcu, Bolszewie, Elblągu, Jeleniej Górze 
– Cieplicach, Katowicach, Krakowie – Rakowicach, 
Krakowie – Wieczystej, Rzeszowie i oczywiście  
w Łowiczu wzięło udział w piątej edycji 
Ogólnopolskiego Przeglądu Scholi Pijarskich.  
Większość scholi była w Łowiczu już po raz piąty  
i zamierza przyjeżdżać na kolejne przeglądy.

Tegoroczny przegląd odbył się 
pod hasłem „W cierpieniu Jezu-
sa – uwielbiamy Boga”. – To nie 
była rywalizacja scholi, ale spo-
tkanie, by wspólnie wielbić Pana, 
żeby też się czegoś nowego na-
uczyć – podkreślał czuwający nad 
całością ojciec Andrzej Lisiak SP. 

Co roku, od pięciu już lat, dla 
łowickiej szkoły organizacja ogól-
nopolskiego przeglądu, na któ-
ry przyjeżdża tak dużo osób, jest 
poważnym wyzwaniem logistycz-
no-organizacyjnym. Przecież trze-
ba nie tylko zamówić statuetki, 
które na koniec otrzymują wszy-
scy uczestnicy przeglądu, ale też 
przygotować noclegi w szkole, 
zorganizować przeróżne warsz-
taty i zajęcia, nagłośnić i oświe-
tlić główny występ oraz zająć się 
bardziej przyziemnymi sprawa-
mi typu przygotowanie kanapek  
na śniadania, zamówienie obia-
dów itd. Dlatego też co roku w or-
ganizację przeglądu zaangażowa-
nych jest wiele osób. 

Od lat w szkołach pijarskich 
w Łowiczu istnieje funkcja „ani-
matorów”. Są to starsi uczniowie, 
głównie z liceum, którzy zajmują 
się m.in. sprawami technicznymi 
(np. nagłaśnianiem i oświetlaniem 
sceny, zmianami na niej itd.), ale 
też i prowadzeniem recepcji, a na 
koniec też sprzątaniem. – Chodzi 
też o to, żebyśmy wszystko zro-
bili wspólnie i bez korzystania  
z firm, które na przykład zajęły-
by się nagłośnieniem. Oczywiście 
na to wszystko potrzeba czasu, ale 
to podczas takich przygotowań 
uczniowie nie tylko zdobywają 
dodatkowe umiejętności, ale też 
rodzą się przyjaźnie, a wspomnie-
nia zostają na całe życie – uważa 
dyrektor Przemysław Jabłoński. 

W przygotowania zaangażowa-
ni są też rodzice – część z nich po-
magała organizacyjnie na miejscu, 
np. przygotowywali wraz z anima-
torami posiłki, inni upiekli ciasta 
itp. W tym roku animatorzy z Pi-
jarskiego Liceum pracowali pod 

„batutą” Jakuba Michalaka, zaś 
starania rodziców koordynowała 
Beata Dudkowska. 

Przegląd rozpoczął się w piąt-
kowe popołudnie. Wtedy do 
Łowicza przyjeżdżały pierw-
sze schole. Jako pierwsza dotar-
ła schola z Bolesławca (na prze-
glądzie po raz piąty). Tworzą ją  
w zdecydowanej większości dzie-
ci z młodszych klas szkoły podsta-
wowej, ale również i absolwenci 
– młodzież grająca na instrumen-
tach. Łącznie z opiekunami do 
Łowicza zawitały – po około 5 go-
dzinach podróży – 53 osoby. Póź-
niej docierały kolejne schole. 

Pierwszego dnia po kolacji od-
były się zajęcia integracyjne na 
sali gimnastycznej oraz w salach 
lekcyjnych, gdzie uczestnicy prze-
glądu zostali zakwaterowani, wie-
czorem odbyło się też nabożeń-
stwo Drogi Krzyżowej. – Dobrze, 
że mają cały czas jakieś zajęcia, 
bo najmniejsze dzieci jeszcze tro-
chę tęsknią za rodzicami. Wieczo-
rem trzeba było niektóre przytu-
lić, żeby nie płakały – powiedziała 
nam opiekunka z Katowic. 

Sobota była przeznaczona 
głównie na warsztaty muzyczne 
(śpiew, taniec, instrumenty). Od-
były się one w sześciu grupach 

prowadzonych przez opiekunów. 
Warsztaty śpiewu poprowadzi-
ła Gabriela Wąsacz z Rzeszowa, 
tańca (w tym roku w charakterze 
wielkopostnym – gestykulacja) 
Agnieszka Zielonko z Bolszewa, 
gitarowe – Grzegorz Wasiak z Je-
leniej Góry – Cieplic, smyczkowe 
– Piotr Stefański z Łowicza, per-
kusyjne (po raz pierwszy) Artur 
Bruc z Łowicza oraz nowo utwo-
rzony warsztat instrumentów dę-
tych – Agnieszka Orawiec z Bole-
sławca. Był też czas na spacer po 
Łowiczu. 

Otwarta dla publiczności część 
przeglądu odbyła się w sobotę o 

17.00 i potrwała nieco ponad 2 go-
dziny. Poprowadziły ją Ewa Le-
siak i Anna Kolis. Uczestnicy za-
prezentowali dwa przygotowane 
przez siebie utwory o treści wiel-
kopostnej. Np. łowicka schola za-
prezentowała utwór „Rozpięty na 
ramionach” i „Golgotę”. Opie-
kunką scholi jest Marta Żywicka. 
– W scholi śpiewam już kilka mie-
sięcy. Fajnie jest i dużo trenujemy, 
a ja jeszcze trenuję szachy. Zawsze 
będę śpiewał w scholi – powie-
dział nam Franek z Łowicza. – Ta-
kim śpiewaniem wielbimy Boga 
– wtórowała mu koleżanka z El-
bląskiej Armii Pana – scholi z El-
bląga. 

Po kolacji zaplanowana  
była jeszcze adoracja z uwiel-
bieniem Boga przygotowanymi 
utworami. 

Efekty warsztatów zostały wy-
korzystane w oprawie muzycznej 
podczas niedzielnej mszy świę-
tej w kościele pijarskim o godz. 
9.30. Na gali podsumowującej 
po mszy każda grupa została na-
grodzona statuetkami oraz cu-
kierkami – łowickimi krówkami.  
– Ten piękny czas oddajemy 
Bogu na chwałę i, jak mawia-
ją pijarzy – ad maius pietatis in-
crementum – niech pomnaża się 
bardziej pobożność – podsumo-
wał V przegląd o. Andrzej Lisiak. 
Od razu też zapowiedział kolej-
ny przegląd. Nie zmieni się jego 
formuła: zawsze będzie to prze-
gląd bez elementów rywalizacji.  
– Schole służą, zapewniając opra-
wę mszy, przez cały rok, dlatego 
wszystkich nagradzamy statuet-
kami – mówi o. Lisiak.  mak 

Sekcja muzyczna scholi z Bolesławca�ćwiczyła�przed�występem��
na�jednym�ze�szkolnych�holi.�

Ostatnie przygotowania przed sobotnim występem.  
Dzieci�jeszcze�nie�przebrane�w�stroje,�w�których�występowały.�

Dzieci ze scholi „Anielskie echo” z Krakowa Rakowic�podczas�
otwartego�występu�w�sobotę.

Dziecięca Schola Królowej Pokoju�zaśpiewała�„Golgotę”�oraz�„Rozpięty�na�ramionach”.�
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Sąd Najwyższy w Warszawie

Czy nietrzeźwa prokurator 
straci uposażenie?
W połowie lutego przed 
Sądem Najwyższym  
w Warszawie zapadł wyrok 
w sprawie Elżbiety A.-Z.,  
prokurator w stanie 
spoczynku z Prokuratury 
Rejonowej w Łowiczu, 
która była już wcześniej 
prawomocnie skazana za 
kierowaniem samochodem 
pod wpływem alkoholu. 
Tym razem poniesie także 
konsekwencje dyscyplinarne 
swojego czynu.

Przypomnijmy, że chodzi o wy-
darzenia z 16 kwietnia 2016 roku, 
rozgrywające się w Dębowej Gó-
rze pod Skierniewicami, gdzie 
policjanci zatrzymali „podejrza-
nego” Opla Corsę. Po dojechaniu 
do skrzyżowania, pojazd nie sy-
gnalizował manewru ani w lewo, 
ani w prawo i – pomimo posiada-
nia takiej możliwości – nie kon-
tynuował jazdy. W pewnym mo-
mencie z prawej strony wysiadła 
kobieta, która ruszyła, by od tyłu 
obejść samochód, zaś w tym sa-
mym momencie wewnątrz auta, 
nad dźwignią zmiany biegów, 
ktoś przesiadał się z fotela kierow-
cy na miejsce pasażera. Okazało 
się, że samochodem podróżowała 
Elżbieta A.-Z., prokurator Proku-
ratury Rejonowej  Łowiczu, któ-
ra znajdowała się pod wpływem 
alkoholu (wynik badania 1,3 pro-
mila), a na skrzyżowaniu „prze-
siadała się” na fotel kierowcy, któ-
ry chwilę wcześniej zajmował jej 
13-letni wówczas syn. 

Po tym, jak prokurator został 
uchylony immunitet, mogła ona 
zostać pociągnięta do odpowie-
dzialności karnej. 30 paździer-
nika 2017 roku została skazana 
za jazdę pod wpływem alkoholu 
w postępowaniu karnym, jednak 
sąd wymierzył jej najłagodniej-
szą z katalogu kar przewidzianych 
przez ustawodawcę: karę grzywny 
w wysokości 5.000 zł, zakaz pro-
wadzenia pojazdów mechanicz-
nych w ruchu lądowym na 3 lata, 
świadczenie w wysokości 5.000 zł 
na rzecz Funduszu Pomocy Po-
krzywdzonym oraz Pomocy Post-
penitencjarnej oraz pokrycie kosz-
tów sądowych w kwocie ok. 2.600 
zł. Wyrok ten uprawomocnił się. 

Z uwagi na konieczność do-
konania odrębnej oceny prawno-
-karnej zachowania w kontekście 
wyczerpania znamion przestęp-
stwa narażenia osoby małoletniej 
na bezpośrednie niebezpieczeń-
stwo utraty życia lub ciężkiego 
uszczerbku na zdrowiu, materiał 
w tym zakresie został wyłączony 
do odrębnego postępowania – któ-
re jednak zostało umorzone (sic!). 

to jeszcze nie koniec 
Niezależnie od powyższe-

go postępowania karnego, także 
rzecznik dyscyplinarny wszczął 
odrębne postępowanie wyjaśnia-
jące, a następnie dyscyplinarne, 
o delikt dyscyplinarny wyczerpu-
jący znamiona przestępstwa, któ-
re jest przedmiotem postępowania 
karnego. W takim postępowaniu 
przed sądem dyscyplinarnym pro-
kurator występuje w charakterze 
obwinionego. 

Zainicjowane stosownym 
wnioskiem przez rzecznika dys-
cyplinarnego Prokuratora Gene-
ralnego postępowanie dyscypli-
narne przed Sądem Najwyższym 
dotyczyło dwóch deliktów dyscy-
plinarnych: w pkt I – jazdy samo-
chodem pod wpływem alkoholu 
oraz w pkt II – dopuszczenia do 
kierowania pojazdem przez ma-
łoletniego nie mającego wyma-
ganych uprawnień. Rzecznik dys-
cyplinarny złożył na rozprawie 
wniosek o wymierzenie Elżbiecie 
A.-Z. kary łącznej pozbawienia 
prawa do stanu spoczynku wraz  
z prawem do uposażenia. 

Wyrokiem z 14 lutego 2019 
roku Sąd Najwyższy, orzekający 
w pierwszej instancji, uznał pro-
kurator Elżbietę A.-Z. za winną 
zarzuconych jej czynów i wymie-
rzył karę łączną obniżenia wyna-
grodzenia o 40% na okres 8 mie-
sięcy. Wyrok jest nieprawomocny. 

– Rzecznik dyscyplinarny zło-
żył wniosek o sporządzenie na 
piśmie uzasadnienia przedmioto-
wego wyroku i po uzyskaniu od-
pisu wyroku wraz z uzasadnie-
niem wniesie odwołanie do sądu 
dyscyplinarnego drugiej instan-
cji, podnosząc zarzut rażącej nie-
współmierności kary dyscyplinar-
nej co do czynu z pkt I oraz kary 
łącznej w aspekcie jej łagodności 
– poinformowało nas Biuro Praso-
we Prokuratury Krajowej.  aa 

Z sali sądowej
Sąd Rejonowy w Łowiczu�|�Proces�w�sprawie�śmiertelnego�wypadku�w�Sobocie�

Odjechał z miejsca wypadku,  
ale potem sam zadzwonił na policję
28 marca przed Sądem Rejonowym w Łowiczu odbyła się kolejna rozprawa w sprawie 
śmiertelnego wypadku w Sobocie, do którego doszło 21 kwietnia ubiegłego roku. 
Kierujący Fordem Escortem 44-letni Radosław G. potrącił rowerzystkę, po czym zbiegł 
z miejsca zdarzenia. Zeznania jednego z policjantów potwierdzają jednak, że jakiś czas 
później zatelefonował na komendę, mówiąc, że jest sprawcą tego wypadku.

Radosław G. odpowiada za 
umyślnie naruszenie zasad pra-
wa o ruchu drogowym w ten spo-
sób, że kierował samochodem pod 
wpływem alkoholu (0,7 promila 
alkoholu we krwi) i na skrzyżowa-
niu w Sobocie potrącił 86-letnią 
Kazimierę K., po czym oddalił się 
z miejsca zdarzenia, nie udzielając 
jej pomocy. Złamał też sądowy za-
kaz kierowania pojazdami mecha-
nicznymi. W toku postępowania 
przygotowawczego przyznał się 
do winy i wyraził skruchę, przed 
sądem odmówił składania dodat-
kowych wyjaśnień. Na rozprawy 
jest doprowadzany z Zakładu Kar-
nego w Łowiczu. 

Płakał i był w szoku 
Na lutowej rozprawie sędzia 

Małgorzata Szubert-Fiałkowska 

zarządziła odtworzenie na sali 
rozpraw nagrań z rozmów, jakie 
oskarżony przeprowadził z dyżur-
nym policji w Łowiczu. Wynikało 
z nich, że Radosław G. oddalił się 
z miejsca wypadku, nie udzielając 
kobiecie pomocy, ale już po doje-

chaniu do domu skontaktował się 
z policją. W następstwie funkcjo-
nariusz kilkakrotnie oddzwaniał 
do niego, uspokajając i instruując, 
gdzie ma oczekiwać na nadjeż-
dżający patrol. 

Nagrania przekazane na płycie 
zawierały tylko rejestr rozmów 
wychodzących z komendy, jednak 
wszystko wskazywało na to, że są 
niekompletne i brakuje wśród nich 
pierwszej rozmowy. 

Na ostatnią rozprawę w cha-
rakterze świadka został wezwa-
ny funkcjonariusz policji, 35-letni 
Krzysztof R., którego głos został 
zarejestrowany na nagraniach. 
Przed sądem zeznał, że kojarzy 
te rozmowy, było ich kilka, ale ze 
względu na upływ czasu szczegó-
łów nie pamięta. – Pierwsza roz-
mowa została zainicjowana przez 

oskarżonego, który zadzwonił 
na telefon alarmowy komendy  
w Łowiczu. Mówił, że jest spraw-
cą wypadku, prawdopodobnie za-
bił człowieka – zeznał przed są-
dem funkcjonariusz. 

Kolejnym jego działaniem było 
wysłanie na miejsce patrolu, zaś 
w międzyczasie, w małych odstę-
pach czasu, wykonał kilka telefo-
nów, mając na celu sprawdzenie 
stanu psychicznego mężczyzny  
i motywowanie go do współpracy 
z policją, co miało doprowadzić 
do jego zatrzymania. – Mężczy-
zna płakał, szlochał, można było 
odnieść wrażenie, że jest w szoku 
– kontynuował funkcjonariusz. 

Z treści sporządzonej przez 
niego notatki służbowej wyni-
kało nadto, że istniała obawa, 
że mężczyzna może chcieć się 
targnąć na swoje życie, dlate-
go uspokajał go i motywował do 
dalszej współpracy. Na pytanie 
obrony, czy w ocenie funkcjona-
riusza obawa dotycząca targnię-
cia się na życie była realna, odpo-
wiedział on: – Trzeba dmuchać  

na zimne. Historia zna róż-
ne przypadki. Moim zadaniem, 
jako funkcjonariusza policji, jest  
do tego nie dopuścić. 

radosław G.  
może być sądzony 
Do akt sprawy wpłynęła tak-

że opinia psychiatryczna, która 
został sporządzona na wniosek 
obrony. Biegli lekarze stwierdzili, 

że Radosław G. nie zdradza ob-
jawów choroby psychicznej ani 
upośledzenia umysłowego, zaś 
cierpi na picie alkoholu szkodli-
we bez cech uzależnienia. Bie-
gli nie znaleźli też podstaw do 
stwierdzenia niepoczytalności 
mężczyzny w chwili popełnienia 
zarzucanych mu czynów. 

Sąd czeka jeszcze na dane  
z Krajowego Rejestru Karne-
go dotyczące karalności Rado-
sława G., gdyż udało się ustalić,  
że zasądzone mu niegdyś świad-
czenie pieniężne zostało uisz-
czone. Ponieważ zachodzi duże 
prawdopodobieństwo, że teraz 
będzie miał tzw. „czystą kartę”, 
sąd poinformował o możliwości 
zmiany kwalifikacyjnej prawnej 
czynu.  aa 

Mężczyzna�płakał,�
szlochał,�można�
było�odnieść�
wrażenie,�że�jest��
w�szoku.

Z zeznań świadka 
Krzysztofa R.
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samochodowe

kupno
��Złomowanie�Pojazdów–�

zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�Rząśno�13,�
tel.�602-123-360.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

��Skup�aut!!!,�tel.�690-694-705.

sprzedaż
��ALFA�ROMEO�GT,�2005�rok,�tel.�

605-069-379.

 �AuDI A2 benzyna, 2001 rok, stan 
bdb, tel. 669-303-235.

��AUDi�A4,�1.6�benzyna/gaz,�1996�rok,�
tel.�886-018-805.

��AUDi�A4�Diesel�150�KM,�2006�
rok,�sedan,�bogate�wyposażenie.�
W�rozliczeniu�przyjmę�tańszy,�tel.�
604-706-309.

��BMW�316i,�1999�rok,�tel.�603-324-391.

��BUS�Diesel,�(silnik�VW),�tel.�
663-319-284.

��CiTROËN�Berlingo,�1.9�diesel,�2003�
rok,�188.000�km,�5-miejsc,�ładowność�
623�kg,�tel.�505-762-757.

��CiTROËN�Jumpy,�1.6�HDi,�2012�rok,�
tel.�698-108-337.

��DACiA�Duster,�1.5�DCi,�2011�rok,�
biała,�tel.�501-240-510.

��DAEWOO�Kalos,�1.4�benzyna/gaz,�
2003�rok,�tel.�886-018-805.

��DAEWOO�Matiz,�2000�rok,�stan�
dobry,�Małszyce�11,�tel.�668-058-598.

��FiAT�126p�Elegant,�1996�rok,�tel.�
661-874-834.

��FiAT�Bravo,�1.6�D�105�KM,�2008�rok,�
tel.�695-111-316.

��FiAT�Dooblo,�1.3�JTD,�2004�rok,�tel.�
601-419-747.

��FiAT�Ducato�Maxi,�2.8�TD,�2001�
rok,�352.000�km,�ocieplony,�webasto,�
ciężarowy,�tel.�609-525-591.

��FiAT�Grande�Punto,�1.3,�2012�rok,�
5-drzwiowy,�salon,�13.700zł,�możliwość�
zamiany�(tańszy),�tel.�513-375-786.

��FiAT�Grande�Punto,�2007�rok,�
i�właściciciel,�kupiony�w�kraju,�
bezwypadkowy,�faktura�VAT,�6.500�zł,�
tel.�605-274-780.

��FiAT�Panda�iii,�1.2,�2013�rok,�50.000�
km,�i�wł.,�salon�Polska,�tel.�600-944-728

��FiAT�Punto�ii,�90.000�km,�tel.�
505-614-149.

��FiAT�Punto,�2001�rok,�148.000�km,�
tel.�602-746-524.

��FiAT�Seicento,�2001�rok,�tel.�
794-050-607.

��FiAT�Seicento,�1.1,�1999�rok,�
garażowany,�tel.�692-749-175.

��FORD�BMax,�2012/2013�rok,�tel.�
577-355-217.

��FORD�Fiesta,�MK6,�2008�rok,�tel.�
698-108-337.

��FORD�Mondeo,�2.0�TDCi,�2005�rok,�
tel.�787-752-175.

��FORD�Mondeo,�2.0�TDCi,�2008�rok,�
140�KM,�tel.�536-001-699.

��FORD�Transit,�2.5D,�1999�rok,�tel.�
690-566-282,�780-175-399.

��HONDA�CRV,�2.0�benzyna/gaz,�2004�
rok,�163.000�km,�tel.�506-355-899.

��HyUNDAi�i30�diesel,�2007�rok�
(pierwsza�rejestracja�2008),�i�właściciel,�
tel.�604-559-734.

��KiA�Picanto,�2010�rok,�i�właściciel,�tel.�
698-692-658.

��MAZDA�2,�1.25,�2008�rok,�tel.�
601-419-747.

��MAZDA�6,�1.8�sedan�benzyna,�2004�
rok,�tel.�603-624-879.

��MAZDA�626,�1.8�benzyna/gaz,�1995�
rok,�tel.�605-680-709.

��MAZDA�Premsy,�2.0�diesel,�197.000�
km,�czarna�perła,�stan�bdb,�5.500�zł,�tel.�
603-064-775.

��MERCEDES�klasa�A,�170�CDi,�2000�
rok,�tel.�603-536-529.

��MERCEDES�Sprinter,�2000�rok,�tel.�
602-282-415.

��MERCEDES�Sprinter�212D,�1999�rok,�
średni,�wysoki,�tel.�506-870-151.

��NiSSAN�Almera�N16,�2.2�diesel,�2002�
rok,�stan�dobry,�tel.�607-176-995.

��NiSSAN�Micra,�1.2i,�2006�rok,�tel.�
601-419-747.

��OPEL�Agila,�1.2,�2004�rok,�tel.�
533-532-667.

��OPEL�Astra,�2011�rok,�tel.�
606-343-033.

��OPEL�Astra�ii,�2003�rok,�tel.�
665-550-757.

��OPEL�Astra�ii,�1.6�8V,�2000�rok,�
niebieski�metalik,�stan�rewelacyjny,�
tel.�537-200-181,�513-375-786.

��OPEL�Astra,�1.6�LPG,�2004�
rok,�szary�metalik,�7.000�zł,�tel.�
666-031-714.

��OPEL�Corsa�B,�1.2,�1996�
rok,�wymieniony�rozrząd,�nowy�
akumulator,�1.000�zł�do�negocjacji,�
tel.�570-903-640.

��OPEL�Corsa,�1.2,�2014�rok,�12.000�
km,�i�właściciel,�salon�Polska,�
bezwypadkowy,�tel.�695-323-452.

��OPEL�Corsa,�1.4�+gaz,�2015�
rok,�salon�Polska,�i�właściciel,�tel.�
577-694-400.

��OPEL�insignia,�2,0�CDTi,�2009�rok,�
tel.�723-490-799.

��OPEL�insignia,�2.0�CDTi,�2009�rok,�i�
wł.,�tel.�501-240-510.

��OPEL�Meriva,�1.7�CDTi,�2005�
rok,�klimatyzacja,�możliwość�
zamiany�(mniejszy),�tel.�513-329-718,�
513-375-786.

��OPEL�Vectra,�1.8�benzyna/gaz,�1998�
rok,�tel.�665-775-209.

��PEUGEOT�206,�1.6�Diesel,�2005�rok,�
kombi,�hak,�tel.�517-895-817.

��PEUGEOT�206,�1.1,�2001�rok,�
OC�do�03.12.2019,�przegląd�do�
20.11.2019,�3.700�zł�(bez�negocjacji),�
tel.�882-742-597.

��ROWER�75,�2.0�Diesel,�2003�rok,�
4.200�zł,�tel.�602-584-266.

��RENAULT�Clio,�1.2�benzyna,�2009�
rok,�tel.�601-297-797.

��RENAULT�Espace,�2004�rok,�full,�tel.�
889-601-888.

��RENAULT�Kangoo,�2007�rok,�tel.�
600-313-472.

��RENAULT�Laguna,�1.8�benzyna/gaz,�
2002�rok,�tel.�508-900-884.

��RENAULT�Laguna,�1.6�16V,�2002�rok,�
tel.�601-419-747.

��RENAULT�Laguna�ii,�1.9�DCi,�2003�
rok,�tel.�691-715-503.

��RENAULT�Laguna�ii,�DCi,�2002�rok,�
tel.�508-107-655.

��RENAULT�Megane,�2006�rok,�tel.�
664-943-503.

��RENAULT�Scenic,�2.0�DCi,�2006�rok,�
skóra,�panorama-dach,�kolor-grafit,�tel.�
609-997-379.

��RENAULT�Thalia,�1.4,�2002�rok,�tel.�
608-570-485.

��SEAT�Altea,�1.6,�2009�rok,�tel.�
603-897-858.

��SEAT�ibiza,�1996�rok,�tel.�693-552-
221,�661-145-864.

��SEAT�Leon,�1.6i,�2000�rok,�tel.�
601-419-747.

��SEAT�Toledo,�1.9�TDi,�1999�rok,�stan�
dobry,�tel.�608-290-355.

��SEAT�Leon,�1.9�TDi,�2005�rok,�
rzeczywisty�przebieg�152.000�km,�
bogate�wyposażenie,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�604-706-309.

��SKODA�Fabia,�1.2�benzyna/gaz,�
2010�rok,�tel.�698-108-337.

��SKODA�Fabia,�1.4�MPi�gaz,�2001�rok,�
kombi,�tel.�504-525-722.

��SKODA�Fabia,�1.4�benzyna,�2000�rok,�
krajowy,�tel.�692-175-772.

��SKODA�Fabia,�1.2,�2013�rok,�salon�
Polska,�i�właściciel,�bezwypadkowy,�tel.�
577-694-400.

��SKODA�Fabia,�1.4�MPi,�2002�
rok,�135.000�km,�zieleń�perłowa,�i�
właściciel,�krajowa,�bezwypadkowa,�tel.�
536-454-867.

��SKODA�Super�B,�1.8�TSi,�2009�rok,�
tel.�669-356-370.

��SKODA�Superb,�1.9�TDi,�2004�rok,�
tel.�697-049-593.

��SUZUKi�Alto,�2012�rok,�115.000�km,�
9.800�zł,�tel.�602-584-266.

��SUZUKi�SX�4,�1.9�DDiS,�2006�rok,�
150.000�km,�czerwony�metalik,�stan�
b.dobry,�hak,�klima,�alufelgi,�cena�
16.200zł�do�negocjacji,�Bedlno,�tel.�
602-846-757.

��TOyOTA�Avensis,�2.0�D-4D,�2006�
rok,�wersja�D-Cat,�atrakcyjna�cena,�
możliwość�zamiany�(tańszy),�tel.�
604-706-309.

��TOyOTA�Corolla,�1.4�benzyna/gaz,�
1997�rok,�tel.�695-774-319.

��TOyOTA�Corolla,�kombi�1.4�diesel,�
2006�rok,�tel.�695-774-319.

��TOyOTA�Rav4,�2007�rok,�tel.�
695-027-515.

��TOyOTA�yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowy,�11.200�zł,�tel.�513-375-786.

��TOyOTA�yaris,�1.4�D4D,�2006�rok,�
czarny�metalic,�5�drzwi,�11.900�zł,�do�
negocjacji,�tel.�503-604-455.

��VOLVO�C30,�1.6�diesel,�2007�rok,�tel.�
698-108-337.

��VOLVO�V40,�1.7�benzyna,�1997�rok,�
stan�dobry,�tel.�782-223-248.

��VW�Beetle,�1.9�TDi,�2004�rok,�
klimatyzacja,�w�oryginale,�stan�
rewelacyjny,�tel.�513-375-786.

��VW�Golf�ii,�tel.�793-873-399.

��VW�Golf,�1.9�TDi,�2000�rok,�stan�
idealny,�tel.�606-687-756.

��VW�Golf�V,�1.9�TDi,�2007�rok,�
i�właściciel,�bezwypadkowy,�tel.�
509-299-676.

��VW�New�beetle,�1.4�benzyna,�2003�
rok,�tel.�536-001-699.

��VW�Passat,�2.0�sedan,�2006�rok,�tel.�
790-524-034.

��VW�Passat,�2.0�TDi�kombi,�2010�rok,�
tel.�606-486-555.

��VW�Passat�B6,�1.9�TDi,�2005�rok,�
stan�rewelacyjny,�tel.�513-329-718.

��VW�Passat�CC,�1.8,�2010�rok,�salon,�
bezwypadkowy,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�513-375-786.

��VW�Passat�kombi,�1.9�TDi,�2003�
rok,�bogato�wyposażony,�8.200zł,�
(w�zamianie�przyjmę�mniejszy),�tel.�
513-375-786.

��VW�Passat,�2.0�benzyna,�2004�rok,�
kombi,�srebrny,�tel.�603-624-879.

��VW�Polo,�1.4D,�2009�rok,�tel.�
698-108-337.

��VW�Polo,�2000�rok,�tel.�726-593-659.

��VW�T4,�1.9�TD,�1996�rok,�tel.�
663-613-184.

inne
��Kredyty�na�zakup�pojazdu�i�pod�

zabezpieczenie.�Bez�sprawdzania�baz,�
tel.�696-222-731.

��Podnośnik�4-kolumnowy,�nowy�do�
dozoru,�Głowno,�tel.�502-584-769.

��Opony�letnie�na�alufelgach�175/6/
R14,�195/65/R15�stan�bdb,�tel.�
606-687-756.

��Sprzedam�opony�używane�14.9x20.8,�
tel.�601-662-955.

��Koła�do�Golfa�Vi�z�oponami�
letnimi�Goodyear�w�bdb�stanie,�tel.�
601-303-237.

��Sprzedam�komplet�kół�195/60�R15�
Renault,�205/50�R16�Ford,�300�zł/kpl,�
tel.�668-020-288.

motorowe
kupno

��Kupię�WSK-i,�tel.�517-415-026.

��Kupię�WSK,�SHL,�Junak,�motorynka,�
inne,�tel.�513-185-357.

��Kupię�motorynkę�i�inne,�tel.�
603-444-431.

��Kupię�stare�motocykle�WSK,�SHL,�
MZ,�Junak,�motorynka,�komarek,�tel.�
609-942-407.

sprzedaż
��Sprzedam�motocykl�Junak�131/125,�

2015�rok.�stan�idealny,�tel.�607-302-816.

��Motocykl�Mińsk�125,�1989�rok,�tel.�
781-357-943.

��Motocykl�Romet�125,�bardzo�mały�
przebieg,�stan�bdb.,�tel.�608-580-044.

��Skuter�Keeway-Hurricane�TAB2,�tel.�
604-348-985.

��Quad�125,�tel.�661-401-352.

��WSK�Komar,�tel.�696-107-903.

��Sprzedam�motocykl�Dafier,�2016�rok,�
tel.�693-215-115.

garaże

sprzedaż
��Garaż�murowany�Noakowskiego,�tel.�

694-192-007.

wynajem
��Garaż�do�wynajęcia,�okol.�

Konopnickiej,�tel.�603-555-327.

nieruchomości

kupno
��Kupię�ziemię,�gm.�łyszkowice�i�

okolice,�tel.�502-602-463.

��Kupię�mieszkanie�do�40�mkw,�
łowicz,�tel.�609-111-509.

��Kupię�mieszkanie�50-60�mkw,�oprócz�
3-4�piętra,�tel.�501-962-440.

��Kupię�małe�mieszkanie�w�łowiczu,�
tel.�794-962-571.

��Sprzedam�kombajn�Bolko,�sadzarkę�
do�ziemniaków,�tel.�605-909-293.

��Kupię�bloki,�działkę,�ziemię,�tel.�
607-809-288.

sprzedaż
��Mieszkanie�trzypokojowe,��

iii�piętro,�łowicz�os.�Tkaczew,�tel.�
660-599-332.

��Sprzedam�0,77�ha�ziemi�wraz�
z�domem�w�Zielkowicach,�tel.�
784-279-632.

��Budowlana,�1.155�mkw.,�media,�
Bełchów,�ul.�Polna,�tel.�517-640-507.

��Działka�rolno-budowlana�1,19�ha,�
Niedźwiada,�tel.�793-449-117.

��Działka�budowlana�1.500�m2,��
Sypień,�tel.�669-162-492.
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��Domaradzyn:�działki�budowlane�
(2.500-3.000�m2),�dojazd�asfalt,�
woda�na�działce,�prąd�w�drodze,�tel.�
601-255-238.

��Dom,�łowicz,�tel.�880-651-700.

��Dwie�działki�budowlane�po�1.000�
mkw,�na�granicy�Bednary-Sypień�lub�
całość�86�arów,�tel.�694-804-682.

��Sprzedam�dom�na�ul.�Krakowskiej�w�
łowiczu,�tel.�661-385-119.

��Sprzedam�gospodarstwo�4�ha�z�
budynkami,�Wola�Lubiankowska,�tel.�
721-075-171.

��Sprzedam�1,5�ha�ziemi�w�Jamnie,�tel.�
503-599-227.

��Sprzedam�działkę�2.000�mkw.,�
Janowice,�tel.�502-768-210.

��Sprzedam�mieszkanie�w�Jastrzębiu-
Zdroju,�30�min�do�Wisły�lub�zamienię�
na�mieszkanie�w�łowiczu,�tel.�
793-609-653.

��Działka�ogrodzona,�3.500�mkw.,�
Popów�Głowieński,�12�zł/mkw.,�tel.�
883-929-596.

��Sprzedam�lub�zamienię�dom�pod�
łowiczem�na�bloki,�tel.�606-967-338.

��Działka�budowlana,�dom�i�budynki�
gospodarcze�w�Niedźwiadzie,�tel.�
880-565-192.

��Ziemia�2,5�ha�w�Niedźwiadzie,�tel.�
880-565-192.

��Sprzedam�mieszkanie�pow.�37�mkw�
w�Zduńskiej�Dąbrowie,�tel.�608-082-662.

��Sprzedam�1/2�budynku�
mieszkalnego,�jednorodzinnego,�wraz�z�
1/2�działki,�tel.�607-302-816.

��M-3,�48�mkw.,�ii�piętro,�Głowno,�
ul.�Skokowskiego�(Zabrzeźnia),�tel.�
602-445-248.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�o�pow.�
1�ha�w�Bielawach,�tel.�784-843-470.

��Działka�z�nieźle�prosperującym�
sklepem�spożywczym,�Dobrzelin,�tel.�
606-818-288.

��Sprzedam�88�arów�w�tym�60�arów�
lasu,�k./łowicza,�tel.�606-818-288.

��Sprzedam�działki�budowlano-rolne�w�
Placencji,�tel.�660-724-766.

��Sprzedam�działkę�z�budynkami�
gospodarczymi�i�z�domem,�Dąbkowice�
Dolne,�tel.�695-608-800.

 �Sprzedam 5 ha na żwirownię, 
działki letniskowe, tel. 504-184-850.

��Sprzedam�działkę�1.000�mkw.,�Górki,�
tel.�795-819-558.

��Sprzedam�gospodarstwo�rolne�
2,4�ha�z�budynkami,�cena�470.000�
zł,�Aleksandrów,�gmina�Sanniki,�tel.�
662-433-100.

��Rolno-budowlana,�2�ha,�prąd,�woda,�
ul.�Chełmońskiego,�tel.�665-950-058.

��Sprzedam�dwie�działki�rolno-
budowlane�o�pow.�0,25�ha�oraz�0,62�
ha,�Reczyce,�tel.�662-080-351.

��Działkę�400�mkw,�zabudowaną,�
ogrody�działkowe,�Niedźwiada,�tel.�
601-283-421.

��Sprzedam�działkę�rolno-budowlana�
96�ary,�Mysłaków�107,�tel.�725-299-338.

��Sprzedam�dom�jednorodzinny�lub�
zamienię�na�bloki,�łowicz,�Włókiennicza�
69,�tel.�534-767-923.

��Działka�1,22�ha,�Zielkowice�i,�tel.�790-
537-649,�po�16:00.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�
1.500�mkw,�Zielkowice,�media,�tel.�
695-727-589.

��Działka�budowlana�2200�mkw.,�
Mysłaków,�media,�tel.�665-981-200.

��Sprzedam�działkę�rolną,�tel.�
695-646-674.

��Sprzedam�działkę�rekreacyjną�na�os.�
Marii�Konopnickiej,�tel.�604-597-129.

��Budowlano-rolna,�9.400�mkw.,�
Polesie,�rzeka,�możliwość�wykopania�
stawu,�tel.�603-878-783.

��Sprzedam�lub�wynajmę�zabudowaną�
nieruchomość�oraz�małe�działki�
budowlane,�łowicz,�ul.�Warszawska-
Poznańska,�tel.�694-234-240.

��Działka�1,5�ha�niezabudowana�w�
Głownie,�ul.�żwirki�68,�tel.�502-584-769.

��Hala�konstrukcja�stalowa�
dwuspadowa�25/15/6,�Głowno,�tel.�
502-584-769.

��Sprzedam�pawilon�handlowy�z�płyty�
obornickiej�16�mkw.,�cena�8.500,�tel.�
509-061-804.

��Sprzedam�działkę�rolno-budowlaną�
10.000�mkw,�Wrzeczko-Borowiny,�tel.�
608-641-402.

��Sprzedam�dom,�miejscowość�
Nowostawy�Dolne,�tel.�502-248-909.

��Dom�wolnostojący,�łowicz,�tel.�
662-127-575.

��Działka,�Zielkowice,�tel.�604-619-398.

��Działka,�Zielkowice,�tel.�
508-800-930.

��Bednary�2,40�ha�ziemi;�
27arów�z�drzewem�przy�Bzurze,�
tel.�(46)�838-62-02.

��Mieszkanie�3-pokojowe,�os�Tkaczew,�
ii�piętro,�wystawa�południowa,�tel.�
511-033-822.

 �Sprzedam działkę w Łowiczu 
8.500 mkw, tel. 669-220-360.

��Sprzedam�działki�w�łowiczu�przy�ul.�
Małszyce,�tel.�604-282-998.

��Dom,�osiedle�„Górki”�(ul.�Moniuszki),�
tel.�664-370-010.

��Sprzedam�działkę�budowlano-
usługową�w�Zielkowicach�z�łączem�
energetycznym,�powierzchnia:�4.552�
mkw.,�cena:�30�zł�za�mkw.,�łączna�
kwota:�136.560�zł,�cena�do�negocjacji,�
tel.�605-689-974.

��Wydzierżawię�ładna�łąkę�1,5�ha,�na�
Jastrzębi,�tel.�509-637-817.

��Sprzedam�dom,�stan�deweloperski.�
łowicz,�ul.�Młyńska�17�(os.�Górki),�tel.�
606-712-892.

��Działki�budowlane�Pilaszków�przy�
trasie�łęczyckiej,�tel.�668-594-262.

��Działka�700�mkw,�zlewnia�mleka�w�
Otolicach,�tel.�668-594-262.

��Działka�budowlana�0,48�ha,�świące,�
tel.�501-240-510.

��Sprzedam�mieszkanie�58�mkw��
w�Borowie,�gm.�Bielawy,�tel.�
665-094-708.

��Sprzedam�dom�na�ul.�Krakowskiej�w�
łowiczu,�tel.�661-385-119.

��Gospodarstwo�rolne�3,5�ha�z�
budynkami,�Sypień�gmina�Nieborów,�
tel.�695-774-319.

��Dom�z�działką,�łowicz,�ul.�Cicha�9,�
tel.�(42)�252-13-13,�tel.�502-907-755.

��Gospodarstwo�rolne�1,9�ha,�tel.�
600-663-525.

��Działka�rolno-budowlana�2.200�mkw.�
35�zł/mkw.,�tel.�518-103-837.

��Sprzedam�działkę�865�mkw.,�
uzbrojoną,�Smolice,�tel.�883-054-621.

��Mieszkanie�48,5�mkw,�os.�
Starzyńskiego�3,�tel.�605-836-466.

wynajem
��Dam�w�dzierżawę�łąkę,�tel.�

603-878-783.

��Wydzierżawię�łąkę�4�ha,�tel.�
693-172-904.

��Poszukuję�niedużego�mieszkania��
do�wynajęcia�w�łowiczu,�tel.�
669-356-377.

��Wynajmę�warsztat�500�mkw.,�4�
kanały,�wysokość�5m,�ogrzewany,�
duży�plac�parkingowy,�łowicz�ul.�Armii�
Krajowej,�tel.�601-888-400.

��Wynajmę�lokale�handlowo-usługowe�
w�centrum�miasta.�łowicz,�ul.�
Stanisławskiego,�ul.�Długa.�Wszystkie�
media,�klimatyzacja,�do�700�mkw.,�tel.�
534-500-595.

��Wynajmę�lokal�40�mkw.,�łowicz�
centrum,�tel.�691-961-224.

 �Tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 
Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. 512-098-358.

��Lokal�handlowy�do�wynajęcia,�
Zduńska,�tel.�883-201-761.

��Wezmę�ziemię�w�dzierżawę,�gmina�
Bielawy�i�okolice,�super�warunki,�tel.�
601-552-922.

��Wynajmę�20-metrowy�pawilon,�media.�
Targowica,�tel.�601-946-325.

��Do�wynajęcia�wiata�1000�mkw.,�
pomieszczenia�600�mkw,�utwardzony�
plac�1200�mkw,�łowicz�ul.�Bolimowska�
63,�tel.�(46)�837-42-46,�tel.�605-578-502.

��Do�wynajęcia�lokal�160�mkw�
w�pawilonie:�róg�Warszawskiej�i�
Dworcowej�w�łowiczu,�tel.�(46)�837-42-
46,�tel.�605-578-502.

��Wynajmę�na�dłużej�M-3�Bratoszewice,�
tel.�609-941-041.

��Pokoje�kwatery�Głowno�Osiny,�tel.�
662-911-545.

��Wynajmę�samodzielny�lokal�w�
centrum�Pacyny�na�prowadzenia�
działalności�np.�handlowej,�usługowej,�
medycznej,�tel.�696-399-890.

��Wynajmę�lokal�nad�apteką�
Słoneczko,�ul.�Krakowska,�tel.�
607-809-288.

kupno różne
��Bagnety,�medale,�zdjęcia,�starocie,�

tel.�606-941-752.

��Przyjmę�piach,�tel.�723-938-104.

��Kupię�strój�łowicki,�tel.�501-700-754.

��Kupię�kuchnię�gazową�małoużywaną�
z�elektrycznym�piekarnikiem,�tel.�
508-127-207.

��Kupię�krąg�betonowy,�tel.�
600-141-340.

��Skupujemy�złom,�rozbiórki,�
wyburzenia,�wywóz�odpadów�
budowlanych,�transport�ziemia,�piach,�
tel.�607-350-968,�603-033-496.

��Kupię�cegłę,�drut,�krokwie,�łaty,�tel.�
607-809-288.

��Kupię�koparko-ładowarkę,�wywrotkę,�
tel.�607-809-288.

sprzedaż różne
 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 

podsyp, tel. 600-895-026.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�
601-239-779.

��żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�601-239-779.

��Drewno�opałowe,�tel.�798-877-090.

��Budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�
885-459-698.

��Kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�
chodnikowe�w�kolorze,�tel.�531-467-981.

��Pianino,�tel.�577-014-868.

��Sprzedam�okna�balkonowe/
tarasowe,�z�demontażu,�cena�350�zł,�tel.�
668-279-258

��Galanteria�ogrodowa,�betonowa�
w�kolorze,�grille�ogrodowe,�tel.�
531-467-981.

��Sprzedam�świerk�pospolity,�srebrny�z�
gruntu,�tel.�535-666-375.

��Skrzynki�uniwersalne,�jedynki;�donice�
ogrodowe,�tel.�501-658-261.

��Sprzedam�okna�dachowe�w�dobrym�
stanie,�tel.�661-874-834.

��Waga�niska�3-tonowa,�waga�
zegarowa�1,5t,�tel.�603-653-020.

��Motor�elektryczny�11,5�kW,�tel.�
609-788-366.

��Zbiorniki�plastikowe,�1.000-litrowe,�tel.�
502-919-192.

��Palety�drewniane�5�zł,�tel.�
502-919-192.

��Piach,�żwir,�kamienie�do�drenażu,�
żużel,�lesz,�ziemia,�mała�wywrotka�5�ton,�
tel.�605-896-130.

��Drewno,�dąb,�odpady�z�tartaku�zżyny,�
obladry,�tel.�605-896-130.

��Słupy,�podciągi�betonowe�30/30�dł.�4�
metry�zbrojone,�tel.�605-896-130.

��Kręgi�kanalizacyjne�1600/1200�
z�kołnierzem,�nowe,�2�sztuki,�tel.�
605-896-130.

��Opony�825/20,�kowadło,�spawarka�
380/2200,�tel.�888-856-439.

��Tunel�30x6,5�m,�krótko�używany,�tel.�
665-950-058.

��Sprzedam�Keybord�yamaha�Tyros,�
tel.�693-038-602,�wieczorem.

��Sprzedam�używane�łubianki�
drewniane,�50�gr/szt.,�tel.��
509-065-711.

��Płyty�paździeżowe,�tel.�885-459-698.

��Skrzynki�jedynki,�tel.�669-356-370.

��Materac�leczniczy�1,60�m;�drzwi�
garażowe�1,80-2,40�m;�rower�damkę�
składak,�tel.�(46)�837-05-95,�tel.�
694-055-908.

��Sprzedam�parkiet�dębowy�35/7�
około�10�mkw.,�tel.�784-430-110.

��świerk�srebrny�sadzonki�50-100cm,�
tel.�517-160-370.

��Kanapy�skórzane,�stół,�krzesła,�
witryna,�stolik,�tel.�608-388-800.

��Tuje�szmaragdowe�na�żywopłot,��
duże�ilości,�tel.�602-345-501,�
728-839-790.

��Sprzedam�2�nowe�łóżka�piętrowe,�
drewniane,�tel.�607-604-344.

��Sprzedam�dąb,�tel.�727-472-512.

��Zbiornik�5.000�litrów�kwasoodporny,�
tel.�693-341-481.

��Drzewo�opałowe,�tel.�661-755-647.

��Piec�eko-groszek,��
tel.�662-127-575.

��Kuchnia�gazowa�z�butlą,�nowa�szafa,�
tel.�692-434-273.

��Sprzedam�3�okna�drewniane�o�
wymiarach�145�cm/180�cm,�rower�
crosowy�biały,�tel.�606-351-491.

��Betoniarki:�sprzedaż,�remonty,�części,�
tel.�603-072-751.

��Oddam�drewno�za�rozbiórkę�stodoły,�
tel.�502-181-050.

��Zrzyny�z�tartaku�ok.�3,5�m�240�zł,�tel.�
785-240-260.

��łubianki�drewniane�nowe,�tel.�
792-902-783.

��Sprzedam�śruby�M3�do�M30�300�kg,�
gwintowniki�M2�do�M30�metryczne,�
prawe,�lewe,�dużo�wierteł,�tel.�
602-818-406.

��Ramę,�dźwig�3-stronny�warsztatowy,�
tel.�602-818-406.

��Deski�z�rozbiórki�na�opał�oddam,�
łowicz,�tel.�601-290-163.

��Grzejniki�żeliwne,�nowe�160�szt.,�tel.�
601-303-237.

��Sprzedam�wełniak,�tel.�536-602-531.

��Wózek�paleciak,�tel.�693-830-160.

��Toalety�polowe,�trociny,�bele�dębowe,�
tel.�692-132-798.

��Zbiorniki�plastikowe�1000�litrów,�tel.�
697-677-530.

��Suche�bale�dębowe,�tel.�505-633-226.

��Sprzedam�pszczoły�z�ulami,�tel.�
603-190-190.

��Zbiorniki�1000�l.,�brudne�80�zł,�tel.�
502-919-192.

��Pszczoły�z�ulami�500�zł,�bez�ula�z�
ramkami�350-400�zł,�różne�typy�uli,�tel.�
501-025-410.

��Silniki�5,5;�11�kW,�tel.�663-319-284.

��Sprzedam�łóżko�rehabilitacyjne,�
materac�odleżynowy,�tel.�661-465-000.

��Rusztowania�warszawskie,�tel.�
500-262-573.

praca

dam pracę
��Zatrudnię�osobę�do�rozliczania�

czasu�pracy�kierowców�ze�znajomością�
programu�Tachospeed,�tel.�
666-720-857.

 �Firma Budmax zatrudni 
pracowników do robót drogowych i 
brukarskich, tel. 601-593-011.

 �Zatrudnię pracownika na stałe 
w gospodarstwie rolnym, tel. 
694-919-525.

��Przyjmę�do�pracy�biurowej�kobietę�do�
30�lat.�CV:�Skup�Złomu,�łowicz,�Armii�
Krajowej�14.

��Przyjmę�do�pracy�na�stację�
demontażu�pojazdów�(rozbiórka�aut).�
CV:�łowicz,�Armii�Krajowej�14�(Skup�
Złomu).

��Zatrudnimy�kierowców�C+E�na�1/2�
etatu,�transport�międzynarodowy,�
krajowy.�Weekendy�wolne,�tel.�
605-094-166.

��Zatrudnię�mechanika�do�naprawy�
ciągników,�maszyn�rolniczych,�tel.�
883-760-108.

 �Zatrudnię szwaczki, dzianina, 
tkanina, prasowaczki, Głowno, 
tel. (42) 672-76-24, tel. 
692-406-127.

 �Zatrudnię dziewiarza na maszyny 
skarpetkowe, tel. 668-479-265.

 �Zatrudnię do szycia skarpetek na 
Rosso, tel. 668-479-265.
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��Zatrudnię�szwaczki�na�dwuigłówkę��
i�stębnówkę,�tel.�665-217-483.

��Zatrudnię�mechanika-wulkanizatora�
do�aut�osobowych,�tel.�787-229-730.

��Zatrudnię�opiekunkę�do�
11-miesięcznego�chłopca,�Wyborów,�tel.�
888-221-143.

��Zatrudnię�kierowców�kat.�C+E�
w�transporcie�międzynarodowym,�
bardzo�dobre�zarobki,�nowe�stawki,�
3x�weekendy�wolne,�tel.�782-223-211,�
604-237-423.

��Zatrudnię�na�stanowisko�
magazyniera,�hurtownia�materiałów�
budowlanych,�Głowno,�dobre�
wynagrodzenie,�tel.�601-153-348.

 �Zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, hurtownia materiałów 
budowlanych, Stryków, dobre 
wynagrodzenie., tel. 605-086-824.

��Zatrudnię�cieśli,�pracowników�
budowlanych,�montażystów�konstrukcji,�
pomocników,�tel.�608-431-759.

��Zatrudnię�studenta�budownictwa��
do�dorywczych�prac�w�biurze�
projektowym.�Możliwość�odbycia�
praktyki�zawodowej,�tel.�721-136-024.

��Restauracja�McDonald’s�Mop�Parma�
zatrudni�pracowników�na�pełen�i�
niepełny�etat,�tel.�696-442-485.

 �Nowa szwalnia zatrudni szwaczki, 
tel. 518-203-421.

��Zatrudnimy�kierowców�kat.�C+E�
do�przewozu�kontenerów�morskich,�
Hamburg-Polska,�weekendy�w�domu,�
wysokie�zarobki,�stabilne�warunki�pracy,�
tel.�506-836-200.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C,�tel.�
601-297-797.

��Zatrudnię�kierowców�C,�C+E,�tel.�
691-621-098.

��Zatrudnię�operatora�ładowkarki,�
koparko-ładowarki,�tel.�601-239-804.

��Zatrudnię�tynkarza�i�pomocnika�
tynkarza,�tel.�575-353-634.

��Firma�Trans-Fudi�zatrudni��
kierowcę�kat.�C+E�w�transporcie�
krajowym.�Praca�na�kontenerach,�tel.�
608-394-596.

��Zatrudnię�murarzy,�pomocników�z�
okolic�Głowna,�tel.�515-697-643.

��Piekarza�i�ucznia�w�Głownie,�tel.�
603-610-512.

��Zatrudnię�tokarza-frezera,�tel.�
602-249-683.

 �Poszukuję chałupniczek do 
szycia bluzek, tkanin. Proste szycie: 
overlock, dwuigłówka, stębnówka, 
tel. 504-549-404.

��Zatrudnię�do�wykończeń�elewacji,�tel.�
531-909-167.

 �Zatrudnię do pakowania, 
formowania skarpetek, tel. 
668-479-265.

��Zatrudnimy�Mechanika�maszyn�
dziewiarskich,�tel.�508-120-128.

��Zatrudnię�hydraulika,�pomoc�
hydraulika,�tel.�691-991-000.

��Zatrudnię�pracowników�do�firmy�
budowlanej,�tel.�605-051-991.

��Zatrudnię�opiekunkę�do�dziecka,�tel.�
517-606-361,�504-198-216.

��Pomocnika�na�budowę�od�15�zł/
godzina,�tel.�785-402-533.

��Samodzielnego�montera�do�montażu�
ogrodzeń�betonowych,�siatka,�panel�
oraz�przyjmę�pracowników�do�produkcji�
ogrodzeń�betonowych,�tel.�606-238-181,�
509-345-234.

��Zatrudnię�pracownika�do�dociepleń�
domków�jednorodzinnych�z�
doświadczeniem,�obowiązkowe�prawo�
jazdy�kat.�B,�stawka�od�16�zł�wzwyż,�tel.�
726-005-701.

��Przyjmę�do�samodzielnego�
prowadzenia�gospodarstwa�
sadowniczego�ok.�20�ha,�okolice�
łowicza,�tel.�577-497-339.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E, 
naczepa chłodnia, praca na 
terenie kraju, weekendy wolne, tel. 
606-735-365.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�
(chłodnia);�wyjazdy�z�Tesco�Teresin,�tel.�
608-067-847.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�w�
transporcie�krajowym,�naczepa�
chłodnia,�dobre�zarobki,�tel.�
608-067-847.

��Przyjmę�na�stanowisko�kasjer-
sprzedawca,�praca�na�kuchni,�umowa�
zlecenie/o�pracę,�oferta�również�dla�
osób�niepełnosprawnych,�Burger�King�
Nowostawy�Dolne,�tel.�572-508-848.

 �Zatrudnię do małej gastronomii 
(lody, kanapki), Łowicz, tel. 
509-854-421.

��Przyjmę�do�pracy�przy�dociepleniach,�
tel.�695-569-833.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C,�stała�
trasa,�praca�w�Strykowie(Raben),�tel.�
503-692-808.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E�z�
doświadczeniem,�kraj,�tel.�699-902-211.

��Zatrudnię�pracownika�do�pracy�w�
masarni�w�Bielawach,�tel.�504-292-533.

 �Zatrudnię mechanika 
samochodowego, Łowicz, tel. 
509-020-870.

��Zatrudnimy�mechanika�i�pomocnika�
mechanika�samochodów�osobowych,�
łowicz,�tel.�728-508-073.

��Zatrudnimy�pracownika�myjni�
samochodowej,�tel.�728-508-073.

��Zatrudnię�kierowcę�kuriera�Głowno,�
Stryków,�tel.�698-643-446.

��Do�pomalowania�okien�i�barierek,�tel.�
733-310-863.

 �Zatrudnię do ociepleń budynków i 
pomocnika, tel. 513-985-412.

��Pomocnik�na�budowy�ewentualnie�
emeryt/rencista,�dyspozycyjny,�tel.�
783-406-925.

��Placówka�Całodobowej�Opieki�
„Zacisze”�w�Piotrowicach�zatrudni�
kucharkę/kucharza,�umowa��
o�pracę,�tel.�(46)�830-01-64,�tel.�
576-101-611.

��Przyjmę�ślusarza,�pomocnika,�tel.�
506-771-822.

��Do�prac�ogrodowych,�tel.�
600-262-693.

 �Zatrudnię elektryka z 
doświadczeniem, atrakcyjne 
warunki płac, tel. 509-854-417.

 �Zatrudnię elektryka może być bez 
doświadczenia, tel. 509-854-417.

��Potrzebny�pomocnik�do�montażu�
okien,�tel.�609-135-411.

��Zatrudnię�na�budowę,�tel.�
601-662-944.

 �Zatrudnię do dociepleń, tel. 
500-583-446.

��Zatrudnię�osobę�do�pracy�w�łowiczu,�
tel.�792-662-262.

��Zatrudnię�kierowcę�na�ciągnik�i�
maszyny�rolnicze,�tel.�519-645-804.

��Kierowca�C+E,�kraj,�izoterma,�wolne�
weekendy,�tel.�500-333-660.

��Poszukuję�pracownika�do�pracy�
fizycznej�w�Bobrownikach,�tel.�
575-153-086.

��Kierowca�C+E,�Mrówka�Zduny,�tel.�
601-303-235.

��ślusarz,�murarz,�pomocnik��
murarza,�operator�węzła�
betoniarskiego,�pracownik�produkcji�
prefabrykatów�betonowych,��
tel.�601-303-235,�Zduny.

szukam pracy
��Podejmę�pracę�przy�sprzątaniu:�

mycie�okien�i�pomników,�Głowno.�
Dyspozycyjność,�tel.�796-403-833.

��Murowanie,�ocieplenia,�glazura,�
terakota,�tel.�887-818-290.

��Operator�walca,�emeryt,�praktyka,�tel.�
690-692-251.

��Kierowca�kat.�C+E�z�doświadczeniem�
szuka�pracy�jako�skoczek,�płatność��
po�wykonanym�kursie,�tel.��
664-733-886.

usługi wideo
��Wideofilmowanie.�Fotografia,�tel.�

698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
��Usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�

tel.�668-591-725.

��Układanie�kostki�brukowej,�tel.�
724-956-210.

��Tynki�maszynowe,�tel.�796-954-454.

��Cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�501-249-461.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�609-846-316.

��Układanie�kostki�brukowej,�opaski�
wokół�nagrobków,�tel.�667-189-380.

��Tynki�maszynowe,�wylewki,�tanio,�
solidnie,�tel.�604-144-668.

��Układanie�kostki�brukowej,�tel.�
667-837-817.

��Budowa�domów�kompleksowo,�tel.�
889-586-507.

��Kierownik�budowy,�kontrole�okresowe�
budynków,�adaptacje�projektów,�tel.�
889-586-507.

��Wykonanie�konstrukcji�i�pokryć�
dachowych,�remonty,�rozbudowy,�tel.�
726-395-426.

 �Tynki tradycyjne, tel. 537-663-191.

 �Glazura, terakota, tel. 
537-663-191.

��Glazura,�terakota,�adaptacja�
poddaszy,�sufity�podwieszane,�wszelkie�
zabudowy,�tynki�mozaikowe,�kamień�
dekoracyjny,�gładź,�malowanie,�
przeróbki�elektryczne,�tel.�605-562-651.

��Tynki�ręczne,�tel.�575-661-940.

 �Przecisk, Minikoparka, tel. 
608-612-013.

 �Brukarstwo, tel. 791-306-104.

��Malowanie,�tapetowanie,�gładź,�
płyty�k/g,�glazura.�Wieloletnie�
doświadczenie,�tel.�608-685-867.

��Ogrodzenia�panelowe,��
metalowe,�siatki,�betonowe,�łupane,�
bramy,�furtki,�balustrady,�wiaty,�
fundamenty,�tel.�505-700-777.

��Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�Tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�607-612-176.

��Gładź,�malowanie,�glazura,��
terakota,�wykańczanie�wnętrz,�
malowanie�elewacji.,�tel.�609-541-373.

 �Ocieplenia budynków, budowa, 
tel. 513-985-412.

��Malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�terakota,�
przystępne�ceny,�tel.�695-263-945.

��Usługi�koparko-ładowarką,��
koparką,�rozbiórki,�wyburzenia,�tel.�
721-771-517.

��Układanie�kostki,�prace�brukarskie,�
odwodnienia�budynków,�terenu,�tel.�
782-452-548.

��Cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�
504-960-515.

��Bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�balustrady,�tel.�
506-771-822.

 �Gładzie gipsowe 12zł/mkw, tel. 
531-324-392.

��Ogrodzenia�–�montaż,�panele,�
siatka,�itp.,�tel.�606-303-471.

��Malowanie,�gipsowanie,�
tapetowanie,�panele,�płyta�G/K,�
wykańczanie�poddaszy,�tel.�
535-466-501.

��Podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�Schody:�
renowacja.�Profesjonalnie,�solidnie,�tel.�
733-552-113,�601-378-677.

��Wszelkie�usługi�remontowo-
budowlane,�tanio�i�solidnie,�tel.�
503-577-889.

��Usługi�minikoparką,�tel.�
697-725-830.

��Malowanie,�gładź,�glazura,�tel.�
668-026-851.

��Dachy�od�podstaw,�wyymiana,�
naprawa,�podbitka,�itp,�tel.�
507-542-210.

��Grzanie�papy�termozgrzewalnej,�tel.�
507-542-210.

��Murowanie�budynków�
gospodarczych,�murowanie�kominów�
z�klinkieru,�tel.�697-341-023.

��Adaptacja�poddaszy,�ścianki,�sufity�
G/K,�malowanie,�gładzie,�glazura,�
terakota,�tel.�792-781-446.

��Malowanie,�tel.�514-347-542.

 �Docieplenia domów, 
wykończenia wnętrz. budowa 
od podstaw, tynkowanie 
tradycyjne z mułkowaniem, 15 lat 
doświadczenia, tel. 605-051-991.

��Podbitki�dachowe,�dachy,�łowicz,�
okolice,�tel.�537-707-307.

��Krycie�dachów�i�sprzedaż�
materiałów�budowlanych.�Tanio,�
solidnie!,�tel.�608-677-525.

��Malowanie,�glazura,�terakota,�
remonty�mieszkań,�tel.�799-268-290.

��Usługi�minikoparkę,�tel.�697-212-154.

 �Studnie Głębinowe Solidnie!!!, tel. 
504-320-592.

 �Wylewki agregatem, tel. 
698-480-048.

��Wykonam�tynki�mułkowane�i�
tradycyjne,�tel.�692-157-417.

��Tynki,�remonty,�docieplenia,�tanio,�tel.�
510-300-753.

��Malowanie�natryskowe,�tel.�571-272-
033,�531-980-252.

��Oferuję�usługi�koparko-ładowarką,�tel.�
601-637-079.

��Gładzie�gipsowe,�zabudowy�k/g,�
malowanie,�tel.�796-689-987.

��Brukarstwo,�tel.�724-631-536.

��Układnie�kostki�brukowej,�tel.�
724-631-536.

��Usługi�minikoparką,�wywrotką.�Piach,�
żwir,�tłuczeń,�tel.�508-175-031.

 �układanie kostki brukowej, tel. 
537-705-155.

��Usługi�minikoparką,�tel.�507-947-653.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

sprzedaż
��żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�601-239-779.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�
601-239-779.

��Sprzedaż�części�zamiennych�do�
betoniarek,�koła�zębate�i�pasowe,�
wieńce�żeliwne,�tel.�501-713-102,�www.
rawiko.pl.

��Wózek�widłowy�Linde,�Diesel,�tel.�
607-612-176.

��Wózek�widłowy�Bułgar,�Diesel,�tel.�
607-612-176.

��Podłogi�drewniane��
–�www.julomax.pl,�tel.�517-552-518.

��Tarasy�kompozytowe��
–�www.julomax.pl,�tel.�517-552-518.

��Podłogi�przemysłowe�Fortelock��
–�www.julomax.pl,�tel.�517-552-518.

��Tanie�blachy�trapezowe,�dostępne�
od�ręki,�różne�kolory,�przystępna�
cena,�łowicz�ul.�Klickiego�70,�tel.�
501-543-057.

��Sprzedam�stemple�budowlane�3�m,�
tel.�693-443-334.

��Krokwie�14,�tel.�608-280-571.

��Sprzedam�kocioł�Eko�Plus�25�
KW�ekogroszek,�stan�b.�dobry,�tel.�
697-066-018.

��Pustak:�bloczek,�nowy,�tanio,�tel.�
603-607-929.

��Części�do�elektronarzędzi:�sprzedaż,�
serwis,�tel.�601-946-325.

��Sprzedam�stemple�budowlane�dł.�2,6�
4�zł,�tel.�508-116-242.

��Wciągarka�budowlana,�tel.�
607-809-288.

��Rusztowania�warszawskie,�tel.�
500-262-573.

usługi 
instalacyjne

��Usługi�elektryczne,�tel.�693-296-530.

��Hydraulika�kompleksowo,�tel.�
601-818-310.

 �Elektryk, tel. 506-522-852.

��Wiercenie�studni�głębinowych,�tel.�
608-266-128.

��Usługi�elektryczne,�tel.�509-838-364.

��Usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�Złota�rączka,�tel.�
506-891-289.

��Usługi�hydrauliczne,�tel.�785-543-610.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
535-466-501.

��Usługi�hydrauliczne:�kompleksowo.�
Przeciski�podziemne,�przyłącza�
wod.-kan.,�usługi�koparko-ładowarką,�
oczyszczalnie�przydomowe,�również�
jako�podwykonawca,�tel.�601-379-355.

usługi inne
��Wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�

koszowymi�27-metrowymi,�tel.�
668-591-725.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.,�tel.�504-070-837.

��Wypożyczę�napis�ledowy�LOVE,�
stół�wiejski,�nalewak�piwny,�ławeczki,�
parasol,�dowóz,�tel.�889-994-992.

��Rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�
wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�
667-732-751.

��Mycie�i�czyszczenie�kostki�brukowej,�
tel.�607-612-176.

��Przeprowadzki,�tel.�605-303-836.

��Ogrody�–�projekt,�wykonanie,�
pielęgnacja,�systemy�nawadniające�
http://www.architekturaogrodu.pl,�tel.�
698-668-468.

��Pranie�dywanów�i�tapicerki�meblowo-
samochodowej�w�zakładzie�i�u�klienta,�
tel.�501-431-978.

��Profesjonalna�wycinka�drzew,�tel.�
785-165-140.

��Zrobię�ogrodzenia�oraz�bramy�do�
stodoły,�garażu,�obory,�tel.�505-928-735.

��Kamaz:�przewóz�piasku,�żwiru,�ziemi,�
tel.�601-630-882.

��Piaskowanie,�tel.�667-285-669.

��Odnawianie�mebli�kuchennych,�tel.�
605-914-001.

��Transport:�piasek,�pospółka,�
podsypka,�ziemia,�tel.�602-471-796.

��Cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�
782-718-483.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��Naprawa�telewizorów.�łowicz,�
Topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
728-227-030.

��Znaleziono�portfel�z�pieniędzmi�na�ul.�
Kurkowej,�tel.�604-597-129.

nauka
��Matematyka,�tel.�791-802-482.

��Kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�języka�angielskiego�i�
francuskiego,�wszystkie�poziomy.�
Korepetycje,�tel.�604-621-125.

��Korepetycje�z�matematyki,�tel.�
577-499-553.

��Matematyka,�tel.�607-440-582.

��Nauka�Języka�Angielskiego�Jacek�
Romanowski,�tel.�607-440-582.

��Matematyka�kl.�i-Vi,��
tel.�696-740-690.

��Korepetycje�niemiecki,�tel.�
795-819-558.

��Angielski,�nauczyciel,�egzaminator�
maturalny,�tel.�662-611-189.

��Angielski,�profesjonalnie,�tel.�
880-233-777.

��Korepetycje�z�matematyki�dla�szkoły�
podstawowej,�gimnazjum�i�średniej.,�tel.�
577-499-553.

��Korepetycje:�fizyka,�matematyka,�
przygotowanie�do�matury,�tel.�
604-449-538.

��Matematyka,�Angielski,�tel.�
515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
��Skup�zboża,�tel.�508-471-814.

 �Kupię duże ilości zbóż paszowych, 
tel. 692-292-969.

��Kupię�owies,�tel.�662-260-983.

��Kupię�żyto,�owies�i�pszenżyto,�tel.�
733-067-051.

��Kupię�zboże,�tel.�693-157-117.

hodowlane
 �Kupię byki, tel. 601-307-164.

 �Kupię jałówki, tel. 601-307-164.

 �Kupię krowy, tel. 601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. 
603-711-760.

��Kupię�byczki�mięsne,�waga�od�90�kg,�
tel.�667-373-504.

maszyny
��Kupię�C-328,�C-330,�C-360,�C-355,�

C-380,�MTZ,�MF-255,�T-25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�
502-939-200.

��Siewnik�poznaniak�do�remontu�(może�
być�dziurawy�zbiornik),�tel.�664-981-618.

��Kupię�maszyny�rolnicze,�tel.�
797-513-264.

��Kupię�ładowacz�Troll,�glebogryzarkę,�
talerzówkę,�agregat,�kosiarkę�i�Tura,�tel.�
515-710-848.

��Ciągnik,�maszyny,�tel.�792-703-272.

��Przetrząsacz�karuzelowy�niedrogo�
i�rozsiewacz�nawozów�pod�rzędy,�tel.�
510-281-982.

��Każdego�Bizona�oraz�inne�maszyny,�
mogą�być�do�remontu,�tel.�602-522-478.

��Kupię�widły�do�Tura�30�lub�60,�tel.�
782-072-806.

��Kupię�każdy�ciągnik,�maszyny,�tel.�
607-809-288.

inne
��Wykoszę�łąki,�tel.�669-632-088.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
��Sprzedam�jęczmień�(ładny,�gruby),�

Boczki,�tel.�(46)�838-46-17.

 �Kukurydza sucha, pszenica 
paszowa, tel. 697-714-463.

 �Zboża jare, sadzeniaki ziemniaka, 
kukurydza, trawy i inne nasiona. 
Firma Nasienna GRANuM o/ Łowicz, 
dowóz od 1tony, tel. (46) 837-23-
05, (46) 837-23-01.

 �Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 
602-235-159.

��Sprzedam�dobrą�kukurydzę,�
tel.�(46)�837-14-61.

��Mieszanka�zbożowa�jęczmień-
pszenica,�tel.�602-617-895.

��Siano�120x120,�tel.�509-231-858.

��Sprzedam�owies,�tel.�691-753-392.

��Siano,�słoma,�mieszanka,�żyto,�tel.�
605-350-355.

��Sprzedam�łąkę,�świeryż,�tel.�
662-585-814.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�siano,�
słomę,�Strugienice,�tel.�662-585-814.

��Sianokiszonka�baloty,�tel.�
880-514-133.
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��Sianokiszonka,�słoma�w�balotach,��
tel.�697-892-925.

��Sianokiszonka,�gm.�Głowno,�tel.�
695-441-197.

��Sprzedam�pszenżyto,�jęczmień,�
mieszankę,�tel.�789-319-421.

��Słoma�w�okrągłych�belach�120�w�
siatce�ze�stodoły,�Bąków�Górny,�tel.�
695-451-219,�Bąków.

��Sianokiszonka�baloty�+�transport,�tel.�
664-981-618.

��Słoma,�baloty�140x120,�tel.�
664-981-618.

��żyto,�tel.�794-052-840.

��łubin�słodki�wąskolistny,�tel.�
668-423-381.

��Mieszanka�zbożowa,�Skaratki�gm.�
Domaniewice,�tel.�607-992-213.

��Sianokiszonka�(baloty);�żyto�7-8�t,�
tel.�785-480-517.

��Pszenica�jara,�jęczmień�jary,�
odczyszczony,�po�wymianie,�Ostrów,�
tel.�794-226-261.

��Siano�(bele),�tel.�693-172-904.

��Sprzedam�słomę�w�dużych�
belach,�120-stki,�130�szt.,�tel.�
668-376-107.

��Sprzedam�żyto,�pszenżyto,�słomę�
w�rolkach,�tel.�695-027-515.

��Burak�pastewny,�tel.�609-788-366,�
Chąśno�32.

��Sprzedam�słomę,�siano,��
tel.�784-843-470.

��Sprzedam�łubin�niebieski�gorzki,�
okolice�Dmosina,�tel.�604-698-335.

��Sprzedam�słomę�i�siano��
w�kostkach,�tel.�508-586-263.

��Sprzedam�baloty�z�sianokiszonki,�
tel.�788-679-394.

 �Siano, baloty 120x120, tel. 
723-528-039.

��Jęczmień�siewny�KWS,�tel.�
512-179-465.

��Sprzedam�siano,�duże�bele,�
Mystkowice�3,�tel.�(46)�838-98-42.

��łubin�słodki�Zeus,�tel.�606-145-529.

��Siano,�owies,�pszenica,�tel.�
692-101-976.

��Sprzedam�siano,�słomę,�
sianokiszonkę,�tel.�694-918-568.

��Słoma,�Złaków,�tel.�692-101-989.

��Słoma,�mała�kostka,�okolice�
Kiernozii,�tel.�609-842-747.

��Słoma�jęczmienna,�paszowa,�
wytłoki�buraczane�kopcowane,�
łyszkowice,�tel.�691-807-625.

��Bele�słomy,�okrągłe,�średnia�155�
cm,�żytnia�i�pszenna,�75�szt.,�100�zł/
szt.,�tel.�602-283-941.

��Zboże,�owies,�pszenżyto�jare,�tel.�
694-075-080.

��Sprzedam�siano�w�kostkach,�tel.�
505-865-073.

��Sprzedam�żyto,�owies,�pszenicę�jarą,�
tel.�664-766-871.

��Słoma,�siano,�tel.�691-411-355.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�
509-473-106.

��Sprzedam�mieszankę�zbożową,�żyto�
jare,�tel.�510-009-797.

��Mieszanka,�pszenżyto,�jęczmień�jary,�
pszenica�jara,�słoma�w�belkach,�siano,�
Bolimów,�tel.�511-679-231.

��Słoma,�tel.�669-419-342.

��Sprzedam�owies,�kukurydzę,�tel.�
604-961-560.

��Sprzedam�żyto�ok.�5�t.,�tel.�
668-409-727.

��Sprzedam�siano�okrągłe�bele,�gm.�
Bielawy,�tel.�661-488-438.

��Słoma,�siano�Guźnia,�tel.�
721-435-360.

��Mieszanka�zbożowa,�okolice�Chąśna,�
tel.�693-538-188.

��Ziemniaki�irga�30-50,�drugi�rok�
po�centrali�–�podkiełkowane,�tel.�
606-901-931.

��Pszenżyto,�pszenica,�tel.�606-901-931.

��Sprzedam�słomę,�tel.�788-729-849.

��Sprzedam�słomę,�siano,�okrągłe�
belki,�tel.�698-179-395.

��Sprzedam�pszenżyto�ok.�10�t.,�
Jackowice,�tel.�609-468-158.

��Słoma�balot,�załadunek,�tel.�
726-622-360.

��Siano�i�słoma�ze�stodoły,�tel.�
664-837-390.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�tel.�
608-721-730.

��żyto,�pszenżyto,�tel.�512-544-156.

��Sprzedam�kukurydzę�suchą,�tel.�
605-543-184.

��Słoma,�siano�bele,�Mąkolice,�tel.�
781-484-941.

��Słoma,�tel.�600-820-374.

��Słoma�sucha,�baloty,�tel.�
662-752-205.

��Sprzedam�słomę,�duże�bele,�tel.�
691-881-726.

��Sprzedam�sianokiszonkę�w�balotach,�
tel.�782-617-953.

��żyto,�pszenżyto,�mieszanka,�
sianokiszonka,�gm.�Domaniewice,�tel.�
606-583-024.

��Sprzedam�grykę,�owies,�tel.�
697-044-255.

��Słoma�w�kostkach�ze�stodoły,�tel.�
793-385-895.

��żyto,�jęczmień,�mieszankę,�pszenżyto,�
słoma�okrągłe�bele,�tel.�600-563-719.

��Sprzedam�siano,�słomę,�tel.�
784-537-266.

��Sprzedam�owies,�tel.�605-782-911.

��Siano,�słoma�ze�stodoły,�tel.�730-
523-191,�łowicz.

��Sprzedam�ziemniaki,�tel.�
608-833-255.

��Soja�na�paszę,�tel.�601-650-813.

��Pszenica�jara,�tel.�723-296-983.

��Mieszanka�i�pszenżyto,�tel.�
609-473-490.

��Sprzedam�siano�kostka,�tel.�
506-465-076.

��Siano�łąkowe�w�kostkach,�tel.�
669-681-861.

��Sprzedam�kapustę�kiszoną,�tel.�
662-903-838.

 �Przywóz młóta browarnianego, tel. 
695-608-762.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�duże�
bele,�Chąśno,�tel.�721-737-369.

��Sprzedam�owies,�tel.�608-613-658.

��Sprzedam�gorczycę�200�kg,�tel.�
507-890-772.

��Sprzedam�owies�i�żyto,�tel.�
509-425-237.

��Sprzedam�owies,�mieszankę,�
pszenżyto,�tel.�515-403-034.

��Sianokiszonka�w�balotach,�tel.�
509-355-058.

��żyto,�mieszanka,�pszenżyto,�tel.�
667-002-126.

��Słoma�ze�stodoły,�bele�120x120,�tel.�
696-565-452.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�600-608-287.

��łubin,�tel.�693-341-481.

��Sprzedam�siano,�sianokiszonkę,�tel.�
794-155-350,�785-345-063.

��Pszenżyto�ok.�6t,�słoma�okrągłe�bele�
ze�stodoły,�tel.�668-058-598,�Małszyce�
11.

��Sprzedam�60�bel�słomy,�40�bel�siana,�
tel.�600-078-255.

��Sprzedam�słomę�i�siano�w�kostkach,�
tel.�699-902-211.

��Sprzedam�baloty�lucerny�i�owsa,�tel.�
694-665-918.

��Sprzedam�słomę,�Bąków�G.,�tel.�
782-493-107.

��Słoma�owsianka,�tel.�668-162-199.

��Kiszonka�z�kukurydzy,�tel.�
607-181-404.

��Zboże�40�ton,�tel.�513-518-320.

��Sprzedam�siano�w�belach,�tel.�
601-320-604.

��Sprzedam�pszenżyto�jare,�słomę�
w�dużych�belach,�zboże�ozime,�tel.�
696-375-777.

��Sprzedam�słomę,�tel.�512-279-318.

��Siano�pogodne,�duże�bele,�kostka�
oraz�luzem�sprzedam,�Skaratki�pod�Las�
gm.�Domaniewice,�tel.�698-556-506.�
www.ekopom.online.

��Obornik,�sianokiszonka,�tel.�
512-831-125.

��Pszenżyto,�owies,�tel.�667-988-983.

��Sprzedam�pszenżyto,�jęczmień,�tel.�
667-118-104.

��Słoma�kostka,�duże�bele,�tel.�
661-878-699.

��Sprzedam�tanio�siano,�sianokiszonkę,�
tel.�600-626-789.

��Sprzedam�słomę�i�siano,�bele�
120x120,�tel.�603-993-039.

��Pszenica�jara�1�t.,�tel.�503-782-462.

��Mieszanka,�orzechy�włoskie,�tel.�
725-808-751.

��Pszenica�Nawra,�pszenżyto�Mazur,�
jęczmień�Podarek�po�czyszczalni�
Petkus,�i�rok�ze�Strzelc,�tel.�
885-254-502.

��Pszenżyto�jare,�mieszanka�zbóż�
ozimych,�tel.�601-962-832.

��Sianokiszonka�120x130,�Retki,�60�zł,�
tel.�663-127-473.

��Sprzedam�pszenżyto�12�t.,�tel.�
668-165-646.

��Sprzedam�pszenżyto,�jęczmień,�
Niedźwiada,�tel.�601-217-319.

��Siano,�tel.�694-919-113.

��Owies+jęczmień,�pszenżyto,�tel.�
510-084-555.

��Sprzedam�słomę�10�bel,�Stare�
Grudze�12.

��Pszenżyto,�żyto.�Gmina�Chąśno,�tel.�
695-264-148.

��Sprzedam�siano,�sianokiszonkę,�żyto,�
tel.�514-281-118.

��Sprzedam�siano�baloty,�tel.�
731-710-052.

��Sprzedam�słomę,�duże�baloty�ze�
stodoły,�możliwość�transportu,�tel.�
602-662-955.

��Ziemniak�jadalny,�sadzeniak�irga,�tel.�
785-240-260.

��Ziemniaki�jadalne,�tel.�783-696-744.

��Pszenica,�jęczmień,�tel.�500-165-161.

��Pszenżyto,�jęczmień�jary,�tel.�
665-036-995.

��Pszenżyto,�tel.�604-165-150.

��Owies,�zboże,�tel.�880-481-612.

��Pszenica�jara,�jęczmień�jary,�
Kiernozia,�tel.�605-278-719.

��Słoma�duże�belki,�opona�używana�
C-330,�Zakrzew,�tel.�664-932-986.

 �Sprzedam słomę 40 belek 
125, 15 siana 125, Bielawy, tel. 
608-532-119.

 �Owies, siano duże bele, Bielawy, 
tel. 603-408-122.

��Oddam�słomę�za�uprzątnięcie,�
Sierżniki,�tel.�608-380-149.

��Siano�kostka,�tel.�570-980-770.

��Sprzedam�kiszonkę�z�kukurydzy,�tel.�
518-360-010.

��Siano�(baloty�120x120),�70�zł,�tel.�
607-376-264.

��Pietruszka�jadalna�i�odpady,�tel.�
724-320-359.

��łubin�gorzki,�tel.�605-052-065.

��Słoma�bele,�tel.�883-237-644.

��Kapusta�kwaszona,�ogórki.�Hurt-detal,�
FVAT,�tel.�508-194-191.

��Sprzedam�słomę�i�siano�ze�stodoły�w�
małych�kostkach,�tel.�787-436-230.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�tel.�
504-454-622.

��Słoma,�siano�w�balotach�ze�stodoły,�
tel.�517-730-130.

��Pszenica�ozima,�pszenżyto,�żyto,�
mieszanka�jara,�Zduny,�tel.�692-601-678.

��Sprzedam�pszenżyto�i�mieszankę,�
Złaków,�tel.�666-141-187.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�
667-257-470.

��Słoma,�Wyborów,�tel.�608-410-321.

��Sprzedam�owies,�tel.�724-130-244.

��Sprzedam�siano�suche�20�bel,�tel.�
668-402-201.

��Sprzedam�łubin�wąskolistny,�tel.�
669-299-585.

��Pszenżyto�jare,�tel.�515-236-142.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�666-287-727.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�
691-640-389.

��Sprzedam�słomę,�siano,�tel.�
880-646-919.

��Sprzedam�luzem�siano,�okolice�
Rybna,�tel.�(46)�861-60-35.

��Buraczek,�ziemniaki�(paszowe),�tel.�
693-692-539.

��Sprzedam�siano,�sianokiszonkę,�tel.�
604-910-799.

��Jęczmień,�ługi,�tel.�782-513-664.

��Siano,�okrągłe�belki,�tel.�788-278-657.

��Sprzedam�słomę,�duże�bele,�tel.�
668-424-376.

��Mieszanka�paszowa,�topola�ścięta,�
zbiornik�na�mleko�550�litrów�yato,�tel.�
695-202-588.

��Siano,�tel.�667-257-460.

��Słoma�kostka,�tel.�880-263-930.

��Owies,�żyto,�pszenżyto,�tel.�
880-263-930.

��Słomę�w�kostkach,�tel.�665-489-419.

��Słoma,�siano�baloty,�tel.�516-299-358.

��Owies,�mieszanka,�tel.�516-299-358.

��Sprzedam�4�tony�mieszanki,�tel.�
507-863-664.

��Słoma�w�balotach�z�mieszanki�ze�
stodoły,�Sierżniki,�tel.�609-241-555.

��Kukurydza,�owies,�jęczmień,�
pszenżyto,�pszenica,�mieszanka,�
sianokiszonka,�tel.�506-115-015.

��Gryka,�łubin�słodki,�gorzki,�tel.�
506-115-015.

��żyto,�tel.�504-629-438.

��Sprzedam�zboże�paszowe,�jęczmień,�
pszenżyto,�tel.�662-752-205.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły�owiniętą�
sznurkiem�ok.�60�balotów�po�40�zł,�8�
balotów�siana�po�70�zł,�2�tony�owsa.�
Możliwość�dowozu,�tel.�603-346-079.

��Pszenica�jara�Goplana,�i�odsiew,�tel.�
695-870-268.

��Sprzedam�zboże,�tel.�883-202-156.

��Siano,�sianokiszonka�(baloty),�tel.�
601-303-235.

��Sadzonki�bobu,�ok.�10.000�szt,��
tel.�785-480-502.

hodowlane
��Jałówki�z�pod�oceny,�tel.�

668-146-499.

��Jałówka�wysokocielna,�tel.�
782-547-693.

��Drób�ozdobny,�nioski,�kaczki,�indyki,�
perliczki,�tel.�726-121-861.

��Sprzedam�70�szt.�prosiąt,�tel.�
693-253-063.

��Jałówki�cielne,�byczki�do�dalszego�
chowu,�jałówki�do�zacielenia,�likwidacja,�
tel.�663-972-056.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�termin�
15�kwietnia�2019,�Konstantynów,�tel.�
505-326-166.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
693-025-944.

��Jałówka�wysokocielna,�28-kwietnia,�
tel.�793-924-915.

��Lochy,�loszki,�knur,�tel.�730-523-191,�
łowicz.

��Sprzedam�młodą�krowę,�wycielenie�
10.04.2019,�tel.�518-360-010.

��Owce�kameruńskie,��
tel.�509-459-028.

��Sprzedam�klacz�na�wyźrebieniu,�tel.�
669-960-129.

��Prosięta�duże,�tel.�(46)�830-32-36.

��Jałówka�wysokocielna,�tel.�
533-403-503.

��Jałówkę�cielną,�20�kwietnia,�tel.�
604-088-657.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�503-784-574.

��Jałówkę�cielną,�wycielenie:�
12.04.2019,�tel.�507-275-624.

��Sprzedam�jałówkę�cielną�RW��
ze�stada�objętego�ocena�użytkowości�
mlecznej,�tel.�723-938-110.

��Sprzedam�cielaki�mięsne,��
tel.�661-460-987.

��Jałówka�na�wycieleniu,�tel.�
607-809-703.

��Byczek,�tel.�725-360-100.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�570-513-525.

��Jałówki�cielne,�tel.�693-093-631.

��Jałówka�wysokocielna,�tel.�
785-754-551.

��Krowa�z�cielakiem,�jałówka�na�
wycieleniu,�tel.�533-206-503.

��Sprzedam�byczki,�tel.�726-931-728.

��Sprzedam�jałówkę�Simental�na�
wycieleniu,�tel.�609-514-291.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�536-602-532.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�tel.�
723-938-110.

��Jałówka�wysoka�na�ocieleniu,�
tel.�(46)�838-12-12,�tel.�668-551-389,�
723-156-526.

��Prosięta,�tel.�889-648-336.

��Krowa�3�cielak,�wycielenie�12�
kwietnia,�tel.�793-853-739.

��Sprzedam�byczki,�tel.�511-611-296.

��Sprzedam�byczka�odsiadka�rasy�
mieszanej�waga�około�200�kg,�tel.�
696-463-410.

��Prosiaki�16�sztuk,�tel.�575-429-669.

��Prosięta�40�szt.,�tel.�782-583-272.

��Jałówki�mięsne�pod�zacielenie�lub�do�
dalszego�chowu,�tel.�691-666-967.

��Jałówkę�wysokocielną,�koniec�
kwietnia,�tel.�791-542-072.

��Sprzedam�prosięta�PBZ�8�sztuk,�tel.�
509-905-775.

��Jałówki�na�wycieleniu,�tel.�
606-438-323.

��Jałówka�cielna�HF,�temrin�18.05,�tel.�
693-139-036.

maszyny
��Kupię�kombajn�(Bolko,�Anna,�Karlik),�

sadzarkę,�cyklop,�troll,�rozrzutnik,�
glebogryzarkę,�kopaczkę,�inne,�tel.�
511-713-596.



�www.lowiczanin.info32 4�kwietnia�2019������nr 14   

REKLAMA

REKLAMA

��Beczka�asenizacyjna�4.000�l,�
stan�bdb.,�śrutownik�bijakowy,�tel.�
600-523-438.

��Bizon�ZO-56�1986�rok,�sprawny��
z�sieczkarnią,�tel.�510-099-950.

��Nowe�talerzówki,�agregaty�
talerzowe,�agregaty�z�hydropakiem,�tel.�
883-760-108.

��Zgrabirarko-przetrząsarka�
dwukaruzelowa�Deutz-Fahr�K200,��
cena�2800�zł;�kosiarka�rotacyjna�Fella�
210;�ciągnik�Zetor�Crystal�8011,��
cena�12500�zł,�tel.�602-617-895.

��Bizon�Z-56�1984�rok,�siewnik�
Poznaniak�2,70,�tel.�660-172-279.

��Opryskiwacz�zawieszany�i�inne�
maszyny�rolnicze,�tel.�695-243-117.

��Sprzedam�oryginalną�czeską�
sadzarkę,�garażowaną,�stan�bdb,�tel.�
667-276-254.

��Sprzedam�agregat�ścierniskowy�3m,�
tel.�662-585-814.

��Sprzedam�ciągnik�Same�1981,�85�
KM,�beczki�asenizacyjne�8�m3,�4,5�m3,�
tel.�601-642-705.

��Agregat�uprawowy�szer.�2,10�m,�tel.�
785-520-882.

��Siewnik�poznaniak�3-metrowy,�tel.�
664-981-618.

��Rozsiewacz�nawozu�Kuhn�
hydrauliczny�1t,�przetrząsacz�do�siana�
Kuhn�5,2m,�tel.�607-992-213.

��Sprzedam�sadzarkę�do�ziemniaków,�
tel.�502-384-747.

��Rozsiewacz�Amazone�800l�2szt,�
przetrząsarka�Claas�oraz�Kuhn,�tel.�
695-608-762.

��Obsypnik�do�kiszonek,�łuparka�
do�drzewa,�opryskiwacz�polowy�400�
litrów,�obcinarka�do�buraczku,�tel.�
505-319-895.

��Opryskiwacz�sadowniczy�Agrola�
1.500�l,�nowy,�nieużywany,�tel.�
725-208-801.

��Pług�Kverneland�zagonowy�i�
obrotowy,�tel.�663-931-810.

��Agregat�uprawowy,�zachodni,�tel.�
601-272-521.

 �Siewka nawozowa  
2-talerzowa Amazone, tel. 
601-272-521.

��Pług�3,�kultywator�16,�MF-3085,�tel.�
607-168-196.

��Sadzarka,�tel.�660-631-518.

��Lodę�do�cięcia�sieczki,�tel.�
609-788-366.

��Przyczepa�D-47,�tel.�606-343-033.

��Bizon�Z-56,�cyklop,�Ursus�U-902,�tel.�
512-179-465.

��Kombajn�Bizon,�sprawny,�stan�dobry,�
garażowany,�tel.�507-275-624.

��Siewnik�Meprozet�S-107�2007�rok,�
siewnik�Poznaniak,�kosiarka�rotacyjna�
1,85m�2016�rok,�rozrzutnik�obornika�
2-osiowy,�tel.�608-580-044.

��Rozsiewacz�Vicon�1500,�tel.�
696-886-742.

��Rozsiewacz�Amazone�1500,�tel.�
696-886-742.

��Sprzedam�beczkę�asenizacyjną�
Joskin�Modulo�2,�12.000�l.,�i�właściciel,�
tel.�693-117-878.

��ładowacze�czołowe�do�Ursus�C-330,�
C-360,�3512,�T-25�hydrauliczne�lub�na�
linkę,�tel.�608-686-489.

��Sprzedam�schładzalnik�mleka�430�l.,�
tel.�783-023-593.

��Sprzedam�łuskarkę�do�bobu�
taśmową,�tel.�691-715-503.

��Sprzedam�ciągnik�samoróbkę,�tel.�
513-981-547.

��ładowarka�teleskopowa�JCB�536-60,�
2006�rok,�udźwig�3-6�tny,�wysięgnik�6�
metrów,�tel.�605-896-130.

��Sprzedam�rozrzutnik�obornika�
2-osiowy,�śrutownik�bijakowy�11�
kW,�agregat�uprawowy�z�włóką,�tel.�
602-778-330.

��Sprzedam�sadzarkę,�tel.�791-837-930.

��Przyczepa�samozbieajaca,�prasa�
kostkująca�Z-224,�tel.�884-820-819.

��Sprzedam�brony�do�ziemniaków,�tel.�
695-416-748.

��Sprzedam�sortownik�do�ziemniaków�
sitowy�3-frakcyjny�,�tel.�693-038-602�
wieczorem.

��Stojący�hydrofor�3000�litrów,�kosiarka�
sadownicza�1,2�m,�silnik�elektryczny�10�
KW,�tel.�665-734-002.

��Sprzedam�rotacyjną,�pług�5-skibowy�
podorywkowy,�tel.�663-428-468.

��Sprzedam�kombajn�zbożowy�Bizon�
Z056,�1989�rok,�i�właściciel,�stan�dobry,�
bez�wkładu�finansowego�w�pełni�
sprawny,�tel.�666-023-550.

��Sprzedam�prasę�kostkę�z�
podajnikiem,�stan�bdb,�tel.�782-161-047.

��Komplet�kół�do�przyczepy�rolniczej�
315/60/22.5,�felgi�na�8�otworów,�tel.�
785-641-210.

��Siewnik�konny�przerobiony�do�
ciągnika,�tel.�664-837-390.

��Sprzedam�wóz�konny�i�brony�do�
ciągnika�3,�tel.�784-734-322.

��Redła�5,�tel.�512-544-156.

��Deszczownia�Odra,�Słoneczko�5,�
opryskiwacz�polowy�1.000�litrów,�tel.�
694-146-962.

��Przetrząsaczo-zgrabiarka,�tel.�
600-820-374.

��Siewnik�zbożowy�„poznaniak”,�
talerzówka�duża�na�kołach,�cyklop,�tel.�
665-103-042.

��Siewnik�do�kukurydzy,�rozrzutnik�
Fortschritt�oraz�sianokiszonka,�tel.�
500-225-198.

��Wyciąg�Krotoszyn,�karmniki,�
paszociąg�spiralny�33�m,�tel.�
691-881-726.

��Części�używane�do�Bizona,�tel.�
602-522-478.

��Kombajn�Bizon�na�hydrostacie�i�silos�
na�zboże,�tel.�602-522-478.

��SameGolden�sadowniczy,�C-360�(C-
355),�C-330,�tel.�504-475-567.

��Gałęziarka,�kultywator,�obsypnik,�
Głowno,�tel.�502-584-769.

��Sprzedam�rozrzutnik�obornika,�
ładowacz,�cyklop,�tel.�602-628-670.

��Kombajn�Anna,�tel.�692-365-635.

��Maszt�do�ciągnika�C-330�z�przodu,�
tel.�669-483-054.

��Wałek,�redła�3,�tel.�608-280-571.

��Maszyny�rolnicze�do�ciągnika�C-330,�
tel.�608-388-800.

��Agregat�uprawowy�3,60,�tel.�
518-246-920.

��Zetor�Proksima�90,�2015�kupiony�
2016�salonowy�+�Tus,�łyżki�do�Turów�
i�ładowarek�różne�wymiary,�tel.�
605-884-584.

��Sprzedam�pług�2,�kultywator,�
śrutownik,�dwukółkę,�tel.�604-570-267.

��Prasa�zwijająca�z�rotorem,�stan�bdb,�
tel.�660-181-910.

��Włóka�łąkowa�6�m.,�hydraulicznie�
rozkładana;�pług�4-skibowy�zagonowy;�
przetrząsarka�do�siana�Kuhn�
hydraulicznie�rozkładana;�zgrabiarka�
Deutsch-Fahr,�tel.�600-822-089.

��Bizon�Super�Z-056,�1987�rok,�tel.�
609-561-107.

��Sprzedam�zbiornik�schładzalniczy�
do�mleka�250�litrów,�sadzarkę�do�
ziemniaków,�obsypnik,�sortownik,�
kombajn�ziemniaczany�Bolko,�tel.�
515-403-034.

��Beczkowóz,�przyczepa�
samozbierająca,�tel.�727-472-512.

��Rozrzutnik�3,5t,�redło�3,�sadzarka,�
przyczepka�samochodowa,�tel.�
533-403-503.

��Silnik�elektryczny�11�kW�wraz�z�
pompą�hydrauliczną,�tel.�661-755-647.

��Ursus�3P�zamienię�na�330M�
lub�T25A�z�kabiną�w�bdb.�stanie,�
ewentualnie�sprzedam,�tel.�
693-108-591.

��Ursus�C-360,�tel.�517-895-817.

��Sprzedam�Kosa,�opryskiwacz�400�
litrów,�chwytak�do�bel,�tel.�690-620-606.

��Pług�podorywkowy�5-skibowy,�tel.�
661-401-352.

��Rozrzutnik,�kopaczka,�wózek,�tel.�
602-339-665.

��Do�ładowacza�łyżka�Krokodyl�1,8m,�
chwytak�bel,�paleciak,�tel.�604-828-185.

��Gniotownik�do�zboża,�tel.�
512-279-318.

��Sprzedam:�Zetor�8011,�MTZ�82,�
cyklop,�koparko-ładowarka�TiH,�tel.�
782-616-889.

��Sprzedam�przyczepę�3,5�t.,�wywrotka;�
rozrzutnik�1-osiowy;�dwukółkę�
ciagnikową;�kultywator,�garażowane,�tel.�
692-821-056.

��Ciągnik�Ursus�914�z�przednim�
ładowaczem�80�KM,�tylny�zaczep,�
wyjście�hamulcowe,�złącza�
hydrauliczne,�tel.�694-456-985.

��Massey�Ferguson�4255,�tylny�zaczep,�
podwójne�wyjście�hydrauliczne,�układ�
hamulcowy�do�przyczep,�komplet�kół�
wąskich,�tel.�694-456-985.

��śrutownik�Bąk�z�silnikiem,�tel.�
888-822-173.

��Maszynę�do�łuskania�bobu,�
2-osobową,�stan�dobry,�tel.�
570-397-451.

��Redło�„3”,�brony�„5”,�walec�do�
ziemniaków,�opryskiwacz�Termit;�
dwukółka,�tel.�880-500-224.

��Glebogryzarka�Grudziądz,�tel.�
600-858-370.

��Rozsiewacz�Amazone,�włóka�łąkowa,�
tel.�668-594-262.

��Agregat�uprawowo-siewny�z�
hydropakiem�Agromasz-Kutno�3�m.,�
stan�idealny,�tel.�668-594-262.

��Agregat�Rau�z�packerem,�siewnik�
Amazone�D7�Super�S�2,5�m,�tel.�
668-594-262.

��Opryskiwacz�Pilmet�400�l.,�kosiarka�
Famarol�z�potrząsaczem,�obsypnik,�tel.�
668-327-331.

��Sadzarkę�do�warzyw�3-rzędową,�
traśmociąg,�trząsałkę�karuzelową,�tel.�
669-773-567.

��Kombajn�ziemniaczany��
Bolko,�1990�rok;�przyczepa�
samozbierająca�TO55,�płuh�Staltech�
4-skibowy,�tel.�609-997-379.

��Sam�z�silnikiem�C330,�3800�zł,�tel.�
602-584-266.

��Ursus�360�3P,�tel.�661-775-117.

��Glebogryzarka�do�truskawek�
i�warzyw�3-sekcyjna,�tel.��
792-902-783.

��Sprzedam�kombajn�Claas�Dominator�
80,�tel.�507-489-002.

��Sprzedam�opryskiwacz�
sadowniczy,�ślężę,�stan�dobry,�
gotowa�do�pracy,�tel.�721-665-378.

��Sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,�
tel.�603-610-952.

��Rozsiewacz�nawozów,�rozrzutnik�
obornika,�samozbierającą�
jugosławiankę,�tel.�693-552-221�
661-145-864.

��Siewnik�do�kukurydzy�
Becker�Aeromat�6-rzędowy,�z�
podsiewaczem,�tel.�603-945-983.

��Siewnik�zbożowy�skrzyniowy,�
opryskiwacz�300�l.,�tel.�724-320-359.

��Sprzedam�C-330,�narzędzia�
i�przyczepkę�ciągnikowa,�tel.�
694-393-647.

��Przyczepa�1-osiowa,�wywrotka,�
siewnik�2,5�m,�agregat�uprawowy�
2,1,�tel.�723-454-493.

��Widły�do�Tura�C-30,�krajzega,�
drapak,�tel.�534-009-044.

��Zgrabiarka�7,�tel.�533-561-770.

��Przyczepy�wywrotki,�stan�bdb,�tel.�
696-059-903.

��Sprzedam�łuskarkę�do�bobu�
taśmową,�myjkę�do�bobu,�tel.�
602-899-929.

��Sprzedam�rozrzutnik�1-osiowy�
3,5�tony,�stan�bdb,�Dobrzelin,�tel.�
609-325-990.

��Ursus�C-360�3P,�1998�rok,�tel.�
724-283-881.

��Rozrzutnik�obornika�Fortschritt�
oraz�wszystkie�części�nowe,�tel.�
693-830-160.

��Stanowiska�do�bydła,�nowe,�
ocynkowane,�tel.�693-830-160.

��Siewnik�do�kukurydzy�6-rzędowy�
pneumatyczny,�tel.�693-830-160.

��ładowacz�Troll,�motoreduktor�z�
kołem�do�wyciągu�obornika,�kosiarka�
rotacyjna�czeska�ZTR165,�tel.�
795-583-677.

��Sprzedam�kombajn�ziemniaczany�
Anna,�sadzarkę�czeską,�przetrząsacz�
widłowy,�tel.�507-948-563.

��Wspomaganie�kierownicy�do�
ciągników�Ursus,�C-330,�C-360,�T-25,�
tel.�692-335-998.

��Agregat�uprawowo-siewny�3�m�
Unia,�packer�2016,�tel.�668-020-288.

��Obciążniki�ciągnikowe,�tel.�
730-816-171.

��Sprzedam�kombajn�Claas�
Dominator,�stan�dobry,�tel.�
662-032-997.

��Likwidacja�maszyn�rolniczych,�
tel.�(46)�838-92-87,�tel.�500-493-441.

��Sprzedam�żmijkę�6�mb,�silos�
zbożowy,�tel.�509-112-148.

��Sprzedam�sadzarkę�czeską�do�
ziemniaków,�tel.�793-873-399.

��Sprzedam�ścinacz�zielonek��
Z-378,�2001�rok,�przyczepka�jest�
sprawna,�bardzo�dobry�stan,�
garażowana�oraz�rozrzutnik�1-osiowy,�
tel.�792-432-144.

��Sprzedam�prasę�kostka�Z-224/1,�
stan�bdb,�tel.�693-830-147.

��Sprzedam�ciągnik�Ursus�C-360,�tel.�
733-600-033.

��Rozrzutnik�1-osiowy�w�oryginale,�
mało�używany�sprzedam�lub�
zamienię�na�zboże,�tel.�691-666-967.

��Sprzedam�rozrzutnik�jednoosiowy�
oraz�dwukółkę,�tel.�888-135-682.

��Sadzarka�czeska�stan�bdb.,�
rozsiewacz�nawozu�lejek,�i�właściciel,�
tel.�695-870-268.

��Kosiarka�dyskowa�Unia-Famarol,�
2010�rok�ze�spulchniaczem�pokosów�
o�szerokości�roboczej�2,60�m;�
idealna,�tel.�733-174-409.

inne
 �Agrowłóknina z dostawą, tel. 

693-177-813.

��Sprzedam�obornik�od�kaczek,�tel.�
502-163-377.

��Obornik�bydlęcy,�tel.�665-287-647.

��Tunel�foliowy�duży,�rury�2,5�cala,�rury�
Favir�2�cale,�tel.�696-829-303.

 �Podłoże popieczarkowe 
(mieszanka z obornikiem), sprzedaż 
z transportem, tel. 603-653-020.

��Obornik�bydlęcy�z�dowozem,�tel.�
726-121-861.

��Obornik,�tel.�665-220-406.

 �Wysłodki jabłkowe, żużel, tel. 
600-323-947.

��Linię�kroplującą,�kompletną,�tel.�
696-604-979.

��Sprzedam�obornik�bydlęcy,�tel.�
509-837-568.

��Obornik�z�dowozem,�tel.��
601-630-882.

��Sprzedam�obornik�bydlęcy�lub�
zamienię�na�słomę,�tel.�692-778-350.

��Sprzedam�obornik,�tel.�503-784-574.

��Miodziarka,�tel.�668-594-262.

��Sprzedam�zbiornik�420�l.,�tel.�
518-360-010.

��Zbiornik�na�mleko�430�litrów,�bdb,�
likwidacja,�tel.�880-438-146.

rolnicze – usługi
��Białkowanie�obór,�tel.��

518-168-598.

��Transport�maszyn�rolniczych,�tel.�
665-734-042.

��Bielenie�budynków�inwentarskich,�
dezynfekcja,�tel.�663-452-727.

��Białkowanie,�tel.�726-811-028.

��Rębak,�tel.�726-811-028.

��Dojenie�krów,�tel.�726-811-028.

��Orka�i�siew�zboża,�tel.�509-339-587.

 �Naprawa ciągników i maszyn 
rolniczych z dojazdem na miejsce, 
tel. 782-273-568.

 �Naprawa ciągników rolniczych 
wszystkich marek Skierniewice, tel. 
697-778-780.

 �Wynajmę glebogryzarkę,  
szer. 90 cm, tel. 513-985-412.

 �Siew kukurydzy siewnikami 
Vaderstad oraz Beckersami, wysoka 
precyzja wysiewu, dozowanie 
mikrogranulatu. Do dyspozycji 
siewniki z nawożeniem o różnych 
rozstawach międzyrzędzi. Romax, 
tel. 604-078-564.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��Naprawa�ciągników,�maszyn�
rolniczych,�tel.�573-447-139.

zwierzęta

sprzedaż
��Ratlerka�miniaturkę,�3�miesiące,�tel.�

512-624-763.

��Drób�ozdobny,�nioski,�kaczki,�indyki,�
perliczki,�tel.�726-121-861.

��Chichuahua,�Staffordshire�Bull�Terrier�
szczenięta,�tel.�662-093-975.

��Sprzedam�owczarka�niemieckiego�
sukę�3�lata,�tel.�663-657-020.

��Oddam�małego�pieska�stróżującego,�
tel.�609-941-041.

��Sprzedam�bażanty�diamentowe�i�
bananowe,�tel.�606-432-666.

��Młoda�suczka�owczarka�
niemieckiego,�tel.�515-132-167.
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informacje
�� Infolinia PKP�intercity�703�200�200,�

Koleje�Mazowieckie�22�364�44�44,�łódzka�
Kolej�Aglomeracyjna�(42)�205�55�15

�� Informacja PKS 609-846-204
��Krajowe Biuro Numerów 118-913
��Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�VAT)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�VAT)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

telefony
�� �Taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;� 606-486-555;� 600-508-308;�
Dworcowa:�602-774-552

��Taxi bagażowe:�46-837-35-28�
��Powiatowy urząd Pracy:�46-837-04-20
��Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat�46�837-59-02
��urząd Miejski:�sekretariat�46-830-91-51�
��urząd Skarbowy:�46�837-43-58
��ZuS�46-830-17-12
��Łowickie Stowarzyszenie Abstynenc-

kie „Pasiaczek”�łowicz,�ul.�św.�Floriana�7,�
tel.�46-837-66-92,�pon.-pt.�godz.�16.-20.00.

��Grupa AA „Łowiczanka” spotkania��
przy�Klubie�Pasiaczek�czw.�godz.�19.00.�

��Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba�Stowarzyszenia�
„Nadzieja”�ul.�Podrzeczna�3a),��
tel.�46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.

��Gminna Grupa Abstynencka��
w Bielawach,�czw.�w�godz.�10-11.��
informacje:�UG�Bielawy,�czw.�8.00-10.00.

��Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach�(dot.�przemocy)��
czynny:�pt.�16-18�tel.�46-838-33-11.

��Samopomocowa Grupa Abstynencka�
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba�GOK),�czw.�godz.�18.00.

dyżury przychodni
��Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�Ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).�

��Poradnia Leczenia uzależnień,��
ul.�Ułańska�28,�tel.46-837-37-07

��Poradnia Zdrowia Psychicznego��
ul.�3�Maja,�tel.�46-837-33-07

��Honorowe oddawanie krwi godz.�9.00-�
11.00:�poniedziałek�1,�15�i�29�kwietnia.�
Przychodnia�łowicz,�ul.�Powstańców�37.

pogotowia
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Straż pożarna 998�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym,�czynna�od�pon.-pt.�godz.�
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Pogotowie energetyki cieplnej �
46-837-59-16

��Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
��Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
��Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
��Warsztat konserwatorski��

łSM�46-837-65-58
��Gaz butlowy:�516-053-554,�697-

649-492,�46-837-84-40,�46-837-16-16,�
46-837-66-08,�46-837-41-02,�46-837-30-30,�
46-837-20-37,�46-838-36-36,�509-887-080;�
46-837-47-77,�46-837-44-44

��Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85,�
46-837-07-10,�46-837-20-22,�46-837-26-74,�
46-838-72-62,�602-131-698

��Lecznice dla zwierząt:  
ul.�Starościńska�5,�tel.�46-837-52-48,�
ul.�Chełmońskiego�31,�tel.�46-837-35-24,�
ul.�Krakowska�28,�tel.�46-830-22-86,��
łyszkowice,�tel.�46-838-87-19�
Bielawy,�tel.�46-839-20-95

��Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego�w�łodzi�9287;�42�664-14-09,�
42�664-14-10,�26�144-44-05

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

��Kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

��Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

��Bazylika Katedralna:�7.00,�9.00,�10.30,�
12.00,�18.00.

��Kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�11.00,�
12.30,�16.00.�

��Kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
��Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
��Kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść indywidualnych�
(dla�kupujących�bilety�/�karnety)

��Poniedziałek: 13.15-15.00;�20.15-21.45;
��Wtorek:�19.30-21.45;
��środa:�20.15-21.45;
��Czwartek: 14.15-16.30;�19.30-21.45;
��Piątek: 12.30-13.15;�16.50-18.30;��

19.30-21.45;
��Sobota:�10.00-19.45;
��Niedziela:�10.00-19.45.

boiska i hale 
sportowe

��Boiska Orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel.�735-048-951

��Boiska Orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu�tel.�516-031-268;�czynne:�
12.00-20.00

��Stadion piłkarski w Łowiczu�ul.�Sta-
rzyńskiego�6/8,�tel.�46-837-62-08

��Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu �
ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

��Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 
3 w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynna:�
7.00-15.00�(we�wtorki�7.00–�20.00)

��Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�czynna:�
8.00–�16.00�(czwartek�8.00-20.00)�

��Boiska Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu�
tel.�519-130-551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-
20.00,�sob.-ndz.�12.00-20.00;

��Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu�–��
tel.�46�837-36-94

��Boisko przy LO im. Chełmońskiego  
w Łowiczu�–�46�837-42-00

��Boisko Orlik w Popowie�tel.�46�895-15-36
��SP Bąków Górny�–�46�838-79-66
��SP Bednary –�46�8386576
��SP Kocierzew Płn.�–�46�838-48-26
��SP Stachlew�–�46�838-67-29��

(tylko�dla�mieszkańców�gminy�łyszkowice)
��SP Mysłaków�–�46�838-59-25
��SP Nieborów�–�46�838-56-94
��Gimnazjum Bolimów�–�46�838-03-99
��Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny�od�8.00�do�zmroku
��Gimnazjum Łaguszew�–�46�838-43-93
��ZSP Błędów�–�46�838-14-76

muzea i wystawy
��Muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�Rynek�5/7�

–�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00�(ostatnie�wejście�15.30).�Bilety:�
normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czaso-
we�3�zł,�rodzinny�(2�dorośli�+�2�dzieci��
do�18�r.ż.)�30�zł;�na�wystawy�czasowe�3�zł;�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�środa.

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,��
tkaniny,�szkło,�porcelana),�malarstwa�
i�rzeźby�czynna�w�kaplicy�pw.�św.�Karola�
Boromeusza;
„Historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,��
militariów,�portretów�trumiennych,�pamią-
tek�powstańczych,�gabinet�kolekcjonera;�

„Etnografia Księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papieroplastyki;�
„Piękno w drewnie ukryte – konser-
wacja zabytków etnograficznych  
XIX – pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” –�stała�ekspozycja�etnogra-
ficzna�w�budynku�muzeum,�na�ekspozycji�
plenerowej�w�skansenie�przy�muzeum�
oraz�w�skansenie�w�Maurzycach.
Izba Pamięci Łowickich żydów�–�
wystawa�stała,�ukazująca�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
Gminy�żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XiX�i�XX�w.,�wybuch�ii�wojny�światowej,�
aż�do�ostatecznej�jej�zagłady.
„Spacer w chmurach”�–�malarstwo�
Jerzego�Dołhania;�wystawa�czynna�do�
5�maja.
„Pejzaż mazowiecki w muzyce pol-
skiej” –�malarstwo�Marii�Wollenberg-Klu-
za;�wernisaż�wystawy:�sobota,�6�kwietnia,�
godz.�16.00;�czynna�do�9�czerwca.
��Skansen przy Muzeum w Łowiczu  

–�czynny:�wt.�–�niedz.�w�godz.�10.00-16.00.
��Łowicki Park Etnograficzny – Skan-

sen w Maurzycach�–�czynny�codziennie��
w�godz.�9.00-16.00�–�bilety:�normalny�10�zł,�
ulgowy�6�zł;�w�godz.�16.00-19.00�zwiedza-
nie�obiektów�tylko�z�zewnątrz�–obowiązuje�
bilet�spacerowy�4�zł).

��Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary�Rynek�20;�w�ofercie�oprócz�zwiedza-
nia�muzeum:�wejście�na�taras�widokowy�
katedry�(wys.�35�m),�oprowadzanie�po�Ba-
zylice�Katedralnej,�projekcja�15-minutowego�
filmu�o�historii�kościoła,�jego�renowacji��
i�stanu�obecnego,�30-minutowy�koncert�
organowy�i�prezentacja�zabytkowych�orga-
nów;�czynne�od�poniedziałku�do�czwartku�
w�godz.�10.00-16.00,�piątki�i�soboty�w�godz.�
10.00-14.00,�niedziele�i�święta�–�nieczynne.�

��  Galeria Browarna w Łowiczu,��
ul.�Podrzeczna�17.�W�celu�zwiedzania�nale-
ży�umówić�się�telefonicznie:�691-979-262.�

„Anatomia dla plastyków” –�wystawa�
prac�Andrzeja�Biernackiego:�Galeria�
Re:Medium,�łódź,�ul.�Piotrkowska�113.
��Muzeum Guzików w Łowiczu –�eks-

pozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych:�

sobota,�13�kwietnia,�godz.�12.00�–�„wiel-
kie�otwarcie�małego�muzeum”;�Galeria�
łowicka,�ul.�Stanisławskiego�10.
�� Izba Pamięci Stanisława Klickiego 

w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
Grupę�Historyczną�„Kampinos”�na�i�piętrze�
Baszty�im.�gen.�Klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16.00-18.00.�Wstęp�wolny.

�� Izba Pamięci o I wojnie światowej�–��
na�wystawie�prezentowane�są�przedmioty�
wydobyte�podczas�prac�archeologicznych�
w�rejonach�Nieborowa,�Joachimowa�Mogił,�
Woli�Szydłowieckiej,�Bolimowskiej�Wsi��
i�Jasionnej�m.in.�bagnety�do�karabinów,�
łuski�od�pocisków�artyleryjskich,�saperki,�
fragmenty�drutów�kolczastych,�„potykacze”,�
fragmenty�umundurowania�i�inne,�uzyskane�
w�ramach�otwartej�w�ramach�projektu�
„Archeologiczne�przywracanie�pamięci��
o�Wielkiej�Wojnie.�Materialne�pozostałości�
życia�i�śmierci�w�okopach�na�froncie�
wschodnim�oraz�stan�przemian�krajobrazu�
pobitewnego�w�rejonie�Rawki�i�Bzury��
(1914-2014);�czynna�w�Gminnym�Ośrodku�
Kultury�w�Bolimowie,�ul.�łowicka�9,��
w�godz.:�pon.–�wt.�12.00-20.00,��
śr.-czw.�10.00-18.00,�pt.�12.00-20.00.

��Bolimów: „Jej portret”�–�wystawa�
malarstwa�Zbigniewa�Błaszczyka;�na�
prezentowanych�około�20�pracach�można�
zobaczyć�kobiety�w�różnych�ujęciach,�także�
takich�odsłaniających�piękno�ich�nagiego�
ciała;�czynna�do�5�kwietnia,�Gminny�Ośro-
dek�Kultury�w�Bolimowie.

��Muzeum Motoryzacji, Nieborów 231a 
–�do�30�kwietnia�wstęp�po�telefonicznym�
uzgodnieniu�(tel.�46�838-50-68,�501-945-
960).�Bilety: normalny�10�zł,�ulgowy�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15.,�emeryci,�renciści)�7�zł,�
dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.

��Muzeum w Nieborowie i Arkadii –��
do�30�kwietnia�czynny:�poniedziałek�–�nie-
dziela�w�godz.�10.00–16.00;�poniedziałki�–�
wstęp�wolny�(z�wyjątkiem�dni�świątecznych):�

„Moda nieborowskich dam”�–�eks-
pozycja�sukien�ostatniej�nieborowskiej�
księżnej�–�Anny�z�Lubomirskich�Radziwił-
łowej,�zrekonstruowanych�na�podstawie�
portretów�znajdujących�się�w�pałacu;�
wystawa�czynna�do�9�czerwca;
��Nieborów i Arkadia: Ogrody –��

czynne�codziennie�w�godz.�10.00-18.00;�
poniedziałek�–�wstęp�wolny.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny�codziennie�w�godz.�7.30-22.00.�
Bilety�do�pałacu�–10�zł�(normalny),��
3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�gratis.�
Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich.
„Natansonowie i cukrownia. 170. 
rocznica założenia cukrowni” –�wysta-
wa�plenerowa,�wernisaż:�7�kwietnia�po�
koncercie�chopinowskim�o�godz.�14.00.
Wystawa�będzie�czynna�do�10�maja.
��Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-pt.�9.-17.00,�
ndz.�i�święta�12.00-17.00.�Sromów�11,��
gmina�Kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Walewice: w�kompleksie�można��
zobaczyć�m.in.�apartament�napoleoński,��
kaplicę,�poznać�historię�hodowli�koni�rasy�
półkrwi�angloarabskiej. 

Pałac�–�do�końca�kwietnia�zwiedzanie�
wyłącznie�po�wcześniejszej�rezerwacji:�
tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�(ucznio-
wie,�studenci�do�26�lat)�10,00�zł/os.;�
normalny�(dorośli)�–�15,00�zł/os.
Stadnina koni�–�zwiedzanie�indywidu-
alnie�od�pon.�do�pt.�w�godzinach�8.00-
14.00,�po�wcześniejszej�rezerwacji,
grupy�zorganizowane�w�tygodniu�
i�w�weekendy�po�wcześniejszej�rezer-
wacji,�tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�
(uczniowie,�studenci�do�26�lat)�–�5,00�zł/
os.,�normalny�(dorośli)�–�8,50�zł/os.
��Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�Szkoły�Podstawowej�w�Mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�Wszystkich�świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

��żelazowa Wola: Dom urodzenia 
Fryderyka Chopina i Park�–�Oddział�
Muzeum�Fryderyka�Chopina�w�Warszawie;�
żelazowa�Wola�15,�tel.�46/863�33�00;��
do�30�marca�czynny:�wt.-niedz.�godz.�9.00-
17.00�(ostatni�zwiedzający�wpuszczani�są��
o�16.15);�w�pon.�czynny�tylko�park.��
Od�1�kwietnia�do�30�września�w�godz.�9.00-
19.00.�Bilety:�park�i�muzeum�normalny��
23�zł,�ulgowy�14�zł;�park�normalny�7�zł,��
ulgowy�4�zł;�wstęp�wolny:�środa.

��„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć�w�
dużym�formacie;�Zespół�Szkół�Ponadgim-
nazjalnych�nr�1�w�łowiczu,�Podrzeczna�30.

��Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycz-
niowego na Ziemi Łowickiej”�–�wystawa�
przygotowana�na�podstawie�materiałów�
archiwalnych�prezentowanych�w�2013�r.��
w�siedzibie�Oddziału�w�łowiczu�Archiwum�
Państwowego�m.st.�Warszawy;�www.�
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

��Sochaczew: Muzeum Kolei Wąskoto-
rowej�–�wystawy�i�ekspozycje�eksponatów�
dot.�historii�oraz�funkcjonowania�kolei�
wąskotorowych�w�Polsce;�czynne:�wt.-niedz.�
w�godz.�9.00-17.00;�bilety:�normalny�12�zł,�
ulgowy�6�zł,�rodzinny�(dla�2�osób�dorosłych�
z�max.�3�dzieci)�35�zł;�dzieci�do�lat�7�wstęp�
bezpłatny;�w�środy�wstęp�bezpłatny.

koncerty
��Niedziela, 7 kwietnia:
godz�14.00�–�„Zielone Wianki” –�kon-
cert�chopinowski;�wystąpią:�Magdalena�
Warzecha�i�Konrad�Wantrych;�Pałac�
w�Sannikach,�ul.�Warszawska�142;��
bilety:�15�zł�normalny,�7�zł�ulgowy.
��środa, 10 kwietnia:
godz.�18.00�–�Salon muzyczny. 
Impromptus Chopina i Schuberta�–�
koncert�edukacyjny.�Wstęp:�1�zł�/�osoba.�
Miejsce:�Dom�Urodzenia�Fryderyka�
Chopina�i�Park�w�żelazowej�Woli.
��Sobota, 13 kwietnia:
godz.�20.00�–�Reggae Rock Sounds�
–�wystąpią�zespoły:�Konkubent�(łódź,�
rock),�N4me�it�(łódź,�sound�system);�Bez�
Spinki�(łódź,�rock);�ArtPiwnica�Restaura-
cja�&�Music�Club�w�łowiczu,�Stary�Rynek�
5/7�(wejście�od�ul.�3�Maja);�bilety:�15�zł.
��Sobota, 20 kwietnia:
godz.�20.00�–�Old Breakout –�koncert�
promujący�najnowszy�album�członków�
oryginalnego�składu�zespołu�Breakout;�
ArtPiwnica�w�łowiczu,�Stary�Rynek�
5/7�(wejście�od�ul.�3�Maja).�Bilety�40�zł�
(przedsprzedaż),��50�zł�(w�dniu�koncertu)
��Sobota, 8 czerwca:
godz.�19.00�i�21.00�–�Maleo Reggae 
Rockers i żabson�–�koncert�z�okazji��

„30�lat�Czerwca�1989-2019”;�Dziedziniec��
łowickiego�Ośrodka�Kultury,��
ul.�Podrzeczna�20;�bilety�10�zł.
��Niedziela, 9 czerwca:
godz.�19.00�–�Lao Che�–�koncert��
z�okazji�„30�lat�Czerwca�1989-2019”;��
Dziedziniec�łowickiego�Ośrodka�Kultury,�
ul.�Podrzeczna�20;�bilety�10�zł.

Kino Fenix 
łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

Bilety:�normalny�17�zł,�ulgowy�15�zł
��Czwartek, 4 kwietnia:
godz.�16.00�–�Jak wytresować smoka 3�
–�film�animowany,�przygodowy,��
prod.�USA;�reżyseria:�Dean�DeBlois;�
czas:�1�godz.�44�min.
godz.�17.30�–�Miszmasz czyli Kogel 
Mogel 3 /sala�ii�–�komedia�prod.�pol-
skiej,�reżyseria:�Kordian�Piwowarski,��
czas:�1�godz.�40�min.
godz.�18.00�–�Ciemno, prawie noc�–�
kryminał,�thriller,�prod.�Polska,�reżyseria:�
Borys�Lankosz,�czas:�1�godz.�40�min.
godz.�19.30�–�Złodziejaszki /sala�
ii�–�dramat,�prod.�Japonia,�reżyseria:�
Hirokazu�Koreeda,�czas:�2�godz.�1�min.
godz.�20.00�–�śmierć nadejdzie dziś�–�
horror�prod.�USA,�reżyseria:�Christopher�
Landon,�czas:�1�godz.�40�min. 
��Piątek, 5 kwietnia:
godz.�16.00�– Robaczki z Zaginionej 
Dżungli�–�animacja,�komedia,��
przygodowy�prod.�Chiny,�Francja;�
reż.�Hélène�Giraud,�Thomas�Szabo;��
czas:�1�godz.�32�min.
godz.�17.30�– Miłość i miłosierdzie /
sala�ii�–�film�religijny,�dramat�historyczny,�
dokument�prod.�polskiej;�reżyseria:�
Michał�Kondrat;�czas:�1�godz.�30�min.
godz.�17.45�– Kapitan Marvel /
napisy�–�akcja,�sci-fi�prod.�Australia,�USA;�
reżyseria:�Anna�Boden,�Ryan�Fleck;�czas:�
2�godz.�4�min.
godz.�19.30�–�Berlin, Barcelona /
premiera�/sala�ii�–�film�prod.�Hiszpania;��
reż.:�Elena�Trapé;�czas:�1�godz.�39�min.
godz.�20.00�– Przedszkolanka�–�
dramat�prod.�USA;�reżyseria:�Sara�
Colangelo;�czas:�1�godz.�36�min.
��Niedziela, 7 kwietnia:
godz.�17.30�– Miłość i miłosierdzie/sala�ii
godz.�19.30�– Berlin, Barcelona /sala�ii
��Poniedziałek – czwartek,  

    8-11 kwietnia:
godz.�16.00�–�Robaczki z Zaginionej 
Dżungli
godz.�17.30�–�Miłość i miłosierdzie /
sala II
godz.�17.45�–�Kapitan Marvel /napisy
godz.�19.30�–�Berlin, Barcelona /
premiera�/sala�ii
godz.�20.00�–�Przedszkolanka

Teatr Wielki w Łodzi
Pełne�informacje�o�repertuarze�i�spekta-
klach:�www.operalodz.com
Biuro�Obsługi�Widzów:�tel.�42�633�31�86�
Kasa�biletowa:�tel.�42�633�77�77

��Czwartek, 4 kwietnia:
godz.�18.30�–�Samson i Dalila�–�grand�
opera�Camilla�Saint-Saënsa��w�trzech�
aktach�z�librettem�Ferdinanda�Lemaire’a�
opartym�na�staro-biblijnej�opowieści.
��Poniedziałek, 8 kwietnia:
godz.�18.30�–�Requiem dla pozosta-
łych –koncert�w�Sali�Kameralnej�z�cyklu�
„Nie�Tylko�Opera”.�Kompozytor:�Cezary�
Kurowski.�Wystąpią:�sopran�Magdalena�
Schabowska,�kontralt�Olga�Maroszek,�
baryton�Michał�Sobiech,�harfa�Juliusz�
Wesołowski,�fortepian�Krzysztof�Cegliń-
ski,�Błażej�Szostak,�wiolonczela�Marta�
Wróblewska,�Marcin�Bańczyk,�kontrabas�
Michał�łuczak.
��środa, 10 kwietnia: 
godz.�11.00�i�18.00�–�Królewna śnieżka 
i Siedmiu Krasnoludków�–�balet�do�
muzyki�Bogdana�Pawłowskiego�w�chore-
ografii�Witolda�Borkowskiego.

inne
��Czwartek, 4 kwietnia:
godz.�14.00�–�Wyjątkowy pokaz mody  
i koncert Joanny Moro –�jako�modelki�
w�strojach�projektantki�Eli�Piorun�wystą-
pią�uczennice�SP�w�Kocierzewie;�sala�
gimnastyczna�Szkoły�Podstawowej��
w�Kocierzewie�Płd.;�wstęp�wolny.

telefony
 � Informacja: PKS�42-631-97-06
 �Policja 997�alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
 �Taxi w Głownie�42-719-10-14
 �Filia PuP�w Głownie�42-719-20-76
 �Filia Powiatowego urzędu Pracy  

w Strykowie�42-719-84-22
 �urząd Gminy Głowo�42-719-12-91
 �urząd Miejski w Głownie�42-719-11-51
 �urząd Miasta-Gminy w Strykowie  

42-719-80-02
 �KRuS�42-719-95-15
��Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych,�teren�ZGKiM�w�Strykowie�
ul.�Batorego�25,�czynny:�wt.–pt.�w�godz.�
10.00-18.00�oraz�w�soboty�7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997�alarmowy;�

w Głownie 42-719-20-20;��
w Strykowie:�42-719-80-07

 �Straż pożarna:�998,��

w Głownie 42-719-10-08,��
w Strykowie 42-719-82-95;

 �Pogotowie ratunkowe��999�alarmowy
 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:�

42-719-14-40,�887-894-942;��
w Strykowie:�42-719-80-24�

 �Zakład pogrzebowy  
w Głownie:�42-710-71-90,�42-719-30-24;��
w Strykowie: 42-719-86-16

��Pogotowie wodociągowe 
w Głownie�42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;��
w Zgierzu 42-675-10-00.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie:�
czwartek, 4 kwietnia:
Plac�Wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
piątek, 5 kwietnia:��
ul.�Kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
sobota, 6 kwietnia:
ul.�łowicka�38�A,�tel.�42�719-21-31
niedziela, 7 kwietnia: 
ul.�Zgierska�27,�tel.�736-697-733
poniedziałek, 8 kwietnia:  
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95

wtorek, 9 kwietnia:  
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286
środa, 10 kwietnia:  
ul.�Sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powsze-
dnie�od�zakończenia�zmiany�dziennej�
do�8.00�dnia�następnego;�sob.�w�godz.�
20.-8.00�dnia�nast.;�niedz.�i�święta�18.-8.�
dnia�nast.
 �Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 7 kwietnia:   
pl.�łukasińskiego�15,�tel.�42�719-80-85,�
czynna�w�godz.�9.00-14.00
��Punkt apteczny w Popowie Głowień-
skim nr 35, tel.�42�719-57-57,��
czynny:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.00.
��Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14,�tel.�42�719-65-25,��
czynny:�pon.,�śr.,�pt.�8-16,�wt.,�czw.�8-17.

dyżury
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,�
ul.�Kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie:�
ul.�Kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�Targowa�16:�tel.�42-719-92-30

��Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�Głowno,��
ul.�Kilińskiego�2�pok.�nr�2,�42-719-26-46
��Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�Norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;��
Stryków,�ul.�Kościuszki�29:�pon.-pt.�12-16

msze św. w niedziele
��Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00
��Parafia św. Maksymiliana w Głownie:�

8.00,�9.30,�11.30,�16.00
��Parafia św. Barbary w Głownie:��

7.00,�9.00,�11.00,�17.00
��Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00
��Parafia św. Marcina w Strykowie:�

8:00,�9:30,�11:00,�18:00

wystawy
��Galeria Bank&DM w Głownie.  

Galeria Sztuki Współczesnej Bank&DM 
–�indywidualne�i�zbiorowe�wystawy�prac�
artystów�polskich�i�zagranicznych;��pon.-pt.�
9.-17.�Głowno,�ul.�Młynarska�5/13,�i�piętro.�

inne
��środa, 3 kwietnia:
godz.�10.00�–�Sensoryka dla smyka�
–�zajęcia�dla�dzieci�od�1�do�3�lat;�Dom�
Kultury�w�Strykowie,�pl.�łukasińskiego�4.�
Wstęp:�10�zł.�Obowiązują�zapisy.
��Czwartek, 4 kwietnia:
godz.�18.00�–�Spotkanie z poetą 
Piotrem Macierzyńskim,�Miejska�Biblio-
teka�Publiczna�w�Głownie,��wstęp�wolny.
��Piątek, 5 kwietnia:
godz.�9.00�–�„Tajemniczy zamek” – wi-
dowisko integracyjne i Finał Akcji Po-
mocy Dzieciom Niepełnosprawnym;�
zbiórka�przeznaczona�na�zakup�sprzętu�
rehabilitacyjnego�dla�podopiecznych�
Zespołu�Szkół�Specjalnych�w�Głownie,�
MOK�Głowno,�ul.�Kopernika�45.
��Czwartek, 11 kwietnia:
godz.�10.00�–�„Wielkanocny wazon – 
płaskorzeźba” –�ogłoszenie�wyników�
konkursu,�Dom�Kultury�w�Strykowie.
��Sobota, 13 kwietnia:
godz.�16.00�–�„Wielkanocna kartka  
z kalendarza”�–�ogłoszenie�wyników�
konkursu.�Dom�Kultury�w�Strykowie,��
pl.�łukasińskiego�4.�Wstęp�wolny.

 INFORMATOR�GłOWiEńSKi�i�STRyKOWSKi�

OFERTy PRACy
POWiATOWy�URZąD�PRACy�W�łOWiCZU
(oferty�z�dnia�3.04.2019�r.)

�� Sprzedawca
�� Pomoc�kuchenna
�� Pracownik�laboratorium�(metrolog)
�� Recepcjonista
�� Asystent�do�spraw�księgowości
�� Monter�ogrodzeń
�� Operator�maszyn�dziewiarskich

SKARB ROLNIKA 
NOTOWANiA�Z�TARGOWiSKA�MiEJSKiEGO�
(ceny�z�dnia�2.04.2019�r.)

� � w�łowiczu� w�Głownie
botwinka� pęczek� � 3,50
brokuły� szt.� 3,00-3,50� 2,50-3,00
buraki�czerwone� kg� 2,00� 2,50
cebula�� kg� 3,00-3,50� 3,50
czosnek� szt.� 1,00-2,00� 1,50-2,00
gruszki� kg� 3,50� 3,00-4,00
jabłka� kg� 1,50-2,00� 1,50-2,00
jaja�fermowe� 15�szt.� 8,00-10,00� 7,00-10,50
jaja�wiejskie� 15�szt.� 10,00-12,00� 11,00-12,00
kalafior�� szt.� 7,00� 7,00
kapusta�biała�� szt.� 3,00� 3,00
kapusta�kiszona� kg� 4,00� 4,00
kapusta�pekińska� szt.� 4,00� 3,50
koperek� pęczek� 1,50� 1,50
miód� 0,9�litra� 30,00� 30,00
marchew�� kg� 2,50� 2,50
natka�pietruszki� pęczek� 1,50� 1,50
ogórki�kiszone� kg� 6,00� 6,00
ogórek�zielony� kg� 8,00� 7,00
papryka�czerwona� kg� 12,00� 11,00
pieczarki� kg� 7,00-8,00� 5,00-6,50
pietruszka� kg� 7,00-8,00� 6,00
pomidor�malinowy� kg� � 15,00-17,00
pomidor�szklarniowy� kg� 9,00� 9,00
por� szt.� 2,50� 2,00-2,50
rzodkiewka� pęczek� 2,50� 2,50-3,00
sałata� szt.� 3,00-3,50� 3,50
seler� szt.� 3,50� 3,50
szczypiorek� pęczek� 2,50� -
włoszczyzna�� pęczek� 3,50� 3,50
ziemniaki�� kg� 1,20-1,50� 1,50
ziemniaki�młode� kg� 4,00� 4,80

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny�z�dnia�2.04.2019�r.)

żywiec wieprzowy:
�� Różyce:�4,80�zł/kg+VAT
�� Domaniewice:�4,80�zł/kg+VAT
�� Chąśno:�4,80�zł/kg+VAT
�� Skowroda�Płd.:�4,40�zł/kg+VAT
�� Karnków:�5,00�zł/kg+VAT
�� Kiernozia:�4,7�zł/kg�+�VAT

żywiec wołowy:
�� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,30�zł/kg+VAT,��
krowy�5,30�zł/kg+VAT;�byki�7,60�zł/kg+VAT

�� Różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+VAT;��
krowy�5,00�zł/kg+VAT;�byki�7,50�zł/kg+VAT

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+VAT;��
krowy�5,00�zł/kg+VAT;�byki�7,50�zł/kg+VAT

godz.�16.00�–�III edycja Budżetu 
Obywatelskiego „Łódzkie na plus”�
–�spotkanie�informacyjno-konsultacyjne�
dla�mieszkańców�regionu;�Zespół�Szkół�
i�Placówek�Oświatowych�Województwa�
łódzkiego�w�łowiczu�(„Medyk”),�ul.�
Ułańska�2.�Wstęp�wolny.
��Piątek – niedziela, 5-7 kwietnia:
godz.�16.00-21.00�(pt.),�12.00-21.00�
(sob.),�12.00-20.00�(niedz.)�–�Zlot Food 
Trucków,�łowicz,�Nowy�Rynek.
��Sobota, 6 kwietnia:
godz.�12.00�–�„Szuranie dla Marty” –�
spacer�charytatywny�organizowany�przez�
łowicką�grupę�FrostTeam;�trasa:�muszla�
koncertowa�w�parku�Błonie�–�Domu�
Ludowego�w�Ostrowie.�Wstęp:�minimum�
20�zł�wrzucane�do�puszki,�pieniądze�
zbierane�są�na�leczenie�Marty�Opach.
��Niedziela, 7 kwietnia:
godz.�8.00�–�Feederowe Mistrzostwa 
Koła PZW Łowicz;�zalew�za�laskiem�
miejskim�w�łowiczu;
godz.�16.00�(OSP�Gzinka),�godz.�18.00�
(filia�GOK�Bełchów)�– #Nowa Piątka��
–�spotkania�otwarte�na�temat�rządowego�
programu�PiS,�z�udziałem�m.in.�posła�
Pawła�Rychlika,�starosty�łowickiego�
Marcina�Kosiorka.�Wstęp�wolny.
godz.�14.00�–�„Jak kimono wyzwoliło 
kobiety z gorsetów, czyli o wpływie 
japonizmu na przemiany w modzie 
na początku XX w.”�–�wykład�Barbary�
Szewczyk;�sala�telewizyjna�Muzeum�
w�Nieborowie;�wstęp�wolny.
od�godz.�14.30�–�Maraton Filmowy 
dla Marty Opach:�filmy�i�licytacje,�z�
których�dochód�zostanie�przeznaczona�
na�leczenie�Marty�Opach�zmagającej�się�
ze�złośliwym�nowotworem�piersi.��
W�programie�filmy:�godz.�14:30�–�
„Paddington 2”;�godz.�16.45�–�„Robin 
Hood: Początek”;�godz.�19.05�–�„Bo-
ska Florence”.�Cegiełki�wstępu:�15�zł/
seans.�Kino�Fenix,�ul.�Podrzeczna�20.
��Wtorek, 9 kwietnia:
godz.�10.00-14.00�–�Targi Pracy i Staży 
Zawodowych;�Hala�sportowa�OSiR�nr�1��
w�łowiczu,�ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3.
godz.�12.00�–�Projekt X Muza: Historia 
o różnych obliczach – Pop”�–�film�
prod.�Rosja,�2009�r.,�reż.�Władimir�Choti-
nienko,�przed�filmem�wykład�Grzegorza�
Pieńkowskiego.�Kino�Fenix.�Wstęp�wolny.�
��Czwartek, 11 kwietnia:
godz�20.00�– Stand-up: Jacek Stramik 
i Darek Gadowski –�Klub�HopKultura,�
łowicz,�ul.�Podrzeczna�20.�Bilety:�30�zł��
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Powiat zgierski |�Ogólnopolski�Turniej�Wiedzy�Pożarniczej

Uczniowie z Głowna mistrzami powiatu
dokończenie ze str. 6

W najstarszej grupie zwyciężył 
Marcel Ruta z Zespołu Szkół Nr 1 
im. R. A. Cebertowicza w Głow-
nie (zmiana nazwy placówki w 
chwili rozgrywania eliminacji na-
dal nie uprawomocniła się).

Tylko laureaci miejsc pierw-
szych awansowali do finału, ale 
nagrodzono też zawodników, któ-
rzy uplasowali się na miejscach 
drugich i trzecich. W najmłodszej 
grupie miejsce II zajął Maciej Du-
niec z SP w Dobrej, a miejsce III 
Paweł Gieraga z SP nr 5 w Ozor-
kowie. W grupie drugiej miejsce II 
wywalczył Kuba Rudnicki z ZS-P 
w Mąkolicach, a miejsce III – Ma-
teusz Czwońda z SP w Parzęcze-
wie. W grupie trzeciej miejsce II 
zajął Mikołaj Draczyński z ZSZ 
w Ozorkowie, a miejsce III – Ar-
kadiusz Kołodziejczyk z ZZSP  
w Zgierzu. 

Nagrody, ufundowane m.in. 
przez powiatowy samorząd, wrę-
czyli zwycięzcom: starosta zgier-
ski Bogdan Jarota, Komendant 
Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Zgierzu bryg. Paweł 
Malinowski oraz Prezes Zarządu 
Oddziału Powiatowego ZOSP RP 
w Zgierzu druh Andrzej Ruciński. 
 ewr

Aktualności

Marcel Ruta z ZS nr 1 w Głownie odbiera nagrodę�za�miejsce�i�w�najstarszej�kategorii�wiekowej.
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Głowno�|�Stowarzyszenie�„Senior”

Ubiegły rok zaliczony, nowy 
rozpoczęty z przytupem
Ponad 80 osób  
ze 180 członków 
głowieńskiego 
Stowarzyszenia „Senior” 
stawiło się na jego 
walnym zebraniu,  
na którym podsumowano 
obfitujący w wydarzenia 
rok miniony, 
jednomyślnie udzielono 
zarządowi absolutorium  
i omówiono plany  
na rok bieżący.

Zebranie odbyło się 26 mar-
ca w sali Ochotniczej Straży Po-
żarnej w Głownie, a poprowadzi-
ła je Marzena Kowalska, wybrana 
na przewodniczącą obrad. Pre-
zes Stowarzyszenia Zofia Ogó-
rek przedstawiła sprawozdanie 
merytoryczne i finansowe za rok 
2018, a członkowie zatwierdzili je 
w drodze jednogłośnie podjętych 
uchwał. 

Sama relacjonująca rok 2018 
prezes Ogórek wyraziła zdumie-
nie, że w ciągu tego okresu spra-
wozdawczego przez konto sto-
warzyszenia przeszły aż 194.513 
zł. Były to środki pozyskane ze 
składek członkowskich (9.105 zł), 
dotacji z różnych źródeł (Gminy 
Miasta Głowna, Gminy Głowno, 
powiatu Zgierskiego i Wojewo-
dy Łódzkiego w łącznej kwocie 
50.980 zł) i wpłat za udział w kon-
kretnych wydarzeniach (tzw. sta-
tutowa działalność odpłatna – wy-
cieczki, wyjazdy do kin/teatrów/
filharmonii, warsztaty). Prezes 
podkreślała, że cały zarząd pra-
cuje społecznie, nikt za czas po-
święcony „Seniorowi” nie pobiera 
żadnego wynagrodzenia, a kosz-
ty administracyjne w skali całego 
roku wynoszą jedynie 650 zł. 

„Przerobione” niemal 200 ty-
sięcy chyba na wszystkich zro-
biło wrażenie, ale też wydarzeń 
organizowanych bądź współ-
organizowanych przez Seniora  
w roku 2018 było naprawdę dużo, 
a o wielu inicjatywach (wyciecz-
kach krajoznawczych, warszta-
tach rękodzieła, zajęciach sporto-
wych) pisaliśmy w „Wieściach” 
na bieżąco. Nowy rok głowieńscy 
seniorzy rozpoczęli z przytupem  
– i to dosłownie – odbył się bal 
karnawałowy, a w toku są zaję-
cia z choreoterapii, organizowane  
w ramach realizacji zadania pu-
blicznego pt. „Upowszechnianie 
kultury fizycznej wśród senio-

rów” dofinansowanego dotacją  
z Gminy Miasta Głowno. 

Gościem zebrania walnego był 
przewodniczący Rady Miejskiej 
w Głownie Grzegorz Szkup, który 
– pozostając pod wrażeniem ak-
tywności stowarzyszenia – wyra-
ził ubolewanie, że lista członków 
„Seniora” pozostaje zamknięta, 
bo chętnie by się do niego zapisał. 
O zaprzestaniu przyjęć nowych 
deklaracji członkowskich od osią-
gnięcia 180 osób pisaliśmy już na 
początku tego roku. Dla większej 
ilości osób ciężko byłoby znaleźć 
w Głownie miejsce na organizację 
walnego czy kilku okolicznościo-
wych spotkań w ciągu roku. 

Zebranie 26 marca uświetnił 
koncert chóru „Słoneczny Krąg”, 
którego 10. jubileusz uczczo-
no przy tej okazji tortem i lamp-
ką szampana, o czym pisaliśmy 
przed tygodniem. 

nowe godziny dyżurów
Zebranie Stowarzyszenia „Se-

nior” stało się okazją do poin-
formowania członków o nowych 
godzinach dyżurów członków za-
rządu w lokalu udostępnianym 
mu przez Urząd Miejski w Głow-
nie w budynku na ul. Norblina 
1. Otóż od kwietnia zarząd dy-
żuruje we wtorki od godz. 13.00  
do 15.00.  ewr

Gratulacje od przewodniczącego rady. Przewodniczący�Rady�Miejskiej�w�Głownie�Grzegorz�Szkup��
nie�szczędził�słów�uznania�dla�prężnej�działalności�całego�zarządu�„Seniora”.�Na�zdjęciu�też�Marzena�Kowalska��
i�prezes�Zofia�Ogórek�(stoi).

Starosta Bogdan Jarota wręcza dyplom�laureatowi�miejsca�i��
w�najmłodszej�kat.�wiekowej�Piotrowi�Zuchorze�z�SP�nr�3�w�Głownie.�
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Stryków�|�Rekolekcje�wielkopostne

Misje Miłosierdzia 
W tym roku rekolekcje wiel-

kopostne w Strykowie i okolicy 
przybiorą formę misji. Będą to 
Misje Miłosierdzia, które odbędą 
się w dniach od 6 do 13 kwietnia 
i obejmą parafie całego strykow-
skiego dekanatu. Poprowadzą je 
ojcowie jezuici z różnych rejonów 
kraju – w parafii św. Marcina oj-
ciec Ryszard Ożóg z Bytomia.

Misje rozpoczną się tu w sobo-
tę, 6 kwietnia, o godz. 17.30, po-
witaniem obrazu „ Jezu Ufam To-
bie”, który przybędzie z parafii  
w Niesułkowie, a o godz. 18.00 
odprawiona zostanie msza świę-
ta otwierająca tydzień misyjny.  
W niedzielę 7 kwietnia obowiązy-
wał będzie zwyczajowy porządek 
mszy świętych, z tym że o godz. 
15.00 na cmentarzu odprawiona 
zostanie Godzina Miłosierdzia,  
a o 18.00 – msza święta z apelem. 

Poniedziałek, 8 kwietnia, bę-
dzie misyjnym Dniem Ufności. 
Wtorek, 9 kwietnia, to „Pokuta 
Drogą do Miłosierdzia Bożego”. 
Środa będzie dniem spowiedzi. 
Czwartek, 11 kwietnia, to reflek-
sja „Miłosierdzie Boże w Darze 
Powołań”. W piątek, 12 kwietnia, 
będzie miało miejsce zawierze-
nie Miłosierdziu parafii i rodzin. 
Wreszcie sobota, 13 kwietnia, bę-
dzie w parafii dniem poświęco-
nym Matce Miłosierdzia. Tego 
dnia o godz. 16.00 nastąpi za-
kończenie misji z pożegnaniem 
obrazu „Jezu Ufam Tobie”. Ob-
raz pozostanie jednak w parafii  
do pierwszej poświątecznej so-
boty, kiedy to będzie przekazany  
do sąsiedniej parafii w Szcza-
winie. Szczegółowy program  
na stronie internetowej strykow-
skiej parafii.  ljs

Głowno�|�W�oddziale�ZNP

Emeryci po wyborach
Zofia Ogórek została 
wybrana na przewodniczącą 
Oddziałowej Sekcji 
Emerytów i Rencistów 
ZNP w Głownie na kolejną 
kadencję, a obok kilku 
dotychczasowych członków, 
do zarządu weszły cztery 
nowe osoby.

Nowa kadencja potrwa 5 lat. 
Na zebranie wyborcze, zwołane 
w związku z końcem poprzed-
niej kadencji, 21 marca, przyby-
ło 58 osób spośród 156 członków. 
Ponieważ nie osiągnięto kworum, 
rozpoczęto je się w II terminie. 

Obszernie o działalności sekcji 
pisaliśmy na łamach wieści kilka 
tygodni temu, teraz skoncentruje-
my się na wyniku wyborów. Na 
przewodniczącą ponownie wy-
brano Zofię Ogórek. Obok niej, 
do nowego zarządu weszli pracu-
jący w nim dotychczas: Maria Ja-
kiel, Tadeusz Łukaszewski, Irena 

Dziewiór, Urszula Tosik, Małgo-
rzata Baraniak, Jadwiga Kapusta, 
Alicja Karwata, Anna Ułano-
wicz-Kret i Teresa Zgierska. Ze 
względu na stan zdrowia za pracę 
w zarządzie w nowej kadencji po-
dziękowali trzej dotychczasowi 
członkowie: Jan Wieteska, Zofia 
Białecka i Karol Gabara. 

Ponieważ od śmierci byłego 
przewodniczącego sekcji Mie-
czysława Dylika w 2015 r. zarząd 
pracował w składzie mniejszym 
o 1 osobę, teraz uzupełniono ra-
chunek do pełnego składu, wpro-
wadzając do zarządu 4 nowe oso-
by: Annę Kolos, Antoninę Wielec, 
Aleksandrę Milczarek i Ewę Za-
rębską. Nowy zarząd jeszcze nie 
dokonał podziału funkcji mię-
dzy poszczególne osoby – zrobi 
to najprawdopodobniej na swoim 
spotkaniu, we wtorek, 2 kwietnia. 
Wiadomo, że do obsadzenia są 
stanowiska: wiceprzewodniczą-
cych, skarbnika, sekretarza, kroni-
karza i protokolanta.  ewr 
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Głowno |�Wieczór�autorski�Bogdana�Prusisza

Poezja z pomieszania win
Miłosne, melancholijne, 
śmieszne, a nawet trochę 
gorszące z elementami 
erotyki – wiersze o takiej 
tematyce mieli do wyboru 
miłośnicy literatury,  
którzy w czwartek,  
28 marca, uczestniczyli  
w wyjątkowym spotkaniu 
z poezją oraz fotografią.

Podczas zorganizowanego  
w Miejskim Ośrodku Kultury wy-
darzenia widzowie mogli podzi-
wiać efekty „pomieszania sztuk”, 
czyli przenikania się przestrzeni li-
teratury oraz fotografii. Wszystko 
to za sprawą wieczoru autorskiego 
Bogdana Prusisza – artysty zwią-
zanego z naszym miastem. 

„Pomieszane” wiersze
Czwartkowe spotkanie przybra-

ło formę interaktywnego wieczo-
ru, podczas którego publiczność 
miała okazję nie tylko posłuchać 
wybranych wierszy, lecz także sa-
modzielnie zdecydować o kolej-
ności ich odczytywania. Słucha-
cze najchętniej wybierali wiersze 
o tematyce miłosnej, śmiesznej  
i erotycznej, jednak byli i tacy, któ-

rzy skusili się na melancholijne 
lub – jak na spotkanie pod hasłem 
„Z pomieszania win” przystało  
– pomieszane. 

Kolejne odczytania utworów 
poetyckich przeplatano ze spo-
strzeżeniami na temat inspiracji 
oraz okoliczności, w jakich po-
wstawały wiersze. Autor chętnie 
opowiadał również o odczuciach, 
jakie towarzyszyły mu w trak-
cie procesu tworzenia lub później  

– podczas ponownego odczyty-
wania ich po latach. 

– Są pośród tych wierszy utwo-
ry bardzo osobiste i niekiedy dla 
mnie trudne. Zdarza mi się przy 
nich płakać – wyznał poeta. 

W poetyckiej wędrówce po 
przestrzeniach miłosnych, nostal-
gicznych i śmiesznych towarzyszy-
li autorowi Karolina „Kaja” Sysa 
oraz Paweł Kotlarek, którzy pre-
zentowali poszczególne utwory. 

barwy,  
które rozkwitają zimą 
Efektu „pomieszania sztuk” 

dopełniała tego wieczoru rów-
nież wystawa fotografii motyli 
pt.: „Żyj kolorowo”, będąca efek-
tem twórczych działań Bogdana 
Prusisza w okresie tzw. stacjonar-
nym, podczas którego artysta nie 
wyruszał na dalekie wyprawy. 
Wówczas, jak sam mówi, zain-
spirował go temat „mniej płochli-
wy niż ptaki, ale równie odloto-
wy i barwny”. 

– Uparłem się, żeby fotki roz-
kwitły zimą, kiedy na zewnątrz 
jest szaro, brudno, zimno i ponu-
ro. Chciałem, żeby ogrzały serca  
i dusze. [...] Żeby każdy mógł 
przy ich okazji zajrzeć w przy-
szłość i przeszłość, zastanowić 
się nad swoją drogą życia, swo-
imi celami i marzeniami – za-
uważa autor. 

Wystawę z motylami w roli 
głównej artysta zadedykował nie-
żyjącej mamie, która pozwoliła 
mu podziwiać stworzony przez 
siebie ogród i wszystkie żyjątka, 
które to miejsce odwiedzały. 

– Dzięki mamie jestem kim 
jestem i jaki jestem – przyznaje 
Bogdan Prusisz.  aw

Taniec�|�Sukces�głownianki

Małgorzata Jakóbiec
szósta w Polsce
w tańcu jazzowym
Świetna tancerka 
i utalentowana 
młoda lekkoatletka 
Małgorzata Jakóbiec 
zajęła VI miejsce  
w Mistrzostwach Polski 
Federacji WADF  
w solowym tańcu 
jazzowym.

Mistrzostwa odbywały się ra-
zem z XX Festiwalem Tań-
ca o Puchar Kujaw i Pomorza  
w dniach 29-31 marca w Bia-
łych Błotach. Na Festiwal zgłosi-
ło się ponad 3 tysiące zawodników  
z całego kraju, a w rozgrywanej 
w niedzielę w ramach MP Fede-
racji WADF kategorii solo jazz 
wystartowało ponad 60 tancerek 
w wieku 12-13 lat. 13-letnia Mał-
gosia Jakóbiec, uczennica VII kla-
sy w Szkole Podstawowej w Bra-
toszewicach, która taneczne szlify 
zdobywa w łódzkiej szkole tańca 
Egurrola Dance Studio, zakwa-
lifikowała się do ścisłego finału, 
ostatecznie plasując się na 6. miej-
scu. Do występu przygotowywała 
się pod okiem instruktorki Amelii 
Koziary, a tańczyła do utworu pt. 
„Friend like me” z filmowej baśni 
o Alladynie. 

W Egurrola Dance Studio Mał-
gorzata tańczy od 2016 r., a wcze-
śniej, od 5. roku życia, należała  
do strykowskiego zespołu Agat. 

Poza tańcem, Małgosia odnosi 
sukcesy w lekkiej atletyce, specja-

lizując się w skoku wzwyż (trenu-
je pod kierunkiem Mieczysława 
Szymajdy w domaniewickiej Bły-
skawicy), a od września 2018 r. 
także w skoku o tyczce (tę dys-
cyplinę uprawia w Aleksandro-
wie Łódzkim). Generalnie trenin-
gi lekkoatletyczne pomagają jej 
w tańcu i na odwrót. Intensywne 
przygotowania (wszystkie popo-
łudnia od poniedziałku do piąt-
ku ma zajęte) dają efekty w po-
staci takiej, jak niedzielny sukces  
w MP Federacji WADF. 

Samej tancerce ogromną radość 
sprawiał każdy kolejny awans. naj-
pierw do 1/8, potem do 1/4, 1/2  
i w końcu do zmagań finałowych. 
Podczas emocjonującej rywali-
zacji tancerce kibicowali rodzice  
i dziadkowie.  ewr 

Bogdan Prusisz podczas�czwartkowego�wieczoru�poetyckiego�w�MOK.
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Małgorzata Jakóbiec. 
Zdobywczyni�miejsca�Vi�w�MP�
Federacji�WADF�w�tańcu�solo�jazz.�
Zdjęcie�z�mistrzostw�31�marca.�

Kadzielin – Kamień�|�Pomysł�sołtysów�

Czy będzie remont 
Domu Ludowego?

dokończenie ze str. 7

Jarosław Chałubiec zapropono-
wał jednak sołtysom, by remont 
Domu Ludowego przeprowadzili 
ze środków dostępnych w ramach 
wyodrębnionego w czasie tej sa-
mej sesji funduszu sołeckiego.  
– Z całą pewnością, taki projekt 

zyska akceptację, bowiem tego 
typu zmiana znacząco przyczyni 
się do poprawy życia mieszkań-
ców, a taki jest warunek możli-
wości wykorzystania środków. 
Łącznie oba sołectwa mają do 
dyspozycji ponad 28 tysięcy zło-
tych, więc na remont wystarczy – 
podsumował przewodniczący.  aw

Edukacja�|�Szkoły�i�przedszkola�w�dniach�nauczycielskiego�protestu

Nerwy na pięć minut przed strajkiem
dokończenie ze str. 3
Kwestie ewentualnej organi-

zacji opieki nad uczniami, któ-
rych rodzice poślą do szkoły, były 
jeszcze na etapie uzgodnień. Od 
poniedziałku gros dzieci będzie 
uczestniczyć w rekolekcjach, co 
również wpłynie na te decyzje.

SP 2 w Strykowie. Dyrektor 
Eugeniusz Jacel we wtorkowej 
rozmowie z nami również wyra-
ził głęboką nadzieję, że do straj-
ku jednak nie dojdzie, choć i na 
tę ewentualność jego placówka 
się przygotowywała. Przygotowy-
wana była sala egzaminacyjna, na 
której w przeciwieństwie do lat 
minionych, tym razem planuje się 
skomasować uczniów. W praktyce 
oznacza to, że dyslektycy, którzy 
mają wydłużony czas pisania eg-
zaminu, nie będą go pisać w od-
dzielnym pomieszczeniu, ale ra-
zem z innymi gimnazjalistami. 

Dyrektor Jacel przyznał jed-
nak, że może być w kłopocie, jeśli 

chodzi o skompletowanie 5-oso-
bowej komisji przeprowadzającej 
egzamin gimnazjalny. We wtorek 
nie był on również w stanie po-
wiedzieć, czy na pewno uda mu 
się zapewnić obsadę 2 komisji na 
potrzeby egzaminów ośmiokla-
sistów (w tym przypadku mają 
to być komisje 2-osobowe). O ile 
podstawowy, 5-osobowy skład 
komisji gimnazjalnej, przy uru-
chomieniu wsparcia między 
szkołami, nie byłby problemem,  
o tyle zapewnienie 1 rezerwowego 
członka komisji – już owszem. Je-
śli już, to najpóźniej dziś, do rodzi-
ców gimnazjalistów miałyby tra-
fić informacje, o tym, że egzamin 
gimnazjalny odbyć się nie może. 
Na czas zamykania tego wydania 
WG wszystko zmierzało do tego, 
by jednak mógł on być przepro-
wadzony. 

Mianem większego problemu 
dyrektor Jacel określił skomple-
towanie komisji przeprowadzają-

cych egzamin ósmoklasisty, ale 
do ich terminu pozostało też wię-
cej czasu. 

Do momentu zamykania tego 
wydania WG w „Dwójce” trwa-
ło ponadto zbieranie informacji od 
rodziców o tym, które dzieci będą 
przychodzić do szkoły w czasie 
ewentualnego strajku. 

– Konkretnych schematów 
jeszcze nie mamy, ale niezależnie 
od tego, ilu uczniów przyjdzie do 
szkoły, żadnego z nich na pewno 
nie pozostawimy bez opieki – za-
pewnia dyrektor. 

Dyrektor Szkoły Podstawo-
wej w Bratoszewicach Ewa 
Piórkowska poinformowała nas, 
że jej placówka na wypadek 
ewentualnego strajku jest już cał-
kowicie przygotowana. Co praw-
da rodzice są tu proszeni, by jeśli 
to możliwe, zapewnili dzieciom 
opiekę we własnym zakresie, ale 
każdy, kto zdecyduje się posłać 
dziecko do szkoły, może być pe-

wien, że również takową będzie 
tutaj miało. Zajmą się nią dyrek-
cja placówki oraz nauczyciele, 
którzy nie podjęli akcji strajkowej,  
a z referendum wynikało, że jest 
to 28% załogi. Komisje egzami-
nacyjne również zostały skomple-
towane. 

Gmina dmosin 
Szkoła Podstawowa w Dmo-

sinie. Dyrektor Ewelina Kantor-
ska, wyraziła nadzieję, że do straj-
ku nie dojdzie, dlatego do jutra, 
czyli piątku 5 kwietnia, odłoży-
ła konkrety, jakie na temat funk-
cjonowania szkoły i organizacji 
egzaminów, chciałaby przekazać 
rodzicom. Mimo 94% poparcia 
nauczycieli jej placówki dla straj-
ku, zapewniła, że egzaminy odbę-
dą się bez żadnych perturbacji, co 
najwyżej pewne ich części miast 
odbywać się w mniejszych kla-
sach, odbędą się na sali gimna-
stycznej.  ljs, aw, ewr
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Stryków |�Szkoła�Podstawowa�nr�2

Następny krok w szkoleniach nauczycieli
Nauczyciele Szkoły 
Podstawowej nr 2  
w Strykowie mają za sobą 
kolejny etap realizowanego 
od lipca ubiegłego roku 
projektu „Następny krok” 
w ramach Programu 
Operacyjnego Wiedza 
Edukacja Rozwój  
2014-2020.

Po zeszłorocznych wyjaz-
dach do Austrii i Włoch, w tym 
roku przyszedł czas na szkole-
nia na Malcie, gdzie nauczyciel-
ki strykowskiej „Dwójki” odbyły 
dwa kursy językowe i jeden me-
todyczny. W dniach 11-22 lutego 

polonistka Kinga Kołacka i na-
uczycielka plastyki Anna Fortuna 
odbyły kurs „Adult General En-
glish” w Alpha School of English. 
Wcześniej uczyły się one języka 
angielskiego na kursach w Polsce. 
Międzynarodowa obsada grupy 
pozwoliła na uzyskanie dodatko-
wych informacji na temat różnych 
systemów edukacyjnych oraz na-
wiązanie nowych kontaktów za-
wodowych.

Z kolei anglistka Katarzyna 
Cnotalska wzięła udział w kursie 
„Teaching English to very young 
learners”, który dotyczył metody-
ki nauczania młodszych uczniów. 
Obejmował on m.in. praktyczne 
zastosowanie tablicy interaktyw-
nej.

Po zajęciach nauczyciel-
ki uczestniczyły w wycieczkach 
edukacyjnych do Valetty, Għajn 
Tuffieħa Bay i Mdiny.  opr. ljs

Nauczycielka języka angielskiego Katarzyna Cnotalska  
wzięła udział w kursie „Teaching English to very young learners”,��
który�obejmował�praktyczne�zastosowanie�tablicy�interaktywnej.�
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Łowicz�|�Rusza�projekt�z�Małych�Grantów�

Przedszkolaki  
nauczą się tańców  
i piosenek ludowych 
Rusza pierwszy projekt z dofinansowaniem  
w ramach konkursu Małe Granty 2019.  
Dzieci w wieku od 4 do 6 lat mogą wziąć udział 
w zajęciach „Folk Art Dance”, które startują  
już w poniedziałek 15 kwietnia o godz. 17.00  
w sali tanecznej Łowickiego Ośrodka Kultury. 

Poprowadzi je Ewelina Po-
słajko-Jędrachowicz, nauczy-
ciel wychowania przedszkolnego  
w przedszkolu „Stokrotka” w Ło-
wiczu, muzykoterapeuta, prowa-
dząca też warsztaty artystyczne 
i zabawy animacyjne z dziećmi. 
Udało jej się pozyskać 3.600 zł  
z ŁOK na realizację projektu 
„Folk Art Dance”, który będzie 
polegał na przeprowadzeniu cy-

klu 10 zajęć dla dzieci przedszkol-
nych, w czasie których będą one 
poznawać kulturę regionalną po-
przez naukę tańców i piosenek lu-
dowych oraz wykonywanie prac 
plastycznych, np. wycinanek i ko-
gutów łowickich. 

Udział w zajęciach jest bezpłat-
ny. Organizatorka przyjmuje zapi-
sy pod numerem tel. 728 594 245, 
ilość miejsc jest ograniczona.  aa 
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Sport
Piłka nożna�|�20.�kolejka�iV�ligi

Pierwsza wiosenna porażka Zjednoczonych
Strykowianie długo nie podtrzymali passy 
ligowych meczów bez porażki. W pierwszym 
domowym spotkaniu w rundzie wiosennej 
Zjednoczeni ulegli bezpośredniemu rywalowi 
w walce o 6. miejsce w IV lidze.

W sobotę, 30 marca podopiecz-
ni trenera Łukasza Wijaty roze-
grali trzecie wiosenne spotkanie i 
pierwsze przed własną publiczno-
ścią. Po wcześniejszym remisie i 
zwycięstwie Zjednoczeni doznali 
tym razem porażki 0:1 z Cerami-
ką Opoczno.

Spotkanie od pierwszych mi-
nut było wyrównane i obie strony 
stwarzały sobie okazje do bram-
ki. Szybko wykorzystali swoją 
goście, którzy w 17 min. wyko-
rzystali błąd bramkarza Stryko-
wa. Marcin Mirecki pomknął na 
bramkę i mimo asysty dwóch 
obrońców skierował piłkę do siat-
ki, obok, wychodzącego z bram-
ki Komorowskiego. W kolejnych 
minutach gospodarze próbowali 
się odegrać, ale strzały strykowian 

nieznacznie mijały światło bram-
ki. Gospodarzom dopisywało cza-
sem szczęście, bowiem piłkarz 
Ceramiki po swoim uderzeniu tra-
fił w poprzeczkę. Piłkarze Stry-
kowa do końca spotkania szukali 
swojej szansy, ale ostatecznie ni-
komu nie udało się pokonać bram-
karza Opoczna i goście mogli cie-
szyć się z ważnego zwycięstwa.

Zjednoczeni spadli na 7. miej-
sce w tabeli IV ligi i ich stra-
ta do poprzedzających zespołów 
zwiększyła się. W następnej ko-
lejce strykowianie będą mieli z 
kolei okazję odskoczyć rywalom 
za swoimi plecami. W sobotę, 6 
kwietnia podopieczni trenera Łu-
kasza Wijaty zmierzą się na wy-
jeździe z Andrespolią Wiśniową 
Górą.  wp

Wyniki 20. kolejki:�
 Zjednoczeni Stryków – Cera-
mika Opoczno 0:1�(0:1)
Zjednoczeni:�Komorowski�–�Susz-
kiewicz� (w� 63� min.� Chmielewski),�
Zimoń,�Drogosz,�Majewski�(77�Za-
wadowski)�–�Pabjańczyk�(52�Lesz-
czyński),� Kamańczyk,� Ziółkowski�
(67�Nadolski),�Lenart�–�Bełdziński,�
Kuśmierczyk.

 Pelikan II Łowicz – GKS Orkan 
Buczek 0:2

 MKP Boruta Zgierz – LKS 
Kwiatkowice 1:1
 Pilica Przedbórz – Stal Niewia-
dów 2:2
 Zjednoczeni Stryków – Cera-
mika Opoczno 0:1
 Omega Kleszczów – Warta 
Działoszyn 3:2
 KS Sand Bus Kutno – Włók-
niarz Zelów 2:0
 Warta Sieradz – Pogoń Zduń-
ska Wola 4:0

 Termy Ner Poddębice – RKS 
Radomsko 0:0
 Andrespolia Wiśniowa Góra – 
pauza.

 Następna, 21. kolejka� odbę-
dzie� się� w� dniach� 6-7� kwietnia:�
GKS� Orkan� Buczek� –� Termy� Ner�
Poddębice,� Andrespolia� Wiśnio-
wa� Góra� –� Zjednoczeni� Stryków,�
Włókniarz�Zelów�–�Warta�Sieradz,�
Pogoń� Zduńska� Wola� –� Omega�

Kleszczów,�RKS�Radomsko�–�MKP�
Boruta�Zgierz,�Ceramika�Opoczno�
–� Stal� Niewiadów,� KS� Sand� Bus�
Kutno� –� Pilica� Przedbórz,� Warta�
Działoszyn�–�Pelikan�ii�łowicz,�LKS�
Kwiatkowice�–�pauza.

1.�RKS�Radomsko 19 47 56-14

2.�Warta�Sieradz 19 44 45-20

3.�KS�Sand�Bus�Kutno 19 41 43-26

4.�LKS�Kwiatkowice 19 39 36-22

5.�GKS�Orkan�Buczek 19 36 40-14

6.�Ceramika�Opoczno 18 31 23-24

7. Zjednoczeni Stryków 19 30 27-23

8.�Włókniarz�Zelów 19 24 27-31

9.�Andrespolia�Wiśniowa�Góra 18 22 31-34

10.�Termy�Ner�Poddębice 19 21 27-36

11.�Omega�Kleszczów 19 21 32-37

12.�Warta�Działoszyn 19 19 41-47

13.�Pelikan�ii�łowicz 19 17 22-52

14.�Pogoń�Zduńska�Wola 19 16 22-40

15.�Pilica�Przedbórz 19 15 31-46

16.�MKP�Boruta�Zgierz 19 14 21-37

17.�Stal�Niewiadów 18 11 15-36

Mecz�był�wyrównany,�
ale�Zjednoczeni��
nie�ustrzegli�się�błędu,�
który�kosztował�ich�
stratę�bramki�i�jak�się�
okazało�punktów.

Piłka nożna�|�15.�kolejka�A-klasy

Błękitni Dmosin tracą dystans, a Iskrze pali się grunt pod nogami
Za nami kolejna seria 
spotkań w A-klasie. 
Nie była ona udana  
dla Błękitnych Dmosin 
i OSP Iskry Głowno.

W gr. II drużyna z Dmosina 
jest w gronie drużyn walczących  
o awans do klasy okręgowej.  
W minionej kolejce Błękitni 
zmierzyli się z niżej notowany-
mi Czarnymi Smardzew i nieste-
ty zremisowali 1:1. Tym samym 
podopieczni grającego trenera 
Dawida Ślązaka stracili dystans 
do lidera LKS Różycy i drugie-
go KKS Koluszki, które wygrały 
swoje spotkania.

Z kolei w A-klasie, gr. III 
pierwsze wiosenne spotkanie ro-
zegrali głownianie. Drużyna OSP 
Iskry nie była pewna istnienia 
przed startem rundy rewanżowej, 
ale ostatecznie udało jej się przy-
stąpić do rozgrywek. Mecz z Dą-
browianką Dąbrowice zakończył 
się niestety porażką głownian 2:3 
(bramki Hemka i Szymbor).  wp

 15. kolejka A-klasy, gr. II:�Błę-
kitni� Dmosin� –� Czarni� Smardzew�
1:1,� MKP� Boruta� ii� Zgierz� –� KKS�
Koluszki� 0:2,� LZS� Justynów� –�
Sport�Perfect�łódź�8:1,�LKS�Róży-
ca�–�LKS�Gałkówek�6:0,�Włókniarz�

Zgierz�–�Zamek�Skotniki�2:1,�Wię-
cej� Niż� Sport� łódź� –� Milan� Club�
Polonia�łódź�0:3�(wo),�LKS�Kalon-
ka�–�pauza.

1.�LKS�Różyca 14 34 47-19

2.�KKS�Koluszki 13 32 48-8

3. Błękitni Dmosin 14 31 48-13

4.�LZS�Justynów 14 26 50-19

5.�Włókniarz�Zgierz 14 26 48-34

6.�Milan�Polonia�łódź 13 22 40-29

7.�MKP�Boruta�ii�Zgierz 14 20 26-24

8.�LKS�Gałkówek 14 16 30-39

9.�Sport�Perfect�łódź 14 15 38-43

10.�Czarni�Smardzew 14 13 30-35

11.�Więcej�Niż�Sport�ł. 13 7 17-50

12.�Zamek�Skotniki 14 6 24-76

13.�Zamek�Skotniki 13 3 19-82

 Następna, 16. kolejka A-kla-
sy, gr. II� odbędzie� się� w� dniach�
6-7�kwietnia:�LKS�Kalonka�–�MKP�
Boruta�ii�Zgierz,�Zamek�Skotniki�–�
LZS�Justynów,�Milan�Club�Polonia�
łódź�–�Błękitni�Dmosin,�Sport�Per-
fect�łódź�–�Więcej�Niż�Sport�łódź,�
Czarni� Smardzew� –� LKS� Różyca,�
KKS� Koluszki� –� Włókniarz� Zgierz,�
LKS�Gałkówek�–�pauza.
 15. kolejka A-klasy, gr. III:�Ma-
lina�Piątek�–�świnice�Warckie�1:1,�
Sazan�Pęczniew�–�Kotan�Ozorków�

4:4,�Magnat�Sierpów�–�Kobra�Leź-
nica�Wielka�1:1,�Victoria�Rąbień�–�
MKS�Mianów�2:2,�OSP�iskra�Głow-
no�–�Dąbrowianka�Dąbrowice�0:3,�
Witonianka� Witonia� –� KS� ii� Kutno�
1:2,�Bzura�Młogoszyn�–�KS�Ostro-
via�Ostrowy�1:5.

1.�Victoria�Rąbień 15 36 55-18

2.�KS�ii�Kutno 15 36 44-19

3.�Ostrovia�Ostrowy 15 35 53-26

4.�Witonianka�Witonia 15 32 52-19

5.�Sazan�Pęczniew 15 25 51-39

6.�Bzura�Młogoszyn 15 24 36-35

7.�świnice�Warckie 15 19 30-36

8.�Kotan�Ozorków 15 18 33-39

9.�MKS�Mianów 15 18 30-36

10.�Kobra�Leźnica�Wielka 15 17 23-37

11.�Dąbrowianka�Dąbrowice 15 12 23-36

12.�Magnat�Sierpów 15 11 26-46

13. OSP Iskra Głowno 15 7 17-51

14.�Malina�Piątek 15 7 25-61

 Następna, 16. kolejka A-klasy, 
gr. III� odbędzie� się� w� dniach� 6-7�
kwietnia:� KS� Ostrovia� Ostrowy� –�
KS� Victoria� Rąbień,� MKS� Mianów�
–�Magnat�Sierpów,�KS�Dąbrowian-
ka� Dąbrowice� –� LKS� Witonianka�
Witonia,� Kotan� Ozorków� –� OSP�
iskra�Głowno,�KS�ii�Kutno�–�Malina�
Piątek,� świnice� Warckie� –� Bzura�
Młogoszyn,�Kobra�Leźnica�Wielka�
–�Sazan�Pęczniew.

Zjednoczeni Stryków (błękitne koszulki)�przeplatają�dobre�wyniki�bladymi�występami,�co�doskonale�widać�po�punktacji�w�tabeli�iV�ligi.
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Piłka nożna�|�17.�kolejka�V�Ligi

Piłkarze głowieńskiej Stali rozgromili rywali
Głowieńscy zawodnicy 
wygrali drugie 
wiosenne spotkanie, 
wysoko pokonując 
jeden ze słabszych 
zespołów Łódzkiej 
Klasy Okręgowej.

Stal Głowno  5 (2)
GlkS Sarnów  0 (0)

Bramki dla Stali:� Antoni� Waś-
kiewicz� (1� min.),� Robert� Ogórek�
(31� min.),� Radosław� Kuciński� (46�
min.),�Eryk�Lebioda�(71�min.)�oraz�
Kacper�Osiński�(w�72�min.).

Stal:�Witczak�–�D.�Florczak,�T.�Flor-
czak,�ignatowski,�Kluska�–�Tuliński,�
Mospinek,� Kuciński,� Antoni� Waś-
kiewicz� –� Ogórek,� Lebioda.� Grali�
także:�Aleksy�Waśkiewicz,�Osiński,�
Tomczyk,�Andrzejewski,�Nagański,�
Baryła�oraz�Albert�Waśkiewicz.

Po udanej inauguracji rundy 
wiosennej z GKS Ksawerów gło-
wieńscy piłkarze zmierzyli się  
u siebie z GLKS Sarnów/Dali-
ków. Podopieczni trenerów Prze-
mysława i Adama Gibały od-
prawili outsidera z kwitkiem, 
wygrywając 5:0.

Mecz okazał się spacerkiem 
dla głowieńskich piłkarzy. Gospo-
darze doskonale zaczęli sobotni 
pojedynek, który odbył się w so-
botę, 30 marca. Już w 50 sekun-
dzie Antoni Waśkiewicz uwolnił 
się spod opieki obrońców i bę-
dąc sam na sam z bramkarzem 
wpakował piłkę do siatki. W 28 

min. Stal powinna prowadzić 2:0,  
ale rzut karny zmarnował Rado-
sław Kuciński. Chwilę później 
kibice zgromadzeni na stadionie 
obejrzeli już jednak gola. Wynik 
podwyższył Robert Ogórek.

Po zmianie stron na murawie 
nic się nie zmieniło. Stal domino-
wała i strzelała jak na zawołanie. 
Chwilę po wznowieniu zrehabi-
litował się Kuciński, a stracony 

gol kompletnie podłamał gości. 
Głownianie robili na murawie, 
co chcieli i dobili rywali, strze-
lając im jeszcze dwie bramki.  
W 71 min. strzelił Eryk Lebioda, 
a chwilę potem wynik ustalił Kac-
per Osiński.

Stal zasłużyła na zwycięstwo, 
bowiem wykazywała się zdecy-
dowanie większą piłkarską dojrza-
łością. Po meczu trener Przemy-

sław Gibała powiedział: – Bardzo 
dobry mecz w naszym wykona-
niu i pełna kontrola do ostatniej 
minuty. Cieszą kolejne dwa uda-
ne debiuty chłopców z roczni-
ka 2002 – Alberta Waśkiewicza 
i Kacpra Osińskiego, który dodat-
kowo przypieczętował swój wy-
stęp strzeleniem gola.

Podopieczni trenerów Przemy-
sława i Adama Gibały dali wy-

raźny sygnał walki o ścisłą czo-
łówkę V Ligi. Strata do łódzkich 
rezerw ŁKS-u i Widzewa jest już 
zbyt duża, ale trzeciego Zawiszę 
Rzgów można jeszcze wyprze-
dzić i to jest w tej chwili głównym 
celem głownian. 

W następnej kolejce Stal podej-
mie kolejnego rywala na własnym 
boisku. W sobotę, 6 kwietnia  
o godz. 15:00 do Głowna przyje-

dzie 11. w tabeli i dobrze znany 
głownianom Start Brzeziny.  wp

 17. kolejka:� Sokół� ii� Aleksan-
drów�łódzki�–�Włókniarz�Pabianice�
1:4,�UKS�SMS�łódź�–�PTC�Pabia-
nice� 4:2,� LKS� Rosanów� –� Termy�
Uniejów�5:0,�Stal�Głowno�–�GLKS�
Sarnów/Dalików� 5:0,� Zawisza�
Rzgów� –� łKS� ii� łódź� 1:1,� Start�
Brzeziny� –� GKS� Ksawerów� 0:1,�
Orzeł�Parzęczew�–�RTS�Widzew�ii�
łódź�2:1,�Bzura�Ozorków�–�Włók-
niarz� Konstantynów� łódzki� 3:0�
(wo).

1.�łKS�ii�łódź 15 43 80-9

2.�RTS�Widzew�ii�łódź 17 43 92-14

3.�Zawisza�Rzgów 16 36 33-18

4. Stal Głowno 17 34 47-30

5.�Włókniarz�Pabianice 17 29 26-22

6.�Orzeł�Parzęczew 17 28 46-32

7.�LKS�Rosanów 17 27 38-38

8.�Termy�Uniejów 17 26 34-36

9.�GKS�Ksawerów 17 26 32-39

10.�UKS�SMS�łódź 17 24 40-43

11.�Start�Brzeziny 17 22 39-39

12.�Sokół�ii�Aleksandrów�ł. 17 12 21-43

13.�PTC�Pabianice 17 12 21-65

14.�GLKS�Sarnów/Dalików 17 11 26-55

15.�Wł.�Konstantynów�ł. 15 11 19-45

16.�Bzura�Ozorków 16 1 8-74

 Następna, 18. kolejka� odbę-
dzie� się� w� dniach� 6-7� kwietnia:�
Termy�Uniejów�–�łKS�ii�łódź,�RTS�
Widzew�ii�łódź�–�UKS�SMS�łódź,�
GKS� Ksawerów� –� Sokół� ii� Alek-
sandrów� łódzki,� Zawisza� Rzgów�
–�Bzura�Ozorków,�Włókniarz�Pabia-
nice� –� LKS� Rosanów,� PTC� Pabia-
nice�–�GLKS�Sarnów/Dalików,�Stal�
Głowno�–�Start�Brzeziny,�Włókniarz�
Konstantynów� łódzki� –� Orzeł� Pa-
rzęczew.

Antoni Waśkiewicz (przy piłce) otworzył wynik spotkania z Sarnowem,�w�którym�później�worek�z�bramkami�rozwiązał�się�na�dobre.

Bieganie�|�City�Trail

SP w Bratoszewicach doceniona w Łodzi
Zakończył się cykl biegów zi-

mowych pod nazwą City Tra-
il Łódź. Niezwykle aktywny-
mi uczestnikami tej imprezy byli 
uczniowie ze Szkoły Podstawowej 
im. Ks. Ignacego Radziszewskie-
go w Bratoszewicach pod opieką 
nauczyciela wychowania fizycz-
nego Łukasza Kaźmierczaka.

City Trail z Nationale-Ne-
derlanden to cykliczna impreza 
biegów przełajowych, nad któ-
rą patronat honorowy sprawuje 
Rzecznik Praw Dziecka Marek 
Michalak. Co roku podczas kilku 
etapów amatorzy biegania spoty-
kają się w różnych miastach w ca-
łej Polsce, by promować aktyw-
ność fizyczną w okolicznościach 
przyrody, a przy tym sprawdzić 

się w rywalizacji sportowej. W 
Łodzi od początku rywalizacja to-
czyła się w Parku Baden-Powel-
la, a od października do marca 
odbyło się sześć edycji City Tra-
il 2018/2019, gdzie oprócz biegu 
głównego na dystansie 5 km, tra-
dycyjnie organizowano City Tra-
il Junior, w którym rywalizowali 
uczniowie z Bratoszewic.

Opiekunem młodzieży był na-
uczyciel wychowania fizyczne-
go Łukasz Kaźmierczak, któ-
ry mocno zaangażował swoich 
podopiecznych w uczestnictwo  
w łódzkich biegach. Aż 79 
uczniów ze Szkoły Podstawo-
wej w Bratoszewicach startowało  
w przynajmniej jednej edycji te-
gorocznego City Trail, a 18 osób 

zaliczyło wszystkie sześć biegów. 
Ponadto 43 uczniów otrzymało 
pamiątkowe medale za udział w 
przynajmniej czterech biegach, 
a kilku z nich zanotowało fanta-
styczne osiągnięcia w klasyfikacji 
generalnej. Największe sukcesy to 
1. miejsce w kategorii D3, które 
zajął Szymon Kosma, 3. miejsce 
w kat. D0 – Lilianna Babij i w kat. 
D1 – 3. miejsce Iwo Kunikowski. 
Specjalne podziękowanie i me-
dal otrzymał natomiast nauczyciel 
wychowania fizycznego ze Szko-
ły Podstawowej w Bratoszewi-
cach Łukasz Kaźmierczak, który 
zasłużył na to wyróżnienie dzięki 
bardzo udanemu promowaniu ak-
tywności biegowej wśród społecz-
ności uczniowskiej.  wp

Tenis stołowy�|�7.�kolejka�i�łLTSAiW

Kolejna porażka tenisistów z Koźla
Drużyna LUKS-u 
Koźle przegrała kolejne 
spotkanie w ramach 
I Łódzkiej Ligi Tenisa 
Stołowego Amatorów 
i Weteranów.

wHSz – lukS koźle 6:4
 Punkty dla Koźla:�Tomasz�Wie-
teska� –� 2� pkt.,� Maciej� Kilanowski�
–�1�pkt.,�Karol�Szcześniak�–�1�pkt.�
Grał� także�debel�Wieteska/Szcze-
śniak.
Pojedynki w meczu WHSZ – 
LuKS Koźle:�Wójcik�–�Szcześniak�
3:1,� Molęda� –� Kilanowski� 3:0,��
Kierzek� –� Wieteska� 0:3,� Molęda/
Wójcik�–�Wieteska/Szcześniak�3:1,�
Molęda�–�Szcześniak�3:1,�Wójcik�–�
Wieteska�1:3,�Kierzek�–�Kilanowski�
2:3,� Molęda� –� Wieteska� 3:0,� Kie-
rzek�–�Szcześniak�0:3,�Wójcik�–�Ki-
lanowski�3:0.

Podopieczni Macieja Markie-
wicza starli się z drużyną aspiru-
jącą do ligowej czołówki WHSZ 
Wiśniowa Góra. Po dobrej grze 
goście z Koźla ulegli rywalom  
w hali GOSiR 4:6 i pozostali na 
odległym 12. miejscu w tabeli. 
Najlepiej w barwach LUKS-u za-
grał Tomasz Wieteska (na zdję-
ciu), który wygrał 2 z 3 indywidu-
alnych pojedynków. 

Zawiódł natomiast debel, któ-
ry wydaje się być piętą Achil-
lesa klubu z Koźla. Ostatecznie 
WHSZ wygrał 6:4 i goni ściśłą 
czołówkę I ŁŁTSAiW.

Kolejny mecz drużyna pod wo-
dzą Macieja Markiewicza rozegra 
w najbliższy czwartek, 4 kwietnia 
o godz. 18:00 u siebie przeciwko 
wysoko notowanemu rywalowi. 
Do Szkoły Podstawowej w Koźlu 
zawita trzeci w tabeli Gemlak.  wp

 7. kolejka:�MKS�Rzgów�–�Falco�
2:8,�Uniwersytet�Medyczny�ii�łódź�
–�Jagiellonia�Tuszyn�2:8,�WHSZ�–�
LUKS�Koźle�6:4,�PGE�Dystrybucja�
–� Jusport� i� Justynów� 4:6,� Roba-
czekzoo.pl� –� Jusport� ii� Justynów�
7:3,�Energy-Pako�–�Pałac�Młodzie-
ży� i� (przełożony),� Gemlak� –� Alex�
Team�3:7.

 Następna, 8. kolejka�odbędzie�
się�w�dniach�1-5�kwietnia:�Jusport�
i� Justynów�–�Uniwersytet�Medycz-

ny� ii� łódź,� Jusport� ii� Justynów� –�
WHSZ,�Falco�–�Energy-Pako,�LUKS�
Koźle�–�Gemlak,�Jagiellonia�Tuszyn�
–�MKS�Rzgów,�Pałac�Młodzieży�i�–�
Robaczekzoo.pl,�Alex�Team�–�PGE�
Dystrybucja.

1.�Jusport�i�Justynów� 20� 51� 131-69

2.�Alex�Team� 20� 51� 136-64

3.�Gemlak� 20� 46� 134-66

4.�PGE�Dystrybucja� 19� 41� 119-71

5.�Robaczekzoo.pl� 20� 38� 118-82

6.�WHSZ� 20� 31� 104-96

7.�Energy-Pako� 18� 28� 102-78

8.�Jagiellonia�Tuszyn� 19� 24� 97-93

9.�Falco� 20� 22� 93-107

10.�UMed�ii�łódź� 20� 16� 76-124

11.�Jusport�ii�Justynów� 20� 16� 73-127

12. LuKS Koźle 20 14 73-127

13.�Pałac�Młodzieży�i� 19� 9� 65-125

14.�MKS�Rzgów� 19� 4� 49-141

Reprezentacja SP w Bratoszewicach z nauczycielem Łukaszem Kaźmierczakiem�podczas�gali�City�Trail.

Tomasz Wieteska z LuKS-u Koźle należał do najlepszych graczy�w�
spotkaniu�przeciwko�WHSZ�Wiśniowa�Góra.
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Rajdy samochodowe�|�ii�Runda�OES�Tor�łódź

Głownianie dobrze zaczęli sezon
Za nami pierwsze starty 
w tegorocznej imprezie 
Super OES Tor-u Łódź.  
Po ubiegłorocznych 
sukcesach ponownie  
na starcie pojawili się 
kierowcy Rajdowego 
Głowna, którzy znów 
zanotowali bardzo dobre 
występy.

II Runda Super OES Toru Łódź 
obyła się w połowie marca przy 
pięknej niemal wiosennej aurze. 
W Kiełminie pojawiło się wie-
lu zawodników Rallycross oraz 
RSMP, którzy wspierali uczest-
ników wiedzą i doświadczeniem. 
Łącznie do rywalizacji przystąpiło 
51 zawodników, a najliczniej obsa-
dzoną była klasa 4, w której star-
towały samochody o pojemności 
powyżej 2,0 L z napędem na jed-
ną oś i turbo. Starty rozpoczęły się 
od najsłabszych aut, a kończyły na 
potężnych maszynach o mocach 
przekraczających 400 KM.

Ponad kilometrowa trasa Toru 
Łódź tradycyjnie dostarczyła kie-
rowcom wielu wyzwań. Trzeba 
było okrążyć dwie beczki, poko-
nać kilkanaście zróżnicowanych 
zakrętów i na końcu przed metą 
ponownie zrobić nawrót wokół 
beczki. Świetnie w tych warun-
kach odnaleźli się reprezentanci 
Rajdowego Głowna.

W klasie 1 Kamil Jóźwiak jadą-
cy Fiatem Seicento zajął 2. miej-
sce. W klasie 3 (auta o pojemności 
1,6-2,0 L) zwycięstwo odniósł Ra-
dosław Olejniczak, który w swo-
im Renault Clio odniósł już drugą 
tegoroczną wygraną i z komple-
tem punktów przewodzi w kla-
syfikacji generalnej w swojej ka-
tegorii. W tej samej grupie na 2. 
miejscu uplasował się Mariusz 
Mokras, który w Hondzie Civic 
Type-R startował po raz pierw-
szy w tej edycji. Tuż poza podium 
uplasowała się rodzina Jankow-
skich. Czwarty był jadący BMW 
318 Konrad, a 6. startujący tym sa-
mym autem jego ojciec Marcin.

Klasa 4 to kolejne 1. miejsce 
głowieńskiego zawodnika. Wy-
grał Maciej Michalski z Renault 
Megane, który nie tylko zwycię-
żył w swojej klasie, ale był tak-
że najlepszy w gronie wszystkich 
uczestników za co otrzymał głów-
ną nagrodę od sponsora imprezy 
firmy Rotinger – voucher na ze-
staw tarcz hamulcowych Rotinger. 
Michalski objął również prowa-
dzenie w klasyfikacji generalnej 
całego Super OES Toru Łódź.  
W klasie 4 debiut zanotował 

Krzysztof Sadowski, który wcze-
śniej rywalizował w klasie 1, a tym 
razem uplasował się na 6. miejscu. 
W tej samej grupie pierwszy raz 
swoich sił próbował równiez Ja-
cek Maciak, który w Renault Me-
gane zajął 12. miejsce. Z kolei 
trzeci stopień podium w najwyż-
szej klasie 5 (auta z napędem na 
cztery koła i turbo) zanotował Se-
bastian Podsiadłowicz i jego Sub-
aru Impreza, natomiast piąty był 
Marcin Golisz jadący Fordem Fo-
cusem RS.

Super OES Toru Łódź to do-
skonała okazja do sprawdzenia 
swoich umiejętności i poznania 
charakterystyki swojego samo-
chodu w bezpiecznych, torowych 
warunkach, na specjalnie przygo-
towanej trasie. Impreza dla ama-
torów rozgrywana jest w formie 
rally sprintu, a kolejna odsłona te-
gorocznych zawodów zaplanowa-
na jest na niedzielę, 14 kwietnia. 
W całym 2019 roku odbędzie się 
jeszcze siedem imprez, ostatnią 
przewidziano na 15 grudnia.  wp

Mariusz Mokras z Rajdowego Głowna zajął 2. miejsce w klasie 3�podczas�ii�Rundy�Super�OES�Toru�łódź.

Największy�sukces�
odniósł�Maciej�
Michalski,�który��
nie�tylko�wygrał�
swoją�klasę,�ale�także�
klasyfikację�open.

Siatkówka�|�Zaproszenie�na�turniej

Stal poznała rywali w grze 
o siatkarską II Ligę

Już tylko godziny odliczamy 
do najważniejszego startu w hi-
storii siatkarskiego zespołu Stali 
Głowno. W najbliższy weekend 
5-7 kwietnia podopieczni trenera 
Marcina Moszczyńskiego wystą-
pią w Ćwierćfinałach Ogólnopol-
skich o wejście do II Ligi.

W turnieju gr. 3, w którym 
uczestnicy zagrają każdy z każ-
dym udział biorą cztery druży-
ny: UKS Sparta Grodzisk Mazo-
wiecki (woj. mazowieckie), SMS 
Ostróda (woj. warmińsko-mazur-
skie), Bestios Białystok (woj. pod-
laskie) oraz KS Stal Głowno (woj. 
łódzkie). 

Gospodarzem imprezy będzie 
zespół z Grodziska Mazowiec-
kiego, z którym głownianie zmie-
rzą się na inaugurację zmagań w 
piątek, 5 kwietnia o godz. 17:00  
w hali przy ul. Westfala 3a. 

W drugim meczu turnieju,  
w sobotę, 6 kwietnia o godz. 14:00 

Stal podejmie białostocki Bestios, 
a na zakończenie Ćwierćfinałów 
głownianie zmierzą się z SMS 
Ostróda. 

Wyniki oraz relacja na żywo z 
zawodów dostępne będą na ofi-
cjalnym profilu KS Stal Głowno 
na portalu Facebook. gdzie do-
stępne są także informacje o klu-
bie.  wp

Sport szkolny�|�Szachy

Mistrz Szachownicy 
w podstawówce w Dobrej
Pod koniec marca  
Szkoła Podstawowa 
im. 24 Lutego 1863r. 
zorganizowała pierwsze 
w swojej historii sportowe 
wydarzenie – Szkolny 
Turniej Szachowy.

Impreza odbyła się we wtorek, 
26 marca. Do rywalizacji przy-
stąpili uczniowie klas I-VIII szkół 
podstawowych, a więc z odddzia-
łów całej szkoły. W turnieju obo-
wiązywał system każdy z każ-
dym, a do rywalizacji przystąpiła 
blisko 50-tka uczniów. Chodzi-

ło o dobrą zabawę i sprawdzenie 
się w tej niezwykle strategicznej 
grze o długiej historii, dlatego też 
nie było klasyfikacji końcowej, a 
każdy z uczestników otrzymał pa-
miątkowy dyplom. 

Zawody przebiegły w świetnej 
atmosferze i już teraz zapowie-
dziano kolejną edycję Turnieju w 
przyszłym roku, kiedy to liczba 
chętnych ma być jeszcze większa. 

Organizatorem i pomysłodaw-
cą pierwszego w historii szkoły 
w Dobrej Turnieju Mistrza Sza-
chownicy był nauczyciel wycho-
wania fizycznego Sebastian Bal-
cerek.  wp

Siatkarze Stali Głowno z wielkim optymizmem patrzą w przyszłość.�
Głownianie�rozpoczynają�walkę�o�ii�Ligę.

Stal�trafiła��
do�jednej��
z�najsilniejszych�grup�
ćwierćfinałowych,��
z�których�do�dalszej�
fazy�przejdą�jedynie�
dwa�zespoły.

uczniowie SP Dobra po zakończeniu Turnieju Mistrza Szachownicy 
otrzymali�pamiątkowe�dyplomy.
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PROGNOZA POGODy�|�4.04.2019�–�10.04.2019

SyTuACJA  SyNOPTyCZNA: 
Pogodę�kształtować�będzie�zatoka�niżowa.��
Napływa�ciepła�masa�powietrza�polarno-
morskiego.

CZWARTEK – PIąTEK: 
Pogodnie,�zachmurzenie�małe��
do�umiarkowanego,�bez�opadów�oraz�wiosennie�
ciepło.��Widzialność�dobra.�
Wiatr�południowo-wschodni,��
słaby�do�umiarkowanego,�4-6�m/s.�
Temp.�max�w�dzień:�+�17�st.�C�do�+�18�st.�C.�
Temp.�min�w�nocy:�+�7�st.�C�do�+�5�st.�C.

SOBOTA – NIEDZIELA: 
Pogodnie,�zachmurzenie�małe�
�do�umiarkowanego,�w�niedzielę�miejscami�
przelotne�opady�deszczu.��
Widzialność�dobra.��Wiatr�wschodni,��
słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.��
Temp.�max�w�dzień:�+�15�st.�C�do��+�16�st.�C.�
Temp.�min�w�nocy:��+�6�st.�C�do��+�4�st.�C.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – śRODA: 
Zachmurzenie�duże,�okresami�umiarkowane,�
bez�opadów,�chłodniej.���
Widzialność�dobra.��
Wiatr�wschodni,�słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.��
Temp.�max�w�dzień:�+�13�st.�C�do��+�14�st.�C.�
Temp.�min�w�nocy:��+�6�st.�C�do��+�5�st.�C.

BiURO�METEOROLOGiCZNE�CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA:
Pogoda�na�ogół�korzystnie�wpływać�będzie��
na�nasze�samopoczucie.�
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Wieści�z�Głowna�i�Strykowa
członek�Stowarzyszenia�Gazet�Lokalnych
Edycja�wspólna�z�tygodnikiem�„Nowy�łowiczanin”

WyDAWCA: 
Oficyna�Wydawnicza�„Nowy�łowiczanin”
Waligórscy�s.c.�w�łowiczu
99-400�łowicz,�ul.�Pijarska�3a,�
tel./fax�46�837-46-57,�46�837-37-51
e-mail:�wiesci@lowiczanin.info�
adres�dla�korespondencji:�
99-400�łowicz,�skrytka�pocztowa�68.�

REDAKCJA W GŁOWNIE: 
ul.�łowicka�40,�tel./fax�42�710-82-55
Redaktor naczelny:�Wojciech�Waligórski�
Dyrektor zarządzający:�Ewa�Mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze: Lilianna�Jóźwiak-Staszewska,�
Elżbieta�Woldan-Romanowicz,�Agnieszka�Wojcieszek,
Wojciech�Pożarlik�(sport)�

Redakcja�zastrzega�sobie�prawo�skracania�nadesła-
nych�tekstów,�zmiany�ich�tytułów,�dodawania�śródtytu-
łów.�Nie�odsyłamy�niezamówionych�tekstów.�

Skład�tekstu�własny.�

Ogłoszenia ramkowe i reklamy�
przyjmujemy�telefonicznie,�faxem:��
42�710-82-55�w�Głownie;��
46�837-37-51,�46�830-34-08�w�łowiczu,�
�e-mailem:�reklama@lowiczanin.info�lub�osobiście��
w�biurze�ogłoszeń�w�Głownie:�ul.�łowicka�40��
od�poniedziałku�do�piątku�w�godz.�8.30-15.30��
lub�w�łowiczu:�ul.�Pijarska�3a�w�pon.,�wt.�i�pt.��
w�godz.�7.30-18.00,�śr.�i�czw.�w�godz.�7.30-16.00,��
sob.�w�godz.�8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane�są�osobiście�
w�biurze�ogłoszeń,�punktach�wymienionych��
na�stronie�28,�a�także�przez�stronę�internetową:��
www.lowiczanin.info

Druk: SEREGNi�PRiNTiNG�GROUP�Sp.�z�o.o.��
03-796�Warszawa,�ul.�Rzymska�18a.

Nakład�kontrolowany�Wieści�z�Głowna�i�Strykowa��
2.130�egz.�
Nakład�kontrolowany�wraz�z�wydaniem�głównym�
(Nowy�łowiczanin):�9.620�egz.

100%
własności�polskiej

Koszykówka�|�igrzyska�Młodzieży�Szkolnej�–�powiat

Uczniowie walczyli o Mistrzostwo Powiatu
Wspaniały występ 
zanotowali uczniowie 
i uczennice z Głowna, 
Strykowa i Niesułkowa. 
Reprezentacje koszykarskie 
z obu miast zagrały razem 
w finałach Mistrzostw 
Powiatu Zgierskiego.

Rywalizacja w ramach Igrzysk 
Młodzieży Szkolnej odbyła się w 
dniach 25-27 marca w hali Szko-
ły Podstawowej nr 12 w Zgierzu. 
W Turnieju dziewcząt do rywali-
zacji przystąpiło sześć szkół, któ-
re trafiły do dwóch grup, a najlep-
sze drużyny wywalczyły awans 
do finałów. Świetnie poradziły 
sobie reprezentantki ze Szkoły 
Podstawowej w Niesułkowie oraz 
Zespołu Szkół Licealno-Gimna-
zjalnych z Głowna, które wygra-
ły oba spotkania grupowe, dzięki 
czemu zmierzyły się ze sobą w fi-
nale. Mecz o triumf w turnieju do-
starczył wielu emocji i był jednym  
z najbardziej zaciętych finałowych 
pojedynków w historii tych szkol-
nych rozgrywek. Minimalnie lep-
sze okazały się głownianki, które 
wygrały 18:17. Podopieczne na-
uczyciela wychowania fizycznego 
Bartłomieja Pakowskiego wywal-
czyły zatem Mistrzostwo Powia-
tu Zgierskiego i awansowały do 
finałów wojewódzkich w koszy-
kówce.

 ZSL-G Głowno reprezentowali: 
Zuzanna� Parol,� Natalia� Michalak,�

Oliwia� Kot,� Natalia� Kostrzewska,�
Kaja� Struszczak,� Adrianna� Parol,�
Julianna�Dziedzińska�oraz�opiekun�
Bartłomiej�Pakowski.

 SP Niesułków reprezentowali: 
Aleksandra� Kowalska,� Martyna�
Kaczmarek,� Zofia� Kowalska,� Julia�
Dąbrowska,� Amelia� Janowska,�
Anastazja�Cegielska,�Patrycja�Bry-
szewska,� Wiktoria� Piestrzeniewicz�
oraz�nauczyciel�wychowania�fizycz-
nego� Wojciech� Pożarlik� i� opiekun�
Paweł�Karlikowski.

Podobny przebieg miała rywa-
lizacja w Turnieju chłopców, który 
w związku z jeszcze większą licz-
bą uczestników trwał przez dwa 
dni. Zespoły podzielono na trzy 
grupy, a najlepsze ekipy trafiły do 
Finału, gdzie grano każdy z każ-
dym. Świetna postawa ponownie 
skojarzyła ze sobą uczniów z gmi-
ny Stryków i Głowna. 

W finałach pierwsze spotka-
nia wygrali reprezentanci ZS nr 1  
w Strykowie oraz SP nr 2 z Głow-
na. Obie szkoły w decydującym 

spotkaniu o triumf w Turnieju sto-
czyły pasjonujący bój, z którego 
zwycięsko 21 do 18 wyszli głow-
nianie pod wodzą trenera Rafała 
Szulca i to oni dzięki temu awan-
sowali do finału wojewódzkiego.
 wp

 SP nr 2 w Głownie reprezen-
towali: Jakub� Bogus,� Krzysztof�
Fijałkowski,� Marcel� Gładki,� Jakub�
Grajek,� Hubert� Majewski,� Jakub�
Kotecki,� Bartłomiej� Matyjasik,�
Dawid� Podlecki,� Dorian� Skalski,�

Kacper�śmiałek,�Michał�Pietrasiak�
oraz�trener�Rafał�Szulc.
 ZS nr 1 w Strykowie reprezen-
towali: Tomasz� Zieliński,� Marcin�
Grzelak,� Filip� Niedzielski,� Kuba�
Ciesielski,� Adrian� Siuta,� Dawid�
Kaczmarek,� Piotr� Pawlak,� Kuba�
Wojtczak� oraz� nauczyciel� wycho-
wania�fizycznego�Rafał�Wnuk.

 Końcowa kolejność dziewcząt:
1. ZSL-G Głowno

2. SP Niesułków

3.�SP�nr�1�Aleksandrów�ł.

4.�SP�nr�1�Zgierz

5. SP nr 1 Głowno

6.�SP�nr�8�Zgierz

 Końcowa kolejność chłopców:
1. SP nr 2 Głowno

2. ZS nr 1 Stryków

3.�SP�nr�6�Zgierz

4.�SP�nr�1�Aleksandrów�ł.

5. SP nr 1 Głowno

6. ZSL-G Głowno

7. Gim. Miejskie Głowno

8.�SP�nr�8�Zgierz

9.�SP�nr�1�Zgierz

Koszykówka�|�WLK�U-11�K�i�M

Grały najmłodsze koszykarki Strykowa
Klub TK Basket Stryków 
w miniony weekend 
desygnował 
do gry najmłodszy zespół 
dziewcząt z rocznika 2008 
i młodsze. Podopieczne 
trenerów Jacka 
Lewandowskiego 
i Bartłomieja Szczepaniaka 
zaczynają dopiero swoją 
przygodę z koszykówką.

Dziewczęta rozegrały dwa 
spotkania w ramach Wojewódz-
kiej Ligi Koszykówki do lat 11.  
W sobotę, 30 marca w sali Szko-
ły Podstawowej w Dąbrówce Du-
żej odbył się dwumecz, którego 
gospodyniami były koszykarki  
TK Basket Stryków. 

Rywalkami młodych stryko-
wianek był KKS Pro-Basket Sir-
max Kutno (6. miejsce) oraz wi-
celider Basket 4Ever Ksawerów.

Zawodniczki Strykowa czekają 
na swoje pierwsze ligowe zwycię-
stwo w tym sezonie. 

W minionej kolejce młode stry-
kowianki walczyły dzielnie, ale 
znów musiały uznać wyższość 
starszych niekiedy o 3 lata rywa-

lek. TK Basket posiada w skła-
dzie wiele koszykarek, które do-
piero zaczynają swoją przygodę  
z koszykówką i nic dziwnego, 
że w starciu z dłużej trenującymi 
rywalkami nie miały większych 
szans na dobry wynik. Zespół 
Strykowa przegrał wyraźnie dwa 
swoje spotkania, ulegając dru-
żynie Kutna 1:51, a Ksawerowa 
6:57. 

Podopieczne trenerów Jac-
ka Lewandowskiego i Bartło-
mieja Szczepaniaka dwa następ-
ne ligowe pojedynki rozegrają 
13 kwietnia przeciwko UKS 
Szkole Gortata Łódź i UKS Ba-
sket Aleksandrów Łódzki.  wp

 TK Basket Kobiety Stryków – 
KKS Pro-Basket�Sirmax�Kutno�1:51�
(1:22,�0:11,�0:16,�0:2)
TK Basket K:� L.� Lipińska,� P.� Pal-
la,�Z.�Walasińska,�N.�Kowalewska,��
H.� Ogrodowczyk,� M.� Biaduń,��
M.� Jurkowska,� N.� Krzemińska,�
D.� Miśkiewicz� –� 1� pkt.,� Z.� Pusz-
czyńska,� N.� Manieri,� M.� Sicińska,��
H.�Szczepaniak,�M.�Szczepocka.

 Basket 4Ever Ksawerów – TK 
Basket K Stryków 57:6� (15:4,�
20:0,�20:2,�2:0)
TK Basket K Stryków:� L.� Li-
pińska,� P.� Palla,� Z.� Walasińska,��
N.� Kowalewska,� H.� Ogrodowczyk�
–�2�pkt.,�M.�Biaduń,�M.�Jurkowska,�
N.� Krzemińska,� D.� Miśkiewicz� –� 4�
pkt.,� Z.� Puszczyńska,� N.� Manie-
ri,� M.� Sicińska,� H.� Szczepaniak,��
M.�Szczepocka.

 17. kolejka WLK u-11 K:�łKS�KK�
łódź�–�PTK�Cocomore�Pabianice�
35:44,�TK�Basket�K�Stryków�–�KKS�
Pro-Basket�Sirmax�Kutno�1:51,�KKS�
Pro-Basket�Sirmax�Kutno�–�Baskert�
4Ever� Ksawerów� 19:54,� Basket�
4Ever� Ksawerów� –� TK� Basket�
� K� Stryków� 57:6,� SuperDrob� Wi-
dzew�łódź�–�UKS�Szkoła�Gortata�

łódź� 22:28,� UKS� Szkoła� Gortata�
łódź� –� AKS� SMS� SP� 110� łódź�
58:26,� AKS� SMS� SP� 110� łódź� –�
Super�Drob�Widzew�łódź�37:57.
 Następna kolejka WLK u-11 K�
odbędzie� się� w� sobotę,� 13� kwiet-
nia:� KKS� Pro-Basket� Sirmax� Kut-
no� –� Super� Drob� Widzew� łódź,�
Super� Drob� Widzew� łódź� –� łKS�

Koszykówka�Kobiet�łódź,�łKS�Ko-
szykówka�Kobiet�łódź�–�KKS�Pro-
-Basket�Sirmax�Kutno,�Alles�Basket�
Głowno�–�AKS�SMS�SP�110�łódź,�
TK�Basket�K�Stryków�–�UKS�Szkoła�
Gortata�łódź,�UKS�Szkoła�Gortata�
łódź� –� UKS� Basket� Aleksandrów�
łódzki,� UKS� Basket� Aleksandrów�
łódzki�–�TK�Basket�K�Stryków.

1.�PTK�Pabianice 8 16 408:100

2.�Basket�4Ever�Ksawerów 8 15 389:158

3.�PTK�Pabianice 8 13 356:237

4. Alles Basket Głowno 9 12 224:310

5.�łKS�KK�łódź 7 11 312:191

6.�KKS�Pro-Basket�Kutno 6 10 183:132

7.�AKS�SMS�łódź 8 10 211:373

8. TK Basket K Stryków 7 7 30:370

9.�Basket�Aleksandrów�ł. 6 5 31:259

Zespół TK Basket Stryków do lat 11 zaczyna swoją przygodę z koszykówką,�ale�potrafi�cieszyć�się��
za�każdym�razem�podczas�wyjścia�na�parkiety�Ligi�Wojewódzkiej.

żaczki�TK�Basket�
Stryków�muszą�
walczyć�ze�starszymi�
o�2-3�lata�rywalkami,�
dlatego�wynik�schodzi�
na�dalszy�plan.

Finałowe spotkanie ZSL-G Głowno – SP Niesułków 18:17�w�pełni�
zasłużyło�na�miano�meczu�na�szczycie.
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Drużyna SP nr 2 w Głownie wraz z trenerem Rafałem Szulcem�będzie�reprezentować�powiat�zgierski��
w�finałach�wojewódzkich.
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Kolarstwo�|�Szosa

Dwójka Stryków dominuje na starcie
Kapitalny początek 
sezonu 2019 
dla strykowskich kolarzy. 
Zawodnicy 
w żółto-niebieskich 
barwach zanotowali 
najlepsze otwarcie 
w swojej historii.

Pierwszy szosowy wyścig 
w tym roku odbył się w niedzielę, 
31 marca w Chrzanowie Małym 
k. Grodziska Mazowieckiego. Im-
preza pod nazwą VI Memoriał 
Eryka Stolarza była jednocześnie 
Otwartymi Mistrzostwami Ma-
zowsza w kolarstwie. Do startu 
w kilku kategoriach wiekowych 
przystąpiło blisko 250 zawodni-
ków z całej Polski, a wśród nich aż 
18-tka z LUKS Dwójki Danielo 
Sportswear Stryków, która zdomi-
nowała niedzielne zawody.

Jako pierwsi na trasę wyruszy-
li juniorzy młodsi, którzy mieli 
do pokoniania 4 rundy o łącznej 
długości 45 km. Jedynym przed-
stawicielem Strykowa w tej gru-
pie był Sebastian Bittner, który 
w traksie rywalizacji był zamie-
szany w kraksę, co uniemożliwi-
ło mu walkę o czołowe miejsca
i sprawiło, że zajął miejsce w dru-
giej połowie stawki. Świetnie spi-
sali się natomiast młodzicy i mło-
dziczki, którzy mieli do pokonania 
24 km. Po pierwszym okrążeniu 
na atak zdecydowało się kilku za-
wodników Strykowa. W 4-osobo-
wej ucieczce znaleźli się Michał 
Strzelecki i Bartosz Jędrzejczyk, 
a tuż za nimi jechał w solowej ak-

cji Igor Polit. Ostatecznie wszyscy 
przyjechali do mety przed peleto-
nem i między sobą rozstrzygnę-
li fi nisz. Zwycięstwo odniósł Ję-
drzejczyk, Strzelecki był trzeci,
a Polit piąty. Z kolei wśród mło-
dziczek triumf odniosła stry-
kowska zawodniczka Katarzyna 
Kopania, a do podium niewie-
le zabrakło Aleksandrze Patorze, 
która była czwarta.

Dużo radości przyniósł tak-
że występ najmłodszej grupy ża-
ków ze Szkółki Kolarskiej LUKS 
Dwójki Logo Service Stryków. 
Wśród chłopców 3. miejsce zajął 

debiutujący w barwach Strykowa 
Bartosz Zelcer, natomiast w kate-
gorii dziewcząt wygrała Weronika 
Skrzyńska, która jak na razie jest 
bezbłędna jeżeli chodzi o swoje 
starty, bowiem wcześniej zwycię-
żyła w dwóch wyścigach kolar-
stwa górskiego w ramach Zimo-
wego Poland Bike Marathon. 

Na zakończenie imprezy wy-
startowali najstarsi juniorzy, któ-
rzy ścigali się przez ponad 66 km. 
Najwyżej sklasyfi kowany z za-
wodników Strykowa był Wiktor 
Sasin, który był dwunasty. Ponad-
to w otwarciu sezonu kolarskiego 

2019 startowali: Dawid Dordań-
ski, Łukasz Machniewicz, Erik 
Pacholec, Jakub Gadecki, Seba-
stian Szklarek, Oliwia Wylazłow-
ska, Oskar Piasecki, Maciej Ste-
fański oraz Franciszek Ciołek. 
Trenerami LUKS Dwójki Danie-
lo Sportswear Stryków są Włady-
sław Król, Mirosław Pożarlik oraz 
Wojciech Pożarlik. 

Tymczasem w niedzielę, 
31 marca podczas I etapu Lotto 
Poland Bike Maraton w Legio-
nowie pechowo, bo na 4. miej-
scu uplasował się Igor Tomczak. 
Kolarz górski strykowskiego klu-
bu startował na dystansie 34 km, 
który przejechał w niespełna
1,5 h. Tomczak mógłby powal-
czyć o podium, ale w połowie tra-
sy złapał gumę. Kolejny występ 
kolarze żółto-niebieskich zano-
tują w najbliższy weekend pod-
czas XXXII Międzynarodowego 
Wyścigu Kolarskiego „Ślężański 
Mnich” w Sobótce.  wp

Najlepsi w wyścigu zawodnicy LuKS Dwójki Stryków, od lewej:�Bartosz�Zelcer,�Katarzyna�Kopania,�Bartosz�
Jędrzejczyk,�Weronika�Skrzyńska�oraz�Michał�Strzelecki.

Peleton kolarzy zdominowały żółto-niebieskie barwy�ze�Strykowa.

CZWARTEK, 4 KWIETNIA:
� 18.00� –� sala� Szkoły� Podsta-
wowej� w� Koźlu� 65,� 21. kolej-
ka rozgrywek o mistrzostwo
I Łódzkiej Ligi Tenisa Stoło-
wego Amatorów i Weteranów: 
LuKS Koźle – Gemlak.

SOBOTA, 6 KWIETNIA:
 11.00�–�stadion�ul.� Jana�Pawła�
ii�3;�2. kolejka II ligi wojewódz-
kiej piłki nożnej juniorów młod-
szych B2: MuKS Pelikan-2003 
Łowicz – GuKS Gorzkowice;
 12.30�–�boisko�SP�nr�3�w�łowi-
czu,�ul.�Grunwaldzkiej�9;�1. kolej-
ka skierniewickiej ligi piłki noż-
nej okręgowej żaków E1: uKS 
AP Champions-2008 Łowicz – 
GLKS Laktoza Łyszkowice;
�15.00�–�stadion�przy�ul.�Koperni-
ka�37�w�Głownie,�18. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo Łódzkiej 
Klasy Okręgowej:�Stal Głowno 
– Start Brzeziny,
�16.00�–�sala�Szkoły�Podstawo-
wej�nr�205�w�łodzi,�Finał rozgry-
wek o mistrzostwo I Łódzkiej 
Amatorskiej Ligi Siatkówki Ko-
biet: Stal Volley Głowno – Delia 
Cosmetics Łódź,
� 16.30� –� boisko� przy� ul.� Cza-
jewskiego� 1� w� Wiśniowej� Górze,�
21. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo IV Ligi: Andrespolia 
Wiśniowa Góra – Zjednoczeni 
Stryków,
�17.00�–�boisko�przy�ul.�Głównej�
31�w�Swędowie,�10. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo B-klasy, 
gr. III: Huragan Swędów – So-
kół Popów,
 godz.�n/u,�boisko�przy�ul.�Szkol-
nej�1�w�Piątku,�10. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo B-klasy, 
gr. III: Iskra Góra św. Małgorza-
ty – Struga Dobieszków;

NIEDZIELA, 7 KWIETNIA:
�11.00�–�boisko�w�Lipce,�10. ko-
lejka rozgrywek o mistrzostwo 
B-klasy, gr. I:�Powstaniec Dobra 
– Metalowiec Łódź,
�11.00�–�Stadion�Miejski�przy�ul.�
łęczyckiej�1�w�Ozorkowie,�16. ko-
lejka rozgrywek o mistrzostwo 
A-klasy, gr. III: Kotan Ozorków – 
OSP Iskra Głowno,
 11.00� –� stadion� w� łowiczu,�
ul.� Jana� Pawła� ii� 3;� 3. kolejka 
II ligi wojewódzkiej piłki nożnej 
trampkarzy C1: MuKS Peli-
kan-2004 Łowicz – MKP Boru-
ta Zgierz;
�12.00�–�boisko�przy�ul.�Potoko-
wej�12�w�łodzi,�16. kolejka roz-
grywek A-klasy, gr. II: Milan Club 
Polonia Łódź – Błękitni Dmosin.

śRODA, 10 KWIETNIA:
� 18.00� –� sala� XLiV� LO� przy� ul.�
Wacława�22/24�w�łodzi,�22. ko-
lejka rozgrywek o mistrzostwo I 
Łódzkiej Ligi Tenisa Stołowego 
Amatorów i Weteranów: PGE 
Dystrybucja – LuKS Koźle.

Siatkówka�|�16.�kolejka�i�Ligi�łALS

Stalówki przegrały, ale powalczą w fi nale o awans do barażów
Głowieńskie siatkarki w ostatnim spotkaniu fazy 
zasadniczej I Łódzkiej Amatorskiej Ligi Siatkówki 
Kobiet uległy najgroźniejszemu rywalowi
w walce o awans Delii Cosmetics. Porażka 
była bez konsewkencji, bowiem Stal już wcześniej 
miała zapewniony udział w Finale.

delia coSMeticS   3 (25,�19,�25,�25)
Stal Volley Głowno  1 (21,�25,�20,�16)
Stal Volley:�D.�Hemka,�Z.�Janicka,�A.�Krzeszewska,�K.�Lis,�K.�łysio,�P.�So-
bierajska,�A.�Koprowska,�M.�Bryła,�N.�Szymczak.

Spotkanie na szczycie I Ligi 
ŁALS Kobiet odbyło się w sali 
Szkoły Podstawowej nr 205 
w Łodzi w piątek, 29 marca. Pod-
opieczne trenera Sylwestra Jasiń-
skiego przystępowały do tego po-
jedynku bez napięcia, bowiem 
miały już zapewniony zarówno 
awans do Finału, jak i 1. miejsce 
w tabeli. 

Spotkanie było okazją do zba-
dania rywala przed kluczowym 
pojedynkiem i szansą na uzyka-
nie psychologicznej przewagi, bo-
wiem Delia także wcześniej za-
klepała sobie miejsce w Finale. 
Łodzianki wyszły z tego pojedyn-
ku zwycięsko i to, co najbardziej 
może martwić to bardzo dobra 
forma Kosmetyczek oraz kontu-

zja rozgrywającej Aleksandry Ko-
prowskiej już w pierwszym secie, 
co było też jedną z przyczyn po-
rażki.

Stal uległa 1:3, a do Finału po-
zostało niewiele czasu. Mecz, 

którego stawką będzie udział 
w barażach o Ekstraklasę ŁALS 
Kobiet odbędzie się już w sobotę, 
6 kwietnia i trudno wskazać teraz 
jednoznacznie faworyta do zwy-
cięstwa. Na pewno będzie to za-
cięte spotkanie, a głownianki będą 
musiały zagrać bezbłędnie jeśli 
chcą myśleć o szczęśliwym za-
kończeniu.  wp

 16. kolejka:� Delia� Cosmetics�
łódź�–�KS�Stal�Volley�Głowno�3:1,�
Towarzystwo� Krzewienia� Kultury�
Fizycznej�Dzikusy�ii�łódź�–�XLVii�Li-
ceum�Ogólnokształcące�łódź�3:0,�
Bestyeah�–�pauza.

 Następne Finały� odbędą� się�
w�sobotę,�6�kwietnia:�o�1.�miejsce�
Stal� Volley� Głowno� –� Delia� Co-

smetics,�o�3.�miejsce�Towarzystwo�
Krzewienia�Kultury�Fizycznej�Dziku-
sy�ii�łódź�–�XLVii�Liceum�Ogólno-
kształcące�łódź.

1. Stal Volley Głowno 8 27 22-5

2.�Delia�Cosmetics 8 24 20-8

3.�TKKF�Dzikusy�ii�łódź 8 17 14-12

4.�XLVii�LO�łódź 8 11 10-18

5.�Bestyeah 8 1 1-24

Głownianki ze Stali są silne,�co�chcą�udowodnić�w�decydującej�fazie�sezonu�łALS�Kobiet.

Głownianki�będą�
miały�mało�czasu,�
by�pozbierać�się�po�
porażce�i�nie�wiadomo�
czy�wyleczy�się�
rozgrywająca�Stali.
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Głownianie
ścigali się
na Torze Łódź. str. 38


